
Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
 

Zápisnica 
zo VI. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Košiciach, 

zo dňa 14. marca 2023 
 
Prítomní: podľa prezenčných listín 
 

Rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach otvoril a viedol primátor mesta Košice 
Ing. Jaroslav Polaček vo veľkej zasadačke v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Úvod rokovania 
 
p. Polaček, primátor: Dobré ráno prajem všetkým, vážené poslankyne, vážení poslanci, 

kolegovia, hostia, vitajte na zasadnutí mestského zastupiteľstva v Košiciach. Dovoľte 
mi, aby som otvoril VI. zasadnutie Mestského zastupiteľstva, na ktorom vás všetkých 
vítam. V úvode mi dovoľte ospravedlniť zo zasadnutia mestského zastupiteľstva pánov 
poslancov Štefana Laskyho, Jozefa Andrejčáka a pána poslanca Jozefa Karabina.  

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Prosím, prezentujte sa. Konštatujem, že bolo prezentovaných 32 

poslancov, čo je nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a sme teda 
uznášaniaschopní. 
Vážené poslankyne, vážení poslanci, prejdime k programu zasadnutia, ktorý ste dostali 
v pozvánke.  

 
Návrhová komisia  
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz prosím predsedov poslaneckých klubov, aby navrhli svojich 

zástupcov do návrhovej komisie. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre, ďakujem veľmi pekne pán primátor. Ja nie som predsedom 

poslaneckého klubu síce, ale som nezaradený poslanec a navrhujem do návrhovej 
komisie poslankyňu Zemkovú. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Pekný deň všetkým prajem. Za Košickú klub nominujem pána 

poslanca Horenského.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová. Nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Za náš klub chcem podporiť návrh pána Ihnáta, takže pani 

Zemkovú chcem podporiť, ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Sú nejaké ďalšie doplňujúce návrhy? Má niekto iný 

návrh? Ak nie, dovoľte mi, aby sme hlasovali o návrhovej komisii v zložení pani 
poslankyňa Zemková a pán poslanec Horenský. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
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Hlasovanie č. 1 - za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol schválený. Oznamujem, že na tomto zasadnutí 

mestského zastupiteľstva bude návrhová komisia pracovať v zložení pán poslanec 
Horenský a pani poslankyňa Zemková. Zároveň žiadam členov návrhovej komisie, aby 
zaujali svoje miesta vo vyhradenom druhom rade. Ostatným poslancom oznamujem, 
aby svoje návrhy k jednotlivým bodom programu rokovania predkladali písomne tejto 
návrhovej komisii po ústnej informácii prítomných poslancov.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Mgr. Zuzana Slivenská a Ing. Marek Kandráč  

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: V súlade s novelou zákona č. 369 o obecnom zriadení budeme 

najprv hlasovať o programe, ako bol uvedený v pozvánke. Následne bude možnosť 
tento program meniť. Teraz otváram rozpravu k návrhu programu, ktorý bol uvedený v 
pozvánke a zároveň prosím vaše návrhy, ktoré sa môžu týkať vypustenia. Nech sa páči, 
pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem. Dovolil by som si navrhnúť na vypustenie tri body. Jedná 

a o body 31, 32 a 72. Body 31 a 32 je určenie spôsobu prevodu pozemkov v 
katastrálnom území Grunt pre spoločnosť RG Development. Jedná sa o to, že síce sme 
dali súhlasné stanovisko ako mestská časť, ale momentálne sme ešte stále v rokovaní s 
investorom a potrebujeme dotiahnuť nejaké detaily, čiže nič tomu nebráni na budúce 
zastupiteľstvo, ale v tomto by sme potrebovali ešte trošku čas. Čiže prosím o podporu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: O vypustení bodu číslo 31 aj 32, čo len .. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Áno. 31, 32 a 72. A bod 72 sú memorandá o spolupráci v roku 2023 

s mestom Košice. Jedná sa o memorandá, ktoré sú vám známe a síce priamo explicitne 
niektoré memorandá nehovoria o sume, ale viažu sa k tomu finančné nároky a preto by 
som bol rád, keby sme o týchto memorandách rokovali na tom zastupiteľstve, na ktorom 
sa bude preberať rozpočet, lebo považujeme to za spojené nádoby a všetko so všetkým 
súvisí.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec, čo sa týka bodov 31, 32, s tým ja 

nemám problém, ale k bodu 72 memorandá. Ja len chcem jednu, jednu jedinú vetu 
navyše povedať. Jedná sa o medzinárodné podujatia, ktoré sa v meste Košice budú 
jednať. Medzinárodný maratón mieru, Majstrovstvá sveta veteránov v orientačnom 
behu a preteky Okolo Slovenska. Všetci títo organizátori potrebujú vedieť, či chceme 
a či sme pripravení ich podujatia podporiť. V prípade, že vyšleme signál, že nie, vrhá to 
na tieto medzinárodné podujatia tieň, že jednoducho nemáme záujem. Minimálne 
k cyklistike vám včera bol zaslaný materiál, kde Okolo Slovenska, čo je medzinárodné 
podujatie musí nahlásiť, či chceme, aby sa podujatie konalo v Košiciach. V Košiciach 
má byť i prológ i štart. Ak nevieme pomôcť finančným zabezpečením, tak organizátor 
pôjde hľadať iné mesto. Ale musí veľmi rýchlo prekresliť trate a nastaviť fungovanie 
tak, aby jednoducho získal dostatočné finančné zdroje nakoľko aj tieto podujatia sú 
vždycky závislé. To znamená, riskujeme, že jednoducho podujatia, ktoré sa snažíme 
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dostať do mapy Košíc, sa stanú podujatiami, ktoré jednoducho z Košíc odídu. Na to sú 
naviazané ubytovacie kapacity, na to je naviazané mesto ako také a ďalšie a ďalšie 
služby, nehovoriac, že majstrovstvá v cyklistike bude vysielať Eurosport, to znamená, 
že je to obrovská vizitka pre mesto Košice. Čiže tu by som chcel poprosiť, aby ste 
zvážili. Radšej diskutujeme v tomto bode a potom sa rozhodnime, ale dajme priestor na 
diskusiu. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči.  

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Len faktická poznámka. Ja si z minulosti nepamätám, že by na tieto 

podujatia, napríklad maratón má už stý ročník, že by boli podpísané memorandá. Ad 
jedna. Ad dva. To memorandum už ste podpísali pán primátor. Čiže už nejaká vôľa bola 
deklarovaná. A ad tri, ako poslanci máme zodpovednosť za rozpočet. Všade na 
všetkých stretnutiach sme počúvali, že nie sú peniaze a myslím si, že vo všetkej 
zodpovednosti nemôžeme prijímať záväzky, kde rozdávame peniaze iným subjektom, 
keď sami nemáme peniaze na svoje vlastné veci. Čiže, v tom spočíva tento návrh, že 
nedávame to do zabudnutia, nehovoríme, že nie, ale hovoríme, že poďme sa baviť o 
činnostiach pre tieto podujatia v tom kontexte financií celkovej úrovne mesta. Čiže, keď 
bude predložený rozpočet. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja v podstate len podporím to, čo povedal 

kolega Lörinc a rád by som upozornil, že to, že nie je predložený rozpočet a nebol 
doteraz predložený rozpočet nie je naša zodpovednosť a to, že od toho rozpočtu chceme 
odvíjať príjmy a výdavky mesta to je naša zodpovednosť. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, ale môžeme vždy niektoré sumy fixnúť. Prosím, zamyslime 

sa, či chceme ušetriť tisíc, tisíce Eur na položkách, ktoré sú pre mesto významné a 
výnimočné aj smerom do sveta. Maratón čaká storočnica. Celý svet o nej bude 
informovať a ja som presvedčený, že podpora mesta je adekvátna a správna a je jedno, v 
akom sme období, ale potrebujeme naše názory fixnúť, aby sa mohli usporiadatelia, 
organizátori orientovať. Mrzí ma, že napríklad aj vy pán poslanec Lörinc chcete práve 
tu šeriť a škrtať podporu mesta. My potrebujeme vyslať signál, že budeme s týmito 
položkami rátať. Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát. 

 
p. Ihnát, poslanec MZ: Plne sa s vami stotožňujem, pán primátor, ako, čiže, v žiadnom 

prípade by som nepodporil to, čo som čítal od pána Lörinca. Tie návrhy, ktoré som čítal 
naozaj, tieto nezmyselné návrhy a treba podporiť stý ročník maratónu, medzinárodného 
maratónu mieru a to, čo vysiela, vysiela signál do sveta. Presne tak, súhlasím s tým. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. A dovoľte mi ešte, aby som ja poprosil pána 

námestníka, aby dal návrh na stiahnutie dvoch bodov. Bod 48 - to je územný plán zóny 
Šaca - Ku mlynu, nakoľko Okresný úrad z časových dôvodov nestihol včas vydať 
záverečné stanovisko, takzvaný § 25. Materiál teda bude predložený na najbližšie 
zasadnutie. To je bod 48. A tak isto po včerajšom stretnutí s poslancami mi dovoľte, aby 
som tiež navrhol stiahnuť aj bod 52 všeobecne záväzné nariadenie o dočasnom 
parkovaní, nakoľko naozaj materiál je rozsiahly, z diskusií evidentne vyplýva, že ten 
priestor pre mnohých nebol dostatočný a teda dajme si nejaké ďalšie 3 týždne na to, aby 
sme našli priestor, našli čas, aby ste sa oboznámili i napriek tomu, že v zákonnej lehote 
boli pripomienky spracované, odoslané, aby ste si ich pozreli, je ich naozaj veľa, aby 
sme tú diskusiu ešte nejakým spôsobom vložili do tohto rokovania, aby sme boli 
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konštruktívni pri všeobecne záväznom nariadení o parkovaní. Čiže pán námestník, 
poprosím ako poslanec o vypustenie bodov číslo 48 a 52. Ďakujem pekne. Pán poslanec, 
máte slovo. 

 
p. Gibóda, námestník primátor mesta a poslanec MZ: Ďakujem. Dávam teda návrh na 

vypustenie bodu 48 Územný plán zóny IBV ulica Ku mlynu Košice Šaca a návrh na 
vypustenie bodu 52 návrh VZN mesta Košice o dočasnom parkovaní motorových 
vozidiel na území mesta. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte z organizačného oddelenia chcem poprosiť, 

mali sme dať najprv hlasovať ešte o pozvánke ako takej až potom? Ideme v poriadku. 
Dobre, je to v poriadku. Pardon. Ja sa ospravedlňujem. Teda budeme hlasovať 
jednotlivo tak, ako body postupne v pozvánke idú, teda dovoľte mi, aby som dal 
hlasovať o vypustení bodu číslo 31. Navrhoval pán poslanec Lörinc. Určenie spôsobu 
prevodu pozemkov pre RG Development s.r.o.. Nech sa páči. Vypustenie bodu číslo 31. 
Hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 2 -  za 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh je v poriadku. Vypustený. Tak isto návrh s bodom 

číslo 32, vypustenie bodu číslo 32, určenie spôsobu prevodu pozemkov v katastrálnom 
území Grunt pre spoločnosť RG Development 2 s.r.o. Nech sa páči. Hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 3 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Ďakujem. Ďalej budeme hlasovať o 

vypustení bodu číslo 48 Územný plán zóny IBV ulica Ku mlynu Košice – Šaca. Nech sa 
páči, hlasujeme o vypustení bodu číslo 48. Navrhoval pán námestník. 

 
Hlasovanie č. 4 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý, teda bod číslo 48 bude vypustený. Zároveň 

budeme hlasovať o vypustení bodu číslo 52 Návrh všeobecne záväzného nariadenia 
mesta Košice o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom území mesta 
Košice. Nech sa páči, hlasujme o bode číslo 52. 

 
Hlasovanie č. 5 -  za: 33, proti: 1, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol a zároveň posledný návrh bod číslo 72 

navrhuje pán poslanec Lörinc, aby sme vypustili memorandá o spolupráci v roku 2023 
medzi mestom Košice a partnermi v oblasti organizácie významných športových 
medzinárodných podujatí, Majstrovstiev sveta veteránov v orientačnom behu, 
medzinárodné cyklistické preteky Okolo Slovenska a stý ročník Medzinárodného 
maratónu mieru. Nech sa páči, hlasujeme o návrhu pána poslanca Lörinca o vypustení 
bodov, ktoré hovoria o podpore týchto medzinárodných podujatí. 

 
Hlasovanie č. 6 -  za: 15, proti: 5, zdržali sa: 14 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh vypustený nebude. Ďakujem pekne. Budeme o ňom 

rokovať. Teraz budeme hlasovať o zmene poradia bodov v programe rokovania. Nech 
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sa páči, ak sú návrhy, aby sme v rámci pozvánky niektoré body zmenili poradie. Nech 
sa páči, teraz je tá chvíľa, pán poslanec Fedoročko. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Dobrý deň, ja by som ešte raz poprosil o doplnenie bodu do 

programu.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz budeme rokovať o presúvaní bodov. O doplnení bude 

následne. Čiže ostáva tak, ako body sú navrhované mestom. Ďakujem pekne. Čiže 
nebudeme hlasovať o presúvaní bodov a teraz pristúpime k hlasovaniu o bodoch 
zverejneného návrhu programu a následne budeme vkladať body. Nech sa páči. Čiže 
hlasujeme o zverejnenom návrhu programu s bodmi, ktoré neboli vypustené. 

 
Hlasovanie č. 7 -  za: 33, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujeme pekne. A teraz nasleduje bod, kedy môžeme do 

programu vkladať nové body. Nech sa páči. Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Prajem všetkým príjemné dobré 

ráno. Ja by som si dovolil zaradiť ako bod číslo 65.1 informáciu... 
 
p. Polaček, primátor mesta: 65 pardon. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: 65.1 som prvý, ešte ma nikto nepredbehol. Alebo lomeno jeden. 

Informácia o činnosti komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií 
verejných funkcionárov Mestského zastupiteľstva v Košiciach. Čiže 65.1 Informácia o 
činnosti komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 
funkcionárov Mestského zastupiteľstva v Košiciach. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Dovoľujem si navrhnúť bod 57.1 s názvom Rada 

pre etiku, informatívna správa a bod 60... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ....lomené 1. Áno? 
 
p. Horenský, poslanec MZ: 57.1 alebo 57/1 Rada pre etiku, informatívna správa. A bod 65.2 

návrh na zmeny zástupcu zriaďovateľa v radách škôl a školských zariadení v 
zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice. 

 
p. Polaček, primátor mesta: 65/2? 
 
p. Horenský, poslanec MZ: 65/2 alebo 65.2.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod sa volá? Pardon.  
 
p. Horenský, poslanec MZ: Návrh na zmeny zástupcu zriaďovateľa v radách škôl a školských 

zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Faktické sú dovolené v rámci takto nejako v tom 

rokovacom poriadku? Nech sa páči, pani námestníčka. 
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p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcela k 
návrhu, ktorý teda k navrhnutému bodu, ktorý navrhol pán poslanec Horenský. Čo sa 
týka delegátov do rád škôl aj napriek tomu, že pôvodný návrh, ktorý bol zložený z 
vašich nominácií, že ste sa teda sami ponúkli do rád škôl a ten návrh bol vytvorený z 
vašich požiadaviek podľa toho presne, ako ste to vy chceli, aj napriek tomu nebol 
podporený a nenašla sa spoločná dohoda, takže preto sme si nechali priestor a preto sme 
ten materiál nezaradili do rokovania, aby sme potom ešte k tomu sedeli a našli spôsob, 
ako nájsť tých správnych ľudí, ktorí budú zastupovať zriaďovateľa v radách našich škôl. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, nech sa páči. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Ja by som rád doplnil do programu rokovania bod 47.1 

s názvom Určenie platu primátora. Ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: 47? Určenie? 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Sú ešte nejaké ďalšie body, ktoré chcete doplniť do programu?  

V prípade, že nie, pristúpime k jednotlivému hlasovaniu. Pod bodom 47/1 pán poslanec 
Fedoročko navrhuje vložiť bod Určenie platu primátora. Nech sa páči, hlasujeme o 
vložení tohto bodu. 

 
Hlasovanie č. 8 -  za: 23, proti: 0, zdržali sa: 12 
 
p. Polaček, primátor mesta: 65 bod je v poriadku. Bude zaradený. Pod bodom 57/1 pán 

poslanec Horenský navrhuje bod Informácia rady pre etiku. Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 9 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento bod bol prijatý. Pod bodom 65/1 bod Informácia od pána 

poslanec Karaffu, Informácia o činnosti komisie na ochranu verejného záujmu. Bod 
65/1, nech sa páči, hlasujeme o zaradení. 

 
Hlasovanie č. 10 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý a pod bodom 65/2 pán poslanec Horenský, 

ak sa nemýlim navrhol bod Návrh na zmenu členov v radách škôl. Nech sa páči 
hlasujeme o bode 65/2. 

 
Hlasovanie č. 11 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne, program rokovania 

máme vykreovaný, poprosím organizačné oddelenie aby zapracovalo body do 
pozvánky, zverejnilo na internete a zároveň papierovú formu dalo aj mne. Ďakujem.  

- - - 
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Bod č. 1 
Slovo pre verejnosť 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom jedna máme bod Slovo pre verejnosť, ktorý bude 

prerokovaný bezprostredne po bode programu, ktorý bude uzavretý ako prvý po 
dvanástej hodine v zmysle § 36 a rokovacieho poriadku Mestského zastupiteľstva. 
Zároveň dávam informáciu, že po tomto bode zároveň bude aj obedňajšia prestávka. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Prenájom pozemkov, časti parciel v k. ú. Južné Mesto pre obchodnú spoločnosť 
Regnum Košice s.r.o. z dôvodov hodných osobitného zreteľa  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 2 otváram bod Prenájom pozemkov časti parciel 

v katastrálnom území Južné mesto pre obchodnú spoločnosť Regnum Košice s.r.o. 
z dôvodu hodných osobitného zreteľa. Otváram rozpravu. Pani poslankyňa 
Adamčíková.  

 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Nedá mi v tomto bode sa neprihlásiť, 

nakoľko v celom meste je problém s parkovaním a aj na majetkovej komisie som sa k 
tomu prihlásila. Teda nepáči sa mi, že spoločnosť najprv postavila parkoviská, až potom 
žiadala o vôbec - nie že žiadala, ale že vôbec komunikovala s mestom, aj to najprv 
súdnou cestou o úradu a až potom nejaká debata o nájom. Čiže, chcem sa spýtať, či toto 
je postačujúce. A druhá vec. Beriem to ako návod,, že najprv treba postaviť parkoviská 
a až potom vôbec riešiť ostatné veci, súhlasy a kolaudácie. Takže ja len, aby tí, ktorí 
nesledujú možno majetkové veci vedeli, že aj také veci sa dejú. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán riaditeľ.  
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: K tomu môžem povedať za mesto, že mesto sa tam snažilo 

maximálne hospodárne chrániť svoj majetok, čiže vlastne v tomto prípade 
nevychádzame v plnom rozsahu v ústrety vlastne určenému záujemcovi a celý tento 
kontrakt, keď to tak poviem, sa vzťahuje len na pozemky, ktoré sú zastavané. 
Požiadavka bola na pozemky v podstatne väčšom rozsahu, ale treba si uvedomiť, že cez 
tie ďalšie pozemky idú siete, ide teplovodné vedenie, plus je tam zeleň. Čiže vlastne 
tieto pozemky zostávajú v majetku mesta a pozostávajú v majetku mesta a ďalšie veci si 
tam ešte ďalej budeme uplatňovať aj súdnou cestou. Čiže mesto sa k tomu stavia 
maximálne zodpovedne, ale zároveň potrebujeme si ošetriť vzťahy, ktoré tam sú. 
Stavby, ktoré sú na našom pozemku, aby boli vysporiadané a aby sme vlastne z toho 
zinkasovali príslušnú protihodnotu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Práve na to som narážala, či ešte robíme nejaké 

iné kroky na to, čo už sa udialo, lebo už zastavaná plocha je zastavaná, čiže presne to 
som narážala, či budeme ešte aj iné veci uplatňovať voči firme. Ďakujem pekne za 
odpoveď. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno a možnože ešte jedna pripomienka vlastne. Spoločnosť mala 

záujem o odkúpenie, s čím sme nesúhlasili a ideme len teda do nájmu, aby sme mali pod 
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kontrolou celé územie, priestor. Ďakujem pekne. Rozprava je uzavretá, poprosím 
návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona 138 v roku 1991 v znení neskorších 
predpisov a v súlade s § 84 Štatútu mesta Košice schvaľuje prenájom pozemkov časti 
parciel registra E KN parciel v katastrálnom území Južné mesto zapísaných na LV 
14713 ďalej len podľa predloženého návrhu z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre 
obchodnú spoločnosť Regnum Košice s.r.o., IČO: 46679049, so sídlom Nerudova 14, 
040 01 Košice, ktorým je prenájom majetku v hodnote nad 40.000 Eur.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 12 -  za: 30, proti: 1, zdržali sa: 5 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 3 
Prenájom časti pozemkov parc. č. 4159/4, 4422/1,4,5, 4440/2 v k. ú. Jazero pre MČ 
Košice – Nad jazerom za účelom realizácie stavby „Verejné osvetlenie na Dneperskej 
a Levočskej ul. v Košiciach“ z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 3 otváram bod Prenájom časti pozemkov 

parc. č. 4159/4, 4422/1,4,5, 4440/2 v katastrálnom území Jazero pre Mestskú časť 
Košice - Nad jazerom za účelom realizácie stavby verejného osvetlenia na Dneperskej a 
Levočskej ulici v Košiciach z dôvodu hodných osobitného zreteľa. Otváram rozpravu. 
Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v 

Košiciach v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona 138 z roku 1991 Zb. o majetku obcí v 
znení neskorších predpisov schvaľuje prenájom pre Mestskú časť Košice - Nad jazerom, 
Poludníková 7, 040 12 Košice, IČO: 00691038, za účelom realizácie stavby „Verejné 
osvetlenie na Dneperskej a Levočskej ulici v Košiciach“, ďalej len podľa predloženého 
návrhu z dôvodov hodných osobitného zreteľa, ktorým je realizácia stavby „Verejné 
osvetlenie na Dneperskej a Levočskej ulici v Košiciach“.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 13 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 4 
Prenájom pozemkov v k. ú. Severné mesto pre žiadateľa Ústredný kontrolný a skúšobný 
ústav poľnohospodársky za účelom majetkoprávneho vysporiadania areálu z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 4 otváram bod Prenájom pozemkov 
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v katastrálnom území Severné mesto pre Ústredný kontrolný a skúšobný ústav 
poľnohospodársky z dôvodov hodných osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram 
rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie: „Mestské 

zastupiteľstvo Košice v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona 138/1991 zbierky v znení 
neskorších predpisov schvaľuje prenájom pozemkov podľa predloženého návrhu v 
katastrálnom území Severné mesto, celková výmera na prenájom 497 m² za účelom 
užívania areálu priľahlého ku nehnuteľnosti vo vlastníctve ÚKSUP na dobu nájmu 
neurčitú. Cena za prenájom 4.970 Eur za rok pre Ústredný kontrolný a skúšobný ústav 
poľnohospodársky, štátna rozpočtová organizácia, IČO: 00156582, so sídlom 
Matuškova 21, 833 16 Bratislava z dôvodov hodných osobitného zreteľa, ktorým je 
užívanie oploteného areálu pri nehnuteľnosti vo vlastníctve organizácie, pričom hodnota 
prenajímaného majetku presahuje 40.000 Eur.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 14 -  za: 36, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 5 
Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom majetkovoprávneho 
vysporiadania pozemkov v športovom areáli na Bruselskej ulici pre MČ Košice – 
Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 5 otváram bod Predajom pozemkov v 

katastrálnom území Nové Ťahanovce za účelom majetkovoprávneho vysporiadania 
pozemkov v športovom areáli na Bruselskej pre Mestskú časť Košice - Sídlisko 
Ťahanovce z dôvodu hodných osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram rozpravu. 
Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo Košice v súlade 

s § 9a ods. 9 písm. c) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obci v znení neskorších 
predpisov schvaľuje prenájom pozemkov podľa predloženého návrhu v katastrálnom 
území Nové Ťahanovce, listy vlastníctva podľa predloženého návrhu, výmera na 
prenájom spolu 991,5 m² vrátane spoluvlastníckych podielov za účelom nájmu 
majetkoprávneho usporiadania pozemkov v športovom areáli na Bruselskej ulici na 
dobu nájmu neurčitú. Cena za prenájom jedno euro rok za celý predmet nájmu pre 
Mestskú časť Košice - Sídlisko Ťahanovce podľa predloženého návrhu z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 15 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 

- - - 
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Bod č. 6 
Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre obchodnú spoločnosť 
Olšanka spol. s r.o. na poľnohospodárske účely 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 6 otváram bod Prenájom pozemkov z dôvodu 

hodných osobitného zreteľa pre obchodnú spoločnosť Olšanka spol. s r.o. na 
poľnohospodárske účely. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pani poslankyňa 
Kovačevičová. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobrý deň kolegovia, kolegyne. Mňa ráno zastavil 

v podstate zástupca tejto spoločnosti pán inžinier Vincent Nagy, že by chcel vystúpiť 
k tomuto bodu alebo uviesť, že tam našiel nejaké chyby, ktoré sú vo výmere parciel, 
takže neviem, či mu dáme možnosť vystúpiť alebo potom vlastne, čo navrhuje, či 
vlastne prerušíme tento bod, ale že vraj v materiáli sú nejaké chyby. Takže ja by som 
rada si vypočula, že aké chyby sú v materiáli. Takže neviem či dáme hlasovať, aby 
mohol vystúpiť, uviesť, aby sme neschválili niečo, čo je s chybami. Vlastne on 
zastupuje túto spoločnosť, takže... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Procedurálny návrh. Bol vyslovený procedurálny návrh. Ak 

rozumiem správne.  
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Áno. Takže dávam procedurálny návrh. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujeme o procedurálnom návrhu, ktorý bol vyslovený pani 

poslankyňou. Hlasujeme o tom, aby vystúpil pán, asi konateľ, neviem. Nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 16 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Medzitým však o slovo požiadal pán poslanec Karaffa, nech sa 

páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Niekedy sa stačí opýtať a možnože dospejeme k niečomu, čo je 

celkom rýchlejšie. Mám k bodom 6, 7, a 8 pripravené pozmeňujúce návrhy, ktoré riešia 
presne tú situáciu, kvôli ktorej prišiel pán Nagy. Ja som tiež s pánom Nagyom hovoril. 
Možno keby som hovoril ako prvý, tak by sme sa tomuto celému vyhli. Takže ja to 
skúsim teraz prečítať k bodu číslo 6. Ten pozmeňujúci návrh vlastne, len aby som to tak 
v krátkosti vysvetlil, sa týka toho, že niektoré parcely sú ako keby prenajímané 
čiastočne obom nájomcom, záujemcom respektíve dvom subjektom tak, aby 
nedochádzalo k nejakému krytiu tých nájmov, tak je tu požiadavka na spracovanie 
geometrického plánu. Čiže návrh znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s 
§ 9 a ods. 9 písm. c) zákona č. 138 z roku 1991 Z. z. v znení neskorších predpisov 
schvaľuje prenájom časti pozemkov uvedených v prílohe číslo 1 tohto uznesenia, 
katastrálne územie Krásna, Košická Nová Ves, celková výmera na prenájom 
133 522,32 m², účel poľnohospodárske účely, doba nájmu neurčitá, cena za prenájom 
1.500 Eur za rok, za celý predmet nájmu pre obchodnú spoločnosť Oľšanka spol. s r.o., 
IČO 31727727 so sídlom 305 Košické Oľšany, 044 42 Košice z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa podľa § 9 a ods. 9 písm. c) zákona č. 138 z roku 1991 Z. z. o majetku 
obcí v znení neskorších zmien a doplnkov, ktorým je prenájom majetku mesta Košice v 
hodnote nad 40.000 Eur za podmienky, že výmery budú presne určené na tento účel 
spracovaným geometrickým plánom na náklady nájomcu. Koniec návrhu.  
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlasovali sme, aby vystúpil pán Nagy. Je ešte 
potrebné, aby ste vystúpili alebo je to v poriadku? Je to v poriadku. Vybavené. Môžeme 
pokračovať. Nevystúpite. Okej. Ďakujem pekne. To znamená, veci sme dali do 
poriadku, ak už teda nikto sa nehlásil o slovo, poprosím, uzatváram rozpravu a 
poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona 138 z roku 1991 Zb. v znení 
neskorších predpisov schvaľuje prenájom časti pozemkov uvedených v prílohe číslo 1 
tohto uznesenia v katastrálnom území Krásna, Košická Nová Ves o celkovej výmere 
133 522,32 m² na poľnohospodárske účely, na dobu neurčitú, cena za prenájom 
1.500 Eur za rok, za cely predmet nájmu pre obchodnú spoločnosť Olšanka spoločnosť 
s.r.o., atď. podľa predloženého návrhu a ten pozmeňujúci spočíva za podmienky, že 
výmery budú presne určené na tento účel spracovaným geometrickým plánom na 
náklady nájomcu.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 17 -  za: 36, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Návrhová komisia je ešte nejaký návrh 

k tomuto bodu? Je to všetko? Ďakujem pekne.  
- - - 

 
Bod č. 7 
Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Ľubicu Pelegrinovú 
v k. ú. Krásna na poľnohospodárske účely 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 7 otváram bod Prenájom pozemkov z dôvodu 

hodných osobitného zreteľa pre Ľubicu Pelegrinovú v katastrálnom území Krásna na 
poľnohospodárske účely. Otváram rozpravu. Pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Čiže obdobný návrh predložím aj v tomto 

bode. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s § 9 a ods. 9 písm. c) zákona č. 138 
z roku 1991 Z. z. v znení neskorších predpisov schvaľuje prenájom časti pozemkov 
registrácia C katastra nehnuteľnosti p. č. 1400, teda nie 14 240/1 ostatná plocha o 
výmere 17 922,70 m², 14 298/1 ostatná plocha o výmere 4347,90 m², 14 262,1 ostatná 
plocha o výmere 855 m², 14 339/1 ostatná plocha o výmere 1620,20 m², 14 382/1 
ostatná plocha o výmere 6215,30 m² vedených na liste vlastníctva číslo 7544, 
katastrálne územie Krásna. Celková výmera na prenájom 30 961,10 m², účelo - 
poľnohospodárske účely. Doba nájmu neurčitá. Cena za prenájom 380 Eur za rok za 
celý predmet nájmu pre Ľubicu Pelegrinovú, samostatne hospodáriacu roľníčku, IČO 
42331111 so sídlom Prašná 1029/10, 040 18 Košice z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa podľa § 9 a ods. 9 písm. c) zákona č. 138 z roku 1991 Z. z. o majetku obcí v 
znení neskorších zmien a doplnkov, ktorým je prenájom majetku mesta Košice v 
hodnote nad 40.000 Eur za podmienky, že výmery budú presne určené na tento účel 
spracovaný geometrickým plánom na náklady nájomcu. Koniec návrhu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, návrhová komisia, máte slovo. 

Nech sa páči. 
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p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona číslo 138/1991 zbierky v znení neskorších 
predpisov schvaľuje prenájom časti pozemkov registra C katastra nehnuteľností 
parcelné čísla podľa predloženého návrhu v katastrálnom území Krásna o celkovej 
výmere na prenájom 30 961,10 m². Účel nájmu na poľnohospodárske účely. Doba 
nájmu neurčitá. Cena za prenájom 380 Eur za rok za celý predmet nájmu pre Ľubicu 
Pelegrinovú, samostatne hospodáriacu roľníčku, IČO: 42331111, so sídlom Prašná 
1029/10, 040 18 Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa podľa predloženého 
návrhu za podmienky, že výmery budú presne určené na tento účel a spracované 
geometrickým plánom na náklady nájomcu.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 18 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 8 
Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Pavla Pelegrina v k. ú. 
Krásna na poľnohospodárske účely  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 8 otváram bod Prenájom pozemkov z dôvodov 

hodných osobitného zreteľa pre Pavla Pelegrina v katastrálnom území Krásna na 
poľnohospodárske účely. Pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Tak a do tretice. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v súlade s § 9 a 

ods. 9 písm. c) zákona č. 138 z roku 1991 Z. z. v znení neskorších predpisov schvaľuje 
prenájom časti pozemkov registrácia C katastra nehnuteľnosti p. č. 14 357 ostatná 
plocha o výmere 2436,80 metrov štvorcových, 14 240/1 ostatná plocha o výmere 
7940,80 m², 14 338 ostatná plocha o výmere 205,10 m² vedený na LV číslo 7544 
katastrálne územie Krásna. Celková výmera na prenájom 10 582,70 m². Účel - 
poľnohospodárske účely. Doba nájmu neurčitá. Cena za prenájom 125 Eur za rok za 
celý predmet nájmu pre Pavla Pelegrina samostatne hospodáriaceho roľníka, IČO 
52192709 so sídlom Prašná 1029/10, 040 18 Košice z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa podľa § 9 a ods. 9 písm. c) zákona č. 138 z roku 1991 Z. z. o majetku obcí v 
znení neskorších zmien a doplnkov, ktorým je prenájom majetku mesta Košice v 
hodnote nad 40.000 Eur za podmienky, že výmery budú presne určené na tento účel 
spracovaným geometrickým plánom na náklady nájomcu. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, uzatváram rozpravu. Ak sa nikto 

nehlási do diskusie. A návrhovú komisiu poprosím o návrh na uznesenie. Nech sa páči, 
pán poslanec Horenský. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona číslo 138/1991 zbierky v znení neskorších 
predpisov schvaľuje prenájom časti pozemkov registra C katastra nehnuteľností, 
parcelné čísla podľa predloženého návrhu v katastrálnom území Krásna o celkovej 
výmere na prenájom 10 582,70 m² za účelom na poľnohospodárske účely. Doba nájmu 
neurčitá. Cena za prenájom 125 Eur za rok za celý predmet nájmu pre Pavla Pelegrina, 
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samostatne hospodáriaci roľník, IČO: 52192709, so sídlom Prašná 1029/10, 040 18 
Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu za 
podmienky, že výmery budú presne určené na tento účel spracované geometrickým 
plánom na náklady nájomcu.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 19 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 9 
Prenájom pozemku C KN parc. č. 5159 v k. ú. Krásna pre MČ Košice – Krásna za 
účelom rozšírenia komunikácie v križovatke ulíc Smutná – Horná – Vyšný dvor – 
Adamova z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bodom číslo 9 otváram bod Prenájom pozemkov C KN 

parc. č. 5159 v katastrálnom území Krásna pre Mestskú časť Košice - Krásna za účelom 
rozšírenia komunikácie v križovatke ulíc Smutná – Horná - Vyšný dvor - Adamova z 
dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram rozpravu. Nech sa páči. Uzatváram 
rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona 138 v roku 1991 Zb. o majetku obcí 
v znení neskorších predpisov schvaľuje prenájom pozemku registra C KN parcele 5159 
o výmere 54 m² vedeného na LV 1704 v katastrálnom území Krásna ako zastavaná 
plocha a nádvoria na dobu neurčitú. Cena za prenájom 1 Eeur za rok za celý predmet 
nájmu za účelom rozšírenia komunikácie v križovatke ulíc Smutná – Horná - Vyšný 
dvor - Adamova pre Mestskú časť Košice – Krásna, Opátska 18, ďalej len podľa 
predloženého návrhu na rozšírenie komunikácie, ktorá slúži potrebám obyvateľov podľa 
osobitného zreteľa.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 20 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 10 
Prenájom časti pozemkov pre MČ Košice – Krásna za účelom vybudovania chodníkov 
na Ukrajinskej a Mozartovej ulici z dôvodu hodného osobitného zreteľa  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 10 otváram bod Prenájom časti pozemkov 

pre Mestskú časť Košice - Krásna za účelom vybudovania chodníkov na Ukrajinskej a 
Mozartovej ulici z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram rozpravu. 
Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 
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v Košiciach v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138 z roku 1991 Zb. o majetku 
obcí v znení neskorších predpisov schvaľuje prenájom časti pozemkov podľa prílohy 
číslo 1 v katastrálnom území Krásna na dobu neurčitú. Cena za prenájom 1 Eur za rok 
za celý predmet nájmu. Účel: vybudovanie chodníkov na Ukrajinskej a Mozartovej ulici 
pre Mestskú časť Košice – Krásna, Opátska 18 z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 
ktorým je vybudovanie verejných chodníkov slúžiacich potrebám obyvateľov.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 21 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 11 
Prenájom pozemkov v k. ú. Terasa pre vlastníkov priľahlých garáži za účelom opravy 
medzigarážového priestoru a jeho následnej údržby na vlastné náklady na Ružovej ulici 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 11 otváram bod Prenájom pozemkov v 

katastrálnom území Terasa pre vlastníkov priľahlých garáží za účelom opravy 
medzigarážového priestoru a jeho následnej údržby na vlastné náklady na Ružovej ulici 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa. Otváram rozpravu. Pán poslanec Krcho, nech sa 
páči. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som sa chcel len uistiť, pozerám si dôvodovú 

správu, kde je aj stanovisko mestskej časti Západ, kde majú podmienku, že má to byť na 
dobu určitú. Návrhu uznesenia je na dobu neurčitú. Tak sa chcem spýtať, či je mestská 
časť Západ s týmto stotožnená s týmto návrhom. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, faktická. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pán primátor. Prajem 

všetkým dobré ráno. Sa ospravedlňujem, som prišiel trochu neskôr. Sa chcem opýtať, 
teda reagujem na pána Krcha. Hovoril, že mestská časť Západ. Ono sa to tak povie, že 
mestská časť. Aj v bode 13 som videl vec, ktorá sa týka Starého mesta a je tam 
stanovisko mestskej časti, ale zastupiteľstvo, ani komisia výstavby nemajú v Starom 
meste o takých veciach ani páru. Čiže kto je mestská časť Západ, pán Vrchota alebo 
mestská časť Západ? Ako reálne ma to aj zaujíma, ako je to aj v iných mestských 
častiach, lebo si to niekedy zamieňame fakty a dáta a vstupy. Čiže, čo je to, pán 
Dominik Karaffa, šéf majetkovej komisie, čo je mestská časť Západ? Ste to vy, 
zastupiteľstvo alebo je to starosta? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Na dobu neurčitú, to bola otázka, je pre nás 

výhodnejšie, lebo je tam výpovedná lehota tri mesiace. Bez udania dôvodu zo strany 
mesta. Čiže takto nastavené podmienky sú pre nás jednoduchšie a treba si povedať, že 
jedná sa vlastne o takú prvú lastovičku, ak vám viem pripomenúť možno uznesenia 
alebo debaty v predchádzajúcom volebnom období, kedy sme rozprávali veľa 
o medzigarážových priestoroch. Tak toto je taká prvá lastovička, kde skúšame teda 
model, či sme schopní aj takýmto spôsobom sa o tieto medzigarážové priestory 
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postarať. A preto vlastne my navrhujeme, aby tá zmluva bola na dobu neurčitú a 
štandardné podmienky sú s výpovednou lehotou 3 mesiace bez udania dôvodu. Pán 
poslanec Lörinc, nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Moja otázka smeruje k tomu, že takýto problém evidujeme vo 

viacerých lokalitách v meste Košice. Obyvatelia sú už z toho zúfalí, že samospráva teda 
nevyhovie ich požiadavkám a pravdepodobne to ich, tá frustrácia ich viedla k tomu, že 
už sú ochotní opraviť si to sami. Otázka smeruje, ak prídu teda iné lokality a iní 
občania, zvolíme rovnaký prístup? Aby sa nestalo to, že teraz jedným povolíme, ale 
druhým nepovolíme, tretí budú mať tretí prístup. Bolo by fajn teda, keď sa tento pilotný 
projekt osvedčí, aby aj mesto deklarovalo, že toto je ...spôsob, akým to vieme riešiť pre 
všetkých rovnako, aby pravidlá platili pre všetkých rovnako. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, ako vravím, som sa vyjadril v úvode. Toto je vlastne prvá 

lastovička, kedy tento model treba aj odskúšať, či to bude funkčné. Je to jedno z riešení. 
Jednoducho tých finančných prostriedkov na to, aby sme dávali tieto prostriedky do 
medzigarážových priestorov sú naozaj pre mesto nedostatočné a teda mojim cieľom je, 
aby sme postupne tých, ktorí budú mať záujem sa vedieť dať dokopy, budú chcieť si 
tieto veci riešiť, aby sme šli týmto smerom, tak verím, že to bude funkčný model. Ale je 
to pilot. Pán poslanec Vrchota.  

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pre pána poslanca Krcha. My sme tam dali, 

že v rámci vyjadrenia za mestskú časť, že na dobu určitú, aby to bolo nejakým 
spôsobom limitované, ale z pohľadu toho, že ak by boli nájomníci nečinní je lepšia 
zmluva na dobu neurčitú, pretože táto sa dá vypovedať v trojmesačnej výpovednej 
lehote. No a, čo sa týka pána poslanca Djordjeviča, tak mestská časť sú poslanci, 
starosta a všetci obyvatelia mestskej časti. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja len pre vysvetlenie, ak sa môžeme 

počúvať ešte. V podstate s problémom medzigarážových priestorov sme sa stretávali 
počas celého minulého volebného obdobia. Niekedy koncom roku 2019 sme mali 
samostatne majetkovú komisiu len na riešenie tohto problému. Boli tam zástupcovia 
viacerých útvarov mesta Košice, aj poslanci a tam som predniesol jeden návrh, ktorým 
ja som tú teóriu razil, aby sme v podstate tam, kde je to možné, prenajali takéto 
medzigarážové prístupy vlastníkom garáži, ak si povedzme ešte vytvoria nejaký právny 
subjekt, povedzme nejaké združenie a možno by vedeli získať aj do budúcna, ak by sme 
vytvorili nejakú schému na nejaké, nazvem to dotácie, nejakú finančnú podporu alebo aj 
materiálnu, tak v podstate by sme im vedeli tým, že si oni to prevezmú do nájmu, budú 
mať nájom za jedno euro a kľudne aj na dobu určitú, ale dlhodobú. Sami si to vo 
vlastnej réžii opravia a v niektorých lokalitách je dokonca možné, aby si to uzavreli aj 
nejakou bránou, čím zvýšia aj ochranu svojho majetku, keďže aj tak ide o účelové 
komunikácie ku garážam, tak tu mal byť vlastne vytvorený priestor na to, aby tým, že 
mesto nemá toľko finančných prostriedkov, aby to dokázalo komplexne opravovať tak, 
aby sme ponúkli tým ľuďom aspoň alternatívnu možnosť. A ja sa netajím tým, že v 
tomto prípade som tým ľuďom aj vlastne pomáhal, lebo ja bývam neďaleko, to nie je 
žiadne tajomstvo. Čiže áno. Oslovili ma s tým, že taký problém majú a ja som im 
vysvetlil, že mesto na to, žiaľbohu, finančné prostriedky nemá a keďže je tam šikovný 
zástupca vlastníkov, ktorí tam aj má garáž, tak vlastne povedal, že my by sme si to 
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vedeli nejakým spôsobom sami urobiť a ja som túto iniciatívu podporil. To je celé. A 
tým, že to je za jedno euro, respektíve, že prechádza na nich celá tá zodpovednosť, tak 
mesto to nebude stáť nič. Čiže trošku ma prekvapilo to stanovisko mestskej časti, lebo 
ani na majetkovej komisii nebola vznesená takáto požiadavka a myslím si, že aj 
vzhľadom na to, čo povedal pán primátor, že pri tej dobe neurčitej je možné vlastne 
vypovedať s trojmesačnou výpovednou dobou. Čiže toto je celkom také to priechodné 
riešenie, ktoré by tu mohlo byť do budúcna, keď sa nájdu aj ďalší záujemcovia a prídu s 
takým nápadom, ja si myslím, že by sme to mali podporiť. To je môj názor, takže 
prosím o podporu a to je všetko z mojej strany.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja len dodám, že zaviazali sme sa, že sa chceme 

tejto téme venovať, tak toto je vlastne jeden z výsledkov. Nech sa páči, ak sa do 
diskusie nikto nehlási, uzatváram rozpravu, poprosím návrhovú komisiu o návrh na 
uznesenie. Nech sa páči.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v 

súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje prenájom pozemku registra C katastra nehnuteľností 
parcely podľa predloženého návrhu o výmere 253 m² v katastrálnom území Terasa LV 
číslo 12576 výmera na prenájom 253 m². Účel nájmu - oprava medzigarážového 
priestoru a jeho následná údržba na vlastné náklady na Ružovej ulici. Doba nájmu 
neurčitá. Cena za prenájom jedno euro za rok pre pána Petra Gumana, dátum narodenia 
1. 3. 1981 bytom Ružová 45, 040 11 Košice, ako zástupca vlastníkov priľahlých garáží 
v lokalite na Ružovej ulici z dôvodov hodných osobitného zreteľa podľa predloženého 
návrhu.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 22 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 12 
Prenájom pozemku v k. ú. Košická Nová Ves za účelom realizácie stavby: „Zdoba - 
hrubé terénne úpravy“ pre VEDOS Kechnec s.r.o. z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod číslom 12 otváram bod Prenájom pozemku v katastrálnom 

území Košická Nová Ves za účelom realizácie stavby Zdoba - hrubé terénne úpravy pre 
VEDOS Kechnec s.r.o. z dôvodu hodných osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram 
rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.   

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona číslo 138/1991 Z. z. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje uzatvorenie trojstrannej zmluvy medzi prenajímateľom 
mesto Košice, nájomcom Mestské lesy Košice a.s. a podnájomcom VEDOS Kechnec 
s.r.o. prenájom pozemku registra C podľa predloženého návrhu v katastrálnom území 
Košická Nová Ves, list vlastníctva číslo 1050, výmera na prenájom spolu 93 320 m², 
účel nájmu - realizácie stavby Zdoba - hrubé terénne úpravy na pozemku v katastrálnom 
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území Košická Nová Ves na dobu podnájmu neurčitú. Cena za prenájom 186.640 Eur 
za rok pre VEDOS Kechnec s.r.o., IČO: 36593443, Petrovany - Vysielač 588, 082 53 
Petrovany z dôvodov hodných osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu za 
podmienky, že VEDOS Kechnec s.r.o. uhradí mestu Košice ako prenajímateľovi 
nájomné vo výške 186.640 Eur za rok, uhradí náhradu podľa predloženého návrhu, 
vyplatí náhradu podľa predloženého návrhu a zrealizuje technickú rekultiváciu na 
vlastné náklady a uhradí náklady za biologickú rekultiváciu realizovanú Mestskými 
lesmi Košice a.s.. Predpokladané náklady podľa znaleckého posudku 74.900 Eur.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 23 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 13 
Prenájom pozemku v k. ú. Huštáky za účelom vybudovania cestného telesa a uloženia 
inžinierskych sietí na Husárskej ul. v rámci stavby „Bytový doma Huštáky“ pre 
Rezidencia HUŠTÁKY, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 13 otváram bod Prenájom pozemku 

v katastrálnom území Huštáky za účelom vybudovania cestného telesa a uloženia 
inžinierskych sietí na Husárskej ulici v rámci stavby Bytový dom Huštáky pre 
Rezidencia Huštáky, s.r.o. z dôvodu hodných osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram 
rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona 138 z roku 1991 Zb. o majetku obcí v 
znení neskorších predpisov schvaľuje prenájom pozemku časti parcely registra C KN 
3880/3 katastrálne územie Huštáky o výmere 334 m² zapísanej na LV 15038 ako 
zastavaná plocha a nádvorie. Účel vybudovanie cestného telesa a uloženie inžinierskych 
sietí na Husárskej ulici v rámci stavby Bytový dom Huštáky. Doba nájmu neurčitá. 
Cena: prenájom 4.252 Eur rok za celý predmet nájmu pre spoločnosť Rezidencia 
Huštáky, s.r.o., Záhradná 796/23 z dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorým je 
realizácia cestného telesa komunikácie s prednosťou pešieho pohybu s povrchom zo 
zámkovej dlažby z vlastných finančných prostriedkov, ktorá bude slúžiť širokej 
verejnosti.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujeme 
 
Hlasovanie č. 24 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem.  

- - - 
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Bod č. 14 
Prenájom pozemkov v k. ú. Terasa za účelom realizácie stavby „Rekonštrukcia 
a dostavba areálu Campusu UPJŠ (CNIC), Medická ul., pre UPJŠ v Košiciach 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 14 otváram bod Prenájom pozemku v 

katastrálnom území Terasa za účelom realizácie stavby Rekonštrukcia dostavba areálu 
Campus UPJŠ CNIC, Medická ulica pre UPJŠ v Košiciach z dôvodu hodných 
osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím 
návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v 

Košiciach v súlade s § 9a ods. 9 písm. c) zákona 138 z roku 1991 Zb. o majetku obci v 
znení neskorších predpisov schvaľuje prenájom pozemkov špecifikovaných v prílohe 
číslo 1 a 2 katastrálne územie Terasa – Huštáky, pozemky sú zapísané na LV mesta 
12576, 15038 a 16220. Výmera na prenájom, pozemky mimo hraníc stavby 
komunikácie, vonkajšie úpravy 5311 m², pozemky mimo hraníc stavby podzemné 
inžinierske siete je spolu 1052 a 6363 m² a pozemky v rámci hraníc stavby komunikácie 
vonkajšie úpravy a podzemné IS 10 792 spolu 17 155 za účelom realizácie stavby 
Rekonštrukcia dostavba areálu Campusu UPJŠ, Medická ulica. Doba nájmu neurčitá. 
Cena za prenájom jedno euro za celý predmet nájmu za podmienky, že v danom území 
budú vysporiadané existujúce zmluvné vzťahy, nájomné zmluvy na pozemky parcely C 
KN 1871/61872491871/50 v katastrálnom území Terasa, uzatvorí Správa mestskej 
zelene v Košiciach ako správca daných pozemkov pre Univerzitu Pavla Jozefa Šafárika 
v Košiciach, ďalej len podľa predloženého návrhu z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa, ktorými je rekonštrukcia a dobudovanie existujúceho areálu UPJŠ na Medickej 
ulici tvoriaceho zázemie univerzity, dotknutý priestor bude revitalizovaný ako verejné 
priestranstvo - námestie slúžiace potrebám študentov a širokej verejnosti, kde sa bude 
realizovať rozvoj vedy a výskumu na univerzitnej pôde.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 25 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 15 
Prevod podzemkov v k. ú. Južné Mesto formou zámeny z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa medzi mestom Košice a Mikulášom Marinovom, Evou Mikuluvkovou, Gabrielou 
Holeniovou a Karolom Marinovom 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 15 otváram bod Prevod pozemkov 

v katastrálnom území Južné mesto formou zámeny z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa medzi mestom Košice a Mikulášom Marinovom, Evou Mikuluvkovou, 
Gabrielou Holeniovou a Karolom Marinovom. Nech sa páči, otváram rozpravu. 
Uzatváram rozpravu poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach v 

súlade s § 9a ods. 8 písm. e) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
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neskorších predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného majetku formou zámeny podľa 
predloženého návrhu za pozemky podľa predloženého návrhu bez finančného 
vyrovnania z dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorým je majetkoprávne 
usporiadanie pozemkov, na ktorých sa nachádza verejne prístupný chodník a časť 
zelene.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 26 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 16 
Prevod podzemkov v k. ú. Myslava formou zámeny z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa medzi mestom Košice a Ing. Lukášom Duruttya 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 16 otváram bod Prevod pozemkov 

v katastrálnom území Myslava formou zámeny z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
medzi mestom Košice a Ing. Lukášom Duruttya. Otváram rozpravu. Uzatváram 
rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 9a ods. 8 písm. e) zákona číslo 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného majetku formou zámeny podľa 
predloženého návrhu za pozemok podľa predloženého návrhu bez finančného 
vyrovnania z dôvodu hodného osobitného zreteľa podľa predloženého návrhu.“ 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 27   za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestíčka primátora mesta: Takže pokračujeme ďalej...  

- - - 
 
Bod č. 17 
Zámena pozemkov vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Barca za pozemok vo vlastníctve 
Alojzie Dubovskej v k. ú. Barca z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pod bodom číslo 17 Zámena pozemkov vo 

vlastníctve mesta Košice v katastrálnom území Barca za pozemok vo vlastníctve pána 
alebo pani Alojzie Dubovskej v katastrálnom území Barca z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa nikto do diskusie nehlási, 
poprosím návrhovú komisiu.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9a ods. 8 písm. c) zákona č. 138 z roku 1991 o majetku obcí v 
znení neskorších predpisov schvaľuje prevod nehnuteľnosti pozemkov formou zámeny 
v katastrálnom území Barca podľa predloženého návrhu za pozemok podľa 
predloženého návrhu s finančným vyrovnaním vo výške 6.905 Eur v prospech mesta 
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Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa. Dôvodom hodným osobitného zreteľa je 
majetkoprávne vysporiadanie parcely pod stavbou cestnou komunikáciou, ktorá slúži 
ako prístupová cesta v zástavbe rodinných domov na ulici Radlinského 3-5 a 2-4 
v katastrálnom území Barca.“ Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 28 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 18 
Prevod pozemku parc. C KN č. 587/85 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom číslo 18 Prevod pozemkov 

v katastrálnom území Vyšné Opátske z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k 
tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, poprosím o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9a ods. 8 písm. c) zákona 138 z roku 1991 zbierky o majetku 
obcí v znení neskorších predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného majetku vo 
vlastníctve mesta Košice pozemku registra C KN, ďalej podľa predloženého návrhu do 
podielového spoluvlastníctva pre Ľuboslava Rybku, ďalej len podľa predloženého 
návrhu, Romana Rybku, ďalej len podľa predloženého návrhu a Ing. Emílie Vargovej, 
ďalej len podľa predloženého návrhu, za kúpnu cenu 8.070 Eur z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Dôvodom hodným osobitného zreteľa je majetkoprávne 
vysporiadanie pozemku, ktorý je oplotenou predzáhradkou, zároveň ním vedie prístup k 
rodinnému domu vo vlastníctve žiadateľov. Mesto Košice tento pozemok nevie 
samostatne využiť na iný účel.“  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 29 -  za: 34 + 1 (p. Zemková), proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol. Poprosím, pani poslankyňa 

Zemková bola „za“.  
- - - 

 
Bod č. 19 
Prevod pozemku parc. C KN č. 587/90 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem. Bod číslo 19 Prevod pozemku 

v katastrálnom území Vyšné Opátske z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram 
k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu 
o prednesenie návrhu. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
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v súlade s § 9a ods. 8 písm. e) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta 
Košice podľa predloženého návrhu v podiele dva ku trom k celku z podielového 
spoluvlastníctva manželov podľa predloženého návrhu v podiele jedna k trom k celku 
do podielového spoluvlastníctva podľa predloženého návrhu za kúpnu cenu 8.447 Eur 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Dôvodom hodným osobitného zreteľa je 
majetkoprávne vysporiadanie pozemku, ktorý je oplotenou predzáhradkou, zároveň ním 
vedie prístup k rodinnému domu vo vlastníctve žiadateľov. Mesto Košice tento 
pozemok nie je samostatne využiť na iný účel.“ 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 30 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 20 
Prevod pozemkov v k. ú. Košická Belá Ing. Františka Koľveka z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom číslo 20 - Prevod 

pozemkov v katastrálnom území Košická Belá pre pána Františka Koľveka z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 
nehlási, poprosím návrhovú komisiu.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 9a ods. 8 písm. e) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje prevod pozemkov registra C KN podľa predloženého 
návrhu. Predaj pozemku bude realizovaný z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Dôvodom hodným osobitného zreteľa je majetkovoprávne usporiadanie pozemkov, 
ktoré tvoria jediný prístup k nehnuteľnostiam kupujúceho.“ 

 
p. Gurbaľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 31 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 21 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Myslava pre Jozefa Bernára a manželku 
Mgr. Máriu Bernárovú z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom číslo 21 Určenie spôsobu 

prevodu pozemkov v katastrálnom území Myslava pre Jozefa Bernára a manželku 
Máriu Bernárovú z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Poprosím, teda otváram 
diskusiu najprv k tomuto bodu, nech sa páči. Ak sa do diskusie nikto nehlási, tak prosím 
návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 
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p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 
v Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138 z roku 1991 o majetku obcí v 
znení neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo 
vlastníctve mesta Košice pozemkov registra C KN ďalej len podľa predloženého 
návrhu, všetky v katastrálnom území Myslava evidované na LV 965 a 3033 v podiele 
1/1 k celku pre Jozefa Bernára a manželku Mgr. Máriu Bernárovú obidvaja bytom 
Michalovská 155, Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Dôvodom hodným 
osobitného zreteľa je majetkoprávne vysporiadanie pozemkov v rámci oplotenej 
nehnuteľnosti vo vlastníctve žiadateľov.“ Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme.  
 
Hlasovanie č. 32 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 22 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Sokoľ pre Matúša Rovdera z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod číslo 22 Určenie spôsobu prevodu 

pozemkov v katastrálnom území Sokoľ pre Matúša Rovdera z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 
komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v 

Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138 v roku 91 Z. z. o majetku obci 
v znení neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo 
vlastníctve mesta Košice pozemkov registra C KN parc. 715/2 ďalej len podľa 
predloženého návrhu, pre Matúša Rovdera ďalej len podľa predloženého návrhu, z 
dôvodu hodného osobitného zreteľa. Dôvodom hodným osobitného zreteľa je 
majetkoprávne vysporiadanie pozemkov v rámci oplotenej záhrady vo vlastníctve 
žiadateľa.“ Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 33 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 23 
Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné mesto pre MUDr. Ivicu Mitrikovú 
Kmečovú, MBA z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme v rokovaní bodom číslo 23 Určenie 

spôsobu prevodu pozemku v katastrálnom území Severné mesto pre Ivicu Mitrikovú 
Kmečovú z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak 
sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu. 
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p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve 
mesta Košice podľa predloženého návrhu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
Dôvodom hodným osobitného zreteľa je majetkoprávne vysporiadanie pozemku, ktorý 
tvorí jediný prístup k nehnuteľnosti vo vlastníctve žiadateľky.“ 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 34 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 24 
Určenie spôsobu prevodu pozemku parcely registra E KN č. 336/101 v k. ú. Šaca 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom číslo 24 Určenie spôsobu 

prevodu pozemku parcely registra E KN číslo 336/101 v katastrálnom území Šaca 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 
nehlási, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
neskorších zmien a doplnkov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľnosti vo vlastníctve 
mesta Košice podľa predloženého návrhu pre Štefana Garaja podľa predloženého 
návrhu. Uvedený prevod sa realizuje z dôvodu hodného osobitného zreteľa ako 
majetkoprávne vysporiadanie oploteného pozemku dlhodobo užívaného 
s nehnuteľnosťami vo vlastníctve menovaného, ktoré súčasný vlastník mesto Košice 
nevie samostatne využiť na iný účel.“ 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Nech sa páči, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 35 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 25 
Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Furča pre prof. 
Ing. Jozefa Mihóka, PhD. z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod číslo 25 určenie spôsobu prevodu pozemku 

vo vlastníctve mesta Košice v katastrálnom území Furča pre pána Jozefa Mihóka 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto 
nehlási, prosím návrhovú komisiu.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138 z roku 1991 Zb. o majetku obcí 
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v znení neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo 
vlastníctve mesta Košice ďalej len podľa predloženého návrhu pre prof. Ing. Jozefa 
Mihóka, PhD. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Dôvodom hodným osobitného 
zreteľa je majetkoprávne vysporiadanie pozemku dlhodobo užívaného ako záhrada, 
ktorá je neoddeliteľnou súčasťou záhrady pri rodinnom dome vo vlastníctve prof. Ing. 
Jozefa Mihóka, PhD. samostatne je z dôvodu nedostatočnej výmery pre vlastníka mesto 
Košice nevyužiteľný.“ Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 36 -  za: 35, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 26 
Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné Mesto 
pre MUDr. Jozefa Bodnára z dôvodov hodných osobitného zreteľa   
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod číslo 26 Určenie spôsobu prevodu pozemku 

vo vlastníctve mesta Košice v katastrálnom území Severné mesto z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 
prosím návrhovú komisiu.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v 

Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona 138 v roku 1991 Zb. o majetku obcí v 
znení neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo 
vlastníctve mesta Košice ďalej podľa predloženého návrhu pre doktora Bodnára Jozefa 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Dôvodom hodným osobitného zreteľa je 
majetkoprávne vysporiadanie pozemkov dlhodobo užívaných ako prídomová zeleň, 
ktoré sú neoddeliteľnou súčasťou záhrady pri rodinnom dome vo vlastníctve doktora 
Jozefa Bodnára. Samostatne sú z dôvodu nedostatočnej výmery pre mesto Košice 
nevyužiteľné a neprístupné.“ Koniec. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Pán Karaffa sa hlási 

s procedurálnym návrhom? Dobre. Takže hlasujme, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 37 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 27 
Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné Mesto 
pre Jána Bréma z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod číslo 27 Určenie spôsobu prevodu pozemku 

vo vlastníctve mesta Košice v katastrálnom území Severné Mesto z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 
komisiu. 
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p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 
v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľnosti majetku vo vlastníctve 
mesta Košice podľa predloženého návrhu pre pána Jána Bréma z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa. Dôvodom hodným osobitného zreteľa je majetkoprávne 
vysporiadanie pozemkov dlhodobo užívaných ako prídomová zeleň, ktoré sú 
neoddeliteľnou súčasťou záhrady pri rodinnom dome vo vlastníctve Jána Bréma. 
Samostatne sú z dôvodu nedostatočnej výmery pre mesto Košice nevyužiteľné 
a neprístupné.“  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem, poprosím, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 38 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 28 
Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné mesto 
pre Mgr. Lajoš Šťastnú Slavomíru a PhDr. Šťastnú Ľubicu z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod číslo 28 určenie spôsobu prevodu pozemku 

vo vlastníctve mesta Košice v katastrálnom území Severné mesto z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 
komisiu. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo vlastníctve 
mesta Košice podľa predloženého návrhu pre Mgr. Slavomíru Lajoš Šťastnú a PhDr. 
Ľubicu Šťastnú z dôvodov hodných osobitného zreteľa. Dôvodom hodným osobitného 
zreteľa je majetkoprávne vysporiadanie pozemku z dôvodu dlhodobého užívania ako 
prídomová zeleň, predzáhradka, ktorá je neoddeliteľnou súčasťou k rodinnému domu vo 
vlastníctve podľa predloženého návrhu, zároveň slúži ako jediný vstup na pozemok a 
pre mesto je pozemok samostatne nevyužiteľný.“ 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 39 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 29 
Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 1088/5 v k. ú. Nižná úvrať z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Bod číslo 29 Určenie spôsobu prevodu pozemku 

parcely C KN číslo 1088/5 v katastrálnom území Nižná úvrať z dôvodu hodného 
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osobitného zreteľa. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, 
prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138 z roku 1991 o majetku obci v 
znení neskorších zmien a doplnkov schvaľuje spôsob prevodu nehnuteľného majetku vo 
vlastníctve mesta Košice ďalej podľa predloženého návrhu pre MUDr. Evu Bartlovú a 
Ing. Petra Bartla z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Dôvodom hodným osobitného 
zreteľa je majetkoprávne vysporiadanie pozemku, ktorý je súčasťou záhrady k 
rodinnému domu vo vlastníctve žiadateľov. Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 40 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 30 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Myslava z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme bodom číslo 30 Určenie spôsobu 

prevodu pozemkov v katastrálnom území Myslava z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa. Otváram diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú komisiu o 
prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. a) zákona č. 138 z roku 1991 Zb. o majetku obcí 
v znení neskorších predpisov schvaľuje spôsob prevodu vlastníctva nehnuteľného 
majetku mesta Košice pozemkov registra C KN v katastrálnom území Myslava v 
podiele 1/1 k celku, ďalej len podľa predloženého návrhu evidovaných na LV číslo 965 
do podielového spoluvlastníctva Nadeždy Vanikovej, Ing. Vladimíra Vanika, Ľuboša 
Vanika z dôvodu hodného osobitného a dôvodom hodným osobitného zreteľa je 
skutočnosť, že predmetné pozemky boli predmetom kúpnej zmluvy z roku 2002 a sú 
dlhodobo užívané ako súčasť záhrady a pozemku pod časťou chaty.“ Koniec návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne, hlasujeme. 
 
Hlasovanie č. 41 -  za: 38, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 31 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG 
DEVELOPMENT, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
V úvode rokovania vypustený z programu. 

- - - 
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Bod č. 32 
Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG DEVELOPMENT 
2, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
 
V úvode rokovania vypustený z programu. 

- - - 
 
Bod č. 33 
Komplex Historická radnica – zmena – zverenie do správy príspevkovej organizácie 
K 13 – Košické kultúrne centrá  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Z rokovania boli vypustené body číslo 31, 32, 

takže v rokovaní pokračujeme bodom číslo 33 Komplex Historická radnica - zmena - 
zverenie do správy príspevkovej organizácie K 13 - Košické kultúrne centrá. Otváram k 
tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie niekto nehlási... Pani Blaškovičová má 
procedurálny návrh? Nie, dobre. Takže nech sa páči, do diskusie pani poslankyňa 
Blaškovičová. 

 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Všetkým chcem popriať pekný deň, pekný 

trpezlivý a dúfam, že nekonfliktný. Rada by som povedala pár poznámok ku komplexu 
historickej radnice, nakoľko si myslím, že naozaj som pamätníčka, kedy sa táto, tento 
priestor bývalého kina Slovan menil na multifunkčný priestor. Bolo to naozaj dávno. 
Myslím, že rok 2003 – 4. Veľmi často, skoro každý deň som tam bola, pretože zámer 
bol taký, aby to bol priestor nielen pre kultúru, ale pre zasadnutia, konferencie, dokonca 
si iste niektorí z nás pamätajú, že sme tam mávali inauguračné zastupiteľstvá, ešte za 
pána primátora Knapíka a dodnes sa tam udeľujú ceny mesta, ale vtedy tento priestor 
bol naozaj myslený tak, že budú tam môcť byť zastupiteľstva, budú tam môcť byť 
konferencie. Boli tam postavené nielen tie zadné zvukové, ale aj tlmočnícke kabíny. My 
sme tam hrali predstavenia Staromestského divadla. Otvárali sme tam veľký 
medzinárodný divadelný festival a ten priestor naozaj bol zariadený tak, aby bol 
polyfunkčný. Teraz som sa rozprávala s pánom povereným riaditeľom K 13-tky. Práve, 
keď sme sa rozprávali o tom, že Košice nemajú žiaden dôstojný priestor na konferencie, 
na zasadnutia, nejaké zahraničné semináre a atď., tak ma celkom zaujímalo, čo sa s 
týmto priestorom stalo. Je pravda, že je to 20 rokov, ale ten priestor bol vybavený aj 
zvukovo, aj svetelne, aj technicky a podľa toho, čo vravel pán Dany, tak tam nie je 
skoro nič. Takže by ma celkom zaujímalo, čo sa tam stalo, kam sa tie veci podeli. Ja 
viem, že všetko má svoju životnosť, ale prečo teda neboli postupne nahradzované tie 
veci, ktoré tam odchádzali a naopak prečo sa ten priestor nezveľaďoval, ale takto akoby 
chátral, keď teda nie je využiteľný ani na to, na čo bol vtedy. A ďalšia moja otázka je, 
zveriť to do správy K 13-tky je určite skvelý nápad, ale by som chcela opýtať, že koľko 
finančných prostriedkov k tomu K 13-tka dostane, lebo bez peňazí sa tento priestor 
zabezpečiť iste nedá. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja si chcem teraz len upresniť, o tom vybavení 

hovoríme o kinosále alebo o tej hornej časti? Už keď ja som prišiel a som sa divil, že 
vždy musí prísť dodávateľ, ktorý donesie zvuk, svetlá, všetko, čo treba, či tam je 
akýkoľvek koncert, ale aj naše vlastné nejaké podujatie, tak ma to vždy mrzelo 
a dlhodobo sme rozprávali o tom, že bolo by dobré a z dlhodobého hľadiska konca aj 
lacnejšie mať vlastnú techniku. Narazili sme pri tých rôznych úvahách v minulosti na 
to, že bytový podnik nie je oprávneným žiadateľom, keby sme chceli ísť do rôznych 
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grantov, či už ministerstva kultúry alebo podobne. Práve K 13-tka nám otvára tento 
priestor, aby sme mohli vybaviť. Čo sa stalo s vybavením? Ja som tam nikdy nevidel. 
Čiže to je skôr otázka niekde do histórie. Zaujíma ma to. Otázka znie, či sa v tom 
chceme nejak hľadať, ale áno, ja som tam nikdy žiadnu techniku nevidel, odkedy som 
primátorom, ktorá by bola použiteľná v danom priestore a vždy sa všetko dodávalo. Čo 
ma mrzelo, lebo to stojí kopec peňazí, keď chodia rôzni zvukári. Čiže, odpoveď neviem, 
čo sa stalo s technikou a druhá vec je, K 13-tka nám otvára práve ten priestor, ktorý 
potrebujeme na to, aby sme mohli byť v budúcnosti prijímateľmi toho, aby sme mohli 
obnoviť nielen kino, ale celý priestor, potrebuje obnovu strecha, strechu potrebujeme 
riešiť a ďalšie súčasti samotnej radnice. Tak verím, že to pomôže, tento priestor. 
A koľko majú peňazí do budúcna? To sú nekonečné rokovania. Pre každého je málo 
a to je jedno ktorákoľvek organizácia, asi poznáte a nechcem sa nikoho dotknúť. To sú 
nekonečné debaty, však prídeme aj k bodu informácia o rozpočte. Tam vieme rozobrať 
aj samotné podniky aj to, ako to máme vymyslené, aby sme sa k tomu vytúženému 
cieľu a schváleniu rozpočtu, ale takému, aby aj K 13-tka, ale aj dopravný podnik a 
všetci mohli trochu žiť. Ako nebude to určite v tomto roku ideálny svet, ale hľadáme 
kompromis taký, aby každý dokázal niečo urobiť, aj keď to nebude to, čo si asi všetci 
predstavujeme v našom meste. Neviem, či vám stačí takto pani poslankyňa. Ďakujem 
pekne. Ak sa do rozpravy nik nehlási, uzatváram rozpravu a poprosím návrh na 
uznesenie návrhovú komisiu. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 6 ods. 1 zákona číslo 138/1991 Zb. o majetku obci v znení neskorších 
predpisov a v súlade s § 53 ods. 2 písm. b) Štatútu mesta Košice schvaľuje odňatie 
majetku vo vlastníctve mesta Košice „Komplex Historická radnica“ zo zabezpečovania 
činnosti bytovým podnikom mesta Košice, Južné nábrežie 13, Košice, IČO: 44518684 
vrátane zrušenia príslušných zmlúv a jeho zverenie do správy príspevkovej organizácie 
K 13 - Košické kultúrne centrá, Kukučínova 2, Košice, IČO: 42323975 v rozsahu podľa 
prílohy číslo 1, číslo 2 a číslo 3 tohto uznesenia na dobu neurčitú.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 42 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 34 
ENJOY THE RIDE, o. z. – predlženie doby nájmu – k. ú. Grunt – „Dirty park 
Drábová/Freestyle Academy“ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 34 otváram materiál Enjoy The Ride, občianske 

združenie, predlženie doby nájmu v katastrálnom území Grunt, Freestyle Academy, 
dôvod hodný osobitného zreteľa. Nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu. 
Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo Košice v súlade 

s § 9a ods. 9 písm. c) zákona číslo 138/1991 zbierky v platnom znení nadväzujúc na 
§ 53 ods. 2 písm. d) Štatútu mesta Košice schvaľuje predlženie doby nájmu podľa 
predloženého návrhu dôvod hodný osobitného zreteľa (§ 9a ods. 9 písm. c) zákona číslo 
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138/1991 Zb.) vo vzťahu k predĺženiu doby nájmu spočíva v tom, že nájom a nájomca 
Enjoy The Ride Košice, IČO: 42108942 zrealizuje, bude prevádzkovať, zabezpečovať 
personálne obsadenie a údržbu verejnoprospešnej stavby komplexného exteriérového 
tréningového priestoru s názvom „Dirty part Drábová Freestyle Academy“ bez nároku 
na rozpočet mesta Košice a ktorý bude slúžiť nielen na pestovanie zdravého životného 
štýlu a športové vyžitie obyvateľov sídliska či celého mesta, ale aj trénovanie 
olympijskej cyklistickej disciplíny Freestyle BMX.“  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 43 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 35 
Objekt bývalého kina Družba – plnenie nájomnej zmluvy - 2022 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 35 otváram materiál objekt bývalého kina 

Družba plnenie nájomnej zmluvy 2022. Nech sa páči. Materiál vám bol, tak ako ostatné, 
predložený, otváram rozpravu. Nech sa páči, pani poslankyňa Kovačevičová. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ďakujem. Dobre, už ide. Čiže chcela by som dať 

procedurálny návrh o vystúpenie pána riaditeľa Milana Antola, riaditeľa občianskeho 
združenia projektu Znovuobnovenie kina Družba, ktorý požiadal o vystúpenie a veľmi 
rád by nás informoval, ako tento projekt vlastne napreduje a pokračuje, čiže radi by sme 
si vypočuli. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. To je procedurálny návrh, hlasujeme, prosím, 

aby mohol pán Antol vystúpiť. 
 
Hlasovanie č. 44 - za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ak sa do diskusie nik nehlási, tak poprosím rovno pána Antola, 

občianske združenie Chi3, aby nám prerozprával progres, ktorému sa veľmi teším. Nech 
sa páči. 

 
p. Antol, o. z. Chi3: Dobrý deň, dámy a páni, neviem, počujete ma? Dobrý deň, dámy a páni. 

Keď jubilant plače, tak trošku inšpirovaný hrou Ivana Stodolu. V tomto roku má kino 
Družba päťdesiatku od uvedenia do prevádzky, z toho žiaľ len asi 30 rokov aktívneho 
života. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, na úvod mi dovoľte poďakovať 
sa vám, vedeniu mesta, orgánom mesta a mestskému zastupiteľstvu za dôveru, ktorú ste 
nám v závere minulého roka dali a to schválením naštartovaného postupu pri získavaní 
finančných prostriedkov, konkrétne z výzvy Ministerstva investícií a regionálneho 
rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky na realizáciu projektovej dokumentácie, 
kedy ste odobrili aj našu ponuku kofinancovať realizáciu tohto projektu zo spomínanej 
výzvy, z našich zdrojov bez potreby využiť prostriedky mesta Košice. Keďže sme 
nemali možnosť sa osobne stretnúť s vami, s týmto novým zastupiteľstvom, ďakujeme 
aj za túto možnosť osobne vás poinformovať o krokoch, ktoré urobilo Občianske 
združenie Chi3 za uplynulý rok. Občianske združenie Chi3, hlavne členovia Igor Timko 
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a Milan Antol sa venujú znovu obnoveniu kina Družba už takmer 2,5 roka. Od prvého 
stretnutia a predstavenia vízie pánovi primátorovi mesta sme realizovali množstvo 
krokov vo všetkých prípadoch transparentných tak, ako sa realizácia takéhoto projektu 
robiť má. Poctivo, postupne, od úradu k úradu. Výsledkom množstva našich aktivít bol 
hlavne vznik projektovej štúdie v spolupráci s architektonickým štúdiom Ing. arch. 
Martina Drahovského, ktorá bola s uznaním prijatá Útvarom hlavného architekta mesta 
Košice po odsúhlasení v pléne mestského zastupiteľstva našej žiadosti o prenajatie 
objektu kina Družba a pozemkov súvisiacich z dôvodu osobitného zreteľa. Pred rokom 
bola základom pre uzavretie nájomnej zmluvy medzi mestom Košice a Občianskym 
združením Chi3 na 25 rokov s nájomným jedno euro ročne. Dovolili sme si vám 
doručiť, neviem, myslím, že aj máte 2 správy v materiáloch, ktoré máte, aj ktoré mapujú 
v obrazovej podobe naše aktivity pri hľadaní a získavaní súčinnosti a podpory tak 
výnimočného projektu, akým znovuobnovenie kina Družba a jeho následné 
prevádzkovanie bezo sporu je. Zároveň sme k správam priložili list štátnej tajomníčky 
Ministerstva dopravy o podpore nášho snaženia. Vynikajúcou správou je, že náš projekt 
znovuobnovenie kina Družba získal potrebné prostriedky na vytvorenie a vyhotovenie 
takzvanej ostrej projektovej dokumentácie. Náš projekt bol hodnotiteľmi a kontrolórmi 
na MIRRI vyhodnotený ako excelentný a zo 100 možných bodov získal plný počet. 
Píska asi čas alebo je neviem, mám pocit. Nevedel som, ospravedlňujem sa. Už len 
chvíľka. Stretnutia, konzultácie k žiadosti sú zaznamenané aj v našich správach. Rád by 
som vyzdvihol výbornú kooperáciu a odbornosť všetkých troch zúčastnených 
participantov. V našich správach ich aj menujeme a dodatočne im ďakujeme, aby 
nevznikli šumy a mylné informácie, že projekt znovuobnovenie kina Družba získava 
zdroje na úkor iných projektov, zacitujem výsledky zo situácie celoslovenského 
predkladania projektov. Výzva s alokáciou 8 000 000, podčiarkujem 8.000.000 Eur, 
bola vyhlásená 10. októbra 2022. V prvom hodnotiacom kole s termínom 16. 1. 2023 
bolo predložených 52 projektov za 3,8 milióna Eur. Takže mi dovoľte konštatovanie, že 
priestor a prostriedky na projekty v spomínanej výzve nie sú zďaleka vyčerpané. 
Projekty bolo možné vypracovať a predložiť. Aktuálne prebiehajú legislatívne prípravy 
a procesy na obstaranie ostrej projektovej dokumentácie s participáciou Technickej 
univerzity v Košiciach, s ktorou má Občianske združenie Chi3 už dlhodobú a 
prirodzenú spoluprácu na obnove objektu. Rovnako sú tieto stretnutia zaznamenané v 
našich správach. Chcem upozorniť na list, ktorého autorkou je pani štátna tajomníčka a 
doktorka Katarína Bruncková. V liste vyjadruje nielen uznanie opodstatnenosti 
projektu, ale zároveň plnú podporu a súčinnosť pri jeho realizovaní. Sme radi, že génius 
loci budovy žije. Možno je za magnetom samotný názov Družba, možno niečo iné, ale 
doteraz sa nám podarilo spojiť množstvo ľudí rôznych profesií a zamerania, ktorí chcú 
s nami ísť po tejto ceste a pomôcť. Z nášho pohľadu je táto širokospektrálna do seba 
neuzavretá súčinnosť, ako dobre naladený orchester, ktorý čaká na svoju prvú symfóniu, 
ktorá zotrie tohtoročnému jubilantovi kinu Družba slzy a vyčarí úsmev. Toľko z mojej 
strany.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Hlási sa niekto do rozpravy? V prípade, že nie, 

ďakujem pekne a poprosím, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh 
na uznesenie.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v 

Košiciach nadväzujú na § 10 ods. 1 zákona 401 z roku 1990 Zb. o meste Košice v znení 
zmien a doplnkov uznesenie Mestského zastupiteľstva v Košiciach číslo 739 zo dňa 
23. 9. 2021 a čl. 5 ods. 28 nájomnej zmluvy číslo 2022000200 zo dňa 31.01.2022 berie 
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na vedomie informáciu o plnení ustanovení nájomnej zmluvy zo dňa 31.01.2022 
spracovanú ku dňu 31.12.2022 o stave prípravy rekonštrukcie objektu bývalého kina 
Družba v predloženom znení.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 45 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 36 
Majetkovoprávne vysporiadania pozemkov v k. ú. Šebastovce a k. ú. Barca za účelom 
realizácie „Cyklistickej cestičky Barca – Šebastovce“ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 36 otváram materiál Majetkoprávne 

usporiadanie pozemkov v katastrálnom území Barca a v katastrálnom území Šebastovce 
za účelom realizácie stavby „Cyklistická cestička Barca – Šebastovce“. Nech sa páči, 
otváram rozpravu. Nech sa páči, rozprava je uzavretá. Poprosím návrhovú komisiu.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade § 53 ods. 2 písm. k) Štatútu mesta Košice schvaľuje 
majetkovoprávne usporiadanie pozemkov uvedených v prílohe uznesenia odkúpením 
nehnuteľností parciel registra C a E nachádzajúcich sa v katastrálnom území Barca za 
cenu 21,13 Eur za meter štvorcový a parciel registra C a E nachádzajúcich sa 
v katastrálnom území Šebastovce za cenu 17,12 Eur za meter štvorcový za účelom 
realizácie stavby „Cyklistická cestička Barca – Šebastovce“.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 46 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 37 
Ponuka na odkúpenie spoluvlastníckeho podielu na pozemkoch parcelách registra C KN 
č. 3755/520 a č. 3755/821 v 2/8 k celku v k. ú. Grunt od prof. PhDr. Pavla Kollára a 
JUDr. Františka Kollára do vlastníctva mesta Košice  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 37 Ponuka na odkúpenie spoluvlastníckeho 

podielu na pozemkoch parcelách registra C KN 3755/820 a 3755/821 v dvoch osminách 
k celku v katastrálnom území Grunt od profesora Pavla Kollára a doktora Františka 
Kollára do vlastníctva mesta Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram 
rozpravu a poprosím návrh na uznesenie. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 53 ods. 2 písm. a) Štatútu mesta Košice schvaľuje kúpu spoluvlastníckeho 
podielu podľa predloženého návrhu od podielových spoluvlastníkov podľa 
predloženého návrhu za cenu 68.940 Eur do vlastníctva mesta Košice, sídlisko Trieda 
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SNP 48/A, 040 11 Košice, IČO: 00691135.“ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 47 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 38 
Prevod nehnuteľnosti – meštiansky dom, Kováčska 34 a pozemok parc. č. 789 v k. ú. 
Staré mesto formou dobrovoľnej dražby 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslom 38 otváram materiál Prevod nehnuteľnosti 

dom meštiansky, Kováčska 34 a pozemok parc. č. 789 v katastrálnom území Staré 
Mesto formou dobrovoľnej dražby. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram 
rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 9a ods. 1 písm. m) zákona číslo 138/1991 Z. z. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov schvaľuje prevod nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta 
Košice podľa predloženého návrhu formou dobrovoľnej dražby s najnižším podaním 
220.000 Eur.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 48 -  za: 35, proti: 1, zdržali sa: 0. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 39 
Prevod spoluvlastníckych podielov na pozemkoch, parcelách registra C KN č. 5521, 
č. 5522, č. 5523 v k. ú. Severné Mesto k nebytovým priestorom vo veľkosti podielov k NP 
1 – 247/10000, NP 2 – 250/10000, NP 3 – 167/10000 v dome na ul. Hlinkova 5, 7, 9 
pre Občianske združenie Bytový dom Hlinkova 5, 7, 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 39 otváram materiál Prevod spoluvlastníckych 

podielov na pozemkoch parcelách registra C KN číslo 5521, číslo 5522, číslo 5523 v 
katastrálnom území Severné mesto k nebytovým priestorom číslo 1, 2 a 3 v dome na 
ulici Hlinkova 5, 7, 9 pre Občianske združenie bytový dom Hlinkova 5, 7, 9. Nech sa 
páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na 
uznesenie.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9a ods. 8 písm. a) zákona č. 138 v roku 1991 Z. z. o majetku 
obcí v znení neskorších predpisov, zákona Národnej rady Slovenskej republiky č. 182 
z roku 1993 o vlastníctve bytov a nebytových priestorov v znení neskorších zmien 
schvaľuje prevod spoluvlastníckych podielov na pozemkoch vo vlastníctve mesta 
Košice, ďalej len podľa predloženého návrhu, v katastrálnom území Severné mesto pre 
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vlastníka Občianske združenie bytový dom Hlinkova 5, 7, 9 so sídlom Hlinkova 9, 
Košice za kúpnu cenu 7.220 Eur.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 49 -  za: 37, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento materiál bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 40 
Priamy predaj pozemku v k. ú. Nižný Klátov pre Emila Sobinkoviča 
 
p. Polaček, primátor mesta: Materiál pod číslom 40 Priamy predaj pozemku v katastrálnom 

území Nižný Klátov pre Emila Sobinkoviča. Nech sa páči, otváram tento bod. 
Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 9 ods. 2 písm. c), 9a ods. 1 písm. c) zákona 138 z roku 1991 
o majetku obcí v znení neskorších predpisov schvaľuje priamy predaj nehnuteľnosti vo 
vlastníctve mesta Košice, ďalej len podľa predloženého návrhu, v katastrálnom území 
Nižný Klátov na LV 1538 do výlučného vlastníctva Emila Sobinkoviča. za kúpnu cenu 
1.000 Eur.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 50 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento materiál bol schválený. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 41 
Predaj pozemku pod stavbou, časť parcely registra C KN č. 935/1 v k. ú. Košická Belá 
pre Ing. Jána Hvižďáka a Ing. Zuzanu Hvižďákovú 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 41 otváram materiál Predaj pozemku pod 

stavbou časť parcely registra C KN číslo 935/1 v katastrálnom území Košická Belá pre 
Ing. Jána Hvižďáka a Ing. Zuzanu Hvižďákovú. Nech sa páči, otváram rozpravu. 
Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 9a ods. 8 písm. b) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
neskorších zmien a doplnkov schvaľuje prevod nehnuteľnosti vo vlastníctve mesta 
Košice podľa predloženého návrhu do bezpodielového spoluvlastníctva podľa 
predloženého návrhu za kúpnu cenu 340 Eur.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 51 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
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p. Polaček, primátor mesta: Tento materiál bol schválený.  
- - - 

 
Bod č. 42 
Zverenie nehnuteľného majetku mesta do správy Centra voľného času, Orgovánová 5, 
Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Materiál bod číslo 42 Zverenie nehnuteľného majetku mesta do 

správy Centra voľného času Orgovánová číslo 5, Košice. Nech sa páči, otváram 
rozpravu k tomuto bodu. Uzatváram  rozpravu a prosím návrhovú komisiu o návrh na 
uznesenie. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 6a ods. 1 písm. a) zákona číslo 138/1991 zbierky o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov a § 53 ods. 2 písm. b) bod 1 Štatútu mesta Košice schvaľuje 
zverenie nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta Košice v katastrálnom území 
Terasa, okres Košice 2 evidovaného Okresným úradom Košice katastrálnym odborom 
nasledovne - stavba súpisné číslo podľa predloženého návrhu, pozemky podľa 
predloženého návrhu do správy Centra voľného času Orgovánová 5, 040 Košice na 
dobu neurčitú. Dôvod zverenia: správa nehnuteľnosti a prevádzka Centra voľného času. 
Deň zverejnia: deň účinnosti dodatku k zmluve o zverení nehnuteľného majetku 
do správy.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 52 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol.  

- - - 
 
Bod č. 43 
Zverenie nehnuteľného majetku mesta do správy Materskej školy, Galaktická 11, 
Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 43 otvára materiál Zverenie nehnuteľného majetku 

mesta do správy Materskej školy, Galaktická 11, Košice. Nech sa páči, otváram 
rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na znesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach v súlade s § 6a ods. 1 písm. a) zákona č. 138 z roku 1991 Z. z. o majetku 
obcí v znení neskorších predpisov a § 53 ods. 2 písm. b) bod 1 Štatútu mesta Košice 
schvaľuje zverenie nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta Košice v katastrálnom 
území Jazero, ďalej len podľa predloženého návrhu po 1.) nebytové priestory, ďalej 
podľa predloženého návrhu, po 2.) pozemky, podľa predloženého návrhu, do správy 
Materskej školy Galaktická 11. Dôvod zverenia: správa nehnuteľností a prevádzka 
elokovaného pracoviská materskej školy. Deň zverenia: deň účinnosti dodatku k zmluve 
o zverení nehnuteľného majetku do správy.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
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Hlasovanie č. 53 -  za: 30 + 2 (p. Zemková a p. Špak), proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Nech sa páči. Ďakujem. Pani Zemková 

hlasovala „za“ aj pán poslanec Špak hlasoval „za“. 
- - - 

 
Bod č. 44 
Odňatie nehnuteľného majetku mesta zo správy ZŠ Nám. L. Novomeského 2 
v Košiciach a zmena jeho účelového určenia 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 44 otváram materiál Odňatie nehnuteľného 

majetku mesta zo správy Základnej školy Námestie Laca Novomeského 2 v Košiciach a 
zmena jeho účelového určenia. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu 
a poprosím o návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v 

Košiciach v súlade s § 53 ods. 2 písm. b) bod 3 a § 107 ods. 2 Štatútu mesta Košice § 7a 
ods. 2 písm. a) zákona 138 91 o majetku obcí v znení neskorších predpisov schvaľuje po 
a) odňatie nehnuteľného majetku vo vlastníctve mesta Košice v katastrálnom území 
Huštáky, ďalej len podľa predloženého návrhu, zo správy Základnej školy Námestie 
Laca Novomeského 2. Dôvod odňatia: využitie nehnuteľností pre účely športovej 
infraštruktúry mesta. Deň odňatia: deň účinnosti dodatku k zmluve o zverenie 
nehnuteľného majetku do správy, po b) rozhodnutie o zmene účelového určenia 
školského majetku nachádzajúcom sa v katastrálnom území Huštáky, ďalej len podľa 
predloženého návrhu, na základe ktorého sa končí povinnosť zachovávať účelové 
určenie tohto majetku na výchovnovzdelávací proces v oblasti vzdelávania, výchovy a 
činnosti s nimi bezprostredne súvisiace od nadobudnutia účinnosti uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 54 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 45 
Zmena účelového určenia školského nehnuteľného majetku mesta Košice – Park 
mládeže 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 45 otváram materiál Zmena účelového určenia 

školského nehnuteľného majetku mesta Košice Park mládeže. Nech sa páči, otváram 
rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

v súlade s § 107 ods. 2 Štatútu mesta Košice a § 7a ods. 2 písm. a) zákona číslo 
138/1991 zbierky o majetku obcí v znení neskorších predpisov schvaľuje rozhodnutie o 
zmene účelového určenia školského majetku podľa predloženého návrhu, na základe 
ktorého sa skončí povinnosť zachovávať účelové určenie tohto majetku na 
výchovnovzdelávací proces v oblasti vzdelávania, výchovy a činnosti s nimi 
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bezprostredne súvisiace od nadobudnutia účinnosti uznesenia Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 55 -  za: 33, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 46 
Zmena účelového určenia školského nehnuteľného majetku mesta Košice - Užhorodská 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 46 otváram materiál Zmena účelového určenia 

školského nehnuteľného majetku mesta Košice Užhorodská. Otváram rozpravu. 
Uzatváram rozpravu. Nech sa páči, návrhová komisia.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo Košice podľa 

predloženého návrhu schvaľuje rozhodnutie o zmene účelového určenia školského 
majetku nachádzajúceho sa v katastrálnom území Južné mesto, okres Košice 4 podľa 
predloženého návrhu, na základe ktorého sa skončí povinnosť zachovávať účelové 
určenie tohto majetku na výchovnovzdelávací proces v oblasti vzdelávania, výchovy a 
činnosti s nimi bezprostredne súvisiace od nadobudnutia účinnosti uznesenia Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 56 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 

- - - 
 
Bod č. 47 
Územný plán zóny „Košice – Tlačiarne“ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 47 otváram materiál Územný plán zóny Košice 

– Tlačiarne. K tomuto materiálu sme sa niekoľkokrát spoločne stretli. Bolo tých 
stretnutí mnoho. Verím, že je minimálny počet otázok. Nech sa páči, otváram rozpravu. 
Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujeme veľmi pekne. Pán poslanec Kundrát si musel naliehavo 

odskočiť. Rozposlal e-mail všetkým poslancom, čiže máte prílohu a ja si dovolím 
osvojiť jeho návrh, aby tu zaznelo alebo bolo prečítané alebo neviem prejudikovať 
diskusiu. Ten návrh znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných 
právnych predpisov a) žiada primátora mesta Košice zabezpečiť spracovanie územného 
plánu zóny s dopadom nielen na lokalitu Tlačiarne, ale aj na lokalitu križovatky na 
Festivalovom námestí a na širšie záujmové územie podľa prílohy číslo 1. Prílohu číslo 
jedna dostali všetci poslanci do svojich e-mailových schránok. Dôvodová správa pána 
poslanca Kundráta: vzhľadom na fakt, že Festivalové námestie je z dopravného 
hľadiska mimoriadne exponovaný situovaný vo vnútornom mestskom okruhu s 
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križovaním do centra mesta s priľahlými časťami Západ, KVP, Sever a vzhľadom na 
jeho mimoriadny rozvojový potenciál okolo kruhového objazdu s možnosťou ďalšej 
výraznej zastavanosti, trváme na spracovaní územného plánu zóny s dopadom nielen na 
lokalitu Tlačiarne, ale podľa priloženého dokumentu na širšie záujmové územie. 
Križovatku Festivalového námestia ovplyvní aj navrhovaná bytová výstavba, preto je 
potrebné ju doriešiť ako celok, nielen niektoré vybrané úseky. Čiže o čo sa jedná. To čo 
sme už mali aj na prvom zastupiteľstve, keď boli tlačiarne minulého roku a vtedy som 
to pripomienkoval, že táto výstavba a dopravná kapacita skončí na Festivalovom 
námestí, ktoré už dnes je jedna z najhorších križovatiek v meste. Myslím si, že chybu 
spravilo už v minulosti oddelenie ÚHA a mesto Košice, že už pri rekonštrukcii tratí, 
keď išli rekonštrukcie, neplánovalo iné rozloženie tejto križovatky a myslím si, že 
niektorí ľudia na ÚHA, ktorí tam pracujú desiatky rokov výrazne poškodili aj týmto 
spôsobom mesto Košice a mali by za to prevziať zodpovednosť. A myslím si, že teraz 
by sme mali myslieť trošku dopredu a nejde o to, zastaviť tento projekt, nejde o to, 
pýtať celé preplatenie celej tej investície investora, ale investor by mal brať do úvahy 
širšie vzťahy, aj napríklad to, že na Aničke niektorí poslanci schválili, že bude výstavba 
a keď Anička sa bude chcieť dostať na Terasu, tak pôjde po Watsonke a skončí v tomto 
dopravnom uzle. Čiže mali by sme brať do úvahy širšie vzťahy a naplánovať tú 
križovatku vývojovo tak, ako bude o 20 rokov fungovať a ako bude riešenie nie takéto, 
ako bolo predložené, ktoré je čiastkové, ako keď máme deravý sud a my to riešime 
lepiacou páskou. Čiže žiadame prepracovať toto tak, aby bol víziou tohto riešenia o 20 
rokov, ideálne kruhovým objazdom, ideálne elimináciou sporných bodov alebo 
krízových bodov alebo zrážkových bodov a s ohľadom na bezpečnosť chodcov a toto 
predložiť na stôl tak, aby mesto v budúcnosti vedelo túto križovatku upraviť. 
Podotýkam, že už tam uplynula päťročná viazanosť na eurofondy a podotýkam, že my 
ako poslanci mesta v prvom rade máme hájiť záujmy mesta a záujmom mesta je spraviť 
túto križovatku bezpečnou. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán primátor. Stotožňujem 

sa mnohým, čo tu bolo povedané, hlavne, čo sa týka exponovanosti tejto križovatky. 
Trochu ma mrzí aj fakt, že väčšina celého okruhu patrí do katastrálneho územia 
Mestskej časti Košice - Staré Mesto a tá vôbec do procesov oslovovaná nebola a ani 
projekt predstavovaný v tejto mestskej časti nebol, ako na rozdiel od mestskej časti 
Sever. Čo sa týka uznesenia, ktoré prečítal v zastúpení pán Lörinc, je treba si uvedomiť 
a treba si ho poriadne prečítať, že v podstate tie 2 uznesenia pôvodné a nové sa 
nevylučujú, čiže možno by som doplnil, že pána Lörinca, že ak majú a bude vôľa na to, 
aby sa väčšinovo schválilo to donavrhované uznesenie, tak potom nie je potrebné, teda 
nesmie sa schváliť súčasne, lebo potom by to bežalo. No ale čo sa týka tých 
miliónových návrhov, lebo naozaj nazvime ich miliónové, pán poslanec nehlasoval za 
odpad a dneska tu hovorí o 10 miliónových investíciách. Trochu sa čudujem. To je 
všetko. Ďakujem 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem. Návrh od pána poslanca Kundráta došiel emailom pred 

chvíľkou. Ja som už písal pánovi poslancovi, lebo neviem, ktorá komisia a kedy toto 
schválila na ich mestskej časti. Za komisiu dopravy a výstavby mesta Košice môžem 
povedať to, že sme to odhlasovali, že to odporúčame prejednať a schváliť. To je všetko. 
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Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Knap. 
 
p. Knap, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Vážený pán primátor, vážené kolegyne, kolegovia, ja 

sa pamätám pri tomto bode pred rokom bola tu poznámka, že pri tomto projekte nebol 
prizvaný dopravný podnik a neboli zapracované žiadne pripomienky dopravného 
podniku. Chcem sa opýtať, či sa tak stalo a či boli zapracované pripomienky 
dopravného podniku. Keď sa pýtate konkrétne na čo? Na zastávky električiek a 
autobusov, ktoré v projekte, že sú nevhodne spracované, či došlo k náprave. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Skôr ako dám slovo pánovi riaditeľovi a zároveň 

aj ÚHA by som, aby sa odborne vyjadrili. Ja len k tomu mechanizmu pripomienok. 
Pripomienky, ktoré boli, boli zapracované, popasovali sa s nimi, videli, boli 
vyhodnotené v rámci zákona. To znamená, nie je žiadna pripomienka, ktorá by sa 
nejakým spôsobom, ku ktorej by sme sa nejakým spôsobom nevysporiadali, nevyriešili. 
Zároveň chcem pripomenúť, lebo nemôžem súhlasiť s tým, že hoďte teraz bremeno na 
investora nové investície, nové milióny, aby prerobili križovatku. Len vás chcem 
upozorniť na zmluvu, ktorú sme schválili v mestskom zastupiteľstve. Dátum tu nevidím, 
niekedy pred dvomi možno tromi rokmi, v roku 2021, ktorá sa nazýva Zmluva o 
spolupráci medzi mestom Košice a CTR Letná s.r.o., ktorá principiálne hovorí o tom, 
kto za čo prevezme zodpovednosť. Táto spoločnosť dala mestu bankovú záruku vo 
výške, bankovú záruku vo výške 2,5 milióna Eur, ktorá je práve určená na riešenie 
technikálií, ktoré súvisia s touto stavbou. Zároveň v rámci tejto stavby, v rámci dane za 
rozvoj získame, predpokladáme sú tiež niekde okolo ďalších dvoch milióna Eur, kedy aj 
spoločne s mestskou časťou Sever, mestom Košice a investorom vlastne doriešujeme 
spoločne v zmysle tejto zmluvy aj ďalšiu lokálnu infraštruktúru, ktorá sa tohto projektu 
týka. Rokovania s touto spoločnosťou prebiehali niekoľko rokov, aby sme sa dostali k 
záverečnej zmluve. Ako tento braun field v centre mesta, blízko centra mesta zmeníme, 
upravíme tak, aby mohlo v tomto projekte vzniknúť približne 400 bytov. Čiže nejde len 
o to, že vychádzame v ústrety developerovi. Staviame byty, získavame finančné zdroje 
na to, aby sme mohli súvisiacu infraštruktúru prerobiť spolu s nimi, k čomu sa oni 
nebránia. Áno, môžeme diskutovať o tom, že pred desiatimi rokmi, keď sa robili 
rekonštrukcie električkových tratí, sa mal na to niekto pozrieť komplexne, ale na druhej 
strane aj tieto projekty boli verejne pripomienkovateľné, dalo sa o nich diskutovať, 
nediskutovali sme. Nikoho nenapadlo z nás, ktorí tu sme, predpokladám, aby sme túto 
križovatku vnímali tak, ako vnímali, pretože mesto historicky nefungovalo 
transparentne, neinformovalo. Tým, že o veciach diskutujeme, otvárame problémy, 
neskrývame materiály, jednoducho diskusie vznikajú, čo je dobré. A preto sa vlastne na 
základe iných uznesení k tejto téme pristúpilo k tomu, že sme rozpracovali aj širšie 
vzťahy v tejto križovatke, ktorá je nebezpečná. to treba opraviť, je treba riešiť, nájsť 
také riešenia, aby sme dokázali hlavne pomôcť chodcom a cyklistom. Tam sme dali 
najväčšiu prioritu. A čo sa týka diskusie s ostatnými mestskými časťami, pán riaditeľ 
vám povie, aké všelijaké stretnutia boli, či na Severe, či na Západe, či v Starom meste, 
či priame rokovania so starostami, prípadne priamo v komisiách, ktoré súvisia, ktoré 
diskutujú v rámci miestnych zastupiteľstiev s touto témou. Pán riaditeľ, nech sa páči, 
ešte doplní. Potom. Nech sa páči.  

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ďakujem veľmi pekne. Ja som len chcel reagovať na otázky 

pánov poslancov, ktoré boli. Tento zámer a materiál bol podrobne prekonzultovaný vo 
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všetkých dotknutých mestských častiach, napriek tomu, že dá sa povedať, zóna, o ktorej 
dneska budete rozhodovať, sa nachádza na území mestskej časti Sever. Hlavne to 
dopravné riešenie komplikovaného Festivalového námestia bolo konzultované ako s 
vedením jednotlivých mestských častí, tak bolo prekonzultované aj na komisiách 
dopravy a výstavby v jednotlivých mestských častiach. To znamená, aj v starom meste, 
aj na západe, aj na severe, kde boli kolegovia z ÚHA aj spolu s investorom vysvetľovať 
zámer, ktorý tam je. Otázka, čo sa týka vlastne požiadaviek dopravného podniku bola 
zapracovaná aj v nadväznosti na to, že ani my sme sa nevedeli pôvodne stotožniť s tým 
návrhom, ktorý bol pôvodný aj na dopravné riešenie Festivalového námestia a ÚHA 
zobralo do rúk vlastne otázku prepracovania dopravného riešenia v spolupráci s 
externými partnermi, ktorí nám pomohli spraviť práve sčítavania dopravy, modely 
dopravy, dopravno-kapacitné posúdenie a prišli s novým riešením dopravného riešenia a 
vyriešili sa aj zástavky v záujme dopravného podniku. Sú to vlastne zástavky, ktoré sú v 
oblasti Obchodnej akadémie, kde sa posúvali tak, aby vlastne bola zabezpečená 
bezpečnosť vystupujúcich detí, mládeže, ktoré tam intenzívne navštevujú školské 
zariadenie, ale aj zároveň boli vlastne popresúvame zastávky v rámci Festivalového 
námestia tak, aby boli, čo najviac skrátené vzdialenosti alebo prechodové vzdialenosti 
cez križovatku. Základom je, aby križovatka a tam musí byť podľa súčasnej platnej 
legislatívy svetelná riadená križovatka, musí byť riadená signalizáciou, ktorá funguje 
24/7. Je, dá sa povedať takzvaná smart, čiže dynamicky reaguje na vývoj dopravy s 
prioritizáciou mestskej hromadnej dopravy a samotným zámerom a celým tým riešením 
je vytvoriť bezpečný prechod pre chodcov, pre cyklistov, čiže vlastne všade tam, kde to 
umožňujú majetkové pomery alebo resp. v týchto nových územiach riešime samostatný 
cyklistický chodník tak, aby nebol združený, čiže samostatný cyklistický chodník tak, 
aby vlastne chodci respektíve cyklisti križovatku prešli na jedenkrát bez nejakých 
ostrovčekov uprostred komunikácie. Môžeme sa rozprávať, či máme riešiť celé toto 
územie alebo ho rozdeliť do etapizácie. Treba si povedať, že mesto sa zaoberá rôznymi 
modelmi. Komunikovali sme takisto aj s odbornou verejnosťou, pretože vlastne aj na 
fakulte tuná v Košiciach majú niekoľko, by som povedal, pracovných modelov, ako by 
sa daná križovatka dala riešiť v rámci rôznych prác študentských, áno, na ktorých oni 
priebežne pracujú. Vo všeobecnosti si povedzme, že aj mesto, keď vyhodnocovalo 
jednotlivé riešenia, tak komplexné riešenie tejto križovatky, kedy sme to zobrali v 
predkrízovom období, vychádzalo vlastne aj s prestavbou už zrekonštruovaných 
električkových tratí, vychádzalo vtedy na nejakých 10 000 000, takže teraz si to môžete 
násobiť koeficientom o koľko sa navýšili ceny. Mimoúrovňové riešenie, to znamená, ak 
by sme chceli križovatku vopchať pod zem, bolo odhadované na nejakých 20 000 000. 
Čiže v takýchto číslach sme sa hýbali pred krízou. Mesto pristúpilo k riešeniu, ktoré je 
zamerané, tak ako bolo povedané na bezpečnosť chodcov, cyklistov a prioritizáciu 
mestskej dopravy a pristúpili sme k riešeniu, ktoré hovorí o etapizácii daného riešenia 
tak, aby sme postupne začali prestavovať danú križovatku a dáva nám to priestor na 
využitie ešte ďalších pozemkov, ktoré mesto vlastní v danom území. V prípade, že sa 
nájde ďalší investor, ktorý by chcel v danom území investovať a je tuná ešte priestor na 
to, aby mesto svojím spôsobom odpredalo pozemky a tento investor môže v rámci 
svojho zámeru ďalej pokračovať v prebudovávaní tohto dopravného uzla. Čiže z tohto 
okamihu môžem povedať, že toto je ekonomicky asi najvýhodnejšie riešenie na to, aby 
sme mohli začať s prestavbou tejto križovatky, potrebujeme, aby bola schválená zóna, o 
ktorej dneska budete rozhodovať. To bude vlastne prvý model, prvý taký krok, aby sme 
sa spolu s investorom mohli pustiť do projektovania a dokumentácie pre územné 
rozhodnutie tak, aby sme sa vedeli vlastne dopracovať k finálnemu riešeniu križovatky, 
ktoré vyjde až na základe z toho územného a stavebného rozhodnutia, pretože v danom 
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území očakávame aj značné komplikácie vzhľadom na to, že sa jedná o staršiu lokalitu. 
Predpokladáme, že v zemi bude veľké množstvo sietí, ktoré budeme musieť riešiť za 
pochodu a podľa reality, pretože podľa skúsenosti z iných projektov nám podklady 
obdržané od sieťarov vôbec nesedia s realitou. Čiže budeme sa musieť pripraviť na 
prekládky mnohých sietí, ktoré sa v danom dopravnom uzle budú nachádzať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. S faktickou pán poslanec Špak, nasleduje potom 

pán poslanec Lörinc v diskusii a tak ÚHA. Nech sa páči.   
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel pýtať k tomu návrhu, ktorý nám 

prišiel teraz od pána poslanca Kundráta, či to nás nejak ovplyvní pri tej činnosti, ktorú 
teraz viac-menej chceme, aby pokračovala, lebo ak nie, tak ako ja nevidím problém ho 
prijať, však môžeme tam vypracovať ďalšiu zónu. Tak na toto by som zatiaľ chcel 
odpoveď. A koľko to bude stáť tak isto.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte pán poslanec Lörinc nasleduje, potom 

hlavný architekt.  
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Skúsim odpovedať. Dúfam, že budem pána Kundráta tlmočiť dobre. 

Zámer je, aby všetko toto čo sa deje pokračovalo, ale aby tá zóna nebola v hraniciach 
múrov budovy developerskej, ale aby do tej zóny bola zaradená aj tá križovatka, lebo 
vnímame to ako spojené nádoby. K tomu, že niektorí poslanci majú, že to bude alebo 
pán riaditeľ, že drahé riešenie. Áno, už teraz to je drahé riešenie a keby sme išli na 
mimoúrovňovú, je to ešte drahšie riešenie. Ale páni poslanci vysvetlite mi logiku, lebo 
my sme napríklad ako mesto schválili nové mestské centrum. Projekt nového mestského 
centra sú stámilióny. Napriek tomu, sme súhlasili, napriek tomu ste tí, ktorí to vyčítate 
hlasovali za a idete tou víziou, že chceme nové mestské centrum, lebo takto vidíme 
mesto. A ja sa pýtam, keď ten princíp uplatníme na križovatku, ktorá nebude stáť desať, 
ale bude stáť dvadsať miliónov, v čom to je iné? Veď my len nechceme, aby sa 5 
miliónov teraz minuli na blbosť, ale chceme, že možno víziovo určíme križovatku za 15 
miliónov a mesto vie napríklad použiť budúce dane na rozvoj celých území a vyrieši 
túto križovatku celomestského významu. Lebo tak, ako bolo medializované, máme tri 
veľmi nebezpečné križovatky v Košiciach a toto je jedna z nich a potrebujeme ju riešiť. 
Ak ju teraz nezahrnieme do tohto územia a developer si spraví svoj záujem, ktorý 
mimochodom podporujem a nikdy som vo svojom vystúpení nepovedal, že to má platiť 
developer, čiže to si vyprosím. Práveže ja si myslím, že mesto to má zabezpečiť, lebo je 
to v prospech našich občanov. Ak teraz prerobíme tu križovatku za 5 miliónov a bude 
opäť problematická, budeme ďalších desať rokov počúvať, že nemôžeme tam 
investovať peniaze, lebo sme prerobili za 5 miliónov a je to už pasé. Čiže my len 
hovoríme, že robme lepšie riešenia. Napríklad mesto Brno, ak si pozriete, kilometrová 
tramvaj alebo električka tunelom postavené ku campusu univerzitnému 1,2 miliardy 
českých korún. Ale mesto bolo natoľko ambiciózne, že povedalo, že potrebujeme to 
a išlo do toho. A vyfinancovali to z eurofondov. Ak budete niektorí namietať, že Česko 
je rozdiel k Slovensku. Pozrite si, čo rieši teraz pán Prôčka v Trnave. Je tam HB Reavis, 
veľký developer a súčasťou projektu je povinnosť postaviť mimoúrovňovú križovatku 
ku mestu Trnava. Tak sa pýtam, ak to dokáže porovnateľné Brno, ak to dokáže menšia 
Trnava, prečo my sme v našich projektoch málo ambiciózni a neriešime tie územia 
komplexne. Podľa to je len také, že poďme rýchlo, rýchlo spraviť, aby developer tam 
bol a ľuďom zalepíme oči tým, že posunieme chodníky. Veď v tej križovatke, ako sú 
navrhnuté, môžeme si pozrieť mapku. Je tam odbočenie doprava, kde musím prejsť cez 
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štyri pruhy. Je tam prechod pre chodcov na zastávke MHD, kde vám garantujem, že 
user experience bude taký, že keď nebudem stíhať autobus, tak musím ísť dookola 
a autobus mi ujde pred očami. Čo budú robiť ľudia. Budú prebehovať krížom cez 
trávnik cez štvorprúdovku. Čiže prosím a posledné, čo som povedal aj na komisii, som 
povedal, že ak by takúto križovatku dali v Holandsku, odkiaľ je náš pán hlavný 
architekt, tak myslím si, že holandskí poslanci by to neschválili. A naozaj, ja si 
uvedomujem, že to je veľa. Ešte raz opakujem, nechcem, aby to platil developer, aj keď 
sa na tom bude podieľať len dobre, lebo je to aj z časti vyvolaná investícia, ale prosím 
my, ako poslanci mesta majme ambíciu vyriešiť to dobre.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Možno jedna poznámka. Toto mesto najbližších 10 rokov nebude 

mať peniaze na to, aby takúto križovatku vyriešilo. My nemáme na to, aby sme zohnali 
peniaze na opravu mosta Hlinkova, ktorá ide ponad železničnú, železnicu ako takú, 
ktorý sa nám rozsypáva a je na hranici funkčnosti. Tam potrebujeme niekoľko miliónov, 
7, 10, 8-10. 9 ma upozornil pán riaditeľ. Tu máme výzvy dopravy také, ktoré ak 
nezačneme riešiť, reálne môžu zablokovať mesto. Zdedili sme križovatku, ktorá tu 
proste taká je. Ak si povieme, že chceme tento proces zastaviť a chceme meniť, zmeniť 
územie v rámci zóny, celý proces musíme spustiť nanovo, lebo to je zväčšenie územia, 
teda začíname úplne od začiatku. Tento proces sa hodí za hlavu, robota neni podstatná. 
Ale čo je pre mňa veľmi dôležité, všetci vieme, že toto mesto súrne potrebuje byty. V 
tomto projekte máme 400-500 bytov, ktoré sa v tomto území idú stavať a hľadáme také 
dopravné riešenia, aby boli bezpečné, aby uprednostňovali chodcov, uprednostnili 
cyklistov a aby táto križovatka mohla fungovať. Nič ale nevylučuje, že naozaj o 20 
rokov jednoducho potrebujeme túto križovatku prerobiť. Nikto sa tomu nebráni a všetci 
si to aj uvedomujeme, že ten čas príde. Na druhej strane o 20 rokov sa celá politika 
dynamickej mestskej dopravy bude vyvíjať pravdepodobne úplne iným smerom v rámci 
zdieľanej dopravy. Medzitým v meste pribúdajú obchvaty a celá doprava sa môže 
výrazne aj presmerovať. Na to sú modely, ktoré dnes hovoria, že táto križovatka by to 
zvládnuť mala tak, ako ju dnes máme. Čiže ja rozumiem, že pocitovo chceme mať 
pekné cesty, veľké cesty, najlepšie bezbariérové a najlepšie mimoúrovňové, ale modely 
nám dnes ukazujú, že toto riešenie bude lacnejšie a bude funkčné. S faktickými pán 
námestník, pán poslanec Djordjevič, pani poslankyňa Slivenská, následne pán poslanec 
Karaffa, potom to na sekundu uzavriem a vyjadriť sa ÚHA. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, keď ste povedal, že 

v Holandsku by to poslanci asi neprijali, máte pravdu. Aj ja som nespokojný s tým 
z jedného dôvodu. Podľa mňa tých pruhov je tam strašne veľa, ale tých pruhov je tam aj 
preto toľko, lebo ich mohlo byť podľa niektorých dopravných expertov v meste ešte 
viacej, ešte viacej semaforov atď., aby bola plynulá cestná doprava. Kolegovia sa snažili 
naopak hľadať preferencie pre mestskú hromadnú dopravu a zlučovanie týchto 
zastávok. Áno, my sme tu mali ambiciózny plán mladého zamestnanca ÚHA, ktorý 
dával všetky prestupné stromčeky do jedného bodu, ale to je tá investícia za viac ako 
10.000.000 Eur a je jedno, že skončilo programové obdobie, respektíve udržateľnosť 
tých projektov, my tie prostriedky nemáme, preto aj na nové mestské centrum hľadáme 
investora, ktorý by celý tento veľký projekt dokázal spraviť. Ale keď vy hovoríte, že 
mestské časti sú pripravené posielať do mesta na veľké infraštruktúrne projekty časti z 
výberu dane za rozvoj, ja budem veľmi rád, keď sa bude rozvíjať, tak ste to povedal, že 
keď na tie celomestského významu, že to budú mestské časti posielať. Ja budem veľmi 
rád, keď sa zmení ten koeficient a mestské časti, v ktorých beží výstavba, ale tí 
obyvatelia končia v centre mesta, tak tie peniaze pôjdu za tými obyvateľmi. Ďakujem. 
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Sever, Staré Mesto to určite privíta. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak a pani poslankyňa Slivenská. Faktická. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Máme tu jeden z mála 

projektov, ktorý vyzerá, že naozaj je reálny. Vidím, že tam je aj záruky bankové 
nejakých dva a pol milióna ste spomínali. Tri milióny pritečie do mesta v podobe 
poplatku, ale ja možno i napriek tomu, že som tu pred štyrmi rokmi doniesol štúdiu na 
400 bytov a nechceli ste ju a teraz zrazu chceme súkromných 400 bytov. Ja i napriek 
tomu chcem poprosiť kolegov. Aj menší odborníci by našli aj na tom, čo teraz ideme 
odsúhlasiť kopec chýb. Ak toto budeme robiť, čo je možné robiť aj ďalších 10 rokov, 
tak sa s tými tlačiarňami nepohneme. A my dnes nejdeme uzavrieť tu križovatku na 
nejaké definitívum, my ideme uzavrieť zónu tlačiarne. To je fakt.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Slivenská. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja len nadviažem na to, 

čo ste povedali, že potrebujeme byty, to je pravda. Ale určite nie na úkor bezpečnej 
dopravy. A keď hovorím o bezpečnej, tak tým myslím aj bezpečnosť pre cyklistov 
a chodcov, čo vôbec nie je v našom meste riešené. Ale keď sa vrátim k tejto križovatke, 
je to jedna z najhorších križovatiek v Košiciach. Máme príležitosť momentálne ju začať 
riešiť, naprojektovať ju tak, aby dlhodobo vyhovovala Košičanom a nerobíme to. 
A spomeniem len tak v krátkosti križovatku pred Crow Arénou, kde som dala prvý 
návrh na riešenie tejto križovatky 28.5.2020. Uplynú tri roky a s touto križovatkou sa 
neurobilo nič. A náklady tam boli minimálne a rozprávame tu, že máme ďalšiu 
križovatku, ktorú môžeme riešiť a nebudeme ju riešiť, lebo ako hovoríte, najbližších 
desať rokov nebude mať mesto financie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, ja si vyprosím slovo nič. Osobne sme sa stretli 

ku kruháču na Crow Aréne. Máte všetky dostupné informácie a viete, že s projektom sa 
začne toto leto, verím. Čakáme už len na stavebné povolenie. Sme sa osobne stretli, 
mali sme diskusiu, informovali sme sa navzájom. Ja si myslím, že sme boli na 
rovnakom stretnutí. Prebiehajú všetky úkony, dokonca sme si porovnali modely, či 
svetelná alebo kruhová, kde nám tá kruhová, pre mňa to bola tiež záhada, vyšla 
lacnejšie ako toto riešenie. Dobre viete, materiál som vám osobne odovzdal, že výstavba 
bude trvať približne 5 mesiacov a začne tento rok. A sme si obaja kývli hlavou. Takže 
prosím, nehovorte nič, pretože osobne sme niekoľkokrát jednali spolu a vždy vás 
informujem, keď ku mne prídete. Nech sa páči. 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Pán primátor, keď poviem nič, tak nič - tým myslím z pohľadu 

obyvateľov, ktorí prechádzajú touto križovatkou každý deň. Z ich pohľadu sa touto 
križovatkou neurobilo nič za 3 roky. Áno, my sme mali pracovné stretnutia. Ja som 
v tomto predložila tri návrhy, ale je to mimo tejto témy, lebo ja toto budem mať v rámci 
interpelácií, kde podrobne zhrniem celý harmonogram časový tohto problému a kde sa 
budem pýtať na otázky, lebo áno, mali sme minulý rok 15.7. pracovné stretnutie, na 
základe ktorého pán Titl dal - odpovedali listom, že nie je to vôbec vyhovujúci návrh, 
ktorý predkladáte, ale ako som povedala, to budem riešiť v rámci interpelácií. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A potom sme sa stretli ešte v decembri, aj v januári. Dobre. Pán 

poslanec Karaffa, nech sa páči. 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ten návrh, ktorý nám poslal pán poslanec 
Kundrát znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych 
predpisov a) žiada primátora mesta Košice zabezpečiť spracovanie Územného plánu 
zóny s dopadom nielen na lokalitu Tlačiarne, ale aj na lokalitu križovatky na 
Festivalovom námestí a na širšie záujmové územie podľa prílohy číslo 1. No dobre. 
Teraz, ak to schválime a povedzme, že to širšie územie tam je zarátaná aj čerpacia 
stanica, tak neviem asi výkup pozemkov a zrušíme čerpaciu stanicu. Čiže ak to teda 
schválime a niečo sa na základe toho pripraví, zase len sa dostaneme k tomu bodu, že na 
to nemáme peniaze. Tak mi to nejak vychádza. Asi sa to napočíta, urobí sa nejaká 
projektová dokumentácia, urobí sa nejaký výkaz výmer, to asi tiež niečo stojí. Tak. A 
potom zistíme, že koľko nás to bude stať a nemáme peniaze. A ja sa chcem opýtať len, 
že z akých položiek to na konci dňa zoberieme, lebo to, čo tuná odznelo od viacerých 
z vás, ja s tým súhlasím, ten názor aj rešpektujem, aj sa pod to podpisujem, len problém 
sú tie peniaze. Čiže na konci dňa aj tak pri tom skončíme, že na to nemáme peniaze, 
čiže ja teraz nerozumiem celkom, že či toto je riešenie, ktoré nás posunie z hľadiska 
usporiadania vzťahov v tej lokalite ďalej. Tak len tak si kladiem tú otázku. A potom je 
tu ešte jedna vec. To je návrh na uznesenie - hovorí, že je tam, že bod a) žiada a nie je 
tam žiaden b, c, čiže neviem ako k tomu, ak nejak mi to viete vysvetliť? Či to je len 
nejaká chyba alebo ako. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Faktická pán poslanec Lörinc a už potom ideme k hlavnému 

architektovi. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len skúsim možno odpovedať na to 

financovanie. Ani na rekonštrukcie električkových tratí nemáme financovanie, ale 
ideme v rámci toho, že vieme, aké výzvy budú vychádzať, čo bude v operačnom 
programe Slovensko a chystáme sa proste a tak isto ako pred chvíľou tu bolo kino 
Družba. Oni išli napríklad na predprojektovú prípravu, takže aj my môžeme túto 
križovatku naplánovať na 100 000 000, ísť na predprojektové prípravy a dúfať, že v 
budúcnosti bude cez operačný program Slovensko otvorená taká výzva, kde budeme sa 
môcť s touto križovatkou zaradiť. Môžeme to hrať buď na dopravu mesta, na 
električkovú dopravu, môžeme to hrať na zlepšenie klimatických zmien a dopadov. 
Možnosti by možno boli, keby bola ochota.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Túto diskusiu ohľadne toho eurofondov a podobne, pán poslanec, 

ste v tejto oblasti veľmi dobrý odborník, čiže presne viete, že na električkovú trať, ktorú 
sme rekonštruovali pred piatimi rokmi ďalšie eurofondy nezískame. Taký zázrak som 
ešte nevidel a čo sa týka vlastne ostatných komunikácií, ktoré tam sú. Sú v takej 
kategorizácii, na ktoré sa nedajú čerpať eurofondy. S príslušnými orgánmi veľmi 
intenzívne komunikujeme a hľadáme možnosti, ako spraviť tie výzvy tak, aby sme sa 
o ne mohli uchádzať a garantujem vám, keby tá možnosť bola, tak by sme sa do tohto 
projektu prípravy pustili. Čiže toto je realita, áno, toto nevieme spraviť. Zároveň a to si 
treba uvedomiť, keď by sme pristúpili k tomuto kroku, ktorý je tuná navrhnutý, rovno 
hovorím, sme zarezali celý projekt, vraciame sa rok, rok a pol dozadu a otázka moja je, 
keď už sa takto bavíme, ak sa chceme o tomto baviť, prečo nie je v tom návrhu zahrnuté 
územia amfiteátra, na základe čoho bolo vyčlenené to územie? Ak sa chceme o tom 
baviť, mala by tomu predchádzať nejaká štúdia. A my, keď sme na meste pripravovali 
návrh zóny, tak tomu predchádzala aj štúdia, ktorá presne zadefinovala toto územie. Aj 
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z toho praktického hľadiska, že na túto dopravnú infraštruktúru, ktorá je veľmi 
dynamická. My sa môžeme baviť o tom, ako má križovatka dneska vyzerať, ale 
zaregulovať ju zónou, je vlastne to, že akúkoľvek zmenu budete do budúcnosti chcieť 
spraviť a budete chcieť reagovať na zmenu situácie, tak budete musieť otvoriť zónu 
a schváliť novú zónu. Áno. Čiže svojím spôsobom  dopravnú infraštruktúru regulovať 
zónou je proste nerealizovateľný projekt, pretože keď si zoberiete proces zadefinovania 
zóny schválenia, áno, zadania, následne spracovania zóny, tak sa bavíme o procese 6-12 
mesiacov a všetky zmeny, ktoré budú podliehať a výjdu z praxe a keď budete mať 
projektovú dokumentáciu a budete reagovať na príslušné zmeny, budú podliehať zmene 
zóny, čiže svojím spôsobom dopravná infraštruktúra sa stane ťažko realizovateľná. 
Preto sme aj realizovali vlastne všetky tie diskusie, ktoré sme realizovali. Myslím si, že 
žiadny projekt ešte nebol takto otvorene komunikovaný, ako na jednotlivých mestských 
častiach, tak aj s aktivistami, aj s novinármi a snažili sme sa aj s vami ako poslancami v 
rámci odborných diskusií a snažili sme sa vysvetliť tie veci, že to územie tej križovatky, 
keďže je na pozemkoch mesta a budeme ešte opakovane schvaľovať tieto dokumenty, 
až vlastne v okamihu, keď budeme mať územné rozhodnutie, budeme mať stavebné 
rozhodnutie, stále budete mať pod kontrolou a stále budete dohliadať na to, aká bude 
finálna verzia tohto územia. Ale ak si povieme, že chceme projekt za 20 000 000, tak 
bohužiaľ sa k nemu nedopracujeme. Ale ak si povieme, že začneme túto križovatku 
robiť po etapách a spravíme hneď veľmi rýchle kroky, ktoré by mohli byť teoreticky, 
keď si zoberieme, že príprava územného a stavebného by mohla byť do jedného až 
dvoch rokov pripravená, tak tieto zmeny na zabezpečenie bezpečnosti chodcov 
a cyklistov, respektíve preferencie mestskej hromadnej dopravy vieme dosiahnuť naozaj 
vo veľmi krátkom čase. A zároveň chcem povedať, že v tomto území a to sa chcem 
poďakovať aj zástupcom investora, že toto územie by malo byť aj takým vzorovým, čo 
sa týka riešenia, ako by mala vyzerať infraštruktúra pre cyklistov, respektíve 
kolobežkárov, in-linistov a chodcov, pretože aj tu na niektoré kroky realizujeme práve 
na úkor investora, na jeho pozemkoch tak, aby sme dosiahli tieto prvky. Samozrejme, 
pri takýchto projektoch budú vždy rôzne, by som povedal, pohľady, názory, ktoré budú 
hovoriť, toto by sa dalo spraviť lepšie, to by sa dalo spraviť inak. Snažili sme sa nájsť 
kompromisné riešenie také, aby bolo aj realizovateľné, čo v najkratšom čase, lebo to je 
v záujme bezpečnosti v danom území. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte pán poslanec Špak, faktická. A potom, keď pán poslanec 

dovolí, potom bude diskusia ďalej pokračovať.  
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ak som dobre pochopil, tak ten návrh, ktorý 

prišiel od členov komisie zo Severu, lebo tá komisia tam nezasadala, ani neurobila 
žiadne uznesenie, tak je taký, že nám fakt  toto tu môže zabrzdiť celé? Takže dobre, tak 
ja k tomu poviem to, že nech si kolegovia urobia názor akýkoľvek chcú, Komisia 
dopravy a výstavby mesta Košice po dvoch prezentáciách ÚHA a potom, čo sme si to 
prešli v rámci odbornosti a možností, schválila, aby sme tento návrh dnes odhlasovali. 
Jedná sa o zónu Tlačiarne. My kolegovia sa nemusia vôbec báť, že my nejak 
zasahujeme do križovatky, tá je stále otvorená, tú vôbec neriešime. Riešime zónu 
Tlačiarne. Za komisiu dopravy som už dal jasné vyjadrenie, takže vôbec nič nie je 
uzavreté v rámci križovatky. V rámci komisie dopravy každý jeden ďalší krok bude 
prejednávaný tak isto. Osobne som šiel za investorom, aby som s ním túto vec počul, či 
naozaj je tá ochota dávať každý jeden návrh na prejednanie aj do komisie dopravy, aj 
komisiám v rámci dotknutých mestských častí. To znamená, treba tie Tlačiarne spustiť, 
aby tam mohli. Ja mám za - pripojený aj vstup do rozpravy pán starosta, ale je tam, 
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takže môžete mi kľudne zobrať. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, ďakujem pekne. Medzitým, sa ospravedlňujem pán 

poslanec, ale pán poslanec Djordjevič má procedúru, tá ma prioritu. Nech sa páči.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne, pán primátor. Vzhľadom aj na to, že páni 

architekti tam stoja ako hradné stráže a stále sa niekto prihlasuje a prihlasuje, ja mám 
pocit, že keď budú ...  

 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz pôjdu v tejto chvíli. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Hej a keď v tejto chvíli vystúpia, sa ďalší budú prihlasovať, tak 

kto sa ešte chce k tejto téme prihlásiť, nech sa prihlási, ale ja v tejto chvíli dávam ako 
návrh na ukončenie diskusie s možnosťou reagovať faktickou poznámkou na diskutéra, 
čo považujem za demokratické a v zmysle rokovacieho poriadku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 57 -  za: 13, proti: 15, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. V tejto chvíli ja by som dal slovo 

architektom, hlavne hlavnému architektovi, aby odpovedal na otázky, dovysvetľoval to, 
čo považuje za dôležité vysvetliť a následne bude pokračovať diskusia. 

 
p. Kropp, hlavný architekt mesta: Dobrý deň, dámy a páni. Ja som chcel k tomu 

Festivalovému námestiu povedať takú moju osobnú poznámku. My si úplne 
uvedomujeme, že Festivalové námestie nie je Festivalové námestie, ale že je to festival 
dopravy. Že to je naozaj územie, ktoré je potrebné vyriešiť. Ale my sme v prvom rade 
a o tom by sa dnes malo jednať a o tom by ste dnes vy mali hlasovať, je urobiť ten prvý 
krok a to je de facto schváliť Územný plán zóny Tlačiarne. Pretože tento projekt je 
kľúčový projekt preto, aby sme mohli postupovať v tom ďalšom procese k vylepšovaniu 
a naozaj možno aj k dosiahnutiu niekde toho aj ideálneho stavu toho Festivalového 
námestia. K tomu sme takto aj pristupovali. A je otázka, či znovu je potrebné aj tú 
prezentáciu, ktorou sme mali na komisii, aby sme to vám to mohli ešte raz ukázať. Čo je 
de facto zmysel toho dnešného, čo je obsahom toho vášho dnešného hlasovania. Ja by 
som chcel ešte jednu vec povedať, že tu zaznel príklad Holandska. Áno, aj v Holandsku 
sa riešia tieto križovatky a pred 20-timi rokmi to vyvolávalo rovnakú diskusiu ako tu. 
Ale v Holandsku už dnes máme nastavený úplne iný systém. My dnes vieme, že 
automobilová doprava musí byť vyváženým doplnkom tej pešej a tej pomalej dopravy. 
A tak ďaleko tu ešte nie sme. Ale ten návrh, s ktorým kolegovia prišli, aby sme aspoň 
z prvého kroku tú dopravnú situáciu pre pešiu dopravu vylepšili, si myslím, je naozaj 
prvým krokom a musím povedať, že by ma veľmi sklamalo, kedy ten zámer tej 
Tlačiarne bol tým aj ohrozený. Pretože si myslím, že všetky tie návrhy, ktoré sme u vás 
našli, sa s nimi môžeme úplne stotožniť, ale aby sme naozaj začali riešiť križovatku tak, 
ako by mala byť, tak to znamená celý dopravný systém prehodnotiť. A tá situácia ešte 
dnes k tomu tak ďaleko nie je. Ale tie väzby toho projektu Tlačiarne, ktorý naozaj leží 
na stole a ktorý má naozaj svoju kvalitu by to mohli svojim spôsobom veľmi ohroziť. 
A opäť by som si želal, aby sme naozaj viedli tú diskusiu o tom Festivalovom námestí 
takým spôsobom, aby sme sa postupne, pretože všetky tie myšlienky, ktoré tu máme 
k tomu ideálnemu stavu, tie sa nedajú urobiť z jedného dňa na druhý. Ale postupne sa 
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naozaj dajú vyriešiť a v Útvare hlavného architekta je to jedna z kľúčových, teraz to 
poviem, naozaj jedna z kľúčových ako projektov, ktoré tu vidím, pretože tam vnímam 
nie iba tú dopravu, ale aj veľký potenciál tých pozemkov, ktoré sú de facto vo väčšine 
v majetku mesta. Takže z tohto pohľadu sme sa dívali na ten celý priestor a myslím si, 
že ten návrh, ktorý tu máte, aby sme urobili zónu z celého toho územia si myslím, nie je 
momentálne reálne a hlavne by zablokoval de facto ten postupný rozvoj, o ktorom by 
ste tu de facto mali hlasovať. Je potrebné ešte raz ukázať tu prezentáciu? My sme 
samozrejme vychádzali zo zóny, ktorá tu už v zadaní pred viac ako rokom bola de facto 
vami schválená a takto sme de facto pristupovali k tejto úlohe, ale zároveň sme si 
uvedomili, že samozrejme je potrebné riešiť aj tie dopravné väzby. A bolo, musím 
povedať, aj pre nás veľmi dobrým podnetom, že na zastupiteľstve, myslím, že to bolo 
na septembrovom zastupiteľstve, ste nás na to aj naviedli a povedali, prosím, nemôžeme 
s tým niečo urobiť s tým riešením toho Festivalového námestia? A nám dnes ide naozaj 
o to, aby sa odhlasovalo alebo aby ste sa naozaj zamysleli nad hlasovaním tej zóny, 
ktorá de facto nemá vôbec žiadny formálny dopad, čo sa týka ako celú komunikáciu 
okolo, ale zároveň sme k tomu dopracovali i de facto prvý návrh, môžete v ďalšej, ktorý 
de facto rieši, ako by v tom prvom kroku Festivalové námestie mohlo už dnes vyzerať. 
K tomu sa de facto zaviazal aj investor, ktorý je ochotný de facto aj celú tu zmenu 
financovať. Ide de facto o skompaktnenie celej tej križovatky, ktorá je de facto takým 
hlavným styčným bodom. Môžeš to ukázať, prosím ťa. A to skompatnenie de facto 
spôsobí, že tú križovatku môžeme zriadiť ako svetelnú, kde teda dostanú svoje miesto, 
de facto i tá pomalá a doprava chodcov. A čo si myslím, že je najdôležitejšie, že sa nám 
podarilo, de facto ten ostávajúci odbočovací pruh. Nie, ja myslím, ten odbočovací pruh, 
ten súčasný. Ten súčasný odbočovací pruh, ktorý tu je, ten sme mohli zrušiť a nahradiť 
ho de facto touto odbočkou. Tým pádom sme tu uvoľnili, keď niekto prichádza de facto 
z tej zastávky odtiaľ, takže nemusí už prekračovať de facto ďalšiu nebezpečnú situáciu, 
ale môže de facto vo voľnom priestore sa pohybovať a prekročiť až pri tej svetelnej 
križovatke tu tým a tamtým smerom. To si myslím je, ako, nie je to ideálne riešenie, ale 
je to to najlepšie riešenie, čo sa de facto dnes dá urobiť. Druhá vec je to, že sa nám 
podarilo de facto z tej križovatky už nasmerovať de facto tie smery takým spôsobom, že 
nám nenarúšajú aj tento smer. To znamená, že tu sa bude de facto všetko odohrávať, sa 
to bude odohrávať tak, aby to bolo kontrolované a bolo to kontrolované samozrejme aj 
pre chodcov a cyklistov. Je samozrejme pravdou, čo som tu tiež započul, že keď niekto 
bude prechádzať tu, že to bude pre neho nebezpečné, pretože tu je aj tá autobusová 
zastávka, ale aby sme toto vyriešili, tak je potrebné naozaj vyriešiť ako celú túto oblasť 
a k tomu naozaj sme ešte nemali ani zadanie. Takže ja sa nebránim vôbec tomu, aby 
sme pre toto územie urobili de facto novú štúdiu, ktorá bude ideálne riešiť, ale nemali 
by sme každopádne blokovať tento územný plán tejto zóny. Súčasťou tej štúdie, ktorá 
by mala de facto riešiť a potom hovorím, nie iba asi tú križovatku, ako takú, ale mala by 
riešiť de facto celý tento priestor, by bolo potom výhodou, že toto tu bude nejakým 
spôsobom už len doplnením. Takže to je z môjho pohľadu zjednodušene povedané o čo 
by som vás chcel požiadať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ja som stále prihlásený do diskusie, ale keďže sme správne s kolegami 

odhlasovali, že nechceme ju rušiť, lebo treba si to prediskutovať a mať jasno, tak tam 
ešte svietim, takže. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková. 
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p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja by som chcela 
reagovať na pána Špaka. Všetko super, že sme to prejednali na komisii, ale to 
neznamená, že prednosť má developer, čiže stále tvrdím, že v prvom rade riešenie 
križovatky kvôli občanom, čiže Miro neviem či prezentuješ to, že najprv developera, ale 
ja jednoznačne som za riešenie križovatky až potom ostatné. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: K tomuto chcem len povedať a toto bolo aj na komisiách 

opakovane alebo na pracovných stretnutiach opakované, že najprv musí byť 
skolaudovaná dopravná infraštruktúra, až potom sa môže pristúpiť ku kolaudácii 
jednotlivých stavebných objektov developera, čiže tuto zábezpeku stále máme v rukách, 
čiže berme tak, že ak developer bude chcieť pristúpiť ku kolaudácii svojich stavebných 
objektov, musí najprv mať skolaudovanú dopravnú infraštruktúru, čiže tuná si 
povedzme na rovinu, že najprv bude tá dopravná infraštruktúra, najprv bude bezpečnosť 
chodcov, cyklistov, prioritizácia mestskej hromadnej dopravy, až potom sa pristúpi ku 
kolaudácii jednotlivých stavebných objektov samotného developera. Chcem len 
povedať, že keby boli otázky, je tuná aj priamo zástupca developera, takže je pripravený 
odpovedať, takže je aj takáto možnosť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai. Pán poslanec Ténai má slovo, pán poslanec 

Lörinc je tretíkrát prihlásený.  
 
p. Ténai, poslanec MZ. Dobrý deň prajem, vážený pán primátor, vážené kolegyne, kolegovia, 

som veľmi rád, že sme sa opäť zasekli na Severe a veci Severu týkajúce sa, pretože 
všetkých sa vás to týka. Ja si dovolím tvrdiť, že lokality ktorými prechádzame všetci 
dennodenne, neboli dimenzované v šesťdesiatych rokoch, keď vznikal Sever alebo 
možno aj v tridsiatych rokoch minulého storočia, keď boli prvé náznaky Severu a istých 
lokalít, na súčasnú dopravu. My zápasíme s problémom jednej veľkej mestskej diaľnice. 
Diaľnice, ktorá nám pripája neskôr  budované mestské časti, to znamená, ktoré nie sú 
napojené ani na električkovú dopravu a trpíme tým pádom osobnou automobilovou 
dopravou a presunom množstva nielen Košičanov, ale aj z prímestských lokalít smerom 
do mesta a presunom priamo cez mesto. Viete veľmi dobre tí, ktorí bývate 
v Ťahanovciach alebo na Furči, aké je to ráno na moste Hlinkova, aké je to na Hlinkovej 
ulici, aké je to na Watsonovej. Tí, ktorí bývate na KVP alebo na Západe, keď 
prichádzate na Watsonovú ulicu, Festivalovým námestím keď prechádzate alebo dole 
amfiteátrom, aké je to, aký je problém osobným autom prejsť. Ale aj tá mestská 
hromadná doprava, ktorá ide v tom istom pruhu. To znamená, to nie je električková 
doprava. A s tým zápasí. Čiže ja by som chcel upozorniť na jednu vec, že riešime 
problémy, ktoré sa tu desiatky rokov alebo x krokov neriešili. Áno, má to obrovský 
teraz dopad, lebo teraz nás to dobieha. My nemôžeme vytvoriť 4 pruhy jedným smerom 
a 4 pruhy druhým smerom. Máme 2 pruhy, chvalabohu, len 2 pruhy, ale napríklad aj na 
tej Watsonovej bude priestor na to, aby tam bola cyklotrasa, aby tam bol bezpečný 
chodník. A dovolím si odcitovať zo zmluvy o spolupráci, ktorá je medzi mestom Košice 
a CTR Letná, ak by sa k vám náhodou nedostala. Je tam nejaká preambula a do tej 
preambuly vstúpila aj Mestská časť Košice - Sever a toto by som vám rád odcitoval, 
túto časť. Zmluvné strany berú na vedomie skutočnosť, že realizácia developerského 
projektu bude mať bezprostredný dopad najmä na obyvateľov Mestskej časti Košice - 
Sever, ktorá má záujem na rozvoji predmetného územia berúc do úvahy najmä zákon 
č. 447 z roku 2015 Z. z. o miestnom poplatku na rozvoj a v znení neskorších predpisov 
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a VZN mesta Košice číslo 211 o miestnom poplatku za rozvoj a má záujem po 
schválení konkrétnych podmienok spolupráce miestnym zastupiteľstvom participovať 
na zveľadení predmetného územia berúc na zreteľ najmä špecifické potreby svojich 
obyvateľov, ako aj potrebu zabezpečiť bezpečnosť chodcov a iných účastníkov dopravy 
v predmetnom území. To znamená, máme priestor na to, aby sme to riešili, pretože 
veľmi dobre viete, že v blízkosti tlačiarne sa nachádza amfiteáter, nachádza sa Kalvária, 
potrebujeme riešiť prepojenie a pripojenie Watsonovej ulice, prepojenie cyklotrasami 
cez mesto v tejto lokalite. To znamená, aby sme nemali iba jednu veľkú mestskú 
diaľnicu. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len pár poznámok, že ja úplne súhlasím s 

tým, čo podal pán starosta ako môj predrečník, aj to čo povedal pán Gibóda. Naozaj je 
to diaľnica. Aj to čo povedal pán hlavný architekt, že už v Holandsku to riešili pred 
dvadsiatimi rokmi. Nie je cieľom naozaj dopravný veľký obrovský dopravný uzol 
hodný 21. storočia a hovorí sa, že memento mori a pán Jerguš určite bude pamätať si 
myslím, že presne takto vyzerala diskusia pri Auparku. Tiež významná investícia, 
pôjdeme dole pod zem, nechoďme pod zem, spravme dočasné riešenie, presunieme 
pamätník na Námestie osloboditeľov. Námestie osloboditeľov má výrazný potenciál. 
Jedna k jednej tú diskusiu môžem použiť a ako dnes vyzerá Aupark, ako sú spokojní 
občania mesta Košice, čiže ja len varujem, aby ako poslanci sme nehlasovali teraz 
o Auparku svojej doby. A nemôže byť nič ikonickejšie, ako mi ukazuje môj kolega 
Krcho, že my diskutujeme o bezpečnosti tejto veľkej križovatky a práve teraz je tam 
dopravná nehoda. Ďalšia. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ja chcem, áno, tak, ako ste povedali, je tam dopravná nehoda a 

práve preto to musíme urýchlene riešiť a toto je cesta, ako sa dá zabezpečiť vlastne 
bezpečnosť v tomto dopravnom uzle, ako sa dá spomaliť individuálna doprava, ako sa 
dá prioritizovať: chodci,  cyklisti. Tento návrh máte pred sebou. A druhá podstatná 
informácia. Musím zareagovať. Mesto sa poučilo z predošlých skúseností a práve preto, 
aby sa neopakovala situácia Auparku a realizácie dopravného riešenia v tom zle, tak 
preto vlastne máme zmluvu s investorom, kde sú partneri aj mestská časť, aj mesto, aj 
investor a bavíme sa o tom, že vlastne investor je povinný zložiť bankovú garanciu 
alebo notársku úschovu vo výške 2,5 milióna, aby sme mali zábezpeku, že je dopravná 
infraštruktúra bude realizovaná v podobe tak, ako to projekt a zmluva bude určovať. My 
máme takúto zábezpeku na to, aby sa nám nestalo, že niečo budeme mať 
naprojektované a investor to nezrealizuje. Túto zábezpeku máme počas celej doby 
platnosti tejto spolupráce. Takže toto je tá ručná brzda alebo tá zábezpeka. Toto je to, čo 
hovoríme, že pristupujeme inak k týmto projektom. A je to tam - táto banková garancia 
vo výške 2,5 milióna. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Verím, že to tu bolo vysvetlené už ohľadom toho, 

že koho záujmy, a či developera, či ľudí, tak samozrejme, že som poslancom mesta, to 
je prvá vec. Druhá vec, máme písomne, aj som to kontroloval osobne, spísanú zmluvu. 
Nie tak, ako pri Auparku, že bude dobre. Teraz je to spísané. Je tam dva a pol milióna, 
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ktoré sú zaručené, že investor prispeje k riešeniu tejto križovatky, čo vidíte asi dobre, že 
mesto momentálne nemá ani pár tisíc eur, nieto ešte takúto sumu. Takže každopádne je 
to krok ku zlepšeniu situácie v tejto oblasti a dnes ako hovorím, nemusíme sa báť toho, 
že my ideme schvaľovať križovatku. My schvaľujeme zónu, kde sa môže konečne po x 
rokoch niečo udiať. Ako myslím si, že tu momentálne za tých posledných pár rokov, 
keďže sa toho veľa neudialo, je to jedna z mála šancí, kedy môžeme nielen pomôcť 
tomu územiu, ale aj pomôcť mestskej kase a o to mi stále išlo, aby tu do kasy prišli 
peniaze. A možno dám takú jednu vetu na záver, aby ľudia, ktorí možno niekedy boli 
zamestnaní alebo mali nejakú firmu, tak naozaj začnime vnímať tých investorov, 
developerov ako našich partnerov. Jeden múdry človek raz povedal. Mnohí považujú 
podnikateľa za prašivého vlka, ktorého by mal človek zabiť. Iní si myslia, že je krava, 
ktorú môžu nepretržite dojiť. Len málokto v ňom vidí koňa, ktorý ťahá voz. Lebo 
väčšina tu, čo sedí, má práve od týchto ľudí tie mesačné odmeny, lebo platia dane a 
platia ich mestu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja by som na pána poslanca len nadviazal tým, 

že pri aktivite Skonto sme sa tu tiež začali vymýšľať na zastupiteľstve, že nechceme tam 
podnikateľa, chceme tam byty, pričom územný plán byty nedovoľoval. Opäť sme 
zablokovali vtedy proces na pol roka. Všetci tí, ktorí do nášho mesta idú a chcú 
investovať, začínajú byť zmätení, keď im nevieme dávať a jasne s nimi komunikovať a 
fungovať, kým my proste niečo dohodneme, prejde to niekoľkými fázami a na druhej 
strane potom vymýšľame nové a nové veci Je legitímne neodsúhlasiť túto zmenu. To je 
legitímne, ale vymýšľať a vymýšľať stále nové a nové podmienky, toto už legitímne nie 
je. Keď máme ukotvené pravidlá a ciele. Pri Skonte sme tiež vyzerali tak, ako sme 
vyzerali a musel pán riaditeľ naprávať a diskutovať a strácať čas vysvetľovaním, že 
proste stalo sa len to, že poslanci si možnože nedočítali materiál, nerozumeli, skúsime 
nájsť nápravu, budeme ďalej vysvetľovať, aj sa to dialo a stratili sme pol roka. A tuná 
opäť je to ďalšia a ďalšia a takýchto príkladov by sme mohli vytiahnuť viac. Čiže je 
legitímne neodsúhlasiť, ale dávať si nové a nové podmienky a pravidlá, je legitímne 
zastaviť proces, určite áno, ale donekonečna tým našim investorom alebo tým, ktorí do 
Košíc idú a chcú niečo robiť pridávať a pridávať, toto v poriadku nie je. Čiže áno, pán 
poslanec Špak chcel povedať asi niečo také, len iným slovníkom. Pán poslanec 
Schwarcz, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som chcel poprosiť, či by 

mohli zaznieť nejaké časové relácie, ak by sme dnes tento materiál schválili. Neviem, či 
pán riaditeľ magistrátu by to mohol povedať alebo pán architekt. V akom časovom 
horizonte sa, čo bude diať, lebo tu zaznela informácia o nejakých povoleniach v 
horizonte jedného roka, dvoch rokov, takže ako by to teda malo vyzerať s nejakými 
časovými reláciami. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Asi pána hlavného architekta alebo pána Jerguša poprosím, nech 

skúsi reálie a tie časové súvislosti vysvetliť. Ďakujem.  
 
p. Jerguš, vedúci referátu urbanizmu: Dobrý deň, tak skúsim to len tak technicky nejako 

zhrnúť. Čiže pokiaľ sa dneska odsúhlasí materiál o Územnom pláne zóny Tlačiarne, tak 
máme zhruba asi mesiac na to, aby sme ten legislatívny proces ukončili a aby sme 
odovzdali materiály, čistopisu, takzvaného čistopisu s náložkami opečiatkovanými, 
podpísanými na stavebný úrad. Paralelne s tým môže investor pracovať na projekte pre 
územné rozhodnutie. Ja odhadujem, že to je práca možnože na jeden rok, keď má byť 



50 

 

vlastne samozrejme súčasťou toho územného rozhodnutia, taká je dohoda, budú aj 
dopravné stavby, čiže tie pôjdu, budú sa ešte viackrát prerokovávať. Čiže keď do 
jedného roka zhruba sa podarí v takom optimálnom procese doriešiť územné 
rozhodnutie, tak nasleduje stavebné povolenie, čo už by mohlo ísť rýchlejšie, povedzme 
pol roka a následne ide výstavba. Tak neviem, asi také sú relácie, do dvoch-troch rokov 
by sa mohla spustiť výstavba, odhadujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Všetko. Ďakujem, pán poslanec Kundrát. Nech 

sa páči. Ako predkladateľ.  
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. V prvom rade sa chcem ospravedlniť, 

kolegovia. Som musel odbehnúť na chvíľočku, z vážnych dôvodov. Teraz som sa 
pripojil pred nedávnom a tak môj návrh prekladal pán poslanec Lörinc. No, aby som 
uviedol tak veci na pravú mieru, takže ako to bolo myslené, ako vôbec, ako vznikol ten 
návrh. Tak ja som sa zúčastňoval v podstate každého stretnutia, ktoré k tejto téme bolo, 
nakoľko som vnímal túto križovatku ako najhoršiu križovatku, ktorú v meste máme 
a áno, k tomu samozrejme prislúchajú tie tlačiarne, o ktorých sa rozprávame. My sa 
rozprávame aj o tom, že nejaké riešenie bolo drahšie, lacnejšie, čo sme kritizovali ale aj 
na rôznych stretnutiach, že vlastne ani toto súčasné navrhované dopravné riešenie 
nebolo nejako vyčíslené a teda my ani nevieme, o čom sa rozprávame teraz, áno. 
Pripomína to také provizórne riešenie trošku a tam by som ja teda stal za tým, čo aj 
kolega rozprával, že buďme trošku odvážnejší a snažme sa túto križovatku do tej 
najväčšej miery, aká je možná, doviesť k tomu ideálnemu stavu - k bezpečnej 
križovatke, ktorá bude vyriešená na roky dopredu. Bolo povedané teda aj, že sa veľa 
diskutovalo a rokovalo o tomto bode, kde to bolo teda aj na úrovni mestských časti. 
Skôr by som teda upravil túto formuláciu a povedal, že na úrovni mestských častí to 
bolo predstavené, lebo na akože žiadny bod z toho programu alebo nejakú výtku alebo 
čokoľvek, nič z toho nebolo zapracované. Toto mne trošku nejakým spôsobom 
prekážalo. A aby som to zhrnul, určite chcem, aby projekt Tlačiarní pokračoval, 
nakoľko si myslím, že je vhodné zbaviť sa Brown fieldu, ktorý momentálne tie tlačiarne 
predstavujú a do budúcna mať tam nejakú infraštruktúru, ktorá bude prospešná. Preto 
budem sťahovať ten návrh, ktorý som pred alebo teda, ktorý pán Lörinc predložil a 
budem predkladať nový návrh, ktorý bude doplňujúci a v ňom teda budem žiadať, aby 
teda v časti c) žiada primátora mesta Košice, sa doplnilo, v rámci zabezpečiť 
prostredníctvom odborne spôsobilej osoby pre obstarávanie predmetnej územno-právnej 
dokumentácie doplniť bod, nový dopravný projekt na lokalitu križovatky Festivalového 
námestia. V tom prípade ten projekt prejde, ako je to to riešenie, ktoré je momentálne 
tu. Ten územný plán zóny by mohol prejsť tak, ako je, ale do budúcna to predstavuje 
vlastne ten záväzok, že sa budeme rozprávať, ako to riešenie ďalej chceme precizovať a 
ocenil by som kebyže táto diskusia na odbornej báze, ale s tým, že tie pripomienky sa 
budú zapracovávať, aby tá ďalej pokračovala a aby z toho vzišlo nejaké riešenie, ktoré 
bude aj reálne, ale aj prospešné pre mesto. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ešte pán poslanec Špak, faktická. 
 
p. Špak, poslanec MZ: No vyzerá to, akože sme našli cestu, ale potrebujem aj vyjadrenie, či to 

zvládneme aj tej jednej, druhej strane vyhovieť. Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán hlavný architekt.  
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p. Kropp, hlavný architekt mesta: Ďakujem veľmi. Ja si to veľmi dobre dokážem predstaviť. 
Ja si myslím, že to je správy postup. Pretože, ako som už povedal v tej prechádzajúcej 
prezentácii, to Festivalové námestie je potrebné riešiť a riešiť ho naozaj v prospech, 
upokojiť ho a riešiť ho v prospech tej alternatívnej dopravy a chodcov, takto. Takže 
určite ja som s vami úplne zajedno. Ale prosím vás, hlasujte alebo zvažujte vaše 
hlasovanie v prospech toho projektu Tlačiarne, pretože to je prvý výkop. Ale určite sa 
s tým radi budeme zaoberať aj s tými väzbami na to Festivalové námestie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem, ešte pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ja by som mal len jednu čisto praktickú otázku. Kto je tá 

dopravná autorita, ktorá nám povie, že ten projekt je ten správny, lebo už jeden 
dopravný projekt sme prepracovali, zapojili sme do tohto externé prostredie, ktoré ho 
pripomienkovalo, prepracovali sme ten pôvodný projekt, ani s týmto nie sme spokojní. 
Tak otázka znie, koho máme osloviť, aby to dalo ten adekvátny podklad, aby sme tuná 
nespochybňovali odbornú prácu odborníkov, lebo poviem rovno, nerád by som a teraz 
sa bavíme čisto ekonomicky, vyhadzoval peniaze mesta za projekt, ktorý budeme zasa 
spochybňovať. To je tá obava, ktorú mám. Lebo ten projekt, nový dopravný projekt 
nebude zadarmo. Tento projekt, ktorý sme tuná predložili a je v nejakej pracovnej verzii 
stál veľa človekohodín ľudí na ÚHA. Boli do toho zapojení externí spolupracovníci, ale 
nemáme na Slovensku nejakých ďalších, ďalšie autority a podobne, ktoré môžeme ešte 
dotiahnuť a potom ich začať spochybňovať. Treba si aj toto uvedomiť. Čiže spravíme 
projekt, budeme zasa otvára diskusiu. Ako veľmi rád prijmem, keby ste mi dali tip, 
koho osloviť, lebo dostávame sa tak trošku do slepej uličky ako mesto. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nakoľko sa do diskusie nik nehlási, uzatváram rozpravu a 

poprosím návrhovú komisiu, aby predložila súbor uznesení. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Čiže v podstate máme tu jeden 

doplňujúci návrh pána poslanca Kundráta, ktorý kopíruje pôvodné uznesenie doplnené o 
jednu vetu v bode c. Čiže prečítame tento návrh, ktorý hovorí v bode C)... 

 
p. Polaček, primátor mesta: On to má ako pozmeňovák alebo ako celý návrh?  
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Je to doplňujúci návrh. Takže prečítam 

návrh pána poslanec Kundráta: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 26 ods. 3 a 
§ 27 ods. 3 zákona číslo 50/1976 zbierky o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v 
znení neskorších predpisov (stavebný zákon) a podľa § 10 ods. 3 písm. e) zákona číslo 
401/1990 zbierky o meste Košice v znení neskorších predpisov po A) berie na vedomie 
Informáciu o postupe obstarávania a prerokovania návrhu Územnoplánovacej 
dokumentácie „Územný plán zóny Košice – Tlačiarne“, po 2.) Vyhodnotenie stanovísk 
a pripomienok k návrhu Územnoplánovacej dokumentácie „Územný plán zóny Košice – 
Tlačiarne“, po 3.) Stanovisko Okresného úradu Košice, Odboru výstavby a bytovej 
politiky podľa predloženého návrhu; po B) schvaľuje návrh Územnoplánovacej 
dokumentácie „Územný plán zóny Košice – Tlačiarne“, po 2.) Všeobecne záväzné 
nariadenie mesta Košice, ktorým sa vyhlasuje Záväzná časť Územnoplánovacej 
dokumentácie „Územný plán zóny Košice – Tlačiarne; po C) žiada primátora mesta 
Košice zabezpečiť prostredníctvom odborne spôsobilej osoby pre obstarávanie 
predmetnej územnoplánovacej dokumentácie: označenie textovej časti, výkresovej časti 
a záväznej časti Územnoplánovacej dokumentácie „Územný plán zóny Košice – 
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Tlačiarne“ schvaľovacou doložkou podľa § 28 ods. 1 stavebného zákona, vyhotovenie 
registračného listu podľa predloženého návrhu, uloženie čistopisu Územnoplánovacej 
dokumentácie „Územný plán zóny Košice – Tlačiarne“ podľa predloženého návrhu a 
žiada primátora o nový dopravný projekt na lokalitu križovatky Festivalového 
námestia.“ Všetko. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 58 -  za: 28, proti: 0, zdržali sa: 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Uznesenie prešlo. Ďakujem. Je ešte nejaký návrh? Nie je? 

Ďakujem. Takže bod 47 sme vyčerpali. Nemusí, lebo toto bol plný, tým pádom sa 
vylučujú, čiže je to v poriadku. Ak by neprešiel, išli by sme hlasovať o pôvodnom. 
Tým, že prešiel, o pôdnom nehlasujeme, lebo bol doplnený. Bol to úplne nový, ktorý by 
sa navzájom vylučoval. Čiže bod 47 sme vyčerpali. Je to v poriadku. 

- - - 
 
Bod č. 47/1 
Určenie platu primátora 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujeme bodom číslo 47/1, ktorým je Určenie platu 

primátora. Navrhovateľom je pán poslanec Fedoročko. Nech sa páči, máte slovo.  
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem pekne, milé kolegyne, milí kolegovia, ja som si dovoliť 

dneska doplniť tento bod rokovania nášho zastupiteľstva a ja by som rád prečítal ten 
návrh na uznesenie k tomuto bodu. Ráno som ho zaslal emailom všetkým poslancom, aj 
odôvodnenie, kde som detailnejšie rozpísal tie dôvody, prečo navrhujem túto zmenu. 
Takže návrh na uznesenie k tomuto bodu je: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 
§ 10 ods. 3 písm. k) zákona 401/1990 zbierky o meste Košice v znení neskorších 
predpisov a podľa § 3 a 4 zákona č. 253 z roku 1994 Z. z. zákona o právnom postavení 
a platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest v znení neskorších predpisov a) 
ruší uznesenie číslo 58 zo dňa 14. februára 2019, b) určuje Ing. Jaroslavovi Polačekovi, 
primátorovi mesta Košice plat v základnej výške podľa § 3 ods. 1 zákona č. 253 z roku 
1994 Z. z. s účinnosťou od 1. 4. 2023. Tento svoj návrh by som v krátkosti odôvodnil 
len rýchlo. V podstate napriek všetkým výzvam poslancov, že je potrebné predložiť 
návrh rozpočtu, do dnešného dňa rozpočet nebol predložený. To je prvý bod. Ďalším 
bodom je neplnenie viacerých uznesení, ktoré boli prijaté mestským zastupiteľstvom. 
Taktiež máme tu viaceré verejne deklarované sľuby a v podstate až zavádzanie 
poslancov, ktoré nám tu bolo prezentované v decembri, keď sme zvyšovali poplatky, že 
čo všetko sa bude robiť a realita je niekde úplne inde. A ja by som chcel takýmto 
spôsobom pozitívne motivovať pána primátora k tomu, aby začal plniť svoje sľuby, aby 
začal to, čo sľuboval občanom a to čo sľuboval aj nám poslancom v tejto miestnosti, 
realizovať a jednoducho, ak prídu výsledky, budú výsledky, ktoré pomôžu mestu, 
obyvateľom tohto mesta k lepšiemu životu a kvalitnejšiemu životu, tak vtedy nemám 
problém dať aj 50 percentný príplatok, ale do tej doby nech jednoducho ide základný 
plat a na základe tohto základného platu je tá aktivita odmeňovaná. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne za slovo. Tento návrh ako ma prekvapilo, že 
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bol zaradený ako mimoriadne. Dostali sme to odôvodnenie, ja som si ho úprimne ani 
nestihla prečítať, len teraz som si otvorila, o 8:57 bol doručený, keďže tu sme 
v návrhovej, takže chceli, len je tu jedna vetička, ja by som možno predkladateľa 
poprosila o vysvetlenie. Je tu uvedené, že Ťahanovce Ťahanovčanom odporúčam 
investovať - 2 minúty a pochopíte kto tu klame - na Ihnáta, facebook. Ja si to 
rozkliknem a otvorí sa mi, teraz tento obsah momentálne je nedostupný. Takže ja by 
som možno len poprosila pána predkladateľa o vysvetlenie takýchto, ja neviem, trošku 
možno pre mňa  nepochopiteľných informácií v tomto jeho návrhu a určite sa 
rozhodnem tak, aby som ...myslím, že správne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, faktická. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja vám vysvetlím. Ja som do tohto návrhu, 

čo som poslal poslancom dal link na facebookový status jedného občana, ktorý vlastne 
dal tam video o tom, ako primátor sľuboval veci, ktoré sa dneska neplnia, čiže ak to 
nefunguje, sa ospravedlňujem, môžem preposlať ešte raz, možnože je tam nejaký 
problém na facebooku, že to zrazu ten príspevok tam nie je. Ale každopádne je video, 
ktoré je k dispozícii na verejných stránkach, kde je zosumarizované to, čo poslanci 
zažili, kde tu nám pán primátor sľuboval, že mestský úrad alebo magistrát mesta bude 
šetriť dva milióny eur tým, že sa nevyplatí 13. a 14. plat zamestnancom, že sa tu zníži 
10 percent počet stav zamestnancov na úrade, a pokiaľ dobre viem a boli sme 
informovaní, tak nepodarilo sa vyrokovať to, aby sa nevyplácali 13-ste a 14-ste platy 
zamestnancom magistrátu. Čiže tie dva milióny eur, ktoré boli sľúbené, že magistrát 
bude prvý šetriť, tak to sa nerealizuje.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Pani poslankyňa Zemková asi vie, že keď niekoho 

zablokuje, tak už sa k nemu nedostane a keďže stovky... ale dobre, však ako vy mňa, 
Fedoročko vás, takže nejak sa tam blokujeme na tých Ťahanovciach, ale asi o tom viete, 
že to tak je. Ja by som sa skôr chcel vrátiť k téme, pretože pán poslanec Fedoročko je tu 
nový poslanec, takže chápem tú aktivitu. Za zvýšenie platu som nehlasoval. Väčšina 
ľudí okolo pána poslanca Fedoročka však hlasovalo za zvýšenie platu, takže chápem ich 
rozhorčenie, lebo ja keby som niekomu pridal, tak mu môžem zobrať. Ja som už raz 
vysvetľoval jednu vec, že pre mňa sú peniaze síce krátkodobá motivácia, ale zobrať 
peniaze je ešte demotivujúcejšie. To znamená, že ak svojmu majstrovi na stavbe, čo 
som tu vysvetľoval poviem, že nerobíš dobre, preto ti beriem 40 percent z výplaty, 
neviem ako ho to bude motivovať. Ale naozaj by som rád počul od ľudí, ktorí tu ten plat 
dvihli, pretože ja som medzi nimi nebol, aký majú názor na to svoje rozhodnutie a či 
chcú, aby sme, lebo to bola drvivá väčšina poslancov vtedy, tak potrebujem vidieť aj 
iný postoj ako postoj jedného z poslancov a keď tak sa pridajte, dajte, sa tu prihláste. 
Povedzte, že všetci ste za a ja vás podporím, lebo keď vy nie ste spokojní, čo ste mu 
pridali, tak ja zase to nechcem brzdiť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne kolega, ja len sa ťa 

opýtam, lebo ty si povedal, že nevezmeš tomu majstrovi 40 percent z výplaty, ale my sa 
bavíme o odmene 40 percent. Čiže dal by si mu odmenu 40 percent, ak by nerobil 
dobre? Ďakujem pekne.  
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, faktická. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pán primátor, viete, dobre, 

nedobre, dalo by sa tu otvárať tému trojitých mandátov a rôznych funkcií platených a 
všetko možné spomínať, ale bolo tu spomínané aj slovo šetrenie a ja si myslím, že 
Rokovací poriadok mesta Košice a pardon odmeňovací poriadok a v podstate aj nejaké 
morálne zmýšľanie každého jednotlivca umožňuje vzdať sa aj odmeny poslanca, keď 
niekto tak veľmi chce šetriť. Takže ja by som ako chcel aj takto z tejto pozície aj vyzvať 
pána kolegu poslanca, že keď tak chce šetriť, tak kľudne aj nech tú svoju mesačnú 
odmenu ponúkne mestu v rámci šetrenia. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre, ďakujem veľmi pekne, pán primátor. Ja som si fakt pozorne 

vypočul určité diskusné návrhy. Málokedy by som sa povedal zhodnem s pánom 
Špakom, ale tentokrát aj súhlasím. Klub pána Lörinca napríklad sa vôbec nezúčastnil 
včerajšieho rokovania, ktoré bolo zvolané na sedemnástu hodinu a som prekvapený 
vlastne, že tu hovorí pán Schwarcz a poukazuje na to vlastne, že dal by ste mu odmenu 
vlastne keď nerobí atď.. No ako v prvom rade sa musíme pozerať na seba, čo robíme 
my. To je prvá vec. Druhá vec, potom pán Fedoročko vy ste neodpovedal, čo tam robí 
meno Ihnát alebo priezvisko Ihnát tam v tom ako, takže by ste mohol to vysvetliť, ako 
naozaj, lebo toto je, by som povedal, vrchol. A za ďalšie, vy ste naozaj zablokoval pani 
Zemkovú, takže ako na facebooku, a tým pádom ona to nemôže prečítať. Taká je 
pravda. Takže vďaka veľmi pekne, ale sa musím priznať, že pána Špaka a pána 
Fedoročka som zablokoval ja. Hej, čiže naozaj mám svätý pokoj. Nie, vážení, nie, nie, 
nie. Priznám sa. Počúvajte. Ako priznám sa, že konečne mám víkendy. Vymývanie 
začalo štvrtok a končilo v utorok. A mám víkendy. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pán poslanec Ihnát, klub 

košický sa preto nezúčastnil stretnutia, lebo mal plánovaný vlastný klub a vlastnú 
aktivitu, kde svedkami tohto klubu je viac než 11 poslancov, ktorí sa zúčastnili tohto 
klubu,  kde sme si prejednávali toto zastupiteľstvo a zdá sa mi naozaj už naozaj veľmi 
nevhodné zvolávať stretnutie v nedeľu po prázdninách o sedemnástej hodine. Neviem 
ako. Pardon, v pondelok. Tak sa ospravedlňujem, ja som si to teraz poplietol. Takže. 
Pred týždňom bolo v nedeľu. Takže na toto som chcel zareagovať, takže preto sme sa 
nezúčastnili, tak máme právo sa nezúčastniť. Myslím si, že bolo prerokované všetko 
a bolo k tomu všetkému dosť povedané, aj tak sme k ničomu nedospeli, čiže. Ďakujem 
pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, trošku sa do toho zamiešam, lebo nie je to korektné, 

ako ste to aj teraz odkomunikovali. Avizoval som 4 stretnutia k tomuto mestskému 
zastupiteľstvu, niekoľko dokonca dní predtým ako išla reálna pozvánka, dva-tri dni 
predtým, kde sa podali termíny. Niektorí ste ma napadli, prečo som zvolil aj nedeľu, 
lebo iní zasa vraveli, že prečo v utorok popoludní o sedemnástej, keď má niekto miestne 
zastupiteľstvo alebo rodinný program, tak som tam ako štvrtý termín dal dokonca 
nedeľu o sedemnástej asi pred týždňom. V dobrom, však kto nechce, nemusí prísť. Čiže 
prosím nevyčítajme mi, keď určím termíny 4 v tomto prípade originál oficiálne, lebo 
boli aj iné aj osobné, aj menšie kolektívy. Tých stretnutí bolo niekoľko, ale tieto boli 4 
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pre všetkých. Tí, ktorí proste to nechcú riešiť individuálne, môžu prísť. A o včerajšom 
stretnutí ste vedeli minimálne 2 týždne. 2 týždne. Tak prosím, len povedzme si fakty, 
ako to je. To, že ste 2 týždne plánovali stretnutie takéto, to je určite v poriadku, len 
prosím nehľadajme spôsoby, ako vás primátor nevolá a nekomunikuje. Tých dôkazov k 
spôsobu, akým sa snažím podať ruku, vtiahnuť vás do diskusie, nájsť spoločné 
odpovede sú. Tak isto aj včera sme si nakoniec, prišlo myslím, že 20 poslancov, 19 cca. 
Tam sme sa dohodli, že stiahneme VZN-ko o parkovaní. Bola nejaká diskusia, povedali 
sme si, dajme si ešte čas, čiže o tom sú tie stretnutia, áno a niekedy ich treba urobiť aj 
na poslednú chvíľu. Ale plánoval som ich niekoľko týždňov, dva a pol týždňa dopredu, 
ale vedeli ste o týchto termínoch dopredu. Len toľko k tejto téme. Nech sa páči, pán 
poslanec Lörinc, pán poslanec Fedoročko, pán poslanec Kundrát. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja poprosím, aby sme k téme stretnutí boli 

korektní, lebo po prvé, tu v meste sa robia potemkinovské dediny, že sa usporiada 
neskutočné množstvo stretnutí, kde sa politici fotia a potom prezentujú na sociálnych 
sieťach, že niečo vyriešili. Ja môžem dať aj 50 stretnutí k téme a nevyriešim nič. Čiže 
prosím. Ja som napríklad chodil na stretnutie primátora so starostami. Doteraz mám 
záznamy písomné z každého jedného stretnutia, tri a pol roka, doteraz nevyriešené veci. 
Čiže ten kto chodí na stretnutia, neznamená, že je aktívnejší. Ja som otvorene 
primátorovi povedal, mám viacero svedkov, že Košický klub nebude chodiť jednať 24 
hodín pred zastupiteľstvom o polnoci po magistráte na poslednú chvíľu, ráno pred 
zastupiteľstvom. Nie. My sa stretávame pravidelne, máme veci predjednané, dohodnuté, 
prediskutované a chceme pracujeme systematicky nie chaoticky. Čiže si prosím 
vyprosím, aby niekto kto chodí na stretnutia je aktívnejší. Nie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko.  
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. A tak tiež len chcem doplniť ešte jednu vec, 

že my sme posledných pár týždňov strávili veľmi veľa intenzívne spolu času, či už na 
magistráte, či na rôznych komisiách, predebatovávali sme hlavne tému rozpočtu a teraz 
posledné týždne veľmi intenzívne aj tému plánovaného VZN-ka o parkovaní a včerajšie 
stretnutie bolo hlavnou témou - vlastne téma VZN-ko o parkovaní. Čiže výsledkom - 
čo je v týchto týždňoch stretnutí a rokovaní? Počúvali sme od januára na finančných 
komisiách, že mesto pripravuje jeden perfektný bombastický projekt ohľadom 
parkovania, ktorý to tu vyrieši, ktorý prinesie do mestskej kasy milióny eur, ktorý nám 
tu konečne nastaví pravidlá a ktorý to tu všetko zmení a bude to tu fungovať tak, ako to 
funguje v modernej samospráve. Výsledok dneska vidíme. VZN-ko je stiahnuté, pretože 
prišlo tak veľa pripomienok dostatočne relevantných na to, aby sme tu z toho nerobili 
nejaký paškvil. Ja si nemyslím, že tento spôsob fungovania, že jednoducho niečo sa 
pripravuje za zavretými dverami, potom sa to vypustí von, potom sa to trikrát počas 
rokovania ako to s poslancami debatujeme, mení a následne to deň pred alebo pár hodín 
pred zasadnutím zastupiteľstva stiahneme. Čiže to je ten dôvod, prečo hovorím, plat 
vám ostáva, ale tá 40 percentná odmena, to je niečo  za nejakú prácu navyše. To je to, 
čo navrhujem. Kým tu nebudeme mať výsledky, zatiaľ nech ostáva iba plat. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja len čisto k tým stretnutiam. 

Nevedel som, nemal som dopredu informácie, predtým než išla pozvánka, že nejaké 
stretnutia budú. V utorok ste poslali pozvánku na štvrtok k téme parkovania, čo je asi 
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najdôležitejšia téma za posledné roky alebo jedna z najdôležitejších, ktorú mesto rieši. 
Pán Špak napísal email s tým, že či to je v poriadku zvolávať 3 dní dopredu. Vo štvrtok 
sa zvolalo stretnutie na nedeľu. Hej a ja rozumiem tomu, že tam nemusia poslanci prísť 
alebo že môžu byť na akékoľvek iné stretnutie, ale potom niektorí poslanci si dávajú na 
sociálne siete, že tak bolo nás len 7. No, tak preto nás tu bolo len 7. A mňa napríklad 
osobne hnevá to, že nevieme si naplánovať takéto stretnutie s týždňovým, 
dvojtýždennej rozostupom a ak by som ja zvolával stretnutia, na ktoré nechcem, aby 
chodili poslanci, zvolám ich presne takto. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Aby sme si rozumeli, lebo naozaj, toto sú také obvinenia 

žabomyšie, neviem, fakt osobne by som povedal. 24. februára, dnes je 14. marec, 
všetkým poslancom bol zaslaný mail. Vážení poslanci, vážení členovia komisie dopravy 
a výstavby, mesto Košice dnes zverejnilo návrh piatich všeobecne záväzných nariadení, 
ku ktorým sa môže počas najbližších dní vyjadriť aj verejnosť. Návrhy spomínaných 
VZN, ktoré túto stredu to je 21. 2. 23 prerokovala mestská rada, sa nachádzajú na tomto 
linku, teda hneď po prerokovaní mestskej rade zverejňujem pre poslancov. Ak by som 
to urobil skôr, potom mi mestská rada povie, že sa ani nepočká na mestskú radu, že 
predbieham. Ospravedlňujem sa aj novinárom, ktorí tlačili na nás, aby sme ukázali 
VZN-ko, ale chcel som byť korektný k poslancom, že najprv ho ukážem poslancom, 
následne sa to ukáže novinárom. Čiže vždy je problém, ale čítam ďalej. Spomedzi 
týchto návrhov si dovolím upriamiť vašu pozornosť na návrh VZN o dočasnom 
parkovaní atď.. Cieľom parkovacej politiky, je tu povedaný cieľ, je dokončenie procesu, 
ktoré mesto začalo pred štyrmi rokmi prebratím parkovania do svojej správy. Zmeny v 
parkovacej politike sledujú skvalitnenie, lepšiu dostupnosť parkovania v centrálnej 
mestskej zóne a v ďalších rezidentských lokalitách, tak isto na základe požiadaviek 
obyvateľov mesta otvárajú spoluprácu s príslušnými mestskými časťami, možnosť 
zriaďovať nové rezidentské lokality, zvýhodňujú obyvateľov mesta a zvyšujú motiváciu 
ľudí, ktorí tu dlhodobo žijú, aby sa prihlásili na trvalý pobyt atď., pokračujem a teraz to  
zásadné. V uplynulých dňoch sa už uskutočnilo viacero, viaceré spoločné stretnutia. Ich 
cieľom bolo oboznámiť a priblížiť navrhované zmeny a získať, čo najširšiu spätnú 
väzbu. V prezentácii parkovacej politiky budeme aj naďalej pokračovať v už 
avizovaných termínoch, ktoré som na všetkých stretnutiach vždy dopredu povedal. 
Ďalej čítam a citujem. Nedeľa 26. februára, utorok 28. februára, pondelok 13. 3. 23. 
Tento mail som vám zaslal 24. februára dostatočne dopredu. Dostatočne s tým, aby sme 
o tak vážnej téme, ako je parkovacia politika, s ktorou sa tu brodíme desať rokov, kedy 
tu súkromná spoločnosť vyžierala naše peniaze a konečne sme to išli vyriešiť, aby sme 
k tomu otvorili čo najviac diskusiu, ale žiaľ, aj včera som si uvedomil, že naozaj ten 
materiál je široký, niektorí poslanci kladú otázky, kde som pochopil, že ešte je potrebné 
ďalej diskutovať, hlavne o tej časti cenovej politiky. Na druhej strane si pripomeňme, že 
koncepciu parkovacej politiky sme schválili v septembri a VZN-ko je vlastne len 
prekopírovanie paragrafových znení, kde dokonca koncepcia aj o cene hovorí, nie úplne 
presne, ale ako by sa mala vytvárať. Nie je to nič nové. Ale každopádne sme dospeli k 
záveru, že má zmysel ešte počkať, dohodli sme sa, že si dáme 3 týždne, aby sme ešte 
oddiskutovali, aby sme sa netlačili do tejto témy, aby zbytočne sme tu dnes niekoľko 
možno hodín preberali VZN-ko, ktoré proste ešte treba prežuť. Áno, prišlo 64 
pripomienok, ale kto si pozrie tento materiál na cca 60-tich stranách,  tak príde k tomu, 
že vlastne tých pripomienok, ktoré má zmysel zapracovať do VZN-ka je do jednej ruky. 
Je ich málo, ale samozrejme, my sa musíme vysporiadať aj s tými, ktoré jednoducho 
buď sú laické, sú nekoncepčné alebo proste nie sú správne, aby VZN-ko mohlo 
fungovať. Zákon hovorí jasne, ako sa má prerokovať, ako sa to má urobiť, koľko času 
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na to treba venovať, všetko sa dodržalo, ale každopádne sme si povedali slušne včera, 
posuňme to, netlačme to dnes, nájdime si a dohodli sme sa, že by sme to mohli riešiť 
niekedy v priebehu najbližších troch týždňov na mimoriadnom mestskom 
zastupiteľstve, ale každopádne nezavádzajme, že termíny neboli dopredu avizované. 
Dával som si veľký pozor pred týmto mestským zastupiteľstvom, aby sme diskutovali, 
aby sme sa stretávali, tak isto moja kancelária vyzvala aj predsedov klubov na niekoľko 
stretnutí, či už boli, či už neboli, to je nepodstatné, každopádne vytváram priestor, 
ponúkam ruku, ale mnohí nechodia, ale potom sa nesťažujme, že nie je dosť informácií. 
Toľko k téme parkovania. Nech sa páči, pani poslankyňa Kovačevičová. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Pán primátor, ja sa len chcem vrátiť v čase, že to prvé také 

stretnutie bolo 23. februára tu vedľa v zasadačke, keď ste vy priamo robil tú prezentáciu 
toho parkovania a parkovacej politiky a dvadsiateho štvrtého vlastne materiál už bol 
zverejnený. A to máme za to, že bola to krátkosť času, pretože v podstate možno si to 
žiadalo väčšiu, širšiu diskusiu, malo to ísť očistené aj do budúcna. Ten materiál už 
zverejnený má prejsť tou diskusiou poslancami, poslaneckých klubov, pripomienkami a 
vlastne potom sa dostávame do takej časovej tiesne, že ten materiál v podstate, keď je 
taký rozsiahly a závažný, pretože tá parkovacia politika je potrebná, vlastne to dnes 
sťahujeme. Takže len toľko. Čiže prvýkrát na stretnutí sme boli 23. februára a dovtedy 
sme nocovali denne trikrát do týždňa tu viacerí a vlastne podstatná väčšina na finančnej 
komisii, v ďalších rokovaniach, stretnutiach, kde sme vôbec nedospeli k ničomu, čo sa 
týka rozpočtu. Čiže možno bolo namieste skôr sa ešte povenovať rozpočtu, schváliť 
rozpočet a následne sa venovať parkovacej politike, tak to máme tieto témy otvorené a 
vlastne nie sme nikde. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Určite sa k rozpočtu ešte vyjadrím, ale dáte mi za pravdu, že 

včera sme sa dohodli, sme si povedali slušne, že posuňme to v čase a hlavne podstatné 
je, že ten priestor na komunikáciu bol, kto ho vie ako využiť, kto má ako čas, to proste 
okej beriem, nie každý všetko stihne. Ale naozaj treba si uvedomiť, toto nie je nová 
téma. Vychádza z koncepcie parkovania, ktorú sme schválili v septembri. Tam je všetko 
povedané, tam je to oddiskutované a toto je len druhý krok, ktorý preklápa celú stratégiu 
do všeobecne záväzného nariadenia. Áno, to k čomu diskusia nebola, čo ma mrzelo 
a preto som sa aj rozhodol, že to stiahnime. K tej cenovej politike cítim výhrady, ale 
neboli konkrétne. Čiže tam máme priestor, ešte aby sme si povedali, že či tak alebo 
trochu inak. Pán poslanec Vrchota, nech sa páči. 

 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja sa musím trošku 

ohradiť voči tomu tvrdeniu, akože áno, dohodli sme sa, že posunieme to rokovanie o 
tom VZN-ku, ale naozaj je to trošku zľahčovanie, že tie pripomienky k VZN-ku, ktoré 
prišli, že sa dajú zrátať na prstoch jednej ruky. Áno, pretože zamestnanci magistrátu to 
dali do takej, tak to skompilovali, že je to vlastne také kompaktné a pojednáva sa o tých 
veciach, ktoré prišli v rámci VZN-ka v rámci jednotlivých pod titulov alebo statí. To, že 
prišlo pred legislatívnou komisiou, ktorá mala prejednávať VZN spracovanie týchto 
pripomienok, ktoré neboli a toto spracovanie - neboli ani kompletné, pretože 
jednoducho prišlo veľa tých pripomienok, je potrebné sa s nimi stotožniť, je potrebné sa 
s nimi oboznámiť a naozaj trištvrte hodiny pred rokovaním legislatívnej komisie nie je 
dostať času. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Krcho, procedurálny návrh, áno, tu ste.  
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p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Vážené kolegyne, kolegovia na začiatku sme 
návrh VZN zrušili v rámci dnešného rokovania. Tento bod je určenie platu primátora 
a všetci diskutujete o VZN-ku, o parkovaní, tak poprosím. Dávam návrh na ukončenie 
diskusie v tomto bode s tým, že môžu dobehnúť tí, ktorí sa prihlásili a pokračujeme 
ďalej v rokovaní. Pretože absolútne sme odbočili od témy, respektíve bodu, ktorý pán 
Fedoročko predložil. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujeme. Procedurálny návrh.  
 
Hlasovanie č. 59 -  za: 27, proti: 4, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Diskusia je uzavretá. V diskusii pokračuje pán poslanec 

Berberich. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne slovo, kolegyne, kolegovia, viete, že často 

nevystupujem, ale tentokrát som sa rozhodol povedať svoj názor. V každom prípade si 
ho dovoliť povedať ako služobne najstarší poslanec. Skúste to takto aj vnímať. Zažil 
som v zastupiteľstve viacero takýchto návrhov, a už dopadli ako dopadli, výsledok 
nebol dôležitý, ale o čom som chcel hovoriť, je to, že každý ten návrh, ktorý bol daný a 
ktorý som teda zažil tak, ako bol daný tento návrh, že teda nebol konzultovaný 
s primátorom. To znamená, že nie je to dohodnuté nejakým spôsobom. Vždy bolo 
o tom. Vždy bolo o tom, že sa jednalo o nejakú pomstu alebo dokazovanie si sily. A 
presne takto vnímam aj tento návrh. Tie dôvody, ktoré pán poslanec Fedoročko 
predložil vnímam, ako jeho dôvody a chápem ho, je novozvolený niektoré veci ešte 
nevidí tak komplexné. S viacerými samozrejme nesúhlasím a ešte, čo chcem povedať. 
Ste hovorili tu o nejakej motivácii, že toto by malo motivovať niekoho. Viete, skúste si 
to aplikovať na seba, skúste si to aplikovať na seba, ako by ste sa zachoval, keby niekto 
vám takto znížil plat a druhá vec, ešte chcem povedať, že naozaj si nemyslím, že toto je 
vhodný spôsob na vylepšenie tých vzťahov, lebo tu hovoríte, že toto funguje, tamto 
funguje a teraz ste dali taký návrh, ktorý tie vzťahy absolútne nevylepší. To mi verte. 
Takže ďakujem, že ste ma vypočuli.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ja len som sa prihlásil ako odpoveď. Myslím, že pán Róbert Schwarcz 

ako poslanec sa ma pýtal, že či by som znížil plat. Tak nerozumiem otázke, nakoľko 
pán poslanec Schwarcz ten plat zvýšil a ja som s tým nesúhlasil vtedy. To znamená, po 
dvoch mesiacov od nástupu už pán poslanec Schwarcz hlasoval za zvýšenie platu o 
40 % pre pána primátora. Ja som vtedy nesúhlasil. A teraz, že mu ho chcú zobrať, tak 
škoda, no že skončila diskusia, ja by som naozaj od všetkých hlasujúcich rád vypočul, 
nech to povedia, že ako tým budeme motivovať vedenie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, nech sa páči.  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Prečítal som si ten návrh, ktorý pán 

poslanec Fedoročko poslal, respektíve jeho odôvodnenie. Bod číslo jeden hovorí o 
rozpočte, že nebol predložený na rok 23. Keď sme vás v decembri upozorňovali, že ak 
neschválime tie navýšenia poplatkov a najmä poplatok za odpad, budeme mať veľký 
problém zostaviť rozpočet na rok 23. Nebrali ste to do úvahy. Následne nám to 
spôsobilo ten problém, s ktorým sa boríme a dokonca aj tie požiadavky na rozpočet z 
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vášho poslaneckého klubu sú v hodnote niekoľko miliónov eur, čiže ešte navyšujú 
vlastne ten dlh alebo tú výdavkovú časť. Čiže to je tá prvá vec, že za toto neviem, či 
môžeme viniť primátora, keď jednoducho ho zostaviť nevie. A prečo ho nevie zostaviť? 
Pretože poslanci sa k určitým hlasovaniam postavili tak, ako sa postavili, teda my, ako 
mestské zastupiteľstvo. Ďalší argument, ktorý tu uvádzate je, že odďaľovanie realizácie 
napríklad ten kruhový objazd Crow aréna. Tu už bolo vysvetlené. Neriešenie kľúčových 
problémov ako napríklad parkovacia politika. Rieši sa to, no nedá sa všetko urobiť 
hneď. Aj to je to, na čo, o čom hovoril aj pán poslanec Berberich, že vzhľadom na to a 
to sa vás nechcem nejako dotknúť, ale ste tu ako novozvolený poslanec, ste poslancom 
asi 4 - 5 mesiacov a skutočne niekedy je lepšie sa viacej pýtať a viacej porozumiete 
problémom, ako len proste nejako hodnotiť a kritizovať. To vám hovorím, lebo to z 
vlastnej skúsenosti som si zažil tiež. Ja po niektorých skúsenostiach som aj zmenil 
názory. Čiže to neberte osobne. A ďalším z argumentov, ktorý tu uvádzate je, že 
súčasný stav viacerých mestských podnikov, tie sú nominanti pána primátora, no a tam 
je, je tam zlá finančná insolventnosť a štrajková pohotovosť. No tiež by sme mohli o 
niektorých prípadoch si to rozobrať, že kde sú akí nominanti pána primátora a kde je 
aká situácia, lebo tiež sa dá na všetko pozerať z rôznych pohľadov a možno otázka, že 
akú zodpovednosť nesie aj samo mestské zastupiteľstvo, čiže takto jednoducho podané 
informácie, nie sú korektné vo vzťahu k primátorovi, lebo on ako štatutár nesie plnú 
zodpovednosť. K mnohým veciam sme ho zaviazali my ako mestské zastupiteľstvo. Čo 
sa týka tých stretnutí alebo to, ako to bolo, to nebolo plánované. Viete, my tu budeme 
mať aj jeden bod týkajúci sa komisií, kde sme mali mať nejaké stretnutia. Dve stretnutia 
zrušili vaši kolegovia, to tretie, keďže už bol, sa blížil termín, tak som v podstate ja 
oznámil, že neprídem a následne bolo zrušené, ale my sme sa nedokázali ako poslanci 
na tom dohodnúť, no tak neviem, či je korektné vyčítať takýto prístup primátorovi, keď 
aj možno vaši kolegovia alebo poviem to takto, že poslanci ukázali tiež nevôľu rokovať 
o niektorých personálnych veciach. Čiže len toľko k tomu celému. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, pán poslanec Fedoročko, pán poslanec 

Špak, faktická. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne, ja som sa prihlásil v moment, keď si 

Dominik spomenul to neschválenie navýšených poplatkov. Pre mňa osobne je zásadná 
vec práve ten rozpočet. A teraz som aj rád, že sme neschválili tie poplatky za odpad v 
pôvodnej výške. Čo sa týka poplatkov za školské veci, ja som bol ten, kto podporoval 
zvýšenie týchto poplatkov, ale naozaj som očakával, že svoj záväzok splní aj pán 
primátor, čo sa týka šetrenia na magistráte. Mne to totižto pripadá tak a pán primátor sa 
tým ani netajili, že jemu to rozpočtové provizórium vyhovuje, pretože môže disponovať 
finančnými prostriedkami v podstate bez mantinelov, ktoré by sme mu v rozpočte dali. 
Chcem, ale upozorniť, to spôsobuje obrovské problémy školám. Mali sme dozornú radu 
Visit Košice, ktoré si ide brať úver, aby to preklenulo  a naozaj jediný kto môže tento 
rozpočet predložiť je pán primátor. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, pán poslanec Špak. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Takže ja by som rád 

reagoval na môjho kolegu, pána Karaffu. Vy ste vraveli o tom, že je to následok toho, 
ten rozpočet, že sme neschválili poplatky za odpad. No my sme ich schválili. My sme 
ich minulého roku schválili. To, že nešli v plnej výške tak, ako to navrhol magistrát je 
jedna vec, lebo to odôvodnenie bolo jasné. To zaťaženie tých obyvateľov bolo neúnosné 
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a neúmerné. A tak isto si pamätám na ten istý moment, keď nás tu pán primátor žiadal, 
aby sme schválili školstvo, aby sme schválili vyššie poplatky na cintoríne atď.. Že 
povedal,  začneme šetriť u seba a vidím to tak, že je potrebné šetriť u seba ako prvý a 
potom budeme schvaľovať aj vyššie poplatky. Všetky ostatné poplatky sme 
poschvaľovali. Takže ja sa pýtam, ak sme poschvaľovali všetky ostatné vyššie poplatky, 
začal šetriť magistrát od seba? Lebo tých 2.000.000 Eur, ktoré boli sľubované na 
tamtom veľkom plátne, že ušetrí u seba, naplní sa to? Je to pravda? To je prvá vec. 
Druhá vec. Vraveli ste, že sú nejaké projekty, ktoré sú rozbehnuté. Tak ja vám poviem 
jeden projekt, ktorý je rozbehnutý skutočne. Zastrešenie ľadovej plochy v areáli 
Alejová. Je uznesenie, uznesenie platné uznesenie tohto zastupiteľstva, ktoré povedalo, 
že mesto bude finančne participovať. Participuje alebo nie? Nehovorím o nejakých... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prepáčte, čas vám vypršal, teraz som si všimol. Pán poslanec 

Seman, nech sa páči. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Viacerí poslanci, čo ste tu, tak ste v riadiacich 

pozíciách a tiež ak nie ste spokojní so svojimi zamestnancami, tak im stiahnete tú 
odmenu, ktorú ste im dali predtým. Toto je jeden z kľúčov, akým môžeme hodnotiť 
prácu primátora. Takže ja určite tento návrh podporím. Už len je ukážka, ako už bolo 
viackrát spomínané, finančné komisie, ktoré bolo, bolo ich vyše 5, zúčastnil som sa 
väčšiny z nich. Na jednej finančnej komisii bol aj dopravný podnik, ktorý varoval, že im 
chýba niekoľko miliónov. Bola to 45 minútová a diskusia, no vlastne vystúpenie z 
dopravného podniku a následne sme si vypočuli od vedenia mesta, vy nič neviete, vy 
nás tu zavádzate, je to somarina. O dva týždne na to, ale viac to bolo, bol ten štrajk, 
nešla nám MHD atď., takže tu už sú veci, ktoré boli na stole, lenže boli neriešené. My 
sme tam sedeli ako poslanci, ideme na tie stretnutia, my si to vypočujeme, jednu stranu, 
druhú stranu a my máme potom ako rozhodovať, pomáhať, keď vy neviete 
komunikovať so svojimi ľuďmi. Takže toto nie je žiadna pomsta, ako to bolo 
spomínané alebo ukazovanie svojej sily, ale proste máme túto možnosť ako poslanci 
ohodnotiť prácu, či sme spokojní ako alebo nie. Ak budeme spokojní opäť, tak budeme 
mať možnosť navýšiť opäť vašu odmenu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko a pán poslanec Karaffa. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja ešte dokončím ten môj prechádzajúci 

príspevok. Stále sa tu točíte o tom, že je tu... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Reagujete na koho, pán poslanec, prosím vás? Lebo ukončiť 

príspevok nie je povolené. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Na pána Berbericha. Lebo pán Berberich povedal... Tak budem 

reagovať na pána Semana. Poviem aj to, že ako aj on spomínal, tá odmena je určitým 
motivátorom. Stále sa tu točíme o tom, že to je plat. Ja nejdem znižovať plat. Vy máte 
plat a k tomu prislúchajúcu 40 percentnú odmenu. To čo ja navrhujem, je zníženie tej 
odmeny, aby ste dostali zákonný plat, tak ako mnohí starostovia, ktorí tu tak isto dneska 
sedia, poberajú zákonný plat. Ja nechcem nič iné, aby ste dostali plat, aby ste za to 
vykonávali svoju prácu. Ale nemyslím si, že výsledky za posledných pár mesiacov a tá 
frustrácia a vidíme akým spôsobom to smeruje tá spolupráca a komunikácia je natoľko 
presvedčivá na to, aby ste si zaslúžili 40 percentnú odmenu. Čiže to, čo ja žiadam, je 
plat ponechať samozrejme, ale odmena nie... 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte pán poslanec Karaffa, faktická na pána 
poslanca Semana. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Tak vo vzťahu k tým finančným komisiám a to bolo od začiatku 

avizované, účelom a v podstate bolo aj ukázať poslancom ten rozpočet, z čoho je 
tvorený, aké sú tam príjmy, aké sú výdavky, aké jednotlivé organizácie, aké výdavky, 
respektíve požiadavky na rozpočet majú jednotlivé oddelenia a jednotlivé organizácie. 
Už ku koncu dokonca sa samotné programy z rozpočtu spájali. Myslím, že v rámci 
oblasti kultúry už tam neboli ani zavolaní zástupcovia organizácie, lebo však veď načo. 
Čiže ako je potrebné vnímať aj tento kontext a vy ste tam mali možnosť navrhovať aj 
nejaké úspory, ale áno, viaceré komisie prebehli tak, že ešte sa navrhli aj ďalšie 
výdavky, resp. navýšenie výdavkovej časti v rôznych podprogramov a v rôznych 
položkách, lebo taký je stav, že tých peňazí je menej, ako by sme potrebovali, ako toto 
mesto.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja skúsim pár vecí a ospravedlňujem sa, ak nebudem politicky 

korektný, ale myslím si, že už po tej dobe už je čas, aby niekto povedal aj na plné ústa, 
čo, o čo tu ide. Plat primátora je daný zákonom. Je to 3,98 násobok priemerného platu v 
národnom hospodárstve. Priemerný plat v národnom hospodárstve rastie. Čiže plat 
primátora je 5.190 Eur a taký aj bude. Náš primátor má schválené navýšenie 40 %, čiže 
k tomu mesačne 2.076 Eur, čo spolu činí 7.266 Eur v hrubom. To je plat primátora 
mesta 7000 eur v hrubom, aby som bol korektný. A tu hovorí pán Berberich, dvakrát 
klamal vo svojom vystúpení, čo viem dokázať svedkami. Je prvé, že pán primátor 
nevedel o tom, že bude mu znížený plat. 6. 3. na stretnutí u pána primátora sedela pani 
Kovačevičová aj pán Karaffa, predložili sme pripomienky nášho klubu k rozpočtu a 
medzi nimi bola aj pripomienka na zníženie platu volených funkcionárov celkovo. 
Čierne na bielom. A druhá vec je, že nerobí sa to tak na poslednú chvíľu. Pán Berberich, 
ja som bol súčasťou fungujúcich Košíc na začiatku minulého volebného obdobia, ako 
člen klubu KAN. A tam pán Filipko, o ôsmej bolo zastupiteľstvo a o 7:45 v zasadačke, 
mimochodom povedal, že motivujme pána primátora zvýšime mu plat. Všetci boli za, 
okrem mňa, lebo som povedal, že s tým mám morálny problém, že ešte za 3 mesiace nič 
neukázal a nemá nárok na to, aby mal o 40 % navýšenie, lebo v žiadnej serióznej firme 
sa toto nedeje, že v skúšobnej dobe dať 40 % odmenu zamestnancovi. Jediný, kto mal 
ešte výhrady, bol pán Karaffa, ktorý si to určite pamätá, ale všetci hlasovali, lebo 
koalícia. A teraz sme po piatich rokoch a jediný môj dôvod, prečo budem hlasovať ja 
za, je, že nie som spokojný s prácou pána primátora. Nič iné. Magistrát mesta Košice je 
mne ako starostovi najväčšou brzdou rozvoja mestskej časti, tak to pociťujem. Keď 
mám komunikovať s magistrátom, odbornými úradmi a s ÚHA, som svedkom toho, že 
veľakrát sú menené odborné stanoviská, len aby bolo ublížené mestskej časti. Ak sme sa 
na niečom dohodli, veľakrát to neplatilo, dokonca už bolo popreté aj dohoda, ktorá bola 
učinená. A ja neviem, ako mám fungovať s takýmito partnermi, kde komunikácia 
nefunguje a kde nejdeme k rovnakému stanovisku. Čiže jediné, čo teraz chcem a vás 
vyzvať, aby ste opäť nevyťahovali tie karty ako poniektorí, ale sa postavili k tomu 
čelom, či viete svojim voličom odôvodniť, že primátor, ktorý sľuboval fungujúce 
Košice a po piatich rokoch povedal, že to je teda, chcem dokončiť, čo som začal, ale 
fungujúce Košice nemáme, či vy hlasujete za 7 000 eur mesačne, či si to zaslúži ako 
manažér, to nie je osobné. To je manažérska otázka. Ja si myslím skôr, že by mal ísť 
opäť na nulu, obzvlášť v tejto situácii, ktorej čelíme a potom, keď mu dáme nejaké KPI 
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sa to hovorí, čiže nejaké Key Performance Indicator a nejaké veci, ktoré má splniť 
a chcem ako zastupiteľstvo a ich splní, tak mu dajme odmenu aj 60 percent. Lebo si to 
zaslúži. Ale v súčasnej situácii si nemyslím, že si to zaslúži. A predtým než na mňa 
začnete útočiť všetci tí, ktorí buď váš sa plat odvíja od platu pána primátora alebo vaši 
rodinní príslušníci dostávajú tieto peniaze tak isto, tak ja ako starosta som si nikdy 
nežiadal navýšenie a poslanci na KVP si znížili odmeny ako jediní v Košiciach, čiže išli 
sme príkladom a znížili sme si odmeny.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ, nech sa páči. Neboli tam veci správne.  
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ak máme byť korektní, tak si vyprosím, aby sa takto kopalo do 

magistrátu, pretože žiadna mestská časť nedostala toľko peňazí ako KVP a reálne si 
tuná povedzme. X-krát preskakujeme harmonogram prác, ktoré máme, aby sme vyšli 
mestskej časti KVP v ústrety, ale nielen jej, ale prioritne mestskej časti tak, aby sme 
stihli termíny, ktoré nám dávajú a sú požiadavkou, áno. Čiže je to na základe 
telefonátov, urgencie a hľadania kreatívnych riešení tak, aby sme mohli dať príslušné 
stanovisko v čo najkratšom termíne, pretože nám požiadavky prišli na poslednú chvíľu. 
Takže preto to nie je korektné, keď niekto tuná povie, že magistrát je brzdou. Reálne si 
to takto povedzme.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Pán poslanec, veľmi vítam to, čo 

ste povedal na záver, že poslanci mestskej časti si znížili odmeny. Viackrát tu padlo, že 
prečo nezačať od seba pri šetrení a ja sa teda pýtam, že prečo ten návrh neprišiel na 
zníženie poslaneckých odmien, že prečo nevidíme tú zodpovednosť tu. Pretože my 
poslanci sme sa nedohodli na tom, aké sú priority v rozpočte. Ja mám pocit, že viacerí 
moji kolegovia veľmi ľahko a jednoducho alibisticky hádžu hľadanie riešení šetrenia na 
primátora. Veď vy nájdite, tu sú naše požiadavky, tu sme vám doniesli nový zoznam, v 
tomto je toľko položiek a tu šetrite, ale to šetrenie neprichádza. Keď sa bavíme o tom, 
že zvýšiť zákonné poplatky za to nezahlasujete. Gratulujem k odmene 875 Eur. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja sa chcem ozvať, len 

teraz v rámci tej diskusie odznelo vlastne to, že niektoré mestské časti sú viacej 
uprednostňované a na úkor iných. Bolo by možnože načase si nastaviť pravidlá tak, že 
budú všetky mestské časti a všetci partneri, s ktorými komunikuje magistrát narovnako. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja chcem len poďakovať pánovi kolegovi 

Lörincovi, že povedal, že to ich rozhodnutie dva mesiace po nástupe do mandátu bolo 
zlé a že to ľutujú teraz a vlastne udialo sa to, čo som poprosil kolegov, aby tí, ktorí ten 
plat zdvihli povedali, že urobili zle a keďže už je to jasné, že urobili zle, čo väčšina z 
nich sa dnes aj prejavila, tak podporím tento ich návrh, že chcú chybu opraviť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič.  
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p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja som reagoval, potom bol 
ešte pán riaditeľ, ja som reagoval na pána Lörinca. Ide tu o to, že ja som tiež nepodporil 
po dvoch mesiacoch, bolo to absolútne neadekvátne zvýšenie platu. Na druhej strane, 
otvorme tu pojem príjem z politických funkcií. Aj pán Lörinc je starosta a má ešte dva 
mandáty a ešte neviem či nie je aj zástupca teda vicežupan. Hej. Ja mám taký pocit, že 
keď by tu došlo k zníženiu platu na minimum zákonné, tak niektorí to prítomní trojití, 
trojmandátoví budú mať vyšší plat ako primátor. By som bol zvedavý porovnať rozsah 
práce a kompetencie. Čiže aj nad tým by ste sa mali zamyslieť niektorí a hlavne tí, ktorí 
ste sa aj ozvali v diskusii. A áno, mali ste vo veľa veciach pravdu, ale ako povedal pán 
Berberich, toto je len politická hra. Toto je zo strany pána Fedoročka populizmus.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Rozmýšľam, či uzavriem rozpravu a poviem svoj 

názor medzitým alebo budem demokrat poviem svoj názor a bude tuná asi 50 
faktických pripomienok. Viete, vždy diskusia o platoch a mzdách je nepríjemná, aspoň 
mne to tak príde. Necítim sa komfortne v tejto zóne. Niekto a hlavne mladí ľudia dnes 
vedia prísť, buchnúť si po stole a povedať: mám také podmienky, požiadavky. Mňa tak 
nenaučili a teda tá téma mi naozaj prichádza a hlavne tým, že prichádza ku mne, na stôl 
sa dostala pred polhodinou v nejakom odôvodnení. Evidentne tento materiál bol písaný 
dnes, pretože sa tu v materiáloch píše, že o parkovacej politike, ktorá bola dnes 
stiahnutá, tak evidentne je to robený materiál narýchlo a teda to naozaj musím 
považovať za, nakoľko sa tu nehovorí o šetrení, tu sa nehovorí o šetrení. Sú to osobné, 
útočné a zavádzajúce argumenty. Uvažoval som, či sa k nim vyjadriť, ale asi áno, lebo 
nepovedať nič, znamená súhlasiť a už ma dobre poznáte, že ja veci takto nenechávam. 
Ďalším dôvodom, prečo to je osobné, útočné a zavádzajúce je aj to, a že to nie je 
o šetrení, je o tom, že neprichádzate pán poslanec Fedoročko s návrhom na zníženie 
poslaneckých odmien. Útočíte na primátora, ktorý bol regulérne pred štyrmi, piatimi 
mesiacmi zvolený a vyhral voľby. Ja verím, že ľudia ocenili naše výsledky, ľudia chcú, 
aby to, čo sme nastavili pokračovalo, aby sme dostávali futbalovú arénu, dostávali NTC, 
urobili Angels arénu, aby sme urobili najmodernejší komplex olympijského centra. 
Verím, že nás kraj podporí a nám to nezahatí. Lebo hádzať polená pod nohy je 
jednoduché, ukazovať na nedostatky je jednoduché, ale mať zodpovednosť a starostovia 
mnohí to vedia a mať dennodenne jednu nohu v base a druhý krátko možno aj v hrobe, 
je naozaj náročné, ale áno, ja mám aj zimomriavky a teším sa z toho, z každého jedného 
výsledku, z každej jednej preliezky, z každého jedného športoviská, detskej šmykľavky, 
školskej jedálne, vymenených okien, školských telocviční, ktorých sme už opravili 
väčšiu polovicu. Toto sú výsledky. Áno, pán Fedoročko, ste nahnevaný, pretože vám 
neviem vyjsť v ústrety postaviť plaváreň na Ťahanovciach, pretože už niekoľkokrát ste 
dostali argumenty, aké máme bariéry a problémy, ale s tým, že sme to nehodili na zem, 
robíme ďalej hľadáme nejaké riešenie, ale nie také rýchle, pretože priestor, ktorý ste 
ohraničili, kde chcete, aby bola školská plaváreň, čo mi je veľmi sympatické, 
jednoducho priestorovo nevyhovuje a žiaľ jednania, ktoré som robil napríklad robil 
s plaveckým zväzom, plaveckou federáciou jednoducho nám odmietajú, aby sme šli do 
dotačných schém, pretože majú podmienky veľkosti bazénov. Vieme urobiť maličký 
bazén, ale chceme taký, aby bol aj podporený z rôznych zdrojov. Ale hľadáme riešenie, 
to nie je zavrhnuté, len nedokážem položiť riešenia. V mnohých prípadoch dom 
nepostavíte zvečera do rána. Dom svätej Alžbety nebol postavený, staval sa 100 rokov, 
tehla po tehle. A teraz k tým argumentom. To čo tu píšete je vlastne populisticky 
elaborát, plní neprávd, dokonca ma tu obviňujete z klamstiev. Používate slovo 
klamstvo. To je vážne. Radšej by sme sa mali sústrediť na rozpočet, na projekty za 
milión eur a nie táto diskusia. Dnes je v materiáli aj rozpočet, o tom sa chcem 
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rozprávať, čiže tento bod by bol zmysluplný možno trochu neskôr a predbiehame 
udalosti. Je dôležité povedať, že môj plat nie je najvyšší z krajských primátorov, je 
priemerný. To si treba tiež povedať. A druhá vec je, že práve ja, ako jediný z primátorov 
krajských miest som si osobne znížil plat v kovidovej kríze v minulom volebnom 
období. Čiže moja sebareflexia je dostatočná. Materiál som dostal od vás pred pár 
minútami, od kolegov, ktorí mi ho preposlali. Hovoríte, že mojou chybou je 
nepredložený rozpočet. To naozaj si myslíte? Robím všetko pre to, aby čo najskôr sme 
prijali kvalitný rozpočet. Je to v zaujme každého z nás. Môžete akékoľvek prívlastky 
k tomuto dávať, ale je to záujem, verím, že každého z nás. Ibaže by nie a sa niekto tešil 
z toho, že to nemáme. Nikdy predtým totižto sme sa v takomto rozsahu s poslancami 
nestretávali ako teraz. Ide o spoločný záujem, kde je  potrebné pomôcť kompletne 
v celej, v celom súbore opatrení. Nič vám pán poslanec nebráni a ja budem len rád, keď 
za mnou prídete, lebo my sme sa stretli len raz v živote osobne, všeobecné stretnutia 
boli, ale osobne raz. Vy vravíte trikrát. Ospravedlňujem sa, ak to tak bolo. Osobne, keď 
ste mi volali cez Vianoce, že chcete, aby sa vám vydal urýchlene súhlasné stanovisko na 
dažďovú záhradu, tuším Belehradská alebo Bruselská, nie som si istý, hneď prvý 
pracovný deň som vám veci sprocesoval neštandardne mimo všetkého. Ale k tomu 
rozpočtu sa rád vrátim. Urobili sme 7 stretnutí oficiálnych v rámci finančnej komisie. 
Popri tom bolo mnoho, mnoho stretnutí. Výsledok bol taký, že z deficitu 7 000 000 sme 
sa dostali na základe pripomienok, požiadaviek, návrhov na sumu takmer 
20.000.000 Eur deficitu. Áno, požiadavka poslancov je zapracovať 4 milióny do 
dopravného podniku. Je to tam. Požiadavka bola pani starostky z Juhu, je to tam, v tom 
návrhu. Proste nasypali sa za tých 7 týždňov a tých 7 stretnutí, sa nasypali veci a do 
toho rozpočtu sme ich zapracovali. Áno, ale ten schodok je obrovský, ale sme ich tam 
dali, lebo potrebujeme vidieť, ako to vlastne je. A viete, čo ma mrzí, ja som hneď na 
prvej finančnej komisii toho myslím, že 9. januára, povedal, prosím, vždycky uzavrime 
každú kapitolu, vždy ju uzavrime, aby bol výsledok, aby bolo jasné, čo vlastne chceme, 
aby sme sa pohli ďalej. Pán predseda finančnej komisie, ja som s tým nakoniec súhlasil, 
povedal, že urobíme to na záver v nejakom konečnom súbornom stanovisku. Sedemkrát 
sme sa stretli, bolo to super, lebo sme diskutovali o každej jednej kolónke, všetko, čo 
vás zaujímalo, je vás tu mnoho, mnohí nemáte, nepoznáte niektoré súvislosti. Ja si 
myslím, že to malo zmysel, ale finančná komisia do dnešného dňa nevydala žiadne 
záväzné stanovisko, konečné stanovisko, nič, nemám. Malo byť 1. marca, ak sa 
nemýlim, sa zrušilo, nie je toto dôvod v tejto chvíli, ale finančná komisia nedala záver, 
na ktorú som poctivo chodil, okrem len jedno stretnutie, kedy som sa stretol v Bratislave 
s ministrami, opäť kvôli rozpočtu, opäť kvôli peniazom. Čiže toto je náš spoločný 
záujem a nič vám nebráni, aby sme ho spoločne vyriešili. Primátor síce predkladá, ale 
poslanci schvaľujú. Predložil som prvý návrh, nástrel rozpočtu koncom novembra, 
začiatkom decembra, ktorý bol aj na mestskej rade, tuším okolo desiateho plus, mínus, 
decembra. Odvtedy diskutujeme, týždeň po týždni, mnohokrát, osobné stretnutia, malé 
kolektívy a vy poviete, že mojou chybou nie je predložený. Jednoducho nemôžeme za 
to, nikto z nás v tomto prípade, nikto z vás nie je poslancom Národnej rady, že sa 
prijímajú v parlamente také zákony a pravidlá a usmernenia, že toto mesto poškodzujú. 
Matovičova novela nás pripravila o 18 000 000. Takto by bol rozpočet. Možno by sme 
neboli spokojní, chýbalo by tam mnoho vecí, ale bol by. To znamená, robíme súbor 
opatrení, postupne tie premenené odstraňujeme, aby sme ten rozpočet mohli predložiť a 
urobilo sa nadprácu, ako vravím toľko stretnutí nikdy nebolo k rozpočtu. Čiže ma to 
hnevá, ma to mrzí, keď sa to populistický takto povie. Hovoríte tu o kruhovom objazde 
pri Crow aréne bod dva. Opakujem, ani rodinný dom nepostavíte za tri roky, dokiaľ 
dostanete územné, stavebné, dokiaľ budete v súlade s územným plánom, dokiaľ 
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dostanete záväzné stanoviská, dokiaľ vám projektanti urobia, dokiaľ vám remeselníci 
pripravia v projekty všetky náležitosti, ktoré súvisia s projektom. To sú roky, aj pri 
rodinnom dome. 20 rokov sa tá križovatka neriešila. 20 rokov toto mesto nebolo 
schopné vyriešiť majetkovoprávne záležitosti. Áno, pred tromi rokmi alebo dva a pol 
rokmi sa to vyriešilo, trvalo to nejaký rok, dlho to trvalo, našli sme riešenie 
majetkovoprávne sme ju vysporiadali. Máme územné rozhodnutie, máme elaborát 
úkonov, ktorým vás nechcem zahltiť, čo všetko sa v tejto veci urobilo. Je to, desiatky 
vecí. V tejto chvíli sme pred koncom, kedy sa vlastne doťahuje projektová 
dokumentácia na dopravno-kapacitné posúdenie, ktoré sa musí odsúhlasiť na okresnom 
úrade. Myslím, že to je podané už. V tejto chvíli na okresnom úrade, čakáme na 
stanovisko referátu. Neviem, ako sa presne ten volá, je na okresnom úrade, asi dopravy. 
Podané je a ideme, robíme. Ak dostaneme všetky stanoviská, v lete, tak bude všetko tak, 
ako si predstavujeme. Ale tie bariéry sú, vždy nejaké polená, kto robí, má polená pod 
nohami vždy, odstraňuje a rieši. Tak začneme. Stavba bude trvať 5 mesiacov a tento rok 
by mala byť. A vyšlo nám to ako lacnejšie riešenie, ako robiť rôzne semafory 
a podobne, na to existuje elaborát, mnohí ho majú. Súbor vecí, toto je len Crow aréna. 
Súbor vecí, ktoré sa urobilo. Takže prosím vás, neviete, v akom stave je tento projekt. 
Nezaujímate sa, len ho zrazu populisticky používate, lebo ste niečo čítali. Nikdy sme sa 
my dvaja o tejto križovatke nerozprávali a vy si dovolíte povedať, ako to je. Hovoríte 
o neriešenej parkovacej politike. Tento bod ma prekvapil úplne najviac. Roky, ako som 
povedal, tu parazitovala súkromná bratislavská spoločnosť. Mesto dostalo zlomok 
peňazí. Tomuto všetkému predchádzalo PHSR, ktoré sme schválili pred dvomi rokmi, 
kde sú dopravné veci, ktorý bol participovaný i verejnosťou, trval tento proces veľmi 
dlho. Potom ako sme schválili Program hospodársko-sociálneho rozvoja sme sa pustili 
do stratégie, ktorú minulý rok poslanci schválili. Toto všetko je proces. Trval dlhšie, 
pretože pri kovide sme nemohli urobiť sčítanie dopravy, lebo sa ľudia správali trošku 
inak, ako sa správajú štandardne. Stratégia bola v septembri schválená. To sme si už 
povedali mnohokrát. A z toho vlastne pomaly prvé pracovné stretnutie alebo druhé 
pracovné rokovanie mestského zastupiteľstva predkladáme VZN, kde je táto stratégia 
len preklopená. Aká neriešená parkovacia politika? O čom vy tu rozprávate? Vyčítate 
nám to, že sme stiahli bod, áno, po diskusii sme ho stiahli. A povedali sme si, že ideálny 
čas niekedy okolo začiatku apríla, prvý možno druhý aprílový týždeň je ideálne zvolať 
mimoriadne zastupiteľstvo. O tom sa budeme ešte rozprávať, ktorý termín je ideálny. 
Bude mimoriadne. Ale neboli ste včera, lebo nechodíte na stretnutia, lebo sa 
nezaujímate, len populisticky takto. Našim cieľom je, aby to parkovanie bolo prehľadné, 
transparentné a hlavne výhodné pre Košičanov a to chvíľku trvá, aby sme nastavili 
pravidlá, podmienky. Ja nevidím vaše pripomienky k tomuto, k parkovacej politike. 
Dokonca tých poslaneckých pripomienok je minimum, preto som si povedal, že radšej 
sa pusťme ešte do jednej diskusie, čo je legitímne, v poriadku, bez hnevu, bez ničoho, 
proste urobme to. Všimol som si tu ešte bod. A ten ma urazil. Toto je dôkaz o osobnom. 
Neviem, čím sa mstíte, nikdy sme si my navzájom, sme sa nestretli, tak neviem, neviem, 
čo som vám urobil, ale hovoriť tu o klamaní, zavádzaní, o klamaní na Ihnáta. Hovoríte 
tu o sľube a veľmi rád sa k tomu vyjadrím. Tí, ktorí sa so mnou stretli vedia, mnohí 
nechodia na všetky stretnutia, nemajú možno dosť informácií. Čo sa týka samotných 
miezd, o úspore na magistráte, tá už dávno začala. S mnohými ľuďmi sme nepredĺžili 
pracovné zmluvy, no pripravujeme rôzne opatrenia, diskutujeme s odborármi. Áno, bola 
tu úvaha a sa ospravedlňujem zamestnancom magistrátu, že som to zobral tak vážne, že 
budeme hľadať každý jeden cent, aby sme toto mesto v rámci rozpočtu nastavili tak, aby 
sme ho čo najľahšie schválili na úkor zamestnancov. A takmer sme sa aj dohodli, ale 
moment, tu je kolektívna zmluva, ktorú podpísali moji predchodcovia a na zmluvu sa 
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treba dívať, ako na zákonnú zmluvu, kde každý zamestnanec má nárok na svoju mzdu v 
zmysle tejto kolektívnej zmluvy, teda je len na ich strane a dobrej vôli v rámci 
odborárov, aby sme našli riešenie. Avšak ako mám ja argumentovať zamestnancom, že 
oni sa majú zo svojich platov pozbierať na vyššie náklady na odpady? Ako mám ja 
argumentovať zamestnancom alebo odborárom, ktorí ich zastupujú, že keď ideme 
zvyšovať platy pomaly vo všetkých mestských podnikoch a poslanci dávajú verejné 
prísľuby, že to bude robené na ich úkor. Totižto, keď im zrušíme letné odmeny a 
odmeny, ktoré majú i napriek tomu, že majú nárok na zvýšenie v rámci vyššej 
kolektívnej zmluvy od januára 7 % a v septembri 10 %, tak ich absolútna mzda bude 
nižšia o 8 %. Prečo s tým majú súhlasiť, prečo majú zamestnanci svoje rodiny 
ohrozovať a prečo majú s tým súhlasiť? Vy ma dávate do pozície neschopnosti, že som 
sa nedohodol s odborármi. Jednoducho mi nepomáhate. Tí ľudia boli ochotní, ale 
vyjadreniami typu, však to nejak zvládneme, však nech magistrát šetrí, však nech je 
menej ľudí. To nejde. Zároveň máme spracovanú aj mapovanie služieb celého 
magistrátu, koľko služieb, ako prechádzajú oddeleniami, kto sa k nim vyjadruje, 
kompletný maping magistrátu, ktorý pripravujeme v rámci prezentácie aj pre vás ako 
takých, pretože sme pochopili, že jednoducho, že je tak komplikovaný ten systém v 
zmysle kompetencií, či vnútorných, či vonkajších a podobne, že je potrebné, aby sme 
vám vysvetlili, aby sme sa zbavili tejto témy, že aký je magistra zbytočný. Túto úlohu 
sme si pripravili, ten materiál je tu. Čiže nemôžete pán poslanec povedať, že klamem 
alebo zavádzam, lebo môj úprimný záujem bol a je. Urobím všetko pre to, aby sme 
rozpočet schválili, ale musím rešpektovať zákony tejto krajiny. Mimochodom všetci 
sme sa k tomuto stolíku postavili a sme dvíhali ruky a sľubovali, nebudeme obchádzať 
zákony, nebudeme obchádzať pravidlá. Áno, tá cesta je ťažká. Ale tá radosť z výsledku, 
na ktorý sa ja osobne teším, je vždy veľký. Robíme, tešíme sa z výsledkov. Máme pred 
sebou kopec europrojektových výziev. Máme pred sebou, ak sa nám to podarí, môžeme 
uchopiť 170 alebo 160.000.000 Eur z programu Slovensko. Máme spracované akčné 
plány, ktoré hovoria o konkrétnych aktivitách, ktoré chceme dosiahnuť. Kino Družba 
ste tu práve počuli. To je nádherný projekt. Tieto veci sa samé nerodia. Sú za nimi 
skvelí ľudia, ale aj magistrát, ľudia z tohto magistrátu. Mrzí ma, tak ako povedal aj 
riaditeľ, nemôžeme útočiť na zamestnancov a keď, tak veci treba riešiť mimo verejný 
zrak a hľadať také riešenie, aby sme sa navzájom nepourážali. Čiže ja ponúkam stále a 
toto zastupiteľstvo je dôkazom toho, koľko stretnutí som sa snažil urobiť. Pamätám si 
váš mail, pán poslanec, to je úplne bodka na záver, keď ste nepekným spôsobom 
odpovedali na to, že dávam možnosť sa stretnúť aj v nedeľu. Čo si to ten primátor 
dovoľuje dať stretnutie v nedeľu, však to berte ako podanú ruku, no niekto nemôže cez 
týždeň, chodí do práce, má povinnosti, tak som si povedal, urobím aj jeden takýto 
termín pre tých, ktorí chcú, proste chcú, ale nevedia si nájsť ten čas a avizované nie dva 
dni dopredu, ale niekoľko. Viete, keby ste napísali, pán primátor, ani jeden z týchto 
štyroch termínov mi nevyhovuje, mám toľko otázok, aj ten váš plat ma hnevá. Chcem sa 
s vami stretnúť. A keď sa s vami nestretnem, by som teraz nerozprával. Ale vy ste to 
neurobili a preto to je osobné. Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz, pán poslanec 
Fedoročko, pani poslankyňa Adamčíková, pán Matoušek, reagujú na mňa jednou 
minútou.  

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Keby sa nepresunuli 

zasadnutia zastupiteľstiev na utorky, v tejto chvíli by som učil štvrtákov etiku. Berieme 
tému, hodnotenie a sebahodnotenie. Prosím, pán primátor, vnímaj to, ako spätnú väzbu. 
Máš nejaký vzťah so zastupiteľstvom, s klubmi, s poslancami. Je to nejaká forma 
spätnej väzby, možno ten návrh neprejde, možno prejde, vnímaj to akú spätnú väzbu a 



67 

 

poviem, z čoho vychádza tá naša alebo možno za seba. Čo sa týka stretnutí, zažil som 
veľa stretnutí k rozpočtu za tých posledných 5 rokov a v podstate výsledkom bolo, že 
sme sa vždy dozvedeli, prečo váš návrh je najlepší aký môže byť a prečo tie naše v 
podstate sú neakceptovateľné a podobne. Čo sa týka nejakej korektnosti. Za klub sme 
dali požiadavky nejaké k rozpočtu a navrhli sme tam zdroje odkiaľ by tieto peniaze 
mohli plynúť alebo aspoň časť z nich. Medzitým boli aj dotácie pre detskú železnicu a 
cyklistické preteky okolo Slovenska, pretože považujeme za správne, aby v čase krízy 
nemal niekto blahobyt a niekto krízu, aby každý jednoducho sa na tejto kríze podieľal a 
o niečo menej dostal peňazí. Čo si urobil? Minulý týždeň si zazmluvnil cyklistické 
preteky okolo Slovenska, podpísal si memorandum a pred dvoma týždňami si 
zazmluvnil detskú železnicu vo výške 120 000 eur. Je to podľa teba korektné? Podľa 
mňa nie. Čo sa týka šetrenia. Poprosím ešte chvíľu.   

 
p. Polaček, primátor mesta: Váš čas úplne vypršal. Je mi to ľúto a musím sa k vám vyjadriť, 

lebo nemáte opäť pravdu. Vaša požiadavka prišla v utorok, pardon v pondelok, ma pán 
riaditeľ opravuje, s tým, že nesúhlasíte s maratónom mieru, že nesúhlasíte s detskou 
železnicou, že nesúhlasíte s cyklo pretekami, Art film fest, ale všetky tieto memorandá 
boli podpísané predtým. Predtým ale stretávali sme sa na komisiách finančných a toto 
nezaznelo, že nechceme pomôcť urobiť všetko preto, aby tá storočnica bola čo 
najlepšia, lebo to nie je len o tom behu, to je o prezentácii mesta. Hej. U cyklo 
pretekoch, budeme sa o tom baviť, nechcem k tomuto, proste my máme možnosť to 
mesto dať do sveta. O toto nám ide. Pán poslanec Špak tu istým spôsobom parafrázoval. 
Potrebujeme tých podnikateľov lákať, chcem im to mesto ukazovať. To je život. To je 
tá energia. Čiže nie, nemáte pravdu. A požiadavka vaša prišla v pondelok, potom ako tie 
memorandá boli podpísané a v každom memorande je klauzula, ktorá hovorí, že musí 
finančne nakoniec aj tak schváliť zastupiteľstvo. Čiže to nie je žiadna svojvôľa. A pri 
detskej železnici. To je iný typ zmluvy, ktorý prechádza z minulých období 
a jednoducho, je to tak isto v poriadku. Určite asi nie. Viete, môžem. Viete, máme 
zodpovednosť aj za také veci, ako je detská železnica. Opäť rarita mesta, opäť turistická 
atrakcia. Viete, môžete sa ma opýtať, prečo som to urobil v rámci svojej kompetencie 
a ja vám poviem prečo. Lebo chcem, aby fungovali tento rok, lebo sú na pokraji 
finančných kolapsov. A jedine mesto ich drží nad vodou. Nikto iný. Možno vás to 
irituje, možno sa vám to nepáči, ale je to detská železnica, turistická atrakcia a toto sú 
tie veci, kvôli ktorým ľudia chodia do mesta, ktorí používajú hotely, tešia sa z nás, 
chvália nás. Robia nám vizitku. Ja si nedovolím a máme tam majetok. Pozor. V detskej 
železnici máme majetok. To znamená, nemôžeme si dovoliť, aby tento majetok sme 
nechránili. A toto je jeden z dôvodov. Pán poslanec Fedoročko. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Faktická poznámka. Dobre, takže, krásny prejav. Ja sa len chcem 

vrátiť k takým dvom bodom, ktoré ste spomenuli, že hovoríte, že to nejakú pomstu, že 
to sú nejaké osobné útoky. Môžem takto verejne zodpovedne povedať, nič z toho nie je 
pravda. Ja s vami nemám žiaden osobný spor, nikdy sme žiadny spor spolu nemali 
a vôbec to nie je o nejakej pomste. Berte to tak, že som občan, zvolený poslanec 
občanmi a to, čo vám chcem vystaviť, je určitým spôsobom  vysvedčenie, ako to vníma 
ten občan. Feedback alebo spätná väzba je dar. Skúste ho prijať. Skúste sa nad tým 
zamyslieť, že či to, čo všetko robíte a akým spôsobom to robíte, akým spôsobom s nami 
komunikujete, akým spôsobom presadzujete svoje zámery, že či to je tá najlepšia cesta, 
pretože ja vám teraz vravím, nie, môj osobný názor nie je správna cesta, takto to 
nevyzerá spolupráca. Takto nevyzerá, keď sa hľadá niečo. Ja vám nechcem brať žiadne 
vaše výhody. Váš plat ostáva, som o tom presvedčený... 
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p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec ja vám nerozumiem. Na jednej 
strane, že nekomunikujem. Osobne mi voláte cez vianočné sviatky, ospravedlňujete sa 
mi. Ja viem, že sú dovolenky, mrzí ma to, ale strašne chcem, chcem papier, súhlas na to, 
aby som mohol robiť s dažďovou záhradou. Vyšiel som vám hneď v prvý pracovný deň 
v ústrety a vy poviete, nekomunikuje. Mrzí ma to, bolí ma to. Pán poslanec Karaffa má 
procedurálny návrh. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Mám taký dojem, že už sa tu hodnú 

chvíľu tak nejak točíme v bludnom kruhu a myslím si, že by bolo najlepšie, keby sme 
túto rozpravu ukončili a prešli k hlasovaniu o návrhu. Čiže procedurálny návrh je 
ukončiť rozpravu, zmazať všetkých prihlásených a nech sa páči, návrhová komisia 
prečíta návrh. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže procedúra je návrh je vynulovať všetko a priamo 

k hlasovaniu.  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Tak aj potlesk som dostal. Ďakujem.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 60 -  za: 16, proti: 6, zdržali sa: 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Takže ideme ďalej, nech sa páči. Čiže pokračuje pani poslankyňa 

Adamčíková, nech sa páči. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Pán primátor, ste 

vymenoval všetko. Koľko vecí idete robiť, čo všetko sa plánuje, len my tam niečo ušlo. 
Kde sú ľudia bez domova? Kde je zariadenie pre bezdomovcov a kde sú sociálne slabí? 
Tiež bol nejaký klub pred štyrmi alebo piatimi rokmi a doteraz ani zmienka, okrem 
toho, čo sa plánuje popri Hornáde, čo mne je v podstate jedno, lebo to bude, to je hudba 
budúcnosti. A tento stav treba riešiť teraz. Takže neplánovala som sa v tomto bode 
ozvať, ale už keď ste vy menoval, tak by som aj ja rada pripomenula. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja neviem, my sme pred mesiacom otvorili domov sociálnych 

služieb. Ja viem, že to nie je len pre bezdomovcov, ale je to pre všetkých. Aj to je 
pomoc, sociálna pomoc. Postavili sme nové zariadenie po 20-tich rokoch v tomto meste. 
To sú výsledky, pani poslankyňa. Pán poslanec Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja by som len chcel povedať 

zopár vecí k tomuto vášmu prejavu. Sme vo velikánskej nevýhode tým, že ste vedúci 
tohto rokovania a v podstate zoberiete slovo na polhodinu a ťažko sa reaguje na určité 
body, ktoré ste povedali v tomto, ja nepoviem, že vy klamete ale vy hovoríte strašne 
veľa neprávd, ktoré sú tam použité. A to isté sa týka aj finančnej komisie. Vy si myslíte, 
že prečo nezasadla finančná komisia na konci? Veď ona nedostala predložený návrh, že 
mala o čom rokovať. Ona dostala len čiastočný rozpočet, ktorý vyplýva z nejakých 
čísel, aj to sa musela pracne domáhať na to, aby získavala ďalšie dodatočné informácie, 
lebo z jednej tabuľkovej časti alebo zo siedmych strán tabuľkových častí sa nedá 
schvaľovať rozpočet tak, ako bol predložený. My sme si len tam rozdiskutovali určité 
veci, ktoré nám boli k dispozícii dané, ale v skutočnosti v textovej časti a ostatné veci 
k tomu rozpočtu, ale že absolútne chýbali.  
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p. Polaček, primátor mesta: Okej, ste si to po svojom vysvetlili. Pán poslanec Knap. 
 
p. Knap, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pán primátor, ja som si podrobne 

teraz pozrel návrh rozpočtu. My sme nenašli tú položku v tej sume na zastrešení. Ak je 
niekde inde, tak určite ju radi ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Je v tabuľkovej časti. Pri rozpočte si to prejdeme. V tom bode.   
 
p. Knap, poslanec MZ: Dobre, dobre, ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Je to tam, uisťujem vás. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne, pán kolega poslanec Knap. 

Vy hľadáte položku, ja hľadám rozpočet. Takže hneď ako bude predložený rozpočet, 
budem opätovne hlasovať za zvýšenie platu, respektíve odmeny. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Celé je to teraz o nejakej spätnej väzbe a treba 

vedieť prijať aj spätnú väzbu. Nikomu to zjavne nie je príjemné. A už to, čo som tu 
počul 25 minút čistého času, pán primátor, keďže si beriete slova, reagujete na každého 
jedného, tak mi je evidentné, že v podstate my sme zlí, my nekomunikujeme, my 
nechodíme na stretnutia, vy ste predložili všetko dobre a vy máte výsledky a my chceme 
škodiť mestu. Ja si nemyslím, že svet je čiernobiely a že takto to je a skôr by bolo 
prejavom veľkosti človeka, ak by možno ste, tu zaznelo, áno, možno mám niekde 
nedostatky, ale polepším sa, ale robím 90 percent vecí dobre. Tak ako ste sa teraz 
obhajovali, že ja, ja, ja, jenom ja, tak prebiehajú aj naše nezmyselné stretnutia, na ktoré 
tu zdôrazňujete, že máme chodiť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. A ako chcete komunikovať, keď nechceme 

chodiť. Vytváram priestor, to je mojou úlohou. A kto chce príde a diskutuje. Pán 
poslanec Špak. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tým príhovorom, viac ako dvadsať minútovým 

som presvedčený, že stojíš o to zvýšenie platu a preto chcem povedať naozaj jednu vec, 
že ak vyjde asi jeden z tých troch projektov, ktorým som navrhol ako naplniť mestskú 
kasu čo najskôr a sanovať tie problémy, budem prvý, ktorý ti navrhne dorovnanie do tej 
výšky, ktorú si mal doteraz. A to som nikdy nerobil. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja teda dokončím. Vrátim sa 

k tej spätnej väzbe. Opäť, ber to ako spätnú väzbu. Môj osobný pocit a neviem, či len 
môj je, že keby si mal možnosť, tak by si zrušil zastupiteľstvo a viedol by si toto mesto 
sám. Chýba mi jednoducho ten moment partnerstva v tomto vzťahu. A vrátim sa ešte 
k tomu šetreniu na magistráte. Veď ty si tu prezentoval pri zvyšovaní poplatkov návrhu, 
ako idete šetriť na magistráte. Ty teraz hovoríš, že my sme tuná hovorili, že ideme 
prepúšťať a to boli tvoje argumenty a my sme zahlasovali za zvýšenie poplatkov za 
odpad a dal si to ako hotovú vec. To nebolo, že ideme jednať. To boli čísla, veď sú 
z toho záznamy, printscreeny, hotová vec. Ideme škrtať trináste, štrnáste platy, ideme 
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znižovať počet zamestnancov o 10 %, ideme znižovať... 
 
p. Polaček, primátor mesta: ...Pán poslanec Seman. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja myslím, že len to ukazuje tu kvalitu tohto 

manažmentu, ktorá je dosť nízka, takže myslím, že poďme hlasovať. Ďakujem. A ešte. 
Pardon. Áno, to bolo povedané, že v Krásnej, nie útulok pre bezdomovcov. Pani 
poslankyňa Adamčíková ešte chcela doplniť. Dobre. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Je tam napríklad aj miestnosť pre, teda pardon pre osamelé 

matky, ktoré sú bezdomovkyne. Sú tam ľudia, ktorí sú bez domova. Takže tak. Okej, 
ďakujem pekne. Túto nepríjemnú tému sme vyčerpali. Ukončujem rozpravu, poprosím 
návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Návrh na uznesenie k bodu číslo 

47.1 Určenie platu primátorovi mesta Košice, ktorý predkladá poslanec Marek 
Fedoročko: „Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. k) zákona 401 
z roku 1990 Z. z. o meste Košice v znení neskorších predpisov a § 4 zákona 253 z roku 
1994 zbierky zákonov v právnom postavení platových pomeroch starostov obci 
a primátorov miest v znení neskorších predpisov po a) ruší uznesenie číslo 58 zo dňa 14. 
februára 2019, po b) určuje Ing. Jaroslavovi Polačekovi, primátorovi mesta Košice plat 
v základnej výške podľa § 3 ods. 1 zákona č. 253 z roku 1994 Z. z. s účinnosťou od 1. 4. 
2023.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 61 -  za: 16, proti: 0, zdržali sa: 20 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 1 
Slovo pre verejnosť 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nakoľko je 12 hodín 44, pardon, takže... budeme pokračovať 

bodom číslo 1. Po tomto bode bude nasledovať prestávka, približne 30 – 40 minút, 
uvidíme ako skončíme. Do slovo pre verejnosť bodu číslo 1, ktoré je vždy po dvanástej 
hodine sa prihlásili štyria občania: pani Eva Petrášová s témou Súčasná situácia v 
Knižnici pre mládež, druhým diskutujúcim je pán inžinier Plavčan - Odborné 
predpoklady kompetencie, empirické skúsenosti a vecne príslušná zodpovednosť členov 
dozorných rád, tretím je Juraj Tabiczký, Križovatka Festivalové námestie v súvislosti k 
bodu VZN Tlačiarne a ako štvrtou poslednou je prihlásená pani Katarína Metzger, 
Parkovanie a VZN. Poprosím pani Evu Petrášovú, aby prišla k nám. Môže si vybrať, a 
nech sa páči, tento mikrofón. Podľa rokovacieho poriadku máte 5 minút. Diskutuje sa až 
potom, keď všetci diskutujúci svoje názory prezentujú. To znamená, nie hneď, ale až 
následne úplne na záver. Nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Petrášová, obyvateľka mesta Košice: Ďakujem. Vážené dámy, vážení páni, dovoľte mi, aby 

som sa vrátila na začiatok do roku 2019. Aj vtedy sme stáli rovnako, ako tu stojíme dnes 
s jedným, ale podstatným rozdielom. V roku 2019 sme prišli pani Prextovú podporiť vo 
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výberovom konaní na miesto riaditeľky Knižnice pre mládež. Dnes žiadame jej 
odstúpenie alebo odvolanie. Pýtate sa prečo? Za 3 roky jej pôsobenia vo funkcii 
riaditeľky sme mali možnosť zistiť, že jej vymenovanie bol obrovský omyl. Mysleli 
sme si, že ju poznáme dostatočne dobre, ale pravdou je známy citát, že ak chceš poznať 
charakter človeka, daj mu moc. Dôvody, ktoré nás k tomuto kroku viedli sme opísali v 
otvorenom liste adresovanom riaditeľke knižnice rovnako ako aj primátorovi mesta 
Košice ešte v roku 2022 a vy, dámy a páni, ste mali možnosť sa s nimi oboznámiť 
prostredníctvom mailu, ktorý som vám zaslala minulý týždeň. Vedenie mesta tvrdí, že 
je s prácou riaditeľky knižnice spokojné. My tvrdíme opak. Ani jeden, jediný raz si 
nevypočuli náš názor, ani najmenšia snaha o objektivitu. Je nepochybné, že na rozdiel 
od nás má riaditeľka knižnice ďaleko väčšie možnosti a príležitosti prezentovať svoje 
názory a manipulovať nimi vo svoj prospech. Vyhlásenie štrajkovej pohotovosti 
a štrajku, ako je naša dnešná účasť na zasadnutí mestského zastupiteľstva je dôsledkom 
toho, že vedenie mesta priam nekriticky obhajuje pani riaditeľku, prehliada jej prešľapy, 
odmieta riešiť problémy a domnievame sa, že aj Útvar hlavného kontrolóra robí 
nadprácu v prospech pani riaditeľky. Vyzerá to tak, ako by sa zodpovední riadili 
heslom, to čo nás nepáli, nech si horí ďalej. Sme tu preto, že nám na knižnici záleží. 
Záleží nám na jej skutočnom rozvoji, nie na ilúzii, ktorú ponúka pani riaditeľka. Aj 
akokoľvek znamenitý šéf len ťažko dokáže rozvíjať firmu bez pomoci zamestnancov. 
Ak však stratí dôveru a svojím konaním a správaní vytvára atmosféru plnú strachu, 
napätia, je to úplne nemožné. Podľa informácií, ktoré mám, knižnica nie je jediným 
mestským podnikom, v ktorom k niečomu takému dochádza. Zamestnanci ťahajú za 
kratší koniec, nik z kompetentných ich nevypočuje, ich názor je nepodstatný, sú len 
šachovými figúrkami, ktoré po šachovnici podsúva niekto vo vyššej funkcii. To, že je 
niekto v riadiacej funkcii ešte neznamená, že má ako človek vyššiu hodnotu. Dnes by 
sme tu neboli, keby sme necítili naliehavú potrebu na zmenu. Nevieme, akým spôsobom 
nás dnešok zasiahne zajtra, no napriek tomu sme tu. Jedným z bodov rokovania je 
odpočet plnenia stratégie mestských podnikov, medzi ktoré patrí aj knižnica. 
Nepredpokladám, že by niekto porovnával stratégiu, ktorú pani riaditeľka prezentovala 
na výberovom konaní s odpočtami plnenia, ktoré predkladá mestskému zastupiteľstvu. 
Ak by ste ich porovnali, určite by ste si všimli, že mnohé body z jej stratégie rozvoja 
úplne vymizli. Napríklad skúsení zamestnanci, ktorých uvádza na prvom mieste, ako 
silné stránky knižnice, oslovenie vývojárov mobilných hier či IT firiem na spoluprácu, 
veľká mediálna kampaň v oblasti environmentálnej politiky, zápisné zdarma pre deti do 
15 rokov, balíčky kníh pre pedagógov na danú tému vyučovacej hodiny, vybudovanie 
špeciálnej tín miestnosti pre tínedžerov a iné. Úplne na záver by som položila ešte zopár 
otázok. Ako vyzerá napríklad, citujem z odpočtu, velikánsky úspech novej aktivity 
čítanie so psom? Aký úspech malo podujatie „je nás počuť“ z minulého týždňa? Na čo 
potrebuje knižnica právne služby na dohodu a koľko peňazí ide z rozpočtu knižnice na 
tieto služby? Nestačia ani tieto právne služby, že je nutné objednať ešte aj služby 
advokátskej kancelárie za 120 Eur na hodinu? Prečo sa platí za externé grafické služby, 
keď v knižnici máme obsadené pracovné miesto kreatívneho grafika a dizajnéra? 
Vážené dámy, vážení páni, v práci strávime väčšinu svojho života. Rovnako ako aj 
každý z vás, aj my túžime pracovať v harmonickom pracovnom prostredí. Prosím, 
umožnite nám to. Ďakujem za pozornosť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Teda, ak sa chce niekto zapojiť do diskusie, 

potom ako všetci piati rečníci sa vyjadria, čiže kľudne ostaňte. V rámci druhého 
diskutujúceho, aha, pardon, tu to mám. Vystúpi pán Ing. Ján Plavčan. Nech sa páči. Pán 
Plavčan s témou Odborné predpoklady kompetencie empirické skúsenosti a vecne 
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príslušná zodpovednosť členov dozornej rady. 
 
p. Plavčan, obyvateľ mesta Košice: Dámy a páni, ctené mestské zastupiteľstvo, honorabilis 

spektabilis, v plnom rozsahu a so všetkou zodpovednosťou s rigoróznym s akcentom 
chcem konzistentne vysloviť, že neadekvátnym kreovaním a predpojatou voľbou 
dozornej rady v mestských lesoch s neakceptovaním vecne príslušných odborných 
predpokladov, empirických skúseností, profesionality ľudských zdrojov v lesnom 
hospodárstve a tak dôležitej a nevyhnutnej participácie občanov na správe vecí 
verejných, nevyhrala požadovaná spravodlivosť, pokora, odborná profesionalita 
a hodnoty v lesnom hospodárstve a v súlade s jedinečnou špecifickou veľmi zložitou a 
odborne veľmi náročnou extrémne dlhodobou ekonomikou v lesnom hospodárstve je 
potrebné a nevyhnutné v plnom rozsahu a so všetkou zodpovednosťou s rigoróznym 
akcentom konzistentne vysloviť, že v lesnom hospodárstve každá položka nákladov, 
ktoré nie sú zdrojom úžitkov v aktuálnom roku, sa musí považovať za investíciu. Je to 
teda základná a principiálna axióma v lesnom hospodárstve a pre dozornú radu 
mestských lesov rigorózne obligatórna, ak chcete, prísne záväzná pri komplexnej 
kontrole hospodárenia a nakladania s majetkom a majetkovými právami, ale hlavne pri 
konzistentne odbornej profesionalite stratégie rozvoja mestských lesov. V tejto 
súvislosti je treba pri hospodárení v lesnom hospodárstve ďalej zdôrazniť, že v lesníctve 
sú to teda predovšetkým 4 pestovateľské položky – obnova lesa, ošetrovanie mladých 
lesných porastov, ochrana lesných kultúr a nárastov a prečistky. Teda precirub, 
prerezávka, čistka a orez. Z finančného aspektu sa v účtovníctve lesného hospodárstva 
evidujú tieto položky, ako náklady, avšak z ekonomického hľadiska sú to investície do 
portfólia lesného fondu splatené a zužitkovanie až pri dosiahnutí rubného veku lesných 
porastov. Podčiarkujem a zdôrazňujem, rubného veku lesných porastov. Teda najskôr až 
po 100 rokoch s úžitkom pre ďalšie generácie. Na základe uvedeného je to ergo 
expressis verbis, zrozumiteľné len pre znalca a odborníka s komplexnou odbornou 
atestovanou kvalifikáciou v lesnom hospodárstve a odborne tak náročné, že laik 
a diletant v lesnom hospodárstve v žiadnom prípade nemôže problematiku lesného 
hospodárstva kontemplatívne a s porozumením komplexne a systémovo absorbovať 
a pochopiť. Moji niektorí kolegovia, lesní inžinieri, majú s tým na odborných 
rigoróznych skúškach OLH obrovské problémy a skúšku reparátom niekoľkokrát 
opakujú. Čo si tým urobí a ako sa po odbornej stránke zodpovedne postaví a s pokorou 
vysporiada a odborne v lesnom hospodárstve nekompetentná dozorná rada mestských 
lesov? Na základe uvedeného je evidentné, že lesné hospodárstvo, ktoré má špecifické 
zameranie a poslanie z extrémne dlhodobou ekonomikou, to nie je hra o fazuľky 
a bľaboty, ale exaktná, komplexná a systémová vysoko odborná laikmi nezvládnuteľná 
nepochopiteľná a veľmi zodpovedná odborne a ekonomicky špecifická 
a širokospektrálna národohospodárska ale aj verejnoprospešná činnosť. A preto, ak nám 
všetkým ide o vec, ergo o skutočný, komplexný a systémový rozvoj našich účelových 
lesov osobitného určenia a zvlášť lesoparku so špecifickým zameraním a poslaním a 
nášho krásneho mesta a nie o formalitu, že sa niečo zvolilo, ale aj o nezodpovedné 
politické zápletky, kamarátstva, privilégia. Chcem váš všetkých, dámy a páni mestského 
zastupiteľstva úprimne požiadať, že špecifickú veľmi zložitú a odborne veľmi náročnú 
činnosť lesného hospodárstva v našich lesoch by mali s veľkou pokorou, svedomím a 
dôstojnosťou vykonávať, riadiť, zabezpečovať a dozornou radou komplexne a 
systémovo kontrolovať najlepší odborníci, teda odborná špička s najvyššou komplexne 
odbornou, atestovanou, ale hlavne vecne príslušnou kvalifikáciou v lesnom 
hospodárstve, pretože ide o náročnú, špecifickú, extrémne dlhodobú ekonomiku lesného 
hospodárstva s verejnoprospešným zameraním a poslaním, ktorému nie každý rozumie, 
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ani rozumieť nemôže. Najmä komplexné stratégie rozvoja mestských lesov a podľa 
vecne príslušných právnych predpisov a noriem členovia dozornej rady by mali 
explicitne odborne preukázať schopnosť vykonávať funkciu v dozorných radách, 
pretože podľa romanus juris, rímskeho práva, platí rigorózne obligatórna, ak chcete 
prísne záväzná axióma kreacio et funkcio, peritus non existere, zvolením a s funkciou 
odbornosť nevzniká. Podčiarkujem a zdôrazňujem. Zvolením a funkciou odbornosť 
nevzniká ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Plavčan poslednú vetu prosím, lebo už ste pretiahli čas 

o minútu. 
 
p. Plavčan, obyvateľ mesta Košice: Sa nedá takto. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Poslancov sme naučili do troch minút.  
 
p. Plavčan, obyvateľ mesta Košice: Ak dovolíte, ešte ku komisiám. Chcem ešte vážení 

k dozorným radám, čo sa týka. V tejto súvislosti citujem obchodný zákonník, to je 
veľmi podstatné. Citácia, dikcia. Člen dozornej rady je povinný vykonávať svoju 
pôsobnosť s odbornou starostlivosťou, podčiarkujem a zdôrazňujem, s odbornou 
starostlivosťou. Uvedená dikcia jednoznačne expressis verbis, je kogentná 
a obligatórna, teda  nariaďuje a zaväzuje, osobitne zvýrazňuje akcent a na odbornú 
kvalifikáciu a spôsob činnosti členov dozornej rady. A ešte ku komisiám, ak dovolíte. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Plavčan, ja sa ospravedlňujem, ale čas je neúprosný. Je to aj 

úcta k ostatným diskutujúcim, aby sme dodržali pravidlá. Potom sa mi ťažko reguluje, 
jedných áno, jedných nie. Nehnevajte sa teda, aby som to uzavrel. Nič, medzitým 
poprosím pána Tabiczkého, aby sa pripravil k svojej téme Križovatka Festivalové 
námestie k bodu VZN - Tlačiarne. 

 
p. Tabiczký, obyvateľ mesta Košice: Vážený občania, vážení páni poslanci, vážení pán 

primátor, chcem vo svojom príspevku, slovo občana... Nebolo počuť, nebolo počuť.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 
 
p. Tabiczký, obyvateľ mesta Košice: Ďakujem. Vážení občania, vážení páni poslanci, vážený 

pán primátor. Využívam túto možnosť, slovo pre občana, na prispenie názoru na 
križovatku Festivalové námestie. Publikovaná bola táto mapka a samozrejme ešte ako v 
novinách a ešte diskusia k tomu. Keďže som bol tuná ako dlhšie, tak som si vypočul aj 
vôbec akoby diskusiu poslancov na hodnotenie tohto návrhu alebo v podstate tohto 
riešenia križovatky. Zistil som, že ako, by som povedal, prevažnej miere páni poslanci 
mali ako zamietavý postoj k riešeniu tejto križovatky. S týmto sa s nimi ako 
stotožňujem a preto som uvažoval na tom, že ako riešiť túto križovatku. Nie som 
odborník na dopravu, takže zrejme akoby mám lepšie riešenie ako všetci tí, ktorí 
doteraz riešili túto križovatku. To je vlastne x-té riešenie tohto problému, posledné pred 
piatimi rokmi. No, tak to vyzerá, že aj toto riešenie, ktoré sa navrhuje je len by som 
povedal, určitá modifikácia skutočnosti. Bolo konštatované, že to je najnebezpečnejšie 
križovatka v meste. No, čo to je za križovatka? To nie je križovatka, pretože je to 
križovatka v križovatke. To je vlastne chiméra to. V čom je problém? V tej hornej časti 
je taký oblúk, vyzerá to, akoby som povedal, nedohustená  celá križovatka, ako 
nedohustená pneumatika. Takže v podstate akoby horná časť je samostatná časť a druhá 
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je akoby kvázi ako križovatka kruhová. No, čiže táto časť je vlastne akoby nedoriešená 
alebo proste alebo zle riešená. V križovatke je to, čo by nemalo byť, je tuná akoby 
zastávka električky, súčasne aj stojisko električky. Na druhej strane je riešená zastávka 
autobusu. Čiže križovatka by mala spĺňať, ako by čo vozidla by mali, čo najrýchlejšie 
akoby odísť z tejto križovatky. No preto som uvažoval na tomto riešení a prosil by som 
obrázok číslo 2. Táto križovatka by mala byť riešená takto, že by bola skutočne akoby 
kruhová križovatka. Rozdiel je v tom, táto časť je zhruba ako by pôvodná, akoby 
riešenie. Zásadná zmena je vlastne príjazd z ulice Letná, ktorá vchádza do križovatky, 
do kruhovej križovatky. Ďalšie, zastávka autobusu je vonku. Ďalšia zastávka je tu v tejto 
časti, eventuálne ďalšia môže byť tu. Ďalej sa riešia ako problém vlastne prechodu 
chodcov, čiže tuná vlastne chodci majú akoby tuná podchod a tuná majú podchod. 
Zároveň tuná je zastávka električky, z ktorej vlastne sa vystúpi a prechádza akoby. 
Jeden je tu, druhý tu. To znamená, ako náhle električka ide zhora, z Terasy, tak 
v podstate si môže akoby spustiť tento semafor a tak isto, pokiaľ ide odtiaľto zo 
zastávky, otvorí si tento semafor. Čiže to by boli dva jediné semafory, ktoré by boli 
potrebné ako v tejto križovatke. No, bol by som rád ako keby - tretí obrázok. Teraz sú 
vlastne akoby tieto dve križovatky vedľa seba, zhruba je to v tej istej konfigurácii, ako 
alebo ploche, tejto križovatky je vlastne vložená alebo riešená táto križovatka tu. 
Poprosil by som ako štvrtý obrázok: teraz sú vlastne ako tieto dve križovatky ako na 
sebe, to znamená, že vlastne, čo sa zmenilo. Vlastne sa odstránil tento problém a toto 
a odtiaľto je príjazd akoby do tejto križovatky z Letnej. Osobne si myslím, že táto 
križovatka je podstatne akoby lepšie riešená. Nehovorím, že to je jediné riešenie možné, 
ale určite zrýchli prevádzku, zabezpečí skoro stopercentnú bezpečnosť chodcov, umožní 
zároveň aj prechod nielen chodcov ale aj cyklistov. Čiže, myslím si, že stálo by zato, 
pouvažovať o tomto riešení križovatky, ktorú ako navrhujem. Samozrejme, vstupy by 
boli akoby všade 40 kilometrov, značka kruhová križovatka. Tým pádom vlastne nie je 
tam treba žiadna ďalšie akoby značenia, semafory a funguje akoby perfektne. Kruhová 
križovatka je ideálny typ križovatky. Takže... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán Tabický, čas vám uplynul. Skúste možnože nejaký záver 

urobiť do pár sekúnd. Dobre? 
 
p. Tabiczký, obyvateľ mesta Košice: Takže ja by som bol rád, pokiaľ by sa mesto ako vážne 

s týmto problémom zaoberalo a prijalo akoby normálne riešenie, ktoré rieši dopravu. 
Podľa všetkého, pokiaľ hovoril pán riaditeľ Čop, že už to riešili odborníci a čo vlastne 
by mal robiť, tak treba zobrať buď iných odborníkov alebo dať to neodborníkom, aby to 
riešili, pretože títo nie sú schopní za x rokov toto riešiť. To je moje doporučenie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán Kropp, skúste s pánom Tabiczkým si prejsť 

jeho riešenie. Pán Tabiczký, pán Kropp sa vám povenuje. Na každom riešení určite 
niečo pozitívne sa dá nájsť. Skúste si teraz povedať pár slov. Pán poslanec Lörinc, 
diskutuje sa podľa rokovacieho poriadku na záver, keď všetci vystúpia, potom otvorím 
rozpravu. Kľudne ostaňte, len toľko som chcel. A medzitým sa pripraví pán, pani, 
pardon. Pani Katarína Metzger k parkovaniu. Nech sa páči. Už ju vidím. 

 
p. Metzger, obyvateľ mesta Košice: Dobrý deň prajem, vážený pán primátor a páni poslanci, 

páni, dámy, poslanci, poslankyne. Ďakujem. Chvíľočku som vás počúvala, do piatich 
minút pokúsim štyri okruhy, svoj názor povedať. V podstate pán Lörinc asi hovoril o 
tom, že sme firma. Chcem sa spýtať, čo my sme vás, pre vás občania, keď sme firma? V 
podstate koho zastupujete? Počula som o zamestnancoch, počula som, viete, všetko 
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o rozpočte, o peniazoch. Počula som o tom, ako zastupujeme koho každého, ale kde je 
občan? Chcem sa spýtať, ak vás 50 000 ľudí volilo dokopy, kde je tých 180 000, čo sú tí 
ostatní. Súvisí s tým môj návrh. Chcem sa opýtať, pán primátor vy alebo niekto 
z poslancov, chcem zmeniť rokovací poriadok na ôsmu hodinu. Títo ľudia pracujú, 
tvoria HDP pre tento štát a tak isto komisie nepracujú. Ako bývalý poslanec dajte si tam 
sankciu a chcem vás veľmi pekne uvítať a veľmi pekne poďakovať, oproti tým 
sedemnástim, že tí 40 alebo koľkí ste ostali tu, veľmi si to vážim. K parkovaniu by som 
chcela povedať, pán primátor. Ja si želám a my občania si želáme verejnú diskusiu. Ja 
som nepovedala, že to je zlé, ja len hovorím, že slohová úloha sa veľmi pekne číta. 
Chcem sa opýtať, pre zdravotne postihnutých kto z vás chce nejakým spôsobom pozerať 
sa na to, aký máme my život? Európska únia článok 7 ústavy hovorí, že ideme 
implementovať všetky dobré veci do našej legislatívy. Prosím vás pekne, kde je tá 
legislatíva, keď okolité štáty majú zadarmo pre ZŤP. Vaša dôvodová správa, ktorú som 
veľmi poctivo s pánom, počas kovidu sa mi nepodarilo. Proste s magistrátom sa nedá. 
A tu som, tu som vedľa vás. Tu som, kdekoľvek chcete, prídem. Máme, nie som činná 
v žiadnom združení ani bez bariéry, ani neviem, proste sme tu zdravotne postihnutí, 
ktorí máme svoje potreby a vieme vám poradiť. Chcem sa vás naozaj opýtať, keď 
všetky okolité štáty nám pomáhajú. Štát sa náš snaží včleniť a vy samospráva nás 
vytesňujete. Proste my zahltíme vaše všetky ZŤP miesta. Dve hodiny som sa snažila 
zaparkovať v nedeľu pred týždňom. Prepáčte, občas aj ja sa chcem niekde stretnúť a ísť 
do kostola alebo čo ja viem. Čiže, ak by som bola LGBT komunita, prosím vás pekne, 
venovali by ste mi viac času? Fyziognómiu mám, tak urobím nejakú zmenu, ak to 
donesie peniaze. Takže toto bola provokácia, ospravedlňujem sa za ňu. Čo sa týka 
rokovacieho poriadku, som vám povedala, jednoducho niekto z vás, kto z pánov 
poslancov, vy máte tu dosť právnikov, jednoducho chcete peniaze, tak niečo za to 
urobte. Zákon 369 a 401, pán primátor, v prvom čítaní v národnej rade je zákon, kde 
nám občanom chcete zobrať, o aktivite poslancov nehovorím, lebo podaktorých z nich 
si aj vážim, ale. My chcem referendum a my chceme o tom rozhodovať, či vás 
odvoláme alebo starostov odvoláme. Jednoducho my chceme o tom rozhodovať. 
401-tka hovorí o tom, že nejaká rada starostov. Založíme si aj my nejakú radu. Aký je to 
orgán? Rada starostov a zastupiteľstvo. Keď vy sa na ničom neviete dohodnúť. Neviete 
sa dohodnúť a vy nám toto chcete zobrať. Mestské časti, kompetencie, pozrite si štatúty 
mesta. Však vy robíte všetko pre to, aby sa posilňoval, tak zrušme mesto. Zostane vám 
ÚHA a doprava a šetrenie peňazí, rozpočet. Ja nehovorím, že nič nerobíte pán primátor. 
Ja si vás neskutočne vážim, lebo lavírujete. Ale ja chcem povedať, že musíte brať do 
úvahy aj nás občanov. Neviem, kto múdry povedal o poplatkoch. Čo chcete? Ja vám 
celý môj plat, celý môj invalidný prepošlem. A mi pošlite nejakú omrvinku z čoho 
môžem žiť. To isté. U. S. Steel, 60 percent, 850 euro. Oni idú na 60 percent a vy máte 
pysky, prepáčte mi za to slovo, ale vy máte ústa v tom, že vy ste si zobrali tri, starosta si 
30/7, 24/7. Ako robíš jednu robotu, keď sedíš na troch stoličkách? Všetci ostatní, vy 
viete veľmi dobre o koho ide. Ja tu nikoho nebudem urážať, ja len chcem povedať, že 
toto nie je fér. Znížte si na minimálnu mzdu. Pán primátor, aj vy viete. Dajte do kasy, 
bude viac peňazí, možno pre nás zdravotne postihnutých. Ja neviem si zarobiť. 
Zamestnali ste ma? Nezamestnali ste ma. Ja vám poviem v čom. Nájdite mi projekt 
a vám budem robiť ZŤP pre mesto. A tí ostatní z tých dôchodkov? Čiže len to chcem 
povedať, jednoducho, neviem, či ste vôbec nejakú pripomienku do národnej rady dali, či 
nám chcete pomôcť. Jednoducho všetko je len o poplatkoch. Vy len chcete od nás. Hej. 
Priama zodpovednosť poslanca. Vy si fakt myslíte, že toto všetko čo je: odbormi 
počnúc, my sme toto chceli? Ja viem, že vy sa sústredíte na zákony. Každý zákon, 
každá zmluva sa dá zmeniť. My ľudia rozhodujeme a takto to aj ostane. Nijak inak to 
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nepôjde, potom zmeňte celé zákony, potom je to figu všetko to, čo hovoríte, že: my 
občania. Veď vy nás neberiete do úvahy. Pán Bačinský, nelietam, veľmi som si ublížila 
na chodníku. Treba riešiť. Vy, článok 2 369-tky hovorí, že pre ľudí servis. Prestaňte 
s projektami, urobte nám chodníky, urobte tak, aby sme nespadli. Toto je základná 
úloha samosprávy. Vy ste zabudli. Pani Zemková, ste právnici, tak im to prefoťte 
znovu, nech si to prečítajú. Základné veci. Ja viem, že niekto chce toto, toto, toto. Ale 
keď my nemáme peniaze, my musíme selektovať medzi programami. Keď Európska 
únia chce green deal, tak sa pod to podpíšte. Ale u nás je rovnováha, my sme občania 
Slovenskej republiky, vlastne Československej republiky. Ničí iní. Ústava je neprávna. 
Proste kopec vecí. Musíte uvažovať pre nás, pre ľudí. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani Metzger, sa ospravedlňujem, čas vám vypršal. 
 
p. Medzger, obyvateľ mesta Košice: Ďakujem za váš čas.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ďakujem pekne. Teraz prebehne rozprava 

k štyrom témam, ktoré nastolili občania v rámci bodu Slovo pre občana. Nech sa páči, 
pán poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som sa chcel vyjadriť k pánovi, ktorý 

vystupoval ako tretí v poradí, pán Tabiczký a venoval sa križovatke Festivalové 
námestie. Ja by som chcel poprosiť, pokiaľ je možné pán Kropp, zamestnajte ho na 
ÚHA, lebo tento pán v rokoch jednoznačne ukázal mladým našim svišťom, ako sa to 
robí a za minimálne náklady, čiže môže byť nápomocný a vidím, že hľadá cesty ako 
riešiť veci. Pán Tabiczký, klobúk dole, veľmi milá prezentácia a veľmi príjemné 
vystupovanie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pani námestníčka. Faktická.  
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Ja by som 

chcela reagovať na pani Petrášovú. Mohla by som sa opýtať, pani Petrášová, dovolíte na 
chvíľočku? Chcem sa opýtať. Koľko vás tu je? Koľko zamestnancov knižnice sa dnes 
prihlásilo k tomuto štrajku?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Medzitým, medzitým... 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Môžem? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Medzitým pán námestník v rámci diskusie. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora: Môžem dostať odpoveď?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Aha. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja sa pýtam, koľko vás tu je reálne? Číslo si 

prosím. 8. Koľko má knižnica zamestnancov? 36. Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa 
opýtať, ostatné kolegyne pracujú dnes? Venujú sa deťom, návštevníkom knižnice. Tak 
je? Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči.  
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja, pán poslanec Lörinc, tiež oceňujem záujem pána 
Tabického, pretože ho poznám z občianskeho združenia Mlynský náhon a viem, že sa 
aktívne zaujíma o svoje okolie, ale nemyslím si, že bolo férové a pravdivé to vaše 
vyhlásenie, že môže ukázať niečo našim mladým svišťom, lebo takisto som tu mohol 
premietať návrh, ktorý pripravil pán Baran už pred nejakým časom. To je tá alternatíva 
za cca 10.000.000 Eur a tá vyzerá ešte lákavejšie, ešte funkčnejšie, ešte jednoduchšie na 
prestup v rámci mestskej hromadnej dopravy. Takže len prosím, nemusíme zase na úkor 
jedných znevažovať druhých. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vasok, nech sa páči. 
 
p. Vasok, poslanec MZ: Pekný deň prajem všetkým. Chcem reagovať na pani Medzger. 

Dúfam, že som správne vyslovil jej meno. Nie je pravda, že ZŤP v meste Košice nebude 
mať zadarmo parkovanie. Na každom jednom vyznačenom parkovacom mieste je ZŤP, 
občan ZŤP Košíc, aj mimo obce Košíc má zadarmo parkovanie. Spoplatnené bude mať 
po dvoch hodinách, ak bude parkovať na nevyznačenom parkovacom mieste ZŤP. Aj to 
som riešil s oddelením, kde sme to chceli navýšiť na štyri hodiny, mne sa zdá, že sme to 
aj zmenili, že nie dve hodiny, ale štyri hodiny budeme mať aj na nevyznačenom 
parkovacom mieste zadarmo. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja by som sa chcela vyjadriť k dvom 

prezentáciám. Pani Petrášová ma požiadala o stretnutie, ja sa naň chystám, ale som si 
vravela, že počkáme na rozpočet. Ja som sa stretla s pani riaditeľkou, aj ekonomickou 
pracovníčkou z knižnice a chápem to tak, že väčšina požiadaviek, o ktorých hovorila 
pani Petrášová súvisí s rozpočtom a s financiami. To je jedna vec. Takže aby sa naplnili 
ich požiadavky a predstavy, musel by byť na tom postavený rozpočet. A jedna vec je 
vízia, s ktorou asi pani riaditeľka sa uchádzala o túto funkciu a druhá vec, že 
samozrejme každý kto vstupuje do funkcie má víziu a vie ju naplniť iba vtedy, keď sú 
na to finančné možnosti. Takže z toho, čo hovorila pani Petrášová som zachytila dve 
veci a to sú právne služby a grafické služby a samozrejme potom poprosím pána 
hlavného kontrolóra, on o tom bude vedieť viacej. Ostatné veci si myslím, že by mohli 
byť v poriadku a tiež zrejme 8 zamestnankýň, ktoré nie sú spokojné, nenaplňuje celú 
kapacitu pracovníkov, pracovníčok knižnice, ktoré sú asi v práci dnes. Druhá vec. Pani 
Metzger, ja sa priznám, že som celkom nerozumela všetkému, čo ste povedali Katka, 
pretože zaznelo tam mnoho vecí a požiadaviek, ktoré nie sú v kompetencii tohto 
zastupiteľstva. Neviem, o aké referendum ste chcela žiadať. Poviete mi to potom, sa 
rada opýtam, ale verejná diskusia k parkovaniu predsa bola otvorená a pokiaľ viem, 
prišlo 60 nejakých pripomienok ku koncepcii parkovania. Takže nakoľko to ešte nie je 
uzavretá téma, tak zrejme sa ešte občania k tom budú vedieť vyjadriť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. A ešte pán poslanec Djordjevič, nech sa páči.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja sa chcem vyjadriť k parkovaniu, teda jednej 

z problematík, ktoré tu odzneli. K parkovaniu invalidov nemám prehľad v rámci celého 
mesta, ale čo sa týka centra mesta alebo celého územia starého mesta, tak je počet 
parkovacích miest vyznačených pre ZŤP bez konkrétnej značky, čiže každý jeden 
zétepéčkar tam môže stáť ako dlho chce. Prepáčte, ja som vám neskákal do reči, 
nechajte ma dohovoriť. Každý jeden zétepéčkar s preukazom, s povolením tam môže 
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stať ľubovoľne dlho, na všetkých ostatných miestach môže stať hodinu alebo ako 
kolega povedal 2 hodiny. Ale neviem či ste zaregistrovali v poslednej dobe alebo v 
uplynulých dňoch doslova na ulici Rooseveltova, je celé územie, čiže nie sú značky ako 
boli, že dve-tri vedľa seba, ale je 5 miest v blízkosti dopravného podniku, toho 
predajného miesta. Ja som sa, ospravedlňujem, prihlásil nechtiac faktickou, ale naozaj 
rýchlo dokončím. Je 5 miest označených šípkou doľava a doprava, čiže je to celé 
územie. Takisto Pribinova ulica blízko policajnej stanice, je 5 ZŤP miest z tridsiatich. 
Čiže my nie, že spĺňame zákonnú povinnosť, my prevyšuje percentuálne zastúpenie 
ZŤP. áno, prevyšujeme. Za tým si výrokom stojím, prevyšujeme, sú za tým čísla. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ešte nasleduje pani poslankyňa Kovačevičová.  
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja by som len potom vzhľadom na vystúpenie pracovníčky 

z mestskej knižnice, pani Petrášovej, chcela poprosiť pani riaditeľku knižnice, aby v 
bode odpočet stratégie mestských podnikov vystúpila, pretože by sme mali po 
prestávke, samozrejme, aby tu ostala, aby sme mali možnosť vypočuť si aj druhú stranu, 
pretože ak je nejaké obvinenie, je právo aj na obhajobu a ja prvýkrát počujem, že sú 
v podstate takéto nejaké nespokojnosti v tejto organizácii. S touto organizáciou, ako 
mestská časť, máme veľmi dobre skúsenosti, dobre vzťahy a teda chcela by sa vedieť aj 
vlastne stanovisko pani riaditeľky, keďže doteraz sme si ho nevypočuli potom. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Myslím si, že pani riaditeľka je pripravená a 

kýve hlavou o odpočte, aj odprezentovať svoje názory. Ďakujem pekne. V prípade, že 
sa do diskusie nik nehlási, slovo pre verejnosť uzatváram. Ďakujem pekne hosťom, 
ďakujem diskutujúcim, vďaka všetkým, ktorí ste do tejto chvíli rokovali. Je 13 hodín 20 
minút. 14:00 bude dobrý čas? Skúsme si povedať alebo skôr? 14:30? Celú hodinu? 
Haló. Však toľko vecí za hodinu vieme urobiť. V poriadku, teda je všeobecný, páni, 
všeobecný záujem 14:30? Takto? Dobre, vidíme sa 14:30, nebudeme o tom hlasovať. 
O 14:30 pokračujeme. Verím, že rokovací deň bude úspešný a dokážeme všetky body 
prejednať ešte dnes. Ďakujem pekne. Príjemný obed.  

- - - 
 
Bod č. 48 
Územný plán zóny „IBV ulica Ku mlynu, Košice – Šaca“ 
 
V úvode rokovania vypustený z programu. 

- - - prestávka - - - 
 
Bod č. 49 
Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať. Ďakujem pekne. Ak ste sa do tejto chvíle 

neprezentovali, urobte tak. V tejto chvíli je prezentovaných 23 poslancov. Budeme 
pokračovať bodom číslo 49. Prezentujete sa. Zasunutých kariet je 38. Ďakujem pekne. 
Prezentovaných je 25 poslancov. Ospravedlňujeme sa za polhodinu meškania. Jedná sa 
o technologický postup zvárania fólie na strechy na schodisku magistrátu. A 
klimatizácia natiahla nedobrý vzduch. V tejto chvíli klimatizácia je spustená tak, aby 
sme neťahali sem plyny a pachy, ktoré tu nepatria. Ďakujem pekne, sa ospravedlňujem 



79 

 

ešte raz.  
Pod bodom číslo 49 budeme pokračovať po obedňajšej prestávke, ktorým je Informácia 
o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice. Nech sa páči. Otváram 
rozpravu. Pán poslanec Lörinc.  

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem. Chcel som sa prihlásiť faktickou poznámkou, ale nešlo sa 

mi prihlásiť. Len sa chcem opýtať, lebo je to dosť nepríjemný zápach a niektorých 
kolegov bolí hlava, či nejedná sa o plyn. Jedná sa o niečo iné ako plyn. A bol tu niekto 
zmerať teda, že či je možné pracovať v takomto prostredí?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Správca budovy nás ubezpečil, že všetko je v poriadku. 

Technologický postup zvárania fólie a klimatizácie, ktorá má na tejto strane nasávacie 
ventily alebo nasávacie otvory vtiahla sem plyny, ktoré ste tu cítili. V tejto chvíli je 
klimatizácia opäť zapojená a odpojená tak, aby nasávala vzduch z inej strany. Takže je 
to v poriadku. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem. Ja len za komisiu ako predseda. Komisia prejednala tento 

materiál a odporúča ho prerokovať a schváliť. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. V prípade, že sa do diskusie nik nehlási, 

uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie..  
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach podľa § 16 ods. 2 a § 17 ods. 1 zákona 50 z roku 1976 Zb. o územnom 
plánovaní a stavebnom poriadku, stavebný zákon v znení neskorších predpisov a podľa 
§ 10 ods. 3 písm., písmeno tu nie je uvedené v tom návrhu, zákona 401 z roku 1990 o 
meste Košice v znení neskorších predpisov berie na vedomie informáciu o stave 
spracovania nového územného plánu pre mesto Košice.“ 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte podľa príslušných 

ustanovení.  
 
Hlasovanie č. 62 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento materiál bol prijatý.  

- - - 
 
Bod č. 50 
Usporiadanie niektorých vzťahov súvisiacich s prevádzkovaním parkoviska pred 
areálom Zoologickej záhrady Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 50 otváram materiál Usporiadanie niektorých 

vzťahov súvisiacich s prevádzkovaním parkoviska pred areálom Zoologickej záhrady 
Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú 
komisiu o návrh. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: „Mestské zastupiteľstvo 

v Košiciach podľa § 10 ods. 1 zákona č. 401 z roku 1990 Z. z. o meste Košice v znení 
neskorších predpisov, § 6 ods. 1 zákona č. 138 z roku 1991 Z. z. o majetku obcí v znení 
neskorších predpisov a v súlade s § 53 ods. 2 písm. b) Štatútu mesta Košice po a) berie 
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na vedomie informáciu o aktuálnych majetkovoprávnych vzťahoch viažucich sa k 
pozemkom nachádzajúcim sa v katastrálnom území Kavečany, vo vlastníctve urbariátu 
Kavečany, ďalej podľa predloženého návrhu, po b) zveruje Zoologickej záhrade, 
príspevkovej organizácii, Ulica k Zoologickej záhrade 1 do správy majetok vo 
vlastníctve mesta Košice, komunikácia tretej triedy, Ulica k Zoologickej záhrade 1, 
parkovisko, nachádzajúci sa na pozemku E KN parc. 613/1 katastrálne územie 
Kavečany za účelom jeho prevádzkovania, po c) žiada primátora mesta Košice rokovať 
s urbariátom o majetkovoprávnom usporiadaní vzťahov vrátane určenia primeranej 
náhrady za užívanie pozemku vo vlastníctve urbariátu so zreteľom na aktuálny 
legislatívny rámec.“ Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 63 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 51 
Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 193 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel 
na parkovisku pred areálom Zoologickej záhrady Košice  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 51 otváram materiál Návrh na zmenu VZN 

mesta Košice číslo 193 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na parkovisku pred 
areálom Zoologickej záhrady Košice. Otváram rozpravu k tomuto bodu. Uzatváram 
rozpravu a poprosím návrh na uznesenie s tým, že sa jedná o všeobecne záväzné 
nariadenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 6 zákona 369/90 o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a § 10 ods. 3 
písm. b) zákona č. 401 z roku 90 Z. z. o meste Košice v znení neskorších predpisov 
schvaľuje zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice číslo 193 o dočasnom 
parkovaní motorových vozidiel na parkovisku pred areálom Zoologickej záhrady 
Košice podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 64 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 52 
Návrh VZN mesta Košice o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom 
území mesta Košice 
 
V úvode rokovania vypustený z programu. 

- - - 
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Bod č. 53 
Návrh na zrušenie VZN mesta Košice č. 173 o pravidlách času predaja v obchode a času 
prevádzky služieb na území mesta Košice  
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod 52 bol vyňatý z pozvánky, teda pokračujeme bodom číslo 53, 

ktorým je návrh na zrušenie Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice číslo 173 o 
pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území mesta Košice. 
Nech sa páči, otváram rozpravu. Ak sa do rozpravy nik nehlási, uzatváram rozpravu, 
poprosím návrhovú komisiu o návrh.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 10 ods. 3 písm. b) zákona číslo 401/1991 zbierky o meste Košice v znení 
neskorších predpisov schvaľuje zrušenie Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice 
číslo 173 o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území mesta 
Košice podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 65 -  za: 34, proti: 0, zdržali sa: 0.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem.  

- - - 
 
Bod č. 54 
Návrh VZN mesta Košice Určenie názvu ulice „Ulica Stará sečovská cesta“  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 54 otváram bod návrh všeobecne záväzného 

nariadenia mesta Košice o určenie názvu ulice - Ulica Stará Sečovská cesta. Nech sa 
páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu, poprosím návrhovú komisiu o návrh na 
uznesenie. Pardon. Ja sa ospravedlňujem. Ale bolo to aj milé na jednej strane. Neviem, 
to je procedúra alebo čo tam je? Pani námestníčka, nech sa páči. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Ja som čakala, či bude 

diskusia a keďže som videla, že sa chystá, tak som sa prihlásila. Mám pripravené 
odôvodnenie pre tých, ktorí majú nejaké pochybnosti o tom, že prečo v názve je aj ulica, 
aj cesta. Keďže som predsedníčkou odbornej názvoslovnej komisie, ktorá je poradným 
orgánom primátora mesta a snaží sa mu radiť práve v takýchto veciach, je zložená z 
odborníkov a chcem to vysvetliť tým, že každá obec, každé mesto dostali metodické 
usmernenie Ministerstva kultúry Slovenskej republiky, ktoré sa týkajú dodržiavania 
slovenskej spisovnej normy pri pomenovaní ulíc a iných verejných priestranstiev. Obec 
sa pri pomenovaní ulíc a iných verejných priestranstiev riadi právnymi predpismi a to 
zákonom o obecnom zriadení, zákonom o štátnom jazyku, vyhláškou Ministerstva 
vnútra Slovenskej republiky o označovaní ulíc a iných verejných priestranstiev a to 
všetko sa má konať v súlade s platnou kodifikáciou, ktorá je obsiahnutá v Pravidlách 
slovenského pravopisu. Na základe toho, čo som vymenovala platí, že obec pri 
pomenúvaní ulíc a iných verejných priestranstiev postupuje podľa pravidla, že súčasťou 
názvu ulice je slovo ulica alebo označenie druhu iného verejného priestranstva, to 
znamená, buď námestie, nábrežie, aleja, most a podobne. To znamená, že v názve 
samotnej ulice musí byť slovo ulica, v názve samotného námestia musí byť slovo 
námestie, ale slovo cesta sa v spisovnej slovenčine nepovažuje za pomenovanie 
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verejného priestranstva v meste. Medzi ulicou a cestou je rozdiel a síce, že cesta spája 2 
vzdialené body, zväčša dve mestá alebo dve obce a ulica je ulica, ktorá je teda v meste. 
Ulice sú pomenované názvami. Cesty sú označené označeniami takzvanými, čiže 
nemajú názvy, nemajú mená. A v zmysle týchto pravidiel, teda názvoslovná odborná 
názvoslovná komisia odporučila, aby názov ulice znel Ulica stará sečovská cesta. Mohla 
by sa volať aj Stará sečovská cesta, ale zdalo sa nám krajšie, aby to „ulica“ bolo na 
začiatku, aby sa tam tá cesta a ulica na konci nezlievali do jedného konca názvu. Možno 
ste si všimli v zmysle týchto nových pravidiel, v zmysle tejto novej vyhlášky, napríklad 
aj Moldavská je Ulica moldavská cesta. Takže toto sú pravidlá spisovnej slovenčiny, 
ktoré sú dané a takto nám prišlo aj metodické usmernenie z ministerstva kultúry a na 
základe toho vznikol aj záver odbornej názvoslovnej komisie.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. V zásade to, čo pani námestníčka 

hovorila, s tou prvou časťou sa dá súhlasiť. S tou druhou časťou ja mám problém a ja 
som na to bol upozornený. Teraz som sa dozvedel počas rokovania zastupiteľstva, že aj 
kolegovia na mestskej časti k tomu prijali nejaké uznesenie, ktoré je odlišné. A ja 
vychádzam z toho znenia vyhlášky ministerstva vnútra, ktorá tu bola menovaná. To je 
vyhláška č. 31 z roku 2003, ktorou sa ustanovujú podrobnosti o označovaní ulíc a iných 
verejných priestranstiev, kde sa, áno, uvádza, že v obci, v ktorej je viac ulíc alebo iných 
verejných priestranstiev, má každá ulica názov. Súčasťou názvu ulice je slovo ulica 
alebo označenie druhu iného verejného priestranstva. To neplatí, ak sa podľa pravidiel 
slovenského pravopisu slovo ulica v názve neuvádza atď., atď.. Čiže ten návrh na 
uznesenie, ktorý ja si dovolím predložiť, vychádza proste aj z určitých historických 
súvislosti. Vždy to bolo označované ako Stará sečovská cesta, tak isto ako máme Stará 
spišská cesta alebo ja neviem, máme Námestie osloboditeľov, tak budeme volať 
Námestie osloboditeľov po Ulicu námestie osloboditeľov alebo budeme volať Starú 
spišskú cestu, že Ulica stará spišská cesta. Čiže z hľadiska legislatívneho, ani z hľadiska 
historického podľa môjho názoru neobstojí tá podmienka, že v názve ulice Stará 
sečovská cesta musí byť aj vyslovene to slovo ulica, preto si dovolím predniesť tento 
návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 zákona č. 369 z roku 
1990 Z. z. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a § 10 ods. 3 písm. b) 
zákona č. 401 z roku 1990 Z. z. o meste Košice v znení neskorších predpisov schvaľuje 
všeobecne záväzné nariadenie mesta Košice určenie názvu ulice Stará Sečovská cesta a 
v celom návrhu všeobecne záväzného nariadenia sa názov Ulica stará sečovská cesta 
nahrádza názvom Stará sečovská cesta. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja by som chcela zareagovať na pána poslanca 

Karaffu, že aj pán kontrolór mi dal za pravdu a potvrdil mi, že musí byť v názve ulica. 
Chcem ťa vyviesť z omylu, že teda, ak je v názve námestie, námestie sa považuje za 
názov verejného priestranstva, ale cesta nie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Skúsme v tejto milej téme pokračovať. Pán poslanec Babušík.  
 
p. Babušík, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Určite nespochybňujem to, čo povedala pani 

námestníčka, ale taktiež ako Dominik Karaffa povedal, v rámci mestskej časti 
Dargovských hrdinov v marci minulého roku bolo prijaté tiež uznesenie na určenie 
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názvu ulice Stará sečovská cesta. Ak môžem ešte k tomu niečo dodať, v tomto bode je 
riešená len cesta ako názov ulice, nerieši nám to problém, ktorý fakt Stará sečovská 
cesta má a to je ten, že v 2018 došlo k zmene územného plánu a zo záhradkárskej 
oblasti sa stala lokalita na výstavbu rodinných domov. Tieto rodinné domy nevedia 
skolaudovať a aktuálne platia 2,5 násobne vyššiu daň za to, že tieto domy sú 
rozostavané. Takže poprosil by som vás, aby sme venovali potom pozornosť aj tomu a 
túto cestu potrebujeme preklasifikovať na cestnú komunikáciu na to, aby vôbec bolo 
možné tieto rodinné domy skolaudovať. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ja by som poprosil kolegov a to je aj na pána Babušíka a tak 

ďalej, že by sme, aby sme neznevažovali prácu názvoslovnej komisie, lebo my, keď 
nebudeme rešpektovať ani takéto inštitúcie, ako je názvoslovná komisia, kde sú 
odborníci a je to odborná názvoslovná, potom to vážení tu zabaľme a hádžme po sebe 
tu, jak v tom čínskom parlamente alebo kórejskom, či kde si kopačky dávajú. Ja 
nechápem, to na tomto sa ideme povadiť? Alebo sa tu nevieme dohodnúť? Tak raz keď 
názvoslovná komisia povie tak, ta tak to má byť. Neviem načo tu diskutujeme o tom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Ja som si pomohol aj pravidlami, ktoré majú 

v Bratislave. Ako určite na tomto nestojí a nepadá. Môžem vás poprosiť o pozornosť, 
pán poslanec Vrchota? Na tomto určite nestojí a nepadá fungovanie tohto mesta, ale ja 
za tento návrh všeobecne záväzného nariadenia tak ako je proste predstavený 
nezahlasujem, pretože podľa môjho názoru je absurdne, aby sa ulica, ktorá má 
historicky nejaký názov, teraz formálne premenovala na, že v názve bude mať, že Ulica 
Stará sečovská cesta. To je môj názor a ja si myslím, že legislatíva tomu neodporuje 
a kľudne, však nechajme si to urobiť na prieskum prokuratúry, keď s tým máme nejaký 
problém. Ale ja skutočne v tomto nevidím ani legislatívny, ani gramatický, ani neviem 
aký lexikálny problém, ale to je môj názor a ja som jeden zo 41, respektíve z 37 
prítomných.  

 
p. Polaček, primátor mesta: To vyzerá na milú agendu, pán Krcho by to mohol zarezať. Pán 

poslanec, procedurálny?  
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Pán primátor, prepáčte, nejdem zarezať túto 

debatu, ale skôr dám procedurálny návrh na prestávku, minimálne polhodinu, pretože tu 
dole, keď si sadnete, je to neúnosné. Taký naftalín alebo taký to smrad teraz 
momentálne prišiel, že už mne je zle. Pri všetkej úcte, vnímam to, ale dávam procedúru 
na prerušenie rokovania minimálne na pol hodinu, lebo ozaj, je to tu neznesiteľné. 
V rámci obavy a bezpečnosti... 

 
p. Polaček, primátor mesta: ... Robotníci budú robiť do šiestej, čiže nám to nepomôže potom. 

Máme dve možnosti. Poďme zajtra. Je to zo zvárania fólie. A otvorili naši dvere, aby 
...pán riaditeľ nech prípadne vysvetlí. Sekundičku si len dajme, nech... Ja rozumiem. 
Nech tomu rozumieme. Len pre vysvetlenie. Pán riaditeľ. Hneď dám hlasovať, len si 
aspoň povedzme fakty o tom, čo sa deje.  

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Stavebný dozor nesúhlasil s prerušením prác, lebo je tam zahájený 
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stavebný proces, čo sa týka zvárania fólií. Takže bohužiaľ, by sme museli ísť pri 
vypnutej klimatizácii. Musia dokončiť, lebo proste technologicky začali, musia to 
dokončiť.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, procedurálny návrh bol vyslovený, na tú polhodinu 

prerušiť, ale nepomôže nám polhodina, potom sa bavme o nejakom inom čase. Nech sa 
páči, hlasujte. Nemôžem vyvetrať, lebo tu príde... 

 
Hlasovanie č. 66 -  za: 22, proti: 2, zdržali sa: 5. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vidíme sa 15:50. To, čo môžeme urobiť je, že vypneme 

klimatizáciu, keď súhlasíte. Dobre.  
 

---po prestávke--- 
 
p. Polaček, primátor mesta: Poslanecké miesta. Sme v bode číslo 54. Ja len krátke vysvetlenie 

k tomu, čo tu vlastne cítite. Menšia prezentácia projektu. Teda aby sme si rozumeli, 
páni, môžem vás už poprosiť sadnúť si? Ďakujem. Od novembra prebiehajú stavebné 
práce aj pri revitalizácii tejto budovy, teda budovy košického magistrátu, vo výške 802 
000 Eur. Doposiaľ sa zmenili najmä strechy v niektorých častiach magistrátu po ich 
revitalizácii a zateplení na nich v týchto dňoch robotníci pokladajú vegetačné pásy 
s rastlinným substrátom. Zároveň sa prerába aj hlavné schodisko, na ktorom už onedlho 
pribudne aj vegetácia. Vznikne aj priestor na sedenie a príjemným výhľadom a na 
blízku bude aj zelená stena z popínavých rastlín. Ozelenie aj plocha pred magistrátom. 
Zachytená voda z novej dažďovej záhrady sa využije na polievanie zelených striech, či 
priestorov na schodisku. Pravdepodobne Košický magistrát bude prvou verejnou 
budovou široko-ďaleko, kde bude takáto vegetácia - zelené strechy. V tejto chvíli sa 
zvárajú fólie. Stavebná firma prerušila pre túto chvíľu práce po dohode nakoniec so 
stavebným dozorom. Zajtra ale potrebujú pokračovať, pretože sa má zhoršiť počasie, 
takže bolo by vhodné aj na základe tohto skúsiť dnes odrokovať, aby sme zajtra 
nemuseli prerušovať rokovanie kvôli tomu, že to zváranie fólie a technológia okolo nej 
proste je taká aká je. Takže ospravedlnenia, ale na druhej strane tešme sa z pekných 
vecí, lebo aj pracujeme popritom. Pán poslanec Babušík, pani námestníčka a pán 
námestník majú faktické pripomienky. Pokračujeme v bode číslo 54. Nech sa páči.  

 
p. Babušík, poslanec MZ: Áno, ja som chcel reagovať na kolegu, Miša Djordjeviča, ktorý 

teraz tu nie je prítomný a v súvislosti s tým, že určite si nedovolím znevažovať 
názvoslovnú komisiu, ale aj logicky vychádzam z toho, že názov Ulica Stará sečovská 
cesta ako v občianskom preukaze si myslím, že nikomu nedáva zmysel. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Možno nedávajú zmysel, ale naozaj od roku 

2015, odkedy sa zmenila vyhláška, to tak je a všetky ulice, ktoré majú v názve aj slovo 
cesta sa začína slovom ulica. Ja by som len chcela, že naozaj tú názvoslovnú odbornú 
komisiu tvoria ľudia, ktorí sú vzdelaní v tejto oblasti, sú tam bibliografky, historičky, 
zástupcovia Krajského pamiatkového úradu, sú tam vyštudované, vyštudovaní 
slovenčinári, slovenčinárky, ktorí, ktoré rozumejú tým pravidlám slovenského 
pravopisu a ten záver odbornej názvoslovnej komisie vznikol aj preto, aby sme sa vyhli 
alebo, aby mesto nemalo problém s rôznymi protestami prokurátora alebo nejakými 
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spormi, ktoré by mohli na základe toho vzniknúť. Preto sme sa to snažili navrhnúť v 
súlade so všetkými pravidlami, zákonmi a vyhláškami, ktoré nám ukladá zákon. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja by som si len dovolila upozorniť. Asi všetci 

vieme, že je to VZN a toto VZN malo nejakú lehotu na to, aby boli doručené 
pripomienky. Týmto VZN-kom sa zaoberala aj legislatívno-právna komisia a žiadna 
pripomienka doručená nebola. Čiže ma trošku prekvapuje teraz, že vôbec o niečom tak 
dlho už diskutujeme a ja si myslím, že ak nebola pripomienka vtedy doručená, že by 
sme mohli podporiť ten pôvodný návrh, ak sa tým zaoberala odborná komisia 
názvoslovná. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa a pani námestníčka.  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Asi to tak a určite všetci s úžasom pozerajú, že 

ako dlho diskutujeme o tomto bode, ale aj mne, ani viacerým kolegom a možno 
všetkým kolegom by ani nenapadlo, že tak dlho budeme diskutovať o zdá sa, na prvý 
pohľad tak banálnej veci. Ja som na to bol upozornený a keby som bol býval vedel skôr, 
tak sa na to pýtam. Ja som sa na to pýtal akurát včera ešte podvečer. Dovolil som si 
pripraviť tento návrh po konzultácii s pánom starostom Mestskej časti Košice - 
Dargovských hrdinov a ktorý v podstate uviedol, aké uznesenie, aký návrh prijalo 
miestne zastupiteľstvo. Som to tým pádom aj predložil a mám iný názor, to je celé. A 
keď chcete podporiť ten pôvodný návrh, ja ako nemám s tým nejaký problém, možno 
by bolo fajn a ja by som si dovolil prezentovať taký návrh, že ak by sme prerušili 
rokovanie o tomto bode, vyžiadali si stanovisko ministerstva vnútra, ktorý je gestor pre 
túto vyhlášku a aj do budúcna sa nejakým spôsobom posunuli ďalej, či to takto môže, 
nemôže byť, lebo skutočne máme tu množstvo ulíc, ktoré alebo verejných 
priestranstiev, ktoré nemajú ten, to slovo ulica v sebe a z historického hľadiska 
pomenovať Starú sečovskú cestu, že v názve bude mať Ulica Stará sečovská cesta je, no 
poviem to takto, že minimálne také divné hej, čiže preto ten návrh tu prišiel. Ale 
demokraticky, keď väčšina rozhodne, že chcete tam mať názov ulica, tak majte ho tam. 
Určite kvôli tomu sa nehodím o zem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ešte raz. Jednoducho nové ulice, ktoré teraz 

vznikajú sa už dopĺňajú pomenovaniami verejných priestranstiev, tie staré si zachovali 
svoje názvy. Chcem doplniť ešte pani poslankyňu Zemkovú, absolútne s ňou súhlasím. 
Okrem toho, že táto komisia zasadala pred rokom, pretože tento návrh nemohol ísť do 
zastupiteľstva kvôli tomu, že v zmysle zákonných pravidiel pred voľbami sa nemôžu 
meniť názvy ulíc a verejných priestranstiev, tak preto je to vlastne skoro rok stará 
záležitosť, hej, preto to predkladáme až teraz. A za ten rok sme naozaj nepostrehli, že by 
niekomu na tom niečo vadilo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Toto je milý príbeh a na ňom vidíme, ako nechceme počúvať 

odborníkov a musíme za každú cenu si komplikovať niekedy veci. Pán poslanec Karaffa 
má procedurálny návrh. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: No pri všetkej úcte, odborníci na ÚHA svojho času súhlasili 
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s výstavbou NTC a vieme, že to prokurátor zrušil, čiže s tými odborníkmi, ako to je 
dvojsečná zbraň. Dovolím si prezentovať taký procedurálny návrh, ktorý by mohol byť 
v tejto chvíli takým vhodným kompromisom, aby bola koza celá a vlk sýty. 
Procedurálny návrh znie, prerušiť rokovanie v tejto veci a vyžiadať si stanovisko 
ministerstva vnútra, ktorý je gestor pre túto vyhlášku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 67 -  za: 15, proti: 8, zdržali sa: 11.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže tento procedurálny návrh neprešiel, pokračujeme alebo sme 

vyčerpali? Vyčerpali sme diskutujúcich. Rozpravu uzatváram, poprosím návrhovú 
komisiu o návrh na uznesenie. Nakoľko sa jedná o VZN, prosím, rešpektujme pravidlá. 
Ďakujem. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre. Takže prijali sme jeden 

pozmeňujúci návrh pána poslanca Karaffu. Ešte stále to platí?  
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže prvý bude pozmeňujúci návrh?  
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo podľa 

predloženého návrhu schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie mesta Košice určenie 
názvu ulice Stará sečovská cesta a v celom návrhu všeobecne záväzného nariadenia sa 
názov ulice Stará sečovská cesta nahrádza názvom Stará sečovská cesta. Všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 68 -  za: 16, proti: 3, zdržali sa: 15. 
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, tento pozmeňujúci návrh neprešiel. Tak teraz ideme 

k samotnému pôvodnému zneniu všeobecne záväzného nariadenia. 
 
p. Horenský, člen návrhovej komisie a poslanec MZ: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa predloženého návrhu schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie mesta Košice 
určenie názvu ulice Ulica stará sečovská cesta podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 69 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa. 3. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh teda prijatý bol. Áno. 

- - - 
 
Bod č. 55 
Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 231 o určení výšky finančných prostriedkov na 
mzdy a prevádzku základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl 
a školských zariadení 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 55 predkladám materiál - návrh na zmenu VZN 

mesta Košice číslo 231 o určení výšky finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku 
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základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských zariadení. 
Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu, návrhovú komisiu poprosím, 
nakoľko sa jedná o všeobecne záväzné nariadenie, treba trojpätinovú väčšinu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a členka návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 6 zákona 369/90 Z. z. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a § 10 
ods. 3 písm. b) zákona 401 z roku 90 Z. z. o meste Košice v znení neskorších predpisov 
schvaľuje zmenu všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice číslo 231 o určení 
výšky finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základných umeleckých škôl, 
jazykových škôl, materských škôl a školských zariadení podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 70 -  za: 35, proti: 0, zdržali sa: 0. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. 

- - - 
 
Bod č. 56 
Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenie mesta Košice č. 212 o poskytovaní 
sociálnych služieb v pôsobnosti územnej samosprávy mesta Košice a určovaní úhrad za 
ich poskytovanie (Nariadenie o úhradách za sociálne služby) 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje materiál pod bodom číslo 56 - návrh na zmenu 

Všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice číslo 212 o poskytovaní sociálnych 
služieb v pôsobnosti územnej samosprávy mesta Košice a určovaní úhrad za ich 
poskytovanie. Nech sa páči, otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a návrhovú komisiu 
poprosím o návrh na uznesenie.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo podľa 

predloženého návrhu schvaľuje zmenu všeobecne záväzného nariadenia mesta Košice 
číslo 212 o poskytovaní sociálnych služieb v pôsobnosti územnej samosprávy mesta 
Košice a určovaní úhrad za ich poskytovanie. Nariadenie úhrad za sociálne služby 
podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 71 -  za: 25, proti: 2, zdržali sa: 8. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne.  

- - - 
 
Bod č. 57 
Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice  
 
p. Polaček, primátor mesta: Nasleduje bod číslo 57 s názvom... Ospravedlňujem sa, áno. 

Ospravedlňujem sa. Nasleduje, ďakujem. Skúšate ma. Takže tak, ako som povedal, 
nasleduje bod číslo 57 a materiál s názvom Správa o činnosti Útvaru hlavného 
kontrolóra mesta Košice. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pani poslankyňa Iľaščíková, 
nech sa páči. 
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p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Mám otvorený materiál, ale opýtam sa pána kontrolóra, 
spomenul ste v jednom z materiálov, že ste si žiadal vyjadrenie magistrátu 
a jednotlivých odborných útvarov v rámci podnetu spoločnosti Urbár Jungel Park. 
Chcem sa opýtať, už vám jednotlivé oddelenia dali stanovisko alebo ako to je v prípade 
vyžiadania si vašich stanovísk k jednotlivým podnetom alebo ako reagujú jednotlivé 
odborné útvary magistrátu? Leto to ma trošku prekvapilo to vaše vyjadrenie v tomto, že 
magistrát vlastne vôbec nereaguje alebo jednotlivé oddelenia nereagujú na vaše 
požiadavky.    

 
p. Polaček, primátor mesta: Sú ešte nejaké, ak nie, pán kontrolór, nech sa páči. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Čakám na záverečné stanovisko pána riaditeľa magistrátu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne.  
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Už bol niekoľkokrát urgovaný.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán riaditeľ, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Bol som v danej veci vypovedať aj na prokuratúre, takže čakáme 

na uzavretie tohto prípadu, potom vlastne bude zaslaná finálna správa.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Mne sa práve tlačí uznesenie, ktoré by som chcel 

poprosiť kolegov, aby podporili. Je to žiadosť na pána hlavného kontrolóra. Uznesenie 
znie: Mestské zastupiteľstvo žiada Útvar hlavného kontrolóra zabezpečiť a) kontrolu 
všetkých nájomných zmlúv a zmluvu o pridelení bytu mesta Košice a ich súlad s 
opatrením Ministerstva financií číslo 01R2008 o regulácii cien nájmu bytov, b) písomný 
zoznam bytov, na ktoré sa nevzťahuje toto opatrenie. Termín - zaradiť do plánu kontrol 
na druhý polrok 2023. Predkladám to návrhovej komisii. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, faktická. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ja by som poprosil ešte raz o to znenie. Ak si dobre pamätám, tak 

tam bolo uvedenie - kontrolu všetkých nájomných zmlúv a zmluvu o pridelení bytov 
atď.. Všetkých nájomných zmlúv je veľmi veľmi veľmi veľa, čiže budeme musieť 
koľko zamestnancov prijať na Útvar hlavného kontrolóra, aby to dokázali skontrolovať? 
Čiže asi poprosím o upresnenie, lebo tých nájomných vzťahov sú asi tisícky. Tak 
poprosím navrhovateľa. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, pardon, sekundu. Pán poslanec Špak, zatiaľ.  
 
p. Špak, poslanec MZ: Ide o nájomné zmluvy a o zmluvy o pridelení bytu. Pokiaľ viem, tak 

sú tieto dve možnosti pri zmluvách na byt, ktorý niekto obdrží od mesta. Ak to tak nie 
je, tak ma opravte alebo možno naozaj zle dávam. Ku bytom, ktoré mesto Košice má, to 
znamená. Takže kontrolu všetkých nájomných zmlúv k bytom a zmluvu o pridelení 
bytu mesta Košice. Môže byť? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A môžeme rozumieť pán poslanec, čo vás k tomuto vedie? Nech 
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sa páči, zapnite.. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Poznanie, ktoré sme teraz dostali na komisii. Mali sme tento bod 

zaradený a pri nákladoch, ktoré bytový podnik má, ktoré mesto Košice má a pri 
nariadení, ktoré samozrejme bude túto tému viacej rozvíjať, lebo ho budem žiadať, aby 
aj primátori tlačili na vládu a na parlament, tak tá regulácia, ktorú tu spomínam číslo 
01R2008 nás drží momentálne v takej situácii, že ani jeden byt v meste nedokáže prežiť, 
pretože to, čo môžeme požadovať od nájomcov, ktorí tam sú, nás dostáva do obrovskej 
straty. A to, čo sme teraz aj pripravili, že chceme dať na maximálne nájomné, čo vlastne 
bude aj bodom programu, tak aj to maximálne nájomné, ktoré určuje to 15 rokov staré 
nariadenie vlády je, to nás, ja to poviem, tak, že nás to dáva do obrovskej straty v rámci 
bytovej politiky. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja sa pán poslanec pýtam preto, pretože mám písomnú sťažnosť 

jedného občana, kde ste poslaneckým preukazom mávali a chceli ste ísť do jeho bytu s 
tým, že ste pripravení človeka vysťahovať. Toto ma zaujíma vlastne, čo vás vedie k 
týmto veciam, lebo nemyslím si, že je to morálne. Pán poslanec Djordjevič a poprosil 
o slovo aj pán kontrolór. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: No, zaujímavé sú tie poslanecké preukazy. Ja sa chcem opýtať, 

teda alebo vyzvať pána kolegu Špaka, že či neexistuje nejaký efektívnejší mechanizmus 
na to, aby sme a ja myslím, že je to v zaujme či vedenia mesta alebo celého 
poslaneckého zboru rovnako aj, čo sa týka bytového podniku, aby sa tie zmluvy 
prehodnotili rovnako aj v súvislosti so situáciou z minulého roka, kde bola inflácia viac 
ako 14 %, že by mesto prepracovalo z nuly, lebo naozaj v centre mesta sú domy, ktoré 
sú za pár stovák, celé budovy prenajaté a v zmluve nie je zakomponované, sú podľa 
osobitného zreteľa, ktorý sa aj nedodržiava v mnohých prípadoch a jednoducho je tam 
potrebné aj tie inflačné doložky dávať. Čiže to ja nemyslím, že kontrola niečo 
skonštatuje a opäť sa bude musieť - ďalšie mechanizmy. Čiže toto je naozaj robota 
naviac a máme možnosť niečo efektívnejšie vymyslieť z môjho pohľadu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. K tomuto, ako ste to nazvali incidentu alebo 

mávaniu preukazom. To sa môžeme vrátiť aj verejne, úplne v pohode, nemám problém, 
pretože mám taký pocit, že som asi prvý z komisie dopravy a výstavby, ktorý sa o to 
zaujíma, ale nemám pocit, že to moja prvá aktivita v tejto veci, pretože túto vec som 
riešil ešte za Rašiho. To, ako sa tu s bytmi narába, ako sa prenajímajú, ako sa toleruje 
papalášizmus ZMOS, tak toto nebude ani teraz, pán primátor. A to, že vy silou-mocou 
chcete byť pekný tým, že udržíte ten bytový fond a nepredáte ho, neznamená, že vás za 
to budeme chváliť, že sme ho radšej nechali zhniť. Lebo máme minimálne 30 bytov v 
meste, ktoré tak hnijú, že investícia do toho, aby nezabili občana na ulici, je vyššia 
ako... No, škoda reči. Takže toto, čo teraz predkladám je prvý krôčik k tomu, aby sme si 
naozaj urobili poriadok na vlastnom dvore a s vlastnými bytmi, pretože o tie byty je 
absolútne nepostarané. Neexistuje fond, ktorý by dokázal tie byty udržať pri živote 
a tak, ako som už na dvoch plénach povedal, zoberme, obrazne 50 bytov, dajme ich na 
dražbu, predajme ich a postavme 100 bytov za tieto peniaze, pretože 100 nových bytov 
nám zožerie menej peňazí, ako živenie a udržiavanie tých mŕtvol, čo sú po meste 
porozhadzované. Toto bude môj tretí návrh, ktorý vám v priebehu mesiaca, dvoch 
spracujem, ale aby som ho mohol spracovať, ja musím mať tie údaje presné z mesta, 



90 

 

aby som vedel o aké milióny my prichádzame ročne na tom, že tlieskame niekomu, že 
byty nepredal. Ja teraz nehovorím, že chcem sa zbaviť bytov alebo že chceme dať 
nejakú dražbu. Ja hovorím o tom, že tie byty musia začať fungovať pre Košičanov a iná 
možnosť, ako dostať tie peniaze do kasy v tejto oblasti tu neexistuje. Bohužiaľ nie. Za 
posledné 4 roky viete koľko, na jednej ruke by som spočítal, bytov sa opravilo, ale my 
tých bytov máme 1500, tak 10, pardon, 10 z 1500. Páni, 30 bytov pokiaľ viem alebo 31 
je neobývaných, je neprenajatých. Toto je rozumné? Je rozumné držať nariadenie vlády, 
kde dokážeme za byt, obrovský byt získať 36 Eur mesačne a že tam žijú ľudia? Toto je 
to rozumné, to ako sa my môžeme posunúť v rámci mesta? To, že ja navštívim ten byt, 
že sa opýtam, že zistím, v akom sú stave a zistím, prečo vlastne sú tie nájomné také 
nízke, pretože tie nájomné nám teraz vysvietila komisia. Ukázala nám, koľko my reálne 
vieme dostať. 

  
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Prosím, doštudujme si stratégiu ukončovania 

bezdomovectva, kde práve o týchto bytoch hovoríme, ako s nimi máme naložiť. Tento 
materiál ste pán poslanec schválili ešte v minulom zastupiteľstve. Ste poslancom už 
mnoho rokov. Môžem vás ubezpečiť, že tých približne, súhlasím, možno 31, možno 30, 
nie som si nepresne istý.  33 ma pán riaditeľ opravuje, bytov. Áno, sú neobývané, ale 
práve so splnomocnencom vlády riešime mechanizmus, ktorým by sme tieto byty, 
získali dotáciu na ich opravu, aby sme to nemuseli riešiť s mestských peňazí. Takže 
verím, že aj v tejto téme budem vám môcť čoskoro oznámiť, že nebudeme nechávať 
chátrať byty, aby sme ich potom lacno predali, ale to bohatstvo, ktoré mesto má, 
opravíme za štátne peniaze alebo za peniaze z európskych fondov. V tejto chvíli sa 
vlastne pripravuje spôsob, akým by tá výzva mohla vyzerať. Samozrejme, je ešte pred 
nami veľa času, aby to, tá výzva bola v takom stave, aby sme ju mohli použiť, ale 
pracujeme na tom, aby bola nám výzva šitá priamo na mieru. Pán poslanec Karaffa 
a pán poslanec Fedoročko. Nech sa páči, faktické. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Pán kolega Špak, prosím, nezvádzajte. Určite sa nebavíme o 

výpadku v miliónoch eur. To je prvé. Po druhé. Aspoň korektné z vašej strany bolo, že 
ste spomínali tú vyhlášku, ktorá stanovuje výšku nájmu v obecných a hybridných 
bytoch. Je to v bode 69, kde ideme práve navýšiť to nájomné. Len zase v niektorých 
prípadoch je potrebné aj myslieť na to, aká skupina obyvateľov tam býva a mať 
predstavu, že nejak skokovo navýšime na trhové nájomné v bytoch, respektíve bytových 
domov na Luníku IX, na Demeteri a podobne alebo Popradská, je úplne, že mimo 
reality. Čo sa týka tých opráv, tak práve v tom minulom volebnom období 2018-2022 sa 
násobne viacej bytov opravilo tých hybridných, ktoré boli neobývateľné, ako v 
predchádzajúcich obdobiach, čiže v tomto smere kritika nie je na mieste. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Fedoročko, pán poslanec Djordjevič.  
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ďakujem. Ja mám také čerstvé informácie, akurát dneska mi bola 

doručená odpoveď na moju otázku na bytový podnik po poslednej komisii dopravy 
a výstavby, kde sme sa pýtali, koľko bytov je hybridných, v akom stave sú, koľko z nich 
je obývateľných. Takže ja to poviem, fakty. 44 bytov hybridných je voľných, 
neobývateľných. Potom tu máme 219 hybridných bytov a potom tu je kopec bytov a 
teraz nechcem hovoriť mená a tak ďalej, v ktorých bývajú rôzni zamestnanci, či už 
mesta alebo mestských organizácií, dokonca tam bývajú aj ľudia, ktorí s mestom 
nemajú nič spoločné. Takže pôjde určite z našej strany podnet, pôjdeme sa na to 
pozrieť, koľko tých bytov tam je, aby sme nerobili zo sociálnych bytov, ktoré majú 
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slúžiť aj tým bezdomovcom, ktoré majú slúžiť ľuďom v sociálnej núdzi na ich reštart 
života, aby sme ich nevyužívali ako benefitný systém pre zamestnancov, pretože to nie 
je ich účel. Máme 44 bytov, ktoré potrebujeme dať dokopy, aby slúžili svojmu účelu. 
Ročne dávame na nich deväťdesiattisíc do nájmu a tie byty sú prázdne a zdevastované. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec nemáte pravdu. Tých bytov neobývaných alebo v 

tejto chvíli nepridelených je 44. 33 je neobývaných. To číslo stále platí. Teda 9 alebo 11 
je opravených nepridelených. To pridelenie v tejto chvíli sa chystá. Komisia musí 
zasadnúť. A pardon, včera sedela komisia a toto riešila, takže áno, máte správne číslo, 
len ho treba správne aj politicky uviesť a nerobiť z toho komplot, lebo tých komplotov 
je tu už fakt dosť. Pán poslanec Djordjevič a pán poslanec Špak.  

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja som sa síce neprihlásil na pána Fedoročka, 

ale v krátkosti zareagujem aj naňho. Ja vôbec nevidím nič nelegitímne na tom, aby 
pracovný benefit bol aj byt, aj keď niekoho neviem nalákať na dobrú výplatu a myslím, 
že naozaj niektoré pozície ako mestskí policajti nemajú nejaké lukratívne platy, aby 
takýto zamestnanec dostal malý byt služobný, za ktorý platí riadne nájom a ešte aj 
inkaso. Ja vôbec nevidím nič zlé, ale skôr som chcel na kolegu Špaka, že aj keď 
samozrejme, aj keby mu návrh neprešiel, on môže využiť inštitút zákona o slobodnom 
prístupe k informáciám a naozaj on vo svojom voľnom čase spracovať nejaký elaborát, 
lebo tieto informácie o nájomných zmluvách mu musia byť sprístupnené, dokonca aj 
skôr a to do siedmich dní kalendárnych, 8. Pardon, no ale tak, ako primátor sa pýtal 
pána kolegu Špaka, mne ide tiež o to zdôvodnenie tej kontroly, lebo ja sa vôbec 
nebránim toho, len teraz čo má byť výstupom tejto kontroly, aké dáta, na čo sa zamerať 
táto kontrola má... to nebolo definované. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Špak vysvetlí ti už teraz. 
 
p. Špak, poslanec MZ: No, keď už s tým začal, tak poviem jeden príklad, ktorý vybehol ako 

tip od obyvateľa, ktorý zhodou okolností býva vedľa a ja mám pocit, že hovoríte asi o 
tom istom obyvateľovi, lebo asi sme naďabili na najvážnejší dôvod, prečo nám toto 
treba ale veľmi silno skontrolovať. Pán primátor, vy ste práve vytiahli, myslím, že toho 
obyvateľa, čo sa bol sťažovať a chcem vidieť tú písomnú sťažnosť, lebo ma zaujíma. 
Títo ľudia bývajú v našom byte za 40 Eur mesačne, majú tam eseročku, ktorá má 
240.000 Eur zisk minulý rok. Mám povedať viac? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja vôbec neviem, o akom byte hovoríte. Kľudne pokračujte. 

Všetkých nás to zaujalo. Poďte ďalej. Poďte ďalej. Nie, my hovoríme o byte. 
Štvorizbovom byte, kde ste zazvonili, ukázali ste preukaz a chceli ste ten byt vidieť a to 
nie je morálne čisté. Áno, a nájomníčka, že bude vysťahovaná. Ja to mám na papieri. 
Nie, má to oddelenie a bude to riešiť. No, proste to nie je správne, nezneužívajme tieto 
veci. Proste nie sme tu od toho, aby sme ľudí vystrašili a robili im zle. Včera komisia 
bytová, pani námestníčka vie ma doplniť, prípadne nech ma doplní teraz, pridelila... 
Koľko bytov?  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Včera sme na zasadnutí osobitnej bytovej 

komisie vybavili takmer 70 žiadostí, či už išlo o znovu pridelenie bytov, predlženie 
nájomných zmlúv alebo o nových žiadateľov. Takže určite v tejto filozofii sa pracuje 
tak, aby sme, čo najviac žiadostí mohli vyhovieť, aj keď situácia sa samozrejme 
zhoršuje a stále tých žiadostí máme viac a viac, pretože nastáva kríza, aj po tých 
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všetkých udalostiach, ktoré sa vo svete dejú a v našej spoločnosti, takže bude to ťažké, 
ale snažíme sa vyhovieť efektívne každému, kto žiada. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Samozrejme, musíme - sa jedná o nájomný byt, sociálny byt, 

zamestnanecký byt. Tých bytov je niekoľko, čiže nikto sa nebráni kontrole, kľudne 
zadefinujme,  len naozaj povedzme si dôvod a čo má byť cieľom, aby to pán kontrolór 
urobil tak, ako si želáte, lebo nie je čo skrývať. Ozaj nie je. Len prosím vás, nestrašme 
ľudí. Pán poslanec Seman a pán poslanec Špak. Nech sa páči.  

 
p. Seman, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Keď už sa rozprávame o transparentnosti a 

prehľadnosti pridelenia tých bytov. Prvý email, ktorý som posielal bol zo 14. 10. 2020, 
kde som inicioval rôzne stretnutia k vytvoreniu digitálneho nejakého softwaru alebo 
online prostredia, kde bude všetko zaznamenané v digitálnom prostredí bez toho, aby sa 
dalo nejak posúvať poradie a aby sme nemali prehľad, či už poslanci, či členovia 
osobitnej komisie, v ktorej som bol aj ja. Tri roky predtým ste mi hovorili, že covid, 
potom bola neviem čo, vojna a tak ďalej. Je tu nové volebné obdobie. Ja som zvedavý, 
či sa vám podarí teraz do konca tohto volebného obdobia vytvoriť takýto systém. Dajú 
sa vytvoriť rôzne úrovne k nahliadnutiu. Nemusí to, keď sa bojíte o GDPR a tak ďalej, 
ale určite by to bolo transparentné, bezpečné a by bolo zaznamenané, ak by ktokoľvek 
urobil akýkoľvek posun v poradí alebo by sme mali hneď prehľad k rukám, kto má aký 
byt pridelený.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak a pán poslanec Lörinc. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. No, ja vidím, že to uznesenie má svoj veľmi hlboký 

podklad, takže verím, že ho kolegovia podporia. A k tým vyjadreniam, čo ste povedali, 
skúste tam dať to slovíčko, že niekto vám napísal, že to tak bolo, lebo hovoríte to, ako 
keby ste tam stáli vedľa pán primátor a naozaj to pôsobí veľmi zle, pretože to pravdou 
nie je. Dobre. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja by som bol rád, aby sa pán kontrolór zameral aj na byty, ktoré sú 

pridelené mestské našim náčelníkom a riaditeľom, lebo tu si dovolím reagovať na slová 
môjho kolegu, že toto nie sú osoby, ktoré zarábajú priemerné platy. Zarábajú 
nadpriemerne. Majú trvalý pobyt v Košiciach a napriek tomu sú im pridelené mestské 
byty, kde neplatia trhový nájom, ale platia menej. Nechápem naozaj, ako niekto, kto 
býva v Košiciach a je Košičan sa odsťahuje do mestského bytu, kde platí menej, aby 
uspokojil nejaké svoje rodinné potreby. Ak toto je sociálna politika mesta, tak sme na 
tom veľmi zle, si myslím. Prosím skontrolujte to a tak isto aj byty, ktoré boli pridelené 
divadlu a iným osobám, ktoré v divadle už ani nepracujú. Je v tom jeden veľký chaos 
a zmätok. A takisto bola vykreovaná aj bytová komisia, kde sa nikto nepýtal 
zastupiteľstva na toto kreovanie a boli tam dosadení primátorovi blízki ľudia z jeho 
podporovateľov, len aby sa nekonali tieto veci transparentne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková, nech sa páči.  
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Chcela som sa tiež niečo podobné opýtať, ale 

poprosila by som aj o slovo pána kontrolóra, možno ak by sa dalo, ak je nejaký 
problém, lebo predsa vy  viete najlepšie, ako tú kontrolu naformulovať, aby bola 
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správne alebo aby sme vám možnože neurobili nejakú šarapatu, s tým čo schválime, ak 
by ste sa mohol vyjadriť prípadne poradiť pánovi kolegovi, ak je v tomto návrhu niečo 
nedobre. A to je všetko. A poprosím kolegov, aby sme zahlasovali za tento návrh, lebo 
ja si pamätám na jednej finančnej komisii, kde sme rozoberali asi majetok a ja som sa 
vás vtedy pán primátor pýtala, či by sme nevedeli dostať poslanci zoznam, bavili sme sa 
vtedy o majetku nehnuteľnom a vy ste ma odkázal, že nech si to pozriem v katastri. 
Pýtala som sa na pozemky. Tak verím, že nebudete mať problém s touto kontrolou a 
nám predložíte alebo respektíve poskytnete pánovi kontrolórovi všetky podklady tak, 
aby sme dostali relevantné informácie o nehnuteľnom majetku, čiže o bytoch a kto v 
nich býva a za aké sumy. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo, pán primátor. Ja som sa len chcel 

opýtať pána kontrolóra, že či to riešenie toho podnetu od občanov mesta Košice vo veci 
riešenia zlého stavu prístupovej komunikácie v lokalite Popradská 2 - 4 Račí potok 2A, 
2B, či to je to schodisko, lebo to schodisko je tam tiež v katastrofálnom stave. 
Prednedávnom bolo odovzdávané a je potrebná reklamácia, tak to budem potom 
v interpeláciách. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: To schodisko, keď môžem za pána kontrolóra, neviem, či má 

informáciu. Áno, je v reklamácii, vieme o tomto probléme. Čiže bol tam kontrolný deň, 
čiže sa to rieši. Všetkých to mrzí, ale žiaľ, je to v rámci reklamácie. Pani námestníčka, 
nech sa páči ešte.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem. Ja by som chcela možno ešte k tým 

bytom. Pán poslanec Lörinc spomenul inštitúcie, ktorým sme prenajímali byty. Áno, 
v minulosti to tak fungovali, že či štátne divadlo, či štátna filharmónia, prokuratúra, 
Ústavný súd podobne mali mestské byty v prenájmoch a ubytovávali si tam svojich 
zamestnancov, ale presne na tomto pracujeme. Všetkým inštitúciám odišiel list, v 
ktorom sme ich upovedomili a požiadali, aby si do budúcnosti riešili túto otázku, aby sa 
pripravili na to, že im ďalej nájom predĺžený nebude. Čiže dostali predĺženie nájomnej 
zmluvy iba o nevyhnutný krátky čas na to, aby si vyriešili túto situáciu a pomaly sa 
snažíme ukončiť tieto zmluvy. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže do konca tohto roka už by štátne inštitúcie nemali mať naše 

byty. Skôr pravdepodobné, ale dohodnime sa, že do konca roka určite. Pán poslanec 
Lörinc a pani poslankyňa Iľaščíková. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: My sme na to, pani námestníčka, upozorňovali už dávnejšie. Vždy 

dostanem tú istú odpoveď od mesta, že pracujeme na tom, nechajte to tak. Len ja 
neviem, či si uvedomujete, vy ste už piaty rok vo svojich funkciách, piaty rok. Dobre a 
hovoríme, že od budúceho roka byty nebudú. Čiže piaty rok. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Uvedomme si, že niektoré zmluvy boli podpísané na 3 roky 

najviac, čiže ten proces sa spustil minulý rok. Niektorí sa už vysťahuvávajú. Pozerám na 
pána riaditeľa byťáku, všakže. Niektorí sa vysťahuvávajú, niektorí ešte požiadali 
o mesiac predlženie, čert ber nech, ale postupne odídu, aby sa tie byty uvoľnili. Takže je 
to v procese, ale nie v procese, že bádame a hľadáme, ale v procese výpovedí týmto 
inštitúciám. Samozrejme, tie sa dotazujú, hľadajú spôsob, ako ešte ostať, ale snažíme sa 
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im vysvetliť, že tá sociálna politika je pre nás silnejšia, ako pomoc štátu, štátnym 
inštitúciám, aj keď sa jedná možno, som si všimol podľa pani Blaškovičovej, ako 
inštitúcia divadlo napríklad, ku ktorému máme blízko, ale sú to štátne inštitúcie, nech 
im pomôže štát, pretože štát nám nepomáha. Takže sa snažíme urobiť to tak, aby sme 
pomohli bežným ľuďom, bežným sociálnym prípadom, bežným matkám, ktoré 
jednoducho tú pomoc by mali oceniť o nich sa máme prioritne starať a nie o štátnych 
úradníkov alebo ľudí, ktorí pracujú pre štátne inštitúcie. Čiže toto sa už deje v procese 
výpovedí. Pani poslankyňa Iľaščíková chce ešte doplňujúcu nejakú.  

 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Áno, ja na pani námestníčku. Pani námestníčka, vieme dostať  

informáciu koľkým, ktorým inštitúciám ste zaslali list a koľkými bytmi disponujú a 
prípadne aký nájom tam je? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Jedná sa o súdy, jedná sa o divadlo, filharmónia, opera. 

Interpeláciu poprosím. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem. K tým bytom, ktoré si spomínal pán primátor, že idete riešiť 

nejaké fondy a nejaké možnosti, ako ich opravovať. 
 
p. Polaček, primátor mesta: My to už riešime.  
 
p. Špak, poslanec MZ: V roku 2019 si povedal, že už riešime a neprešlo mi návrh uznesenia, 

kde som na zlatej tácke doniesol zo Štátneho fondu rozvoja bývania, nepamätám si 
presné cifry, takže to zaokrúhlim na tisíce. Vtedy bola výzva ŠFRB 80 % nenávratných 
zo 66.000 Eur, ktoré bolo možné čerpať my ako subjekt od Štátneho fondu rozvoja 
bývania na opravu bytov v pamiatkovo chránenej zóne. Ani doteraz neviem koľko tých 
bytov v skutočnosti máme v tej pamiatkovo chránenej zóne, ale viem jedno, že sa 
urobilo 0 projektov na túto výzvu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pletiete pán poslanec hrušky s jablkami. Tu sa bavíme 

o hybridných bytoch, o tých, ktoré chceme opraviť, tých 33, ak sa nemýlim a na nich sa 
nedá použiť štátny fond, teda hľadali sme iný zdroj a pán riaditeľ ma ešte doplní.  

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: V podstate to súvisí práve s tým, že bytový podnik si aj vyžiadal 

stanovisko ministerstva výstavby ohľadne tejto otázky, ktoré mu potvrdili práve to, že 
vlastne na tieto byty nie je možné čerpať, na hybridné byty nie je možné čerpať ŠFRB, 
je to možné čerpať len na celý bytový dom. A druhá vec, a druhá odpoveď bola, pretože 
v podstate vtedy prichádzal bytový podnik aj s projektom, že si zoberie úver, bankový 
úver a vlastne ten použije na prefinancovanie práve opravy takýchto bytov. A druhá 
odpoveď ministerstva bola, že na tieto byty sa vzťahuje regulované nájomné a práve, 
áno, je to tam, že regulovaným nájomným by sme nedokázali platiť, splácať samotný 
úver, čiže preto vlastne tento projekt bol stopnutý, čiže na obidve vaše otázky máme 
odpoveď ministerstva a to, že na hybridné byty nie je možné čerpať štátny fond a 
zároveň je to regulované nájomné. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A samozrejme, že tam je ešte jeden problém a to je, že štátny fond 

funguje tak, že vám nedá peniaze dopredu, musíte mať vlastný zdroj, musíte urobiť 
všetky obstarávania, musíte mať všetky veci uzavreté s obstarávaním, so zmluvami až 
následne idete na ŠFRB, čiže to finančné krytie musíte mať vždycky vlastné a už keď 
máte finančné krytie, už potom je otázne, že či chce ŠFRB mnohokrát. Tam je ďalšia 
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taká komplikácia, ktorá je systémovo nedoriešená. Niekoľkokrát sme sa aj s pánom 
ministrom, aj na ministerstve na túto tému rozprávali, prísľuby boli, že sa tieto veci 
bude meniť v zákone, ale nezmenili sa do tejto chvíle. Pán poslanec Špak, nech sa páči, 
pýtajte sa ešte. 

 
p. Špak, poslanec MZ: To čo hovorím ja, to nie je to tradičné tlačivo na nájomné byty. A tak 

isto pred, v tom roku 2019 tu padlo, že mocem hybridné byty do tejto výzvy. To je 
niečo iné to, čo hovorím. To sú byty v pamiatkovo chránenej zóne. To je úplne iná 
výzva, o ktorej vy hovoríte. To je prvý fakt. A druhá vec, že vám odvtedy nenapadlo 
možno také niečo tvorivejšie v hlave, že keď už nám niekto ide regulovať byty, ktoré 
my tým pádom ani opraviť nevieme, tak nemôže vzniknúť naša mestská eseročka, ktorá 
potom to bude žiadať, lebo to sa dá urobiť podľa mňa. Tá prevezme tie byty a už pôjde 
do výzvy, ako takej a nebude musieť sa zadržať nejakého nariadenia vlády.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Bytový podnik dostal odpoveď, že to nemôže to byť ani ona a on 

je eseročka, bytový podnik. Pán poslanec Seman, nech sa páči. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Ja sa len chcem spýtať, či plánujete vytvoriť nejaký takýto systém na 

to prideľovanie tých sociálnych bytov - transparentný, protikorupčný a tak ďalej, proste 
fakt, že chýba to mestu, pokúšalo sa o to už bývalé vedenie, keď oni za osem rokov nič 
neurobili. Sú tam faktory verejne známe, ktoré aj som rozprával s pani Dudovou, pani 
vedúcou sociálneho. Neprešlo to, tak chcem vedieť, či sa aspoň teraz je to vo vašich 
prioritách.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Malé elektronické služby, mám pocit, sa touto témou zaoberajú. 

Pre mňa, nehnevajte sa, pán poslanec, to nie je top téma. Ja nevidím problém aj s tou 
kontrolou, nevidím problém. Nie je tam čo skrývať. Je to úplne v poriadku, čiže len 
robme účelné veci, to je celé. Čiže ja si myslím, že všetko funguje fajn. Ja som za 4 
roky nezachytil sťažnosť takú, že by sme niekde pochybili, niekomu ublížili, niekomu 
ubrali z jeho práv pri prideľovaní bytov. Také sa nestalo, ja takým nedisponujem. Čiže, 
možnože to nefunguje najideálnejšie, ale určite to funguje v tejto chvíli dobre a tých 
problémov, ktoré máme na iných frontoch je omnoho viac. Ale áno, v rámci 
elektronizácie mesta, tieto veci viem, že sú rozrobené, ale stav vám nedokážem povedať 
v tejto chvíli. Pán poslanec Karaffa. Faktická. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Reagujem na pána poslanca Semana. Tak? No tým bývalým 

vedením, ktoré tu bolo osem rokov, tým by som veľmi neargumentoval. Ešte stále 
polícia vyšetruje, už je to také komické, moje trestné oznámenie práve pre prevody 
bytov, kde ja vám to poviem ináč, toto je neskutočná zábava. Ja som strávil na polícii už 
vyše 10 hodín. Ja som bol jediný na výsluchu a v podstate zmenili sa tam štyria 
vyšetrovatelia, zmenili sa tam štyria prokurátori, zatiaľ, neviem, či už to nie je väčší 
počet. Za nejaké tie 4 roky sme sa dopracovali, tri, sme sa dopracovali do štádia, že je 
tam trestné stíhanie vo veci nepravdivý znalecký posudok, čiže tú druhú časť, to 
kupčenie s tými bytmi, toto ani nevyšetrujú, beží ďalej proste lehota. Takže toto nie je 
dobrý príklad a takto sme si povedali, že to robiť nebudeme a myslím si, že to, a nie, že 
myslím si, ale ani to robiť takto nerobíme. Byty sa nepredávajú. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Ja len sa chcem opýtať, ja som. Ďakujem 
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aj kolegovi Špakovi, že predložil tento návrh na kontrolu, ale ja, keď sa pamätáte, už 
túto tému, myslím aj kolega potvrdí, že som na komisii otváral už dávnejšie. A mal som 
také informácie a teraz mi došli do rúk, taký podklad. To je pravda, že pán Antol, ktorý 
tu dnes vystupoval, ktorý má v podstate, ako som aj na komisii poukazoval, že 
zaujímavé, že výhody typu spolupráce v rámci kina Družba a teraz vidím, že ešte má od 
nás takmer zadarmo aj byt a nie je zamestnancom, pokiaľ viem, štátneho divadla. To by 
som chcel poprosiť kolegynku, pani Blaškovičovú, keby nám to potvrdila, či áno, či nie. 
A zároveň by som sa chcel ešte pýtať, lebo sme to už v dávnej kontrole mali aj pani 
Slovikovú z Garbiarskej, riaditeľku Strediska sociálnej pomoci. A plus samozrejme tu 
počúvam, že náčelník mestskej polície. Čiže, pán kontrolór, keby dostal slovo a nám to 
povysvetľoval aj historicky, lebo to sa tak zdá, ako keby zrazu nová téma, ale to je už 
ozaj, však tu aj bolo povedané, stará téma. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán kontrolór si to naštuduje. Medzi tým pán poslanec Seman. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Už len veľmi krátko doplním. Ja hovorím, že ako to nefungovalo 

predtým, to nefunguje ani teraz, takže to akoby sme tomu predišli do budúcnosti, je to, 
vytvoriť takýto nejaký systém, ktorý by mal digitálnu stopu, aby sme stále vedeli, ak by 
sa niekto snažil  robiť nejaké zmeny alebo posuny v poradí atď.. Nehorí to, že sa to 
deje teraz, ale myslime do budúcnosti, je rok 2023. Proste je tu digitalizácia rôznych 
veci, prečo nie aj toto zdigitalizovať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, ešte faktická. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ja som dostal naspäť tú odpoveď, pán poslanec Fedoročko, čo dostal 

na 211 a zhodou okolností a jeden z tých troch bytov, čo som dostal tip, tu nie je. Prečo? 
Viete mi povedať?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja ani neviem, čo držíte v ruke.  
 
p. Špak, poslanec MZ: Zoznam bytov a nájomcov, ktorí sú aj s číslami bytov, tak ale tu potom 

chýbajú nejaké byty. To je potom asi nedokonalá odpoveď alebo zle položená otázka. 
Neviem teraz.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Mesto Košice disponuje, pani Dudová kývne hlavou, dva a pol 

tisíc bytov cca, dvetisíc bytov? 1200 sociálnych. Okej, čiže 1462. Pán kontrolór to už 
naštudoval medzitým. To vie. Áno, robí kontrolu v tejto oblasti, asi mu hneď dáme 
slovo, nech sa dobehnú aj tieto veci. Čiže a samozrejme, tie druhy bytov, vždy je 
správne niekto iný. Čiže pozor, ako je tá otázka položená, aby zbytočne ste si nemysleli, 
že vám niekto niečo tají, hej. Pozor, niečo má bytový podnik, niečo má napríklad Luník 
IX, niečo má mesto Košice, niečo majú mestské podniky, mestské organizácie, čiže je 
to taký komplex týchto informácií. S faktickými pán poslanec Karaffa, Lörinc, pán 
poslanec Špak. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: No, teraz sa ku mne dostal ten materiál. Je to jedna A4, čo tu koluje. 

Sú to hybridné byty a nie je tu síce čísla pri tých riadkoch, ale dohromady ich tu môže 
byť nejakých 35. No, čiže nie sú tu všetky byty, čiže to neznamená, že niekto nejakým 
spôsobom zavádza, to je proste jedna strana z 1500 bytov, hej a kde je 34 bytov, čiže 
prosím ako nezavádzajte. A čo sa týka tých cien, no tak áno, tie budeme navyšovať v 
bode číslo, ja neviem, 70, či ktorý to je. Ja neviem, či už, či má  zmysel viesť túto 
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diskusiu. Proste prečítal sa návrh na uznesenie, poďme hlasovať a poďme ďalej. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, ale ešte faktickú furt tam máme, takže pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Asi už začínam chápať tú odpoveď, čo tu je, ale k tomu navyšovaniu, 

čo teraz avizoval pán kolega Karaffa, tak my ideme zvyšovať tie nájmy okolo 10-11 Eur 
mesačne, len aby sa vedelo, hej. 

 
p. Polaček, primátor mesta: V rámci regulovaných cien máme nejaký strop, tam môžeme ísť 

len do maximálneho stropu zákonného, ak sa rozpráva o regulovanom nájomnom. Pán 
poslanec Matoušek.  

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja som človek faktov a ja som si otvoril tú 

jednu zmluvu, ktoré podpísali medzi bytovým podnikom a vysoko postaveným členom 
našej mestskej polície a tu som si našiel zálohový predpis a vidím tu, že základné 
nájomné je na úrovni 26 Eur, čiže náš vysokopostavený človek platí nájom 26 Eur za 
mesiac no a keď toto je naša sociálna politika, tak naozaj chce sa mi z toho, ako sa 
hovorí, nebudem sa radšej vyjadrovať, ale na druhej strane chceme zvyšovať tuná alebo 
zvyšujeme poplatky dôchodcom a takto šafárime s našimi bytmi za 26 Eur na mesiac. 
Celkový zálohový predpis, ktorý je tuná, je 181 Eur vrátane nájomného. Komerčné 
nájomné dneska sa pohybuje vrátane energie na úrovni 500 - 600 Eur. Prepáčte mi ale, 
tak ja neviem, kde som sa to dostal.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa.  
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Bolo by možné, aby sme dostali nejaké tak možnože aj víkendové 

školenie, že ako sa tvorí legislatíva, ako my tu rozhodujeme. Mne niekedy už idú z toho 
vlasy vypadnúť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja si myslím.. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Máme v bode 69 stanovenie výšky nájmu v obecných a hybridných 

bytoch v majetku mesta Košice. Ideme to navýšiť. Nemôže byť stanovené proste z 
brucha, že niekto si otvorí nehnuteľnosti.sk a povie si, za tento byt by sme mohli pýtať 
600 Eur, tak budeme pýtať 600 Eur: No nie. My máme nejaké pravidlá, tie pravidlá sú 
tvorené v medziach nejakej vyhlášky, nejakej legislatívy. Prosím, nevytvárajte tu dojem, 
že niekto umelo nejakým spôsobom tuná niekom znižuje nájomné, lebo to nie je pravda 
a nie je to korektné. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len na tú prvú otázku. Áno, rokujeme presne tak, ako náš 

slovenský parlament. Nech sa páči, pokračuje pani poslankyňa Kovačevičová. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže, chcela by som len povedať, že vlastne aj z diskusie 

a množstva zapojených v tejto téme vyplynulo, že návrh pána poslanca Špaka nie je zlý 
a je na mieste a ja opodstatnený, takže prečo by sa nevykonala kontrola. Mám za to 
a tento návrh určite viacerí podporíme.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Super. Ďakujem pekne. Posuňme sa ďalej. Pán poslanec Špak má 

procedurálny návrh. Nás vyvedie z tohto. 
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p. Špak, poslanec MZ: Padlo tu teraz také dosť vážne vyjadrenie od pána kolegu Karaffu. A ja 
by som vás chcel poprosiť kolegovia, ja vám prečítam, ak mi schválite teraz jeden 
vstup. To znamená, procedurálny návrh je, aby som mohol ešte alebo, aby poslanci 
mohli ešte raz vystúpiť v rozprave. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nechceme sa k téme bytov riešiť v téme bytov? Naozaj. Nech sa 

páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Sťahujem procedurálny návrh.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, pani poslankyňa Iľaščíková ešte má nejakú procedúru. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Som chcela poprosiť o vyjadrenie ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. Dostane.  
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: ...pána kontrolóra, ale kvôli tomu, lebo možnože by nám 

vyjasnil niektoré otázky a zbytočne by nemusela prebiehať diskusia. Prosím, dajme mu 
... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Mám za to, že tá faktická aspoň využiť a vždy sa to točí dokola. 

Ešte pán poslanec Lörinc dá faktickú, aby sa uzavrelo to, na koho reaguje. Toto je 
problém.  

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem, ja vychádzajúc aj z toho, čo povedal pán predseda 

majetkovej komisie, pán Karaffa, je evidentne v tomto skúsenejší a zbehlejší ako pán 
predseda komisie výstavby a dopravy, pán Špak, ten je v tejto komisii a pozícii nový, 
tak by som ich chcel poprosiť, či sa nevedia páni spojiť a možno pán Karaffa vie spraviť 
školenie pre pána Špaka, aby sa dostal do témy, aby to sme nemuseli otvárať na 
zastupiteľstve. Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán kontrolór, či pán poslanec Schwarcz. Má nejakú otázku na 

pána kontrolóra pán poslanec Schwarcz? Nevidím vás. Iné, mimo hej. Pán kontrolór, 
nech sa páči. 

 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Ďakujem pekne. Trochu na odľahčenie začnem pánom 

poslancom Vrchotom. Zhodou okolností mám prehľad o Račom potoku, pretože skoro 
denno-denne tadiaľ sa prechádzam so psom. Takže, viem nielen, že bola uplatnená 
reklamácia, ale viem aj o tom, že je tam naklonený hrdzavý stĺp, ktorý o chvíľu spadne 
do verejného osvetlenia. Čo sa týka Račieho potoka, to sa jednalo o oplotenie, ktoré 
zabraňuje prechod po  komunikácii k rodinným domom, to sme riešili teraz. Čo sa týka 
návrhu pána poslanca Špaka. Chcel by som vás len upozorniť, že v súčasnej dobe 
dokončujeme kontrolu nakladania s bytmi. Prakticky táto kontrola bude ukončená v 
priebehu tohto týždňa, ale ďakujem pekne, pretože množstvo informácií, ktoré napríklad 
odzneli od pána Fedoročka, aj ďalších sa objavujú, tieto informácie sa objavujú aj v 
mojej správe z kontroly. Pre vašu informáciu, iným organizáciám, ako nie mestským 
máme, sme poskytli k dispozícii 28 bytov. Toto všetko v správe je uvedené. Dokonca 
máme aj byty, za ktoré sme platili do fondu opráv a údržby, ale pritom sme nebrali za 
ne nájomné. Okrem toho máme aj byty, ktoré nie, že sú neobsadené niekoľko rokov, ale 
musím povedať, že máme tam aj byty neobsadené od roku 2011. Bohužiaľ, sme sa 



99 

 

zamerali aj na základe podnetu z jedného z poslancov aj na školnícke byty a aj keď ich 
je 19, musím povedať, že aj tam má mesto výrazné rezervy. Čo sa týka ich využívania. 
Takže vzhľadom k tomu, že tá kontrola, ktorú navrhuje pán poslanec Špak, ja ju 
považujem naozaj za administratívne náročnú a na druhej strane Útvar hlavného 
kontrolóra prakticky by suploval to, čo majú robiť normálne odborné útvary, či už na 
bytovom podniku alebo na magistráte mesta. Dávam na zváženie. My urobíme, nie je 
problém, len bude to dlho trvať a na druhej strane stále sa bude zaujímať o to, kedy 
budú predložené výsledky inventarizácie všetkých bytov vo vlastníctve mesta, kde sa 
dožadujem tejto informácie a výsledku inventarizácie už prakticky niekoľko rokov. 
Doteraz som tieto výsledky nedostal k dispozícii. Keby inventarizácie boli tohto 
majetku urobené v súlade so zákonom 431/2003 o účtovníctve, tak zaručene by sme 
vyčistili a prišli aj na tie nedostatky, na ktoré upozorňuje pán poslanec Špak. 
Predpokladám, že na ďalšie zastupiteľstvo bude predložená správa z kontroly 
nakladania s bytmi a možno by bolo dobré potom takúto diskusiu a ďalšie pripomienky 
ešte odvíjať na, po oboznámenie sa s touto kontrolou a možno by som považoval za 
vhodnejšie vtedy ešte upresniť predmet kontroly vzhľadom k tomu, že som navrhol 
pánovi poslancovi Špakovi, že keď urobiť tú kontrolu, tak až v druhom polroku. Čiže je 
ešte priestor upresniť predmet kontroly aj v tej podobe, aby sme presne videli o koľko 
peňazí v niektorých prípadoch mesto prichádza, pretože je pravdou, že aj teraz máme 44 
bytov, hybridných bytov neobsadených, sú riešené, sú prideľované, ale v niektorých 
prípadoch som bol nútený skonštatovať práve z kontroly, že náklady na ich opravy sú 
neúmerne vysoké a nikdy sa nám nevrátia. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, pán poslanec Petrovčik a pán poslanec Lörinc, 

pardon, s faktickými. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Takže mali sme tu zopár vstupov, v ktorých sa oháňali tým, že im 

právnicky dvíha chlpy a tak ďalej, že sú profíci v tom. Potom náznaky, že by som sa 
mal poradiť. Ja som si, ale aj prečítal to nariadenie, opatrenie Ministerstva financií o 
regulácii cien nájmu bytov a ja vám prečítam len jednu vec a som zvedavý ako na to 
budete reagovať. V súvislosti s tým, čo som vám prezradil pred pätnástimi minútami. 
§ 4, vážení právnici, toto opatrenie sa nevzťahuje na byty f) užívané na podnikateľskú 
činnosť so súhlasom vlastníka alebo ich sčasti užívané na podnikateľskú činnosť so 
súhlasom vlastníka. Ja som prvé 4 typy, čo som len prešiel námatkovo, tak už tam som 
objavil vec, ktorú by ste po tých štyroch či piatich rokoch úspešného bádania mali 
dávno vedieť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, pán poslanec Petrovčik. 
 
p. Petrovčik, poslanec MZ: Ďakujem pán primátor. Ja chcem ešte poďakovať pánovi 

kontrolórovi, lebo vlastne bol som to ja, ktorý poukázal na tie školnícke byty a keď som 
v podstate nevidel inú možnosť, tak len takáto pripadala do úvahy, takže som rád, že sa 
potvrdilo, to tak pán kolega Špak našiel, tak ja som zase našiel tento problém. Tie 
školnícke byty vážne sú využívané a nie je tam ani koncepcia, čo s nimi, ako ďalej. 
Takže budem rád, keď sa to pohne. A k tým ďalším tridsiatim, štyridsiatim či koľkým 
neobývaným bytom, ktoré asi pravdepodobne treba zrekonštruovať najprv, vás chcem 
len poprosiť, prirátajme si k tomu 19 školníckych alebo prípadne hovorme 
o päťdesiatich dokopy bytoch, ktoré sú dlhodobo nevyužívané. Ak len to hodíte do 
kalkulačky, len za posledný rok, keby ste ich zapojili do programu štátnej pomoci 
Ukrajincov, ubytovali Ukrajincov, máte 300 tisíc na účte. Bodka. 
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p. Polaček, primátor mesta: Nepredbiehajme kontrolu. Počkajme si kontrolu. Aj mesto sa 
môže vyjadriť ku kontrole, potom bude komplexný záver a potom robme súdy. Pán 
poslanec Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Pán kontrolór, ste spomínali, že robíte kontrolu aj prideľovania, 

spôsobu prideľovania tých bytov, keď sa správne nemýlim a týka sa to aj spôsobu 
prideľovania bytov, ktoré sú v správe mestskej časti Luník IX? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán kontrolór. 
 
p. Gallo, hlavný kontrolór mesta: Nie. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vyčerpali sme sa, aj tému. Uzatváram rozpravu a poprosím 

návrhovú komisiu návrh na u... Ja viem, len sa nehlási, tak neviem. Ja viem, že bol, len 
sa stiahol, tak som si nebol istý, o čo sa jedná. Ešte dajme slovo pánovi. Nie je problém? 
Dobre. Čo sa týka bytov, tak máme ešte priestor. Návrhová komisia, nech sa páči. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Takže doplňujúci návrh pána poslanca 

Špaka. Mestské zastupiteľstvo žiada Útvar hlavného kontrolóra zabezpečiť a) kontrolu 
všetkých nájomných zmlúv k bytom a zmluvu o pridelení bytu mesta Košice aj ich 
súlad s opatrením Ministerstva financií číslo 1R2008 a regulácii cien nájmu bytov, b) 
písomný zoznam bytov, na ktorý sa nevzťahuje toto opatrenie. Termín - zaradiť do 
plánu kontrol na druhý polrok 2023. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 72 -  za: 36, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte, nech sa páči, návrhová komisia. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: A ešte pôvodný návrh. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa predloženého návrhu berie na vedomie: 1. správu o 
činnosti a výsledkoch kontrol od tretieho riadneho zasadnutia Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach, ktorá obsahuje výsledky z kontrol podľa predloženého návrhu, 2. správu 
o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mesta Košice za rok 2022. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 73 -  za: 38, proti: 0, zdržali sa:  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem. To je všetko návrhová 

komisia? Áno, ďakujem, takže bod 57 sme vyčerpali. 
- - - 

 
Bod č. 57/1 
Rada pre etiku – informatívna správa 
 
p. Polaček, primátor mesta: Posúvame sa do 57/1, ktorým je bod, Rada pre etiku – 
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informatívna správa. Požiadal o tento bod pán poslanec Horenský. Nech sa páči. Máte 
slovo. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Tak ja len v krátkosti. Prečítam najprv návrh na 

uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach berie na vedomie informatívnu správu 
Rady pre etiku. Tu len v krátkosti zhrniem, že v podstate aj zo štatútu, respektíve 
z etického kódexu vyplýva povinnosť informovať o našich stretnutiach alebo našej 
činnosti, ak príde nejaký podnet. Za posledné obdobie sme riešili 2 podnety. 
Predpokladám, že pán Petrovčik to podal ako fyzická osoba, čo sa týka porušenia 
niektorých článkov v rámci etického kódexu. Taktiež poukazoval na nejaké porušenie 
volebného moratória. My sme sa venovali len jednej činnosti, respektíve podnetu, ktorý 
sa týkal porušenia etického kódexu, kde sme v podstate potvrdili alebo konštatovali to, 
že etický kódex bol porušený zo strany pána Djordjeviča s tým, že odporučili sme, aby 
sa do budúcnosť zdržal konania podobného charakteru. A potom to bol podnet pani 
Metzger, ktorá nejakým spôsobom jednak žiadala pána primátora, aby zjednal nejakú 
nápravu alebo respektíve nejakým spôsobom pokutoval poslancov za to, že nesedeli v 
bode Slovo pre verejnosť. Neviem, čo urobil v tejto aktivite alebo činnosti, ale my ako 
Rada pre etiku sme konštatovali, že nedošlo k porušeniu nejakých článkov etického 
kódexu, avšak vydali sme alebo odporučili sme poslancom, aby nejakým spôsobom 
rešpektovali tento bod Slovo pre verejnosť. Čo sa týka ešte ďalšej činnosti, sú tu také tie 
návrhy a pôjde jeden mail poslancom, ktorí ich vyzve na nejakým spôsobom, ak budú 
mať nejaký podnet na úpravu etického kódexu, tak budú mať možnosť. Boli sme už aj 
oslovení nejaký médiami. Chýba tam jedna možnosť, aby etická komisia mohla riešiť 
podnety aj z vlastnej iniciatívy, čiže tam dôjde k nejakej tej úprave. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú nejaké doplňujúce návrhy v diskusii. Ak nie, 

návrh na uznesenie ste prečítali, čiže bol predložený. Uzatváram rozpravu a nech sa 
páči, návrhová komisia môžete ešte raz.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

berie na vedomie informatívnu správu Rady pre etiku. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Hlasujte.  
 
Hlasovanie č. 74 -  za: 37, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 58 
Informácia o pripravovanom návrhu Programového rozpočtu mesta Košice na roky 
2023 – 2025 
 
p. Polaček, primátor mesta: Dovolím si vysvetliť, čo ma viedlo k tomu, aby som tento bod 

takto predložil i napriek tomu, že neschvaľujeme rozpočet, ale je to informácia. Mnohí 
ste sa ma aj včera pýtali, ale aby aj tí, ktorí ten môj názor nepoznajú, budem rád, ak sa s 
ním oboznámia. Naozaj situácia z pohľadu verejných financiách a financovania mesta 
nie je ružová. O tom sme už rozprávali mnohokrát. Po tom ako sme spoločne sa 
niekoľkokrát oficiálne stretli, ale mnohokrát aj neoficiálne, tak namiesto toho, aby nám 
prichádzali návrhy, čo nie je výtka, lebo tomu rozumiem, čo by sme mali vylúčiť, čomu 



102 

 

by sme sa nemali v rozpočte, čím by sme sa nemali v rozpočte zaoberať, tak skôr to 
bolo naopak a návrhy, či už od poslancov, mestských podnikov, mestských organizácií, 
odborníkov prichádzali skôr tak, opravte toto, doplňte hento a žiaľ stalo sa nám to, že z 
deficitu okolo 7,5 milióna Eur sme sa dostali k deficitu takmer 20 miliónov Eur. Cieľom 
tohto bodu je, aby sme na to upozornili aj verejnosť, aby sme sa aj verejne začali 
rozprávať, lebo toto nie je ... Je to problém mesta. Nie je to ale osobný problém môj, nie 
je to ani osobný problém váš. Proste naozaj sme v tomto verejnom priestore a v tomto 
meste, ale v celom, na celom Slovensku v mestách a obciach v rámci samosprávy 
dopadli tak, že parlament chrlí zákony a keď tam v košieľke nie je napísané, že nemá to 
vplyv na štátny rozpočet, tak bezbrehom mnohokrát poslanci i tí, ktorí sú z nášho mesta, 
nediskutujú, dvíhajú ruky a potom to má zásadný dopad na rozpočet. Aj v minulom 
roku som vám tu premietal tabuľku, čo všetko z tých najväčších vecí spôsobilo deficit. 
Pripomeňme si Matovičov vládny balíček, ktorý nás pripravil o 18 miliónov, mzdy vo 
verejnej správe najmä v časti školstvo, to je okolo 6,8 Eur, samozrejme aj mzdy vo 
verejnej správe úradníkov proste spôsobili to, že ten deficit je obrovský. Ak by toto 
všetko nebolo, ak by štát buď prijal opatrenia, ale zároveň aj kompenzoval, tak 
pravdepodobne už rozpočet je dávno schválený. Možno by sme neboli všetci spokojní, 
ale každopádne by sme boli posunutí ďalej. Musíme vážne si povedať a to je to, k čomu 
vás chcem aj verejne vyzvať, naozaj si povedať čo oželieme. Bol som tu napadnutý aj 
tým, že prečo som neznížil teda mzdy na zamestnancov mesta a myslím, že som to 
vysvetlil v bode predchádzajúcom, pretože jednoducho musím rešpektovať kolektívnu 
zmluvu, tá nie je trhacím kalendárom, a kým jednoducho sme sa nedohodli, môžete to 
síce brať ako zlyhanie primátora, ale jednoducho musím rešpektovať to, že jednoducho 
k tej dohode nedošlo. Na druhej strane treba chápať, že prečo by druhá strana mala robiť 
ústupky. Treba sa na to vždy pozrieť naozaj z dvoch strán. Musíme si teda verejne 
povedať, že ten deficit je taký, aký je. Body, ktoré budú nasledovať za týmto bodom sú 
aj body, ktoré hovoria o úvere, ale i body, ktoré hovoria o tom, čoho by sme sa nemali 
zriecť. Istým spôsobom toto všetko sú pre mňa, pre vedenie mesta, pre magistrát, ktorý 
budú zostavovať rozpočet mnohé premenné, ktoré potrebujeme nejakým spôsobom 
vyriešiť. Čím viac premenných v rozpočte vyriešime, čím viac premenných sa 
zastabilizuje, tým jednoduchšie sa nám rozpočet podarí predložiť. Mojím cieľom je, aby 
naozaj sme do mesiaca rozpočet mali v takom stave, aby sme ho mohli vyvesiť a 
následne opäť na mimoriadnom zastupiteľstve, inak to asi nepôjde, na neplánovanom 
zastupiteľstve, ho schválili. Ja tie body trošku pospájam a možno hovorím trošku viac, 
ale o to menej v tých ostatných. Tak ako potrebujeme vyriešiť úverovanie europrojektov 
ak chceme čerpať peniaze z eurofondov, je to tých 35 miliónov približne na tých 62 
projektov a potrebujeme na to finančné krytie. Ak nám podarí toto dohodnúť o to menej 
bude už deficit, lebo zapracujeme toto číslo do rozpočtu. Ak si povieme, že niektoré 
akcie chceme oželieť, vieme ich vylúčiť. Na druhej strane naozaj my sme sem dali 
akcie, ktoré si myslíme, že nemali by sme, to je môj osobný názor, oželieť ako je ten 
maratón mieru, detská železnica. Sú to veci, ktoré jednoducho sú kultom nášho mesta, 
ale treba sa o tom rozprávať, treba si povedať áno alebo nie. Toto všetko, keď dokáže 
stabilizovať, tak sa dokážeme posunúť ďalej. Druhým takým vážnym prvkom sú 
požiadavky, ktoré jednoducho vznikli naozaj nad očakávanie moje osobné a to sú napr. 
aj mestské podniky, ktoré rozumiem a prirodzene pýtajú viac. Na druhej strane aj 
ministerstvo financií mi odkázalo, že keď nemáte na dopravný podnik, keď nemáte na 
to, aby ste si objednávali služby o verejnom záujme, objednávajte si menej. To je 
odporúčanie ministerstva financií, ale zapracovali sme tam aj tieto peniaze, pretože 
prístup prišiel, treba sa s tým vysporiadať. Máme pred sebou dodatok číslo 7 k tarife 
DPMK, ide opäť o poslancov, nie o primátorovi, či naplníme tú dohodu, ktorá tu bola a 
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teda, že či chceme meniť niečo v tarife. Toto všetko sú premenné, ktoré keď aj dnes 
nejakým spôsobom posunieme, o to ľahšie sa ten rozpočet bude schvaľovať. Máme tu aj 
veľkú jednu výzvu, myslím, že tiež sa za ňu netreba skrývať a to je eurovýzva, ktorá 
hovorí o dotácii pre mestské časti z pohľadu Ukrajiny, kde teoreticky môže mesto alebo 
mestské časti získať obrovský balík peňazí, ktorý nám môže pomôcť pri tom, aby sme 
rozpočet zvládli a postavili. Napríklad v meste Bratislava sa mestské časti a mestské 
časti dajú 11 miliónov mestu Bratislava z týchto peňazí, aby dokázali schváliť rozpočet. 
Pretože nielen mesto Košice, ale aj napr. mesto Bratislava je v rozpočtovom provizóriu. 
Čiže mojím cieľom je, aby sme rozpočet videli naozaj tak ako je, aby sme tú pravdu 
poznali, aby sme poznali položky. Položky sme si spoločne prešli verejne, spoločne 
diskutovali ste s kolegami, s riaditeľmi mestských podnikov, s odborníkmi, ktorí 
vysvetľovali prečo potrebujú viac, prečo sa nemienia alebo nechcú zrieknuť niektorých 
vecí, aby mohli napredovať, aby sme nestagnovali ako mesto. Myslím si však, že z 
tohto rozpočtu sa vieme vymotať, ale musíme jednoducho pozerať, prestať pozerať len 
čisto na seba, ale musím sa dívať na rozpočet ako mesto, spoločne. Nesmieme úplne sa 
sústrediť na naše ulice, nesmieme sa úplne sústrediť na mestské časti, ale musíme vidieť 
veci komplexne. Vidieť to komplexne skrz služby verejného osvetlenia, skrz služby 
mestská polícia, skrz služby ďalšie a ďalšie. Nemôžem celkom súhlasiť s tým, aby sme 
znižovali počet mestských policajtov, ale povedzme si to verejne, znížime. Ak si 
myslíte. Ja si to nemyslím, pretože ten poriadok chceme. Ak chceme menej nejakej inej 
služby, si to povedzme verejne. Neskrývajme sa za dvere a si to povedzme, lebo 
jednoducho nedá sa robiť tak, že príde požiadavka všetko škrtnutie, lebo pre mňa je toto 
dôležité, inak sa nepohneme. Čiže skúsme sa to pozrieť spoločne, skúsme naozaj 
spomaliť, zastaviť sa ten rozpočet. A teraz to myslím úprimne, dať dokopy. Fakty sú 
také, ak sú nejaké otázky, ktoré možnože neboli zodpovedané, kľudne sa pýtajte. Na 
druhej strane, mnohých z vás chcem za to poďakovať, ste chodili na stretnutia poctivo 
každý jedenkrát. Takže toľko komplexne aj do tých ďalších bodov, ktoré nás budú 
sprevádzať v rámci tohto zastupiteľstva a budú súčasťou vlastne týchto technikálií. Pán 
poslanec Matoušek, nech sa páči. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Veľmi často aj zhora od vás počúvam 

takúto vetu, že sa musím ohradiť voči určitým tvrdeniam, tak ako predseda finančnej 
komisie sa tie musím ohradiť voči jednému vyjadreniu, ktoré čítam v tejto dôvodovej 
správe a to je predložená tabuľka rozpočtu je výsledkom zasadnutí finančnej komisie. 
Finančná komisia nedala žiadne stanovisko k tomuto rozpočtu, resp. ani nemala k čomu 
dať, keďže nemala predložený rozpočet tak ako a má byť predložený rozpočet, ale 
predložila mu len nejakú 10 stranovú tabuľkovú časť, ktorá nezodpovedá naozaj 
reálnemu predloženému rozpočtu. Čiže sa chcem silno ohradiť voči tejto formulácii, 
ktorá je tuná. Ďalšia vec. Keď si teraz tak pozerám prvý nástrel rozpočtu, ktorý ste nám 
predložili, jeho príjmová čiastka bola na úrovni daň z príjmov podielových daní, t.j. z 
príjmov fyzických osôb bola na úrovni 129 miliónov pre rok 2023. Už teraz v tejto 
dôvodovej správe píšete, že je to na úrovni nejakých 132 miliónov Eur, čo je navýšenie 
zhruba o 3 milióny Eur. Ja si myslím si, že rada pre rozpočtovú zodpovednosť ešte vydá 
ďalšie prognózy, ktoré zvýšia túto hodnotu a tzn., že ťažko sa pracuje finančnej komisii, 
ak nedostáva relevantné informácie priamo od vedenia tohto mesta a ťažko vie prijímať 
nejaké rozhodnutia a presúvať nejaké finančné prostriedky, keď ani nevie, čo sa v 
týchto daných položkách, ktoré sa nachádzajú v tejto tabuľkovej časti, nachádza. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nechcem sa doťahovať pán poslanec. Každopádne finančná 
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komisia sa stretávala ...?..., ale toto nie je podstatné. Hovoríte o tom a je to pravda, i 
vďaka tomu, že nám to trvá možno dlhšie, tak sme navýšili príjmovú časť približne 
o tých, ináč to je myslím 2,7 - 2,8 milióna Eur, je to spôsobené tým, aj keď ja nie som 
a hlavne, keď pozerám na kolegyňu pani Kažimírovú, ona je dosť konzervatívna asi aj 
ja, neboli sme úplne nadšení tým, že zvýšime príjmovú časť, pretože ministerstvo 
financií hovorí, že peňazí bude menej o -60 000 dobre si pamätám? Ale Rada pre 
rozpočtovú zodpovednosť povedala, že ten rozpočet bude +2,7 milióna Eur. Tá 
informácia je stará možno 2 týždne, plus - mínus 3, a preto sme zapracovali to do 
príjmovej časti, aj keď s istou dávkou neistoty, pretože nemyslíme si, že to tak bude, ale 
Rada pre rozpočtovú zodpovednosť povedala, že to bude +2,7 preto zo 129 je 132. Na 
druhej strane pomáha to opäť trošku v tom rozpočte nájsť priestor na to, aby sme ho 
zostavili. Čiže to je dôvod, ten čas toto priniesol. My nemôžme a robíte aj rozpočty na 
mestské časti pán poslanec, nemôžme proste si vymýšľať čísla do príjmovej časti. Taká 
doba už nie je. V minulosti možno bola pred dvadsiatimi rokmi, že sa niečo tam strčilo, 
nafúklo, ale za tie čísla treba zobrať aj zodpovednosť. A my si nedovolíme a môžem 
rovno zodpovedne povedať, že mi to ani finančné oddelenie nedovolí, aby som tam 
napísal čísla, za ktorými si stáť nebudú. To sú naše nekonečné spory, ale pravda je taká, 
že mi to nedovolia. Tie čísla musia mať nejaký základ, aby sme ho vedeli vysvetliť, ako 
sme sa k týmto číslam dostali. Každé číslo má svoj podklad. Takže nemôžme si 
vymyslieť plus x miliónov, aj keby som to miliárd urobil, bolo by to určite ľahšie. Pán 
poslanec Schwarcz, nech sa páči. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja začnem prosbou, aby po tom mojom 

vystúpení si skúsil povedať, že kedy teda plánuješ predložiť rozpočet, lebo ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Chcel by som ho predložiť čo najskôr. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ... termín november, možno jún, možno apríl, mimoriadne, tak 

bolo by dobré, keby si to povedal ty, aby sme boli v obraze a nekonšpirovali. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Skôr ako budeš pokračovať, aby sme si to uzavreli, povedal som 

to niekoľkokrát, povedal som to verejne, povedal som v tom minimálne päť – šesťkrát 
na finančnej komisii, rozpočet predložím čo najskôr, naším cieľom je urobiť ho čo 
najskôr, ale musí byť spoločná zhoda, tzn. je to spoločné dielo. Ja viem, že sa nad tým 
ľahko ruky umývajú, primátor predlož, je to tvoja, tvoj mandát a my schválime. Ale ja 
si myslím, že to, čo predložím, že musí byť tak vyjednané, dojednané, aby sme to tu 
vybavili za minútu, pretože sa nedohodneme. Naozaj, ja chápem, že každý na chuť a 
záujem urobiť viac, vždy. Čiže to musí byť spoločné dielo, spoločná dohoda., Ale ak, 
tak ako som povedal aj médiám, ktoré sa ma pýtali pred dvoma hodinami na to, 
najneskôr si myslím, že ten deadline je naozaj koniec apríla, teda pätnásty apríl, aby to 
viselo do mesiaca. 15 dní to má visieť. Takže predpokladám mimoriadne zastupiteľstvo 
v závere apríla v prípade, že to pôjde. Bratislava by to mala mať tiež v tomto období 
nejak. Pardon, som nerozumel. Aha, na Jaroslava. To by ste mi dali pekný darček, keby 
sa to podarilo. Čiže pokračujte kľudne, zapojte pána poslanca, lebo som ho prerušil, ale 
aby sme si vybavili túto časť témy. Ďakujem. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ak teda môžem pokračovať, možno vysvetlím aj 

tie naše alebo moje výhrady, keď sme sa bavili o plate primátora. Poviem dve také veci. 
Prvá je taký kreslený vtip ako sedí rodina pri stole a otec hovorí manželke a deťom, že 
alkohol zdražel. A manželka sa pýta, takže budeš menej piť? Otec povie, nie. Budete 
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menej jesť. A narážam práve na to, čo riešime už či bola kríza, či nebola kríza, to sú 
výdavky na magistrát. Ja naozaj považujem za zlyhanie to, že nevieš vyjednať to, aby 
neboli trináste a štrnáste platy, lebo si myslím, že keby sa to chcelo, tak sa to dá. 
Minimálne, ak nebude rozpočtové krytie, tak určite odborári pochopia, že to nie je 
možné, aby bolo v kolektívnej zmluve niečo, čo nie kryté. Zároveň sa teda opýtam 
prečo, keď si povedal, že chápeš aj druhú stranu, prečo by mali ustúpiť, tak ja sa pýtam, 
prečo by mali tým pádom a prečo nás tlačíš do zvyšovania poplatkov za veci. Určite 
chápeš aj druhú stranu, tých občanov, že prečo by mali platiť viac, prečo by mali 
ustúpiť. Takto to vnímam ja, že jednoducho, druhý výrok, ktorý som chcel použiť, ak je 
kríza, tak sa tá kríza týka všetkých. Nemôže niekto v kríze mať 100 % toho, čo mal, keď 
nebola kríza a niekomu povieme, že bude za niečo platiť viac alebo že bude mať na 
niečo 30 %. Vysvetlím to presne na príklade Art film festu alebo detskej železnice, áno, 
sú to skvelé veci, ale takýchto skvelých vecí, na ktoré nebudeme mať peniaze, či už v 
rámci mestských podnikov alebo v rámci aktivít iných, v rámci projektov, dotácií, 
pretože v návrh rozpočtu, v tom pracovnom boli znížené dotácie, boli znížené nejaké 
ďalšie výdavky, tak si myslím, že je fér, aby detská železnica, ktorá je perfektná, 
spolupracujem s nimi, nedostala 120 tisíc, ale dostala napr. 80 tisíc a aby tí, ktorí 
dostávali či už dotácie alebo majú nejaké iné požiadavky, nedostali 10 % z toho, čo sme 
im dávali v minulosti a takisto dostali 30 – 40 - 50 %. Čiže pre mňa, ja zase poviem o 
tej rovnosti, s ktorou tu narábam už dlho, je to presne o tej rovnosti  a naozaj by som 
bol rád, keď chceš, aby ten rozpočet bol spoločným dielom, aby sme k tomu 
pristupovali takto a keď k tomu budeme pristupovať takto férovo, tak si myslím, že sa 
dohodneme. Lebo to, že ty máš nejaké priority, nás je tu ďalších 41 poslancov ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, čas vám vypršal. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: ... a kým vydiskutujeme o rozpočte v zastupiteľstve, tak dovtedy 

... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, ja vám rozumiem. Naozaj vám rozumiem. Ale keď raz 

nejaké služby stoja niečo, to nemôžete prísť do mäsiarne a  pýtať si tovar za polovicu. 
Jednoducho je doba, kedy služby stoja niečo. Nie je to zavinené mestom. Vieme využiť 
iné inštitúty na to, aby sme ľuďom pomáhali a dávali im rôzne zľavy, ale jednoducho tá 
služba niečo stojí. Čiže jednoducho sme sa rozhodli na úkor rozpočtu, na úkor rozvoja, 
na úkor všetkých vecí, ktoré všetci chceme, sme si povedali, mimochodom nie celkom v 
súlade so zákonom, že služby, ktoré stoja, budeme dotovať z našich peňazí. Nielen na 
fronte odpadu, ale aj na fronte dopravy a inde. Takže to prosím si musíme uvedomiť, že 
ten ústupok sme vlastne už urobili. A druhá vec, prosím nefabulujme, v prípade, že my 
nevyplatíme mzdy zamestnancom a kľudne môžu poslanci tam dať nulu, my ich 
vyplatiť musíme. Tu sa nedá špekulovať, keď tento záväzok existuje, právny záväzok. 
Tento záväzok, ja si nad ním nechcem umývať ruky, ale proste je platný, právne platný. 
Nerobme zo zamestnancov rukojemníkov. Jednoducho tak, ako som povedal, som ten 
materiál dal bokom a bude prezentácia, naozaj že prvá strela bokom a bude prezentácia. 
Naozaj vám pripravíme prezentáciu, ktorá vlastne hovorí o komplexnom zmapovaní 
služieb mesta, ako vlastne, aké služby robíme, ako ten maping vyzerá. Je to dosť 
komplikované aj náročné, samozrejme tie procesy chceme zjednodušovať, čiže je to aj o 
tom ako zefektívniť a tým pádom zefektívniť znamená aj zlacnieť. Čiže ten materiál je, 
tvorí sa, tzn. nespíme a neznamená, že nerobíme v tejto veci. Ale záväzky, zmluvné 
záväzky tak ako zamestnancov, tak ako dodávateľov, tak ako plyn, elektrika, 
jednoducho tam je daný. Neurobíme s tým nič, keď tie peniaze zoškrtáme, lebo ich 
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vyplatiť musím, musíme ako mesto. Čiže prosím rešpektujme tie základné veci, z 
ktorých sa nedá popustiť a diskutujeme tam, kde sa to popustiť dá. Toto keď prijmeme, 
túto tézu, určite sa posunieme ďalej. Pani námestníčka. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja by som chcela reagovať na pána poslanca 

Schwarza. Keď sa rozprávame o tej rovnosti a spravodlivosti, stále viackrát si povedal, 
že proste treba zobrať tým zamestnancom a tu ušetriť. Ak som dobre zachytila, ak som 
zachytila správne, myslím, že bola to presne tvoja požiadavka, aby sa navýšilo 
v rozpočte, aby sa navýšila položka Fondu zdravia z 5 tisíc na 40 tisíc. Ja som 
predsedníčkou Fondu zdravia, čiže mne by sa určite páčila, ak by to mohol byť viac 
peňazí, ale všetci si uvedomujeme, že v čase, keď je kríza a tých peňazí je málo, presne 
na tieto projekty si môžeme tie peniažky odpustiť. A zas, ja som chcela vlastne 
poukázať na to, že všetci vieme, že z Fondu zdravia tie peniaze na aké projekty a akým 
organizáciám, akým občianskym združeniam išli. Takže keď hovoríme o rovnosti 
a spravodlivosti, tak skúsme aj do týchto radov popozerať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Dobrý deň pán primátor, pán viceprimátor. Píšem vám 

takto kolektívne ako dlhoročným podporovateľom festivalov Biela noc. Idem rovno a 
priamo, pretože tento rok nebudeme vedieť finančne pokryť Bielu noc v Košiciach. 
Počas pandémie nám odstúpilo viacero podporovateľov a partnerov a tento rok sme 
dostali aj zlú správu z Fondu na podporu umenia, ktorý nás prvýkrát v histórii 
nepodporil, vraj si môžeme peniaze zohnať inde, len akosi zabudli povedať kde. Čiže 
prišli sme o ďalších 60 tisíc Eur. Už posledných 5 rokov Bratislavský rozpočet 
financuje Košice, pretože bohužiaľ nemáme žiadneho iného finančného partnera okrem 
grantu mesta a KSK. To však netvorí ani polovicu potrebného rozpočtu na Košický 
formát festivalu, nehovoriac o výraznom náraste cien za materiál. Ja sa iba pýtam, že o 
koľko ďalších podujatí práve niekto, kto je z kultúrnej oblasti, chce pripraviť toto 
mesto. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa a pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Pán primátor, povedal si veľmi dobre, všetko niečo 

stojí a musíme sa rozhodnúť, čo chceme, čo si chceme objednať. Som rád, že v návrhu 
rozpočtu je síce tam 30 miliónov pre DPMK ale aký je tvoj názor? Ostane to tam? 
Podpíšeme sa alebo podpíšeš sa pod rapídne zníženie výkonov v doprave, v MHD, lebo 
nech sa ľudia rozhodnú, čo chcú. Pozerať filmy, filmový festival alebo sa chcú voziť 
v MHD, hej? A čo zamestnanci dopravného podniku? Tí si nezaslúžia svoju mzdu? Aký 
je tvoj názor na túto vec, lebo pri štrajku sme ťa nevideli, ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Môj názor je taký, že ľudia sa potrebujú voziť aj za kultúrou, aj za 

športom, aj za podujatiami a nielen domáci, ale aj návštevníci mesta, ktorí tvoria kolorit 
tohto mesta. Pán poslanec Karaffa má procedurálny návrh. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Zo začiatku to vyzeralo tak dobre, že možno by sme dokázali aj celý 

program dnes spotrebovať, ale vyzerá to teraz veľmi biedne a ja si tak nesmelo dovolím 
predložiť procedurálny návrh na to, aby sme ukončili rozpravu, ak je tu nejaký návrh 
osobitný na uznesenie, nech sa prednesie, aby sme prešli plynule k ďalšiemu bodu číslo 
59. Čiže návrh na uznesenie znie, ukončiť rozpravu. 
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p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 75 -  za 14, proti 13, zdržali sa 10 
 
p. Polaček, primátor mesta: Diskutujeme ďalej. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Na druhej strane som rád tejto diskusii. Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ja by som len chcel poprosiť, ten materiál, čo si mal v ruke, si 

ukazoval, že existuje, mohol by som dostať pracovnú verziu, či musím počkať na 
finále? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Žiaľ, budete musieť počkať na finále, je to polotovar. Potom 

zbytočne sú mi vytýkané chyby, nedostatky, za materiál je niekto zodpovedný, je 
v procese. 

 
p. Špak, poslanec MZ: A kedy to asi bude? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Kedy asi bude hotový ten maping? Budúci týždeň v pondelok 

mám ja prezentáciu k tomuto materiálu. Keď to bude v stave, v akom to má byť, tak 
plánujeme aj verejné predstavenie všetkým vám a tam vám ten materiál dáme. Ale ešte 
nie je. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Dobre, ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ale je aj veľmi zaujímavý, čiže ja sa mu aj teším, že nás posúva 

ďalej riadenia mesta. A robíme to z eurofondov mimochodom, nie z našich vlastných 
peňazí. Robí nám to CIKE v rámci programu Košice 2.0. Pani poslankyňa 
Kovačevičová. Nech sa páči. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Pán primátor, spomínali ste dnes, že vymotať z tohto 

rozpočtu, z tohto návrhu, ktorý vlastne v tejto podobe je neschváliteľný, sa dá. Je tam 
v podstate schodok 18 a pol milióna, čiže deficit finančných prostriedkov. Vieme, že 
zákon o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy nedovoľuje v podstate takýto 
rozpočet schváliť a musí byť buď vyrovnaný alebo prebytkový. Takže máme za to my z 
klubu starostovia a nezávislí teda, aby naozaj seriózne rozpočet bol predložený na 
rokovanie mestského zastupiteľstva najneskôr do 30. apríla. Poviem úprimne, viacerí, 
väčšina sme strávili uplynulé 3 mesiace, 7 týždňov hodiny na finančnej komisii a z 
veľkej diery sa urobila ešte väčšia diera. Čiže zo 7 a pol milióna sme narástli na 18 
a pol. Nejaké ďalšie stretávania, čiže neviem či budú relevantné, pretože takýmto 
spôsobom sa nedá určite postupovať. Štatutár mesta, či mestskej časti sa nemôže 
zbavovať zodpovednosti. V demokratických voľbách v októbri dvadsiateho deviateho 
tie získal mandát, teda primátora ďalší a teda občania vám dali dôveru. A teraz dnes tu 
hovoriť, že zaťažovať verejnosťou našimi problémami alebo čo ja viem, občania majú 
dosť svojich problémov a to je tak isto, ako keď idete k lekárovi a potrebujete diagnózu 
a liečenie, predsa nebude sa vás lekár pýtať, tak ako vás mám liečiť. Na to tu sme my, tu 
ste vy a tieto veci máme spoločne riešiť. Ale naťahovať tento čas sa určite nejakým 
spôsobom ako nemá význam. Mne tie komisie určite nič nepriniesli a takto, keď som si 
vypočula viacerých, čiže nejaký extrémny význam to nemalo a stratili sme dosť veľký 
čas. Čiže ten schodok je naozaj obrovský, ideme schvaľovať v ďalšom bode úver, 
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poviem to sa povenujeme potom ďalej, že aký veľký úver a ako to v ďalších rokoch 
zaťaží rozpočet a aká bude ekonomická stabilita teda mesta. Ale máme za to, aby teda 
rozpočet bol predložený do 30. apríla a teda aby sme o ňom rokovali a ho schválili. 
Takže toľko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník. Nie. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Už len to, že rokujeme teraz v tomto bode a informácia je prejavom 

toho, že niekde zlyhal proces, myslím si, že iné samosprávy v obdobnej situácii si s tým 
dokázali poradiť a nemusia otravovať verejný priestor. K tým, čo sa udialo. Bolo tu 20 
poslancov, ak sa nemýlim, ktorí teda sú koaliční a podporujú pána primátora a doprajú 
aj mu manažérsky plat na to, aby riešil veci. Čiže ja sa čudujem, prečo ich riešime 
verejne. A chcem sa teda spýtať, že čo ste vyriešili teda tých stretnutiach. Lebo tí, ktorí 
údajne nechodili, tak sú teda zlí a ktorí chodili, sú tí dobrí a všetko je vyriešené. Čiže 
o čom sa teda bavíme? To je moja rečnícka otázka. A čo týka uznesenia v tomto bode 
je, že berieme na vedomie. Ja sa neviem stotožniť s tým, čo tu prebieha, aké divadlo sa 
tu hrá, lebo ja to považujem za Potemkinovskú dedinu a za veľkú, veľkú politiku, že tu 
sú tvrdené nejaké veci, že niekto nerokuje, nechce a že dohoda a že všetci sa musíme 
dohodnúť, lebo ak by som sa nechcel dohodnúť, nekonal by som ináč. Preto ja neviem 
hlasovať za uznesenie v tomto bode, že berie na vedomie a dovolím navrhnúť iné 
uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach po a) vyjadruje vážne výhrady k spôsobu 
prípravy rozpočtu mesta Košice na rok 2023 a jeho prerokovania s dôrazom na 
skutočnosť, že návrh rozpočtu na rok 2023 nebol ku dňu 14.03.2023 preložený na 
rokovanie mestského zastupiteľstva, po b) žiada primátora mesta Košice, aby 
prostredníctvom odborných referátov Magistrátu mesta Košice zabezpečil sfinalizovaný 
návrh rozpočtu a predložil ho mestskému zastupiteľstvu na schválenie najneskôr do 
30.04.2023. Čiže časť b) reaguje na to, čo ste už povedali pán primátor, že do konca 
apríla a časť a) hovorí o tom, že takto by sme rokovať nemali, ak budeme partnermi. Ja 
len poviem jednu vec, ja chodím tu na magistrát už 5 rokov a za 5 rokov, aj minule som 
vás pochválil a poviem, že som prvýkrát 5 rokov počul, že vieš čo, máš pravdu, 
spravíme to tak, ako chceš ty alebo po tvojom. A partneri, neexistuje partnerstvo, kde 5 
rokov ja ani raz som nepočul, okrem toho jedného prípadu, že spravíme to o tvojom a 
vždy musí byť po mojom. Lebo bol som na x stretnutiach, ale vždy som si vypočul len, 
že ja tomu nerozumiem, ja to nerobím dobre, nemôže to tak byť, nemáme peniaze. Keď 
som navrhoval niekde zvýšiť peniaze napríklad na šport, tak som bol obviňovaný ako 
poslanec, že nešetrím prostriedky mesta. Keď navrhujem šetrenie prostriedkov mesta, 
som obviňovaný, že nechcem podujatia. Čiže vlastne nijak nedobre. Ako hovorí jedna 
anekdota, taká fasa robota, ale furt dačo, furt dačo. Čiže aj ja som na tých stretnutiach 
počul furt dačo, ako to nemôže byť po mojom a v takom prostredí sa ťažko hľadá 
dohoda a preto aj to uznesenie a preto aj náš postoj ako klubový, toho, čo sa týka platu 
primátora. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Možno to je tak, že ten kto zriadil finančnú komisiu, váš klub, 

možno hľadá spôsoby ako mariť podmienkami, ktoré si dáva, aby sme rozpočet síce sa 
tvárili navonok ako veľmi chceme, ale aby sme to dobre komplikovali, pretože 
nedávame ako komisia stanoviská, nediskutujeme, nechceme dať záverečné stanovisko i 
napriek tomu, že dohoda bola, že nejaké spoločné urobíme. Skúsme rozmýšľať, či to nie 
je naopak. Pán námestník, pán poslanec Lörinc, pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja sa chcem opýtať pán poslanec Lörinc, že či keď to 
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vyriešili aj v iných mestách, že či to tak vyriešila aj Bratislava, bo ona je tiež v 
rozpočtovom provizóriu. Čiže ja nerozumiem tomu, že prečo stále poukazujete, že 
všetci ostatní to vyriešili. Možno na kraji máte jednoduchšiu situáciu, možno sa vás to 
šetrenie tak nedotklo, aj keď tie opatrenia sa vás dotkli, poplatky sa pozvyšovali, tam 
taká diskusia nebola. Tam ste dokonca povedal, že je to potrebné podporiť. Tak ja sa iba 
zamýšľam nad tým, že v čom je tá situácia tuná v meste iná. Že prečo sa nevieme o tom 
rozprávať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc a nasleduje pán poslanec Schwarcz, nech sa 

páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ako vy ste dosť statočný bojovník pán primátor, ak máte také 

podozrenie, že niekto koná, tak to pomenujte verejne. Ak viem niečo spraviť ja ako 
predseda klubu a môj klub, aby bol rozpočet prijatý, spravíme to. My sme dali, sme 13 
členovia a dali sme 26 požiadaviek, tzn. 2 požiadavky na jedného poslanca. A sú tam 
požiadavku, že žiadame opraviť chodník, cestu. Veď na to sme volení. Ja nežiadam 
peniaze pre seba. A na druhej strane, pán viceprimátor, keď vy tak chytáte za slovíčka 
dosť často na kraji ... dobre, tak vo všeobecnosti sa zamyslím nad úvahou, že prečo. Na 
kraji sedí Polaček, sedí Kovačevičová, sedí Lörinc, sedí Petrovčik a tam prejde rozpočet 
v ťažkých situáciách bez diskusie. A tu sedia skoro tí istí ľudia a nevieme sa dohodnúť 
mesiace. Lebo nie je problém, že sme v provizóriu, to je aj Bratislava, aj iné mestá. 
Problém je, že my i napriek tomu za 4 mesiace sme sa nikam nepohli. A to mi dá za 
pravdu podľa mňa dosť veľa poslancov a poslankýň. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Je to zaujímavé všakže? Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. No veľmi ma zarazila tvoja reakcia pán 

primátor. Zase sa vrátim len k reflexii, sebareflexii a za každú cenu konfrontovať a 
povedať niečo, s čím ani ty nesúhlasíš a nie si s tým stotožnený, ako povedať, že niekto 
to tu sabotuje rozpočet, keď všetci ťa vyzývame už dlho, aby si ho predložil. No žiaľ, 
nikto iný okrem teba ho predložiť nemôže. A uznaj, že tá reakcia, ani sám nie si si istý 
tým, že si povedal to, čo si  reálne myslíš. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Tak si to skúsme ešte raz rozmeniť na drobné. Ja nemôžem 

predložiť schodkový rozpočet. A za podmienok, ktoré ste mi mnohí dali, nie je možné 
ho predložiť. Lebo jedna z veľkých podmienok je menej peňazí na magistrát, na 
zamestnancov. Druhá vážna podmienka je veľa peňazí na dopravný podnik. Proste 
podmienky sú nastavené tak, napríklad pri chode magistrátu, že nemôžem vyhovieť 
tejto podmienke. Čiže na jednej strane áno, je to o chodníku, o ceste, súhlasím a to je 
fajn, ale podmienky, za akých okolností sa k týmto peniazom dostať, sú 
nerealizovateľné. Čiže musíme dovtedy diskutovať, aby sme si uverili, dôverovali, že 
proste sú miesta, kde sa proste tie požiadavky vyplniť nedajú. To je mojím cieľom. 
Podmienku, ktorý váš klub si dal, je nerealizovateľná. Ale keď o nej nechceme 
diskutovať a sa o nej rozprávať a stretávať, ja vám to neviem vysvetliť. Verím, že práve 
ten maping o tom, ako magistrát funguje, nejakým spôsobom vás presvedčí, že proste 
nedá sa z niektorých peňazí zobrať. Z mnohých áno, ale z tejto kapitoly, ktoré naozaj 
veľká, súhlasím, to nejde. Bola tu požiadavka, zruš mestskú políciu. No proste to sú tak 
absurdné požiadavky, že dokiaľ tieto absurdnosti medzi sebou si nevyrozprávame, 
nevyhádame, naozaj doslovne vyhádame a nepovieme si, že hej, že asi nejak to treba 
ukotviť, okej, tak sa nepohneme. Čiže my tieto naozaj anomálie musíme na nich 
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zabudnúť, nemôžeme riešiť v rozpočte anomálie, ktoré sú neriešiteľné. Je tam veľmi 
veľa vecí, ktoré sa dajú, ktoré sa dajú oželieť, ktoré si povieme dobre. Ale sú veci, s 
ktorými sa nedá pracovať a toto si musíme veriť a dôverovať. Nechceme si dôverovať, 
veriť, preto pripravujeme, tak ako sa pýtal pán poslanec Špak, kedy bude tento materiál, 
prezentáciu, kde opäť ďalšiu premennú verím, že uzavriem a si poviem verím, že 
uveríme odborníkom, ktorí vlastne vám vysvetlia, ako vlastne celý tento magistrát 
funguje. Proste musím to urobiť a myslím si, to pomôžem veci. Kto chce, bude počúvať, 
kto nie, samozrejme nie. Pán poslanec Saxa a pán poslanec Kundrát. 

 
p. Saxa, poslanec MZ: Vážený pán primátor, ďakujem za tieto slová. Tak ako si povedal a 

dobre hovoríš, schodkový rozpočet schváliť nemožno. No dnes schválením alebo resp. 
platí, ostal taký aký je, čo je dobré, pretože poslanci preukázali, že majú v teba dôveru, 
že je to ok, stoja za tebou. A taká paralela by bola tá istá, že iste máš aj ty predstavu 
o tom rozpočte, ako sa o tom bavíme, ako ten rozpočet urobiť. Lebo on sa nejak musí 
dať urobiť, hej, nejaké priority musia byť. Prečo teda dnes nemáme predložený 
rozpočet? Respektíve to nech ti je  takou motiváciou, že máš tu podporu poslancov, 
predlož rozpočet podľa svojich predstáv a ak bude niečo, ešte ho vieme doladiť. Len ho 
predlož, pretože akýkoľvek rozpočet je lepší ako žiaden. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja len k tomu, čo si povedal naposledy pán 

primátor, my rokujeme vlastne od 9. januára myslím o tom rozpočte, sa rozprávame na 
komisiách finančných a pod. a je že 12., 14. marec pardon, rozpočet nebol predložený 
a otázka je, že čo sa tak rapídne zmení medzi dnešným dňom a 15. aprílom, aby 
rozpočet už mohol byť predložený a že či nájdeme tých 18 miliónov alebo sa viac 
budeme rozprávať alebo nerozumiem tomu, že prečo to nemohlo byť vyriešené doteraz 
verzus to, že to bude môcť byť vyriešené o mesiac. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Verím, že aj tento čas spôsobí to, že obrúsime hrany a uveríme 

tomu, že niektoré veci sa nedajú a niektoré každý bude musieť ustúpiť, i ja. Ale 
jednoducho je veľmi ľahké povedať, všetko škrtni, my to potom schválime, akýkoľvek 
rozpočet, čiže ja s tým nesúhlasím celkom, celkom s tým nesúhlasím, lebo môžu 
vzniknúť škody. A my sme zodpovední v každej jednej kapitole sú vždy prvky, preto 
boli tie stretnutia, ktoré sú nemenné. Buď majú súvis s eurofondami, s nejakými 
dotáciami, s nejakými zmluvnými záväzkami, súdnymi spormi, proste zo všetkého nám 
vyletí niečo. Takže verím, že jednoducho tá diskusia napomáha tomu. Vážim si každého 
jedného, kto prišiel. Tých stretnutí bolo, ja neviem, dvadsať, sedem oficiálnych na 
finančnej komisii. Vždy som prosil, uzavrieme kapitolu, povedzme si definitívny názor, 
je fajn, nie je fajn. Nedostali sme sa k týmto záverom. Prosím, ja nemám závery. Poďme 
robiť závery spoločne. Lebo keď škrtnem políciu, piati ďalší poslanci im vlasy budú 
dupkom stáť. Ale hlavne si to nemôžeme, lebo tiež tam máme záväzky, hej? Chceme 
škrtnúť detskú železnicu? No ja s tým mám naozaj vážny problém, ja si myslím, že to 
musí byť. Diskutujeme o maratónu mieru, no ja si to neviem predstaviť, že toto 
neurobíme. Proste, proste, ale keď my tieto témy nemáme definitívne uzavreté, tam 
napr. mám ja reálny problém, ja si to neviem predstaviť, ale poviete, že nie, tak nič iné 
mi neostane, ustúpim. Ale tieto veci ja počúvam prvýkrát, že s tým je problém, hej. Pani 
poslankyňa Kovačičová, pán poslanec Lörinc. Ja sa už opakujem, už budem menej, 
sľubujem. 
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p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Pán primátor, závery sú jednoznačné a to, že nám chýbajú 
finančné zdroje. Keď to chceme nechať v takejto podobe, potom sa musíme pobaviť ako 
získať ďalšie externé zdroje. To je čo? Budeme sa zbavovať mestského majetku, 
budeme niečo predávať, jednoducho sme na lodi, ktorá sa potápa. Nevieme zostaviť 
rozpočet alebo budeme škrtať. Čiže vieme to jednoznačne pomenovať alebo čo? 
Navýšime ďalší úver? Čiže nevezmeme 8 miliónov, ale vezmeme 20 miliónov? Čiže 
tých návrhov a riešení ja si myslím, že je viacero. Len ich treba správne pomenovať. 
Chýbajú nám peniaze, čiže navýšime externé zdroje, budeme sa zbavovať mestského 
majetku alebo potom budeme rapídne a jednoznačne škrtať, ale aj vy ako štatutár potom 
musíte prísť a povedať, toto sú základné ciele a priority, máme nosný podnik v meste 
Košice, toto, toto sú základné ciele a nemôžte čakať od 41 poslancov, že toto všetko 
budú nejakým spôsobom zoškrtávať. Čiže ten mandát v rukách máte vy. 

 
p. Polaček, primátor mesta: A práve aj dnešné zastupiteľstvo, ktoré rieši kopec premenných. 

Napríklad a reagujú na tieto veci. Kováčska 34, predaj. To sú práve tie opatrenia. 
Hybridné byty, zvyšovanie cien. To sú práve tie opatrenia. Je tu tarifa, je tu úver, sú tu 
ďalšie a ďalšie body. Čiže tieto body aj dnešné zastupiteľstvo nás posunie výrazne v 
rokovaniach a ten deficit opäť trošku sklapne a nebude taký veľký. Čiže aj o tom je 
dnešné rokovanie. Každým jedným bodom sa posúvame aj v tejto téme. Pán poslanec 
Lörinc. 

 
p. Lörinc, poslanec MZ: Chcel by som poprosiť, aby politicky nebolo zneužívané to, pán 

primátor, že tvrdíš, že niekto ide rušiť maratón a detskú železnicu. To nikdy nebolo 
povedané. Bolo povedané, aby boli znížené výdavky. A ja pripomeniem jeden moment, 
keď bola korona kríza a maratón bežalo 400 bežcov, sme dali 80 tisíc, lebo sme pomohli 
maratónu a nakúpilo sa čo? Keď robil vyúčtovanie pán kontrolór. Nakúpili medaile, 
ktoré nemuseli byť rozdané a boli poslané poštou. A teraz, keď mesto v kríze, maratón 
nemôže pomôcť mestu? Lebo rozpočet maratónu je od 800 tisíc Eur do milióna a 
dotácia mesta je 100 tisíc. Čiže aj keby sme dali nulu, čo nikto netvrdí, maratón dokáže 
bežať. Ale my len hovoríme, že keď sme škrtli napríklad v pôvodnom návrhu športové 
kluby na nulu, 0 Eur, tak sa s nimi mohol aj maratón podeliť. Ale nikto nehovorí, že 
zrušme úplne maratón, nikto nehovorí, zrušme úplne železničku, nikto nehovorí, že 
zrušme tieto veci ako to sa snažíš podsúvať vo svojich vystúpeniach. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Znižovanie dotácií znamená napr. pri cyklo, že to nebude. Pri Art 

filme, nebude. Maratón storočnica, ja si nedovolím a budem búchať do stola, 
nedovolíme si to. Myslím si, že každý súdny človek v tejto miestnosti urobí všetko 
preto, aby storočnica maratóna bola na úrovni. Na úrovni svetovej. Hostia, ktorí sa tu 
chystajú, jednoducho toto všetko bude stáť veľa peňazí, ale aj veľký efekt pre naše 
mesto, veľká popularizácia, veľká téma, hostia. Nielen plné hotely, ale svetoví hostia v 
rámci mieru, v rámci konferencií, v rámci všetkých týchto vecí. Čiže je to aj morálna 
vec. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. No toto je presne tá ukážka toho, ako sa dá 

dohodnúť. Ty si myslíš, ty to považuješ za dôležité, ty si nevieš predstaviť. Ale kde je 
na miske váh, že nebudú fungovať, nedostanú dotáciu športové kluby, ktoré robia s 
tisíckami detí pravidelnú činnosť, x hodín atď. Jednoducho za to je nás tu 41, aby sme 
sa o tom bavili pri rozpočte, aby sme hľadali kompromis, aby to nebolo, to zopakujem, 
nikto nechce nič rušiť, ale aby to nebolo, že jeden 100 % a jeden 0. Presne o tom je tá 
dohoda a o tom je hľadanie tých kompromisov, aby to bol kompromis a keď povieš, že 
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vieš nájsť peniaze aj na to, aj na to, okej, ale jednoducho nemôže to byť o tom, že ... 
jednoducho to nie je exaktné, na to nie je etalón, že čo je dôležitejšie a čo nie je. Pre 
teba niečo, pre niekoho niečo iné. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, nerozumieme si. Ja si to neviem predstaviť, ale 

preto som zaradil pod číslo 72, ktorý hovorí o tom, či áno alebo nie. A ja to budem 
rešpektovať. Ale ja si to v tejto chvíli neviem predstaviť. Preto som zostavil tento 
program, aby som aj túto premennú vyriešil, lebo som zachytil, že proste s tým je 
nejaký problém. Tak sa s tým vysporiadajme, povedzme, že nie, ja vám prisahám, že to 
podpíšem, pretože nepôjdem proti týmto rozhodnutiam, budem vo vnútri, moje telo 
bude krvácať ako sa hovorí, budem z toho smutný, ale budem to akceptovať. Preto je tu 
pod 72, aby sme to uzavreli a v rozpočte si povedali, chceme blokovať tieto financie na 
tieto udalosti alebo nechceme blokovať peniaze na tieto udalosti. Ale môj osobný názor 
je taký, ale je osobný, ale o tom rozhodne zastupiteľstvo. Čiže prosím, berte to ako 
posun, hej. Pán poslanec Fedoročko. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Už som si vnútorne sľúbil, že sa dnes už nebudem hlásiť, ale 

nedalo mi to. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ja som si dnes už tiež povedal, že nebudem reagovať. 
 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Keď počúvam toľko tých klamstiev, toľko tých fabulácií o tom, 

ako my chceme zrušiť maratón, o tom, ako my chceme zrušiť Detskú železnicu atď., 
atď., to sú samé klamstvá. Ešte raz. hovoríte, že maratón, 100 tisíc, je to storočnica, 
treba jednoducho ... áno, súhlasíme a poďme nájsť tých 100 tisíc. A ja som poslal 
návrhy, prečo dávame tlačiť 200 000 výtlačkov novín, keď vieme na nich ušetriť 100 
tisíc Eur, ktoré použijeme napríklad na maratón a na detské kluby. Presne o tom to je. 
Máte od nás návrhy ako ušetriť, ako byť efektívnejší a vy stále tvrdíte niečo iné. O 
tomto sme tu dva mesiace debatovali na finančnej komisii, kde sú nejaké návrhy a vy 
radšej vyhodíte 250 tisíc na tlačoviny, na podporu facebookových príspevkov namiesto 
toho, aby sme podporili takýto maratón. Poďme do toho. Ale z jedného vrecka 
zoberieme a do druhého dajme. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Je mi smutno ako, keď sa tak zamyslím na 

tom a nečakal som, že až na také hlboké dno dokáže primátor Košíc zísť dole a povedať 
takúto vec, že finančná komisia sabotuje rozpočet mesta Košice. Ja si kladiem otázky, 
že komu najviac vyhovuje provizórium v meste Košice? Pokým sa nemýlim, tak najviac 
vyhovuje vám pán primátor, respektíve tebe pán primátor. Robíš si čo chceš. Máme tu 
nejaké memoranda, ktoré ideme schvaľovať. Oni sú už podpísané. Máme tu rozpočet, 
kde sú zahrnuté finančné prostriedky. Oni sú už prevedené. Tak kto tu sabotuje tento 
rozpočet úmyselne? Nie náhodou ty? Naozaj tieto vyjadrenia, myslím si, že nie sú 
vhodné, aby si takto. Ja skúsim sa vrátiť do histórie na mestskej rade, kde mám viacero 
svedkov, kde si ma vyzval ako predsedu finančnej komisie, aby sme robili každú jednu 
časť rozpočtu samostatne. Súhlasil som s tým a naozaj sedem ťažkých stretnutí som 
odmoderoval, ktoré tam boli, kde na každom stretnutí bolo vyše 50 ľudí. A ty povieš, že 
som to sabotoval. Naozaj, je mi z toho zle. Prešli sme každý jeden bod. Ja si osobne 
myslím, že zamestnanci mali skôr príkaz od teba, aby nám nepovedali všetku pravdu k 
tomu danému rozpočtu, hej a aby sme nevedeli všetky informácie. Prepáč mi, ale takto 
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to cítim a takto to je dané a stále počujem len ty, ty, ty, ty, ty. My sme tu my, kde máme 
väčšinu, je tu 41 poslancov, ktorých chce rozhodovať o rozpočte, chce to mestu priniesť 
naozaj veľmi kvalitný život pre týchto ľudí a kvôli tomu je potrebné schváliť tento 
rozpočet. Ty si možnože neuvedomuješ, ale v súvislosti s tým dostávaš naozaj do 
strašne neistej situácie, keď rozprávaš o istotách, vyše 4000 ľudí, ktorí sú v jednotlivých 
častiach, v jednotlivých podnikoch zamestnaní. Je mi ľúto naozaj, že sme dospeli do 
takého štádia a ideme hľadať nejakú, ideme hľadať nejakú dôveru. Tú dôveru si 
momentálne týmto svojím vyjadrením pochoval asi úplne. Ja ti dám ešte šancu, lebo 
som človek, ktorý naozaj vie pracovať, ale naozaj výrazne, ale naozaj dôrazne sa chcem 
ohradiť voči tomu tvrdeniu, že finančná komisia sabotovala rozpočet. Jediný, kto mohol 
sabotovať tento rozpočet alebo sabotuje, si tu jedine ty. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, toto je tak hlboké nedorozumenie, nazvem to takto 

veľmi slušne. Preto tu kopec vecí nefunguje, lebo odmietate dôverovať odborným 
referentom. Ponižujete ich aj tým, čo ste teraz povedali. Ja nie som Lazúr, ktorý tuná 
takto prstom ukazoval, aby ticho boli. Ja nie som Lazúr. Ľudia vám sami povedia. Ale 
keď vy fakt si myslíte, že takto to tu na magistráte funguje, konečne som pochopil ako 
rozmýšľate. Konečne začínam rozumieť aj vášmu klubu. Toto nie je o tom, že chceme. 
To je o tom, ako nechceme. To tu nie je o konštruktívnych veciach. Toto je, toto je tvrdá 
opozícia, čo tu práve robíte. Lebo tvárime sa peknými uzneseniami, ako chceme vecami 
pohnúť, ale viete, že tie uznesenia mnohokrát zablokujú dobré veci. Naozaj to nie 
v poriadku. Čiže prosím, nevyčítajme si veci, posúvajme sa, neobviňujme sa, určite 
neobviňujte zamestnancov, že majú nejaké zákazy, toto si vyprosím, toto chce 
ospravedlnenie. Nie mne, tým ľuďom. Sa im pozrite prosím do očí. Však ste z nich čo 
urobili. Že oni nejaké príkazy plnia, aby s vami nekomunikovali a vám klamali alebo 
aby vám nehovorili pravdu? To je niečo strašné. Sa hanbite za to pán poslanec. To je 
také tvrdé. Si dávam strašný pozor, čo vám poviem. Normálne nemám chuť tu sedieť za 
to, čo ste povedali. Sa pozrite tým ľuďom do očí, čo ste povedali? To proste nemôžte 
robiť, ich odbornosť úplne ponižovať. Preto každú jednu vec spochybňuje mnohokrát. 
Neveríme odborným posudkom, neveríme odborníkom, neveríme znaleckým 
posudkom. Tak sa nedá robiť. To nie je v poriadku. To nie je fér voči ľuďom, ktorí tu 
majú odrobených 30 - 40 rokov. Sľubujem, že už nebudem nič hovoriť radšej. Pán 
poslanec Matoušek, dajte. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Musím vám dať potlesk, to teátro bolo 

úžasné, ale myslím, že nebolo na mieste. Keď si to uvedomím, čo ste vy povedali ako 
ste obvinili zo sabotáže finančnú komisiu, tak sa ospravedlňte vy. Ako prepáčte mi, ale 
to sú veľmi tvrdé slová. Ja som neútočil zamestnancov, ja som povedal, že len vy im 
dávate príkazy to, čo nám môžu povedať. To je veľký rozdiel. Ja si zamestnancov 
vážim, ktorí sú tu. Ale naozaj, ja vidím, jak vy dokážete odviesť tú pozornosť a 
dokážete previesť vaše chyby na nás poslancov. Ale verte tomu, že sme dosť aj my 
sofistikovaní tu na to, aby sme nedopustili túto vec, ako vy dokážete prenášať tieto 
chyby vaše a vaše manažérske rozhodnutia na nás. Vy ste štatutár, vy ste zodpovedný, 
vy budete niesť zodpovednosť. To znamená, v každom momente príde tu nejaká 
informácia, že nemôže byť, lebo, lebo, lebo. Prepáčte mi, ale došli sme štádia, kde 
chcem hľadať tie ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: To je faktická, ďakujem Pán poslanec Lörinc má faktickú. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Aj táto diskusia ukazuje, prečo nie je možné 
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dospieť k nejakej dohode. Chcem verejnosti vyvrátiť to obvinenie pána primátora, ktoré 
bolo značne prehnané v tom jeho teatrálnom vystúpení, že niečo klub, v ktorom je pán 
Matoušek a som aj zhodou okolností aj ja, niečo blokuje. Náš klub má 12 členov a je tu 
41 poslancov. Pán primátor mohol predložiť rozpočet, ak sa nemýlim, 29 poslancov by 
zahlasovalo za, podobne ako 20 poslancov ho dnes podržalo v plate. Čiže 12 členný 
klub v 41 početnom zastupiteľstve nevie nič blokovať. Nič. A ja osobne som bol na 
finančnej komisii, kde zamestnankyňa osočovala poslanca a vy ste sa smiali, pán 
primátor. Čiže keď si urobíme, že kto má a k čomu prístup, aby poslankyňa hovorila, že 
nepošle excel tabuľku poslancovi, lebo s tým nevie robiť ... zamestnankyňa, pardon .... 
tak to bolo tiež cez všetky hrany, ale taký, aký má prístup hlava, tak taký má prístup aj 
telo potom k poslancom a taká je spolupráca. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nie je to tak. Nech sa páči pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Lörinc má vyštudované to isté, čo ja a 

očividne aj školený v spindoktorstve, lebo povedať, že tí, ktorí nezahlasovali za 
zníženie platu primátora sú tí, ktorí by hneď odhlasovali akýkoľvek rozpočet. To je 
skvelé publikum. Len nie je to tak a on to vie. Je to taká hra so slovíčkami, je to taká hra 
zo strany predsedu poslaneckého klubu. Pán poslanec Matoušek, ja som bol na 
niekoľkých komisiách finančných a nechcem sa dotknúť žiadneho z poslancov, ale čo 
som tam zažil a teraz reálne sa fakt nikoho nechcem dotknúť, ale keď sa koná niekoľká 
komisia v poradí a ja sa dozviem od nejakého z poslancov, že on si ešte ani 
nepreštudoval ten rozpočet, že on ani nevie, že v poslednej tabuľke, v súvahe máme 
manko 7 miliónov, že vy to vlastne neriešite vôbec, že nie sú žiadne výstupy de facto z 
tej vašej komisie. Ja neviem na čo ste sa stretávali? Ja neviem, ako ste viedli tú komisiu, 
lebo vy ste predseda tej komisie, čo je výsledok vedenia tejto komisie tých všetkých 
zasadnutí, tých momentov, keď riaditelia niektorých mestských organizácií mali tri 
minúty nato, aby predstavili svoje rozpočtové požiadavky. A ja keď môžem, tak útočíte 
tu napríklad na tie memoranda, ktoré budú v tom bode 72 a pán primátor už opakovane 
povedal, že v tých memoranda sa hovorí o tom, že o nich musí rozhodnúť finálne 
zastupiteľstvo. Podpísala sa detská železnica a koľko vecí stojí na stole, lebo nie je 
schválený rozpočet a nemôžu sa podpísať, nemôžu sa rozhodnúť. To vás nezaujíma. 
Lebo vy si myslíte, že nám je života hej. Ale ja sa vás chcem naozaj spýtať, lebo stále tu 
počúvam, ako je primátor zlý, ako má rozhodnúť, ale zároveň na druhej strane 
počúvam, že my sme všetci poslanci a my máme rozhodnúť o tomto rozpočte. A ja som 
sa to spýtal aj na komisii regionálneho rozvoja. Kolegov som poprosil, nech si spravia 
takú domácu úlohu v hlave. Ktorú ruku z tohto rozpočtu a z týchto našich aktivít mesta 
odrežeme? Ktorú ruku, nohu? Lebo keď sa bavíme o úsporách, to nie je, že niekto 
donesie tabuľku za niekoľko 100 tisíc až miliónov, že chce aktivity, lebo však sú 
poslanci, chcú ich pre ľudí a po tom na šetrenie, že však vy sa rozhodnite, z čoho chcete 
ušetriť. Ale to sú naše priority za pár desiatok tisíc. Takto to nejde. Takto tento rozpočet 
nezastavíme nikdy. A to nie iba zodpovednosť primátora. To je zodpovednosť aj 
predsedov klubov, ktorí majú organizovať prácu poslancov a predsedu finančnej 
komisie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková a pán poslanec Matoušek. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja to teraz musím zastať pána predsedu 

finančnej komisie a je to nefér od vás pán viceprimátor, pretože bola som na 
niekoľkých, nie na všetkých stretnutiach a aj keď bola snaha zo strany predsedu alebo 
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niektorých poslancov, dať návrh na úpravu rozpočtu a úpravu niektorých položiek, 
vždycky zo strany magistrátu bolo nie, nedá sa, nie, nie, nie, nie. Čiže mne to potom tak 
vychádza, že možnože tá druhá strana si robila z toho celého srandu a v podstate vlastne 
ani nie my, ale možnože vy ste k tomu nepristupovali tak, že ste mali úprimný záujem 
riešiť a zostaviť ten rozpočet tak, aby mohol byť predložený na zastupiteľstvo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Viete, keď sa bavíme o tom, pán Fedoročko nech sa neurazí, 

prišiel s nápadom, aby sociálne pohreby boli lacnejšie, aby sme ušetrili. No nedá sa 
ušetriť, keď máme vysúťažené ceny a uzavreté zmluvy. Neurobíme s tým nič. To nie je 
o tom, že sa hneváme a chceme si urobiť zle, že teraz útočíme na kolegov, ale 
vysvetľujeme. O tom bola finančná komisia. Tu sa už nedá ušetriť, lebo máme záväzok, 
pred x rokmi sa vysúťažila, ten sociálny pohreb stojí x euro. Zároveň pri sociálnych 
pohrebov, aby som vysvetlil komplexne tému, je regulovaná cena Košickým 
samosprávnym krajom, sú regulované ceny. Na základe ekonomicky oprávneného 
nákladu sa stanoví cena. Čiže tá cena je daná, je jednoznačná, nepohyblivá. Tak nedá sa. 
Tak ale toto bol príklad veľmi jednoduchý a sa ospravedlňujem, že som tento vybral, ale 
dá sa dobre na ňom ...  ja viem ... dá sa na ňom dobre vysvetliť a takýchto vecí je viac. 
Jednoducho bol nápad, zastavte opravu cintorína. No jednoducho nevieme zastaviť 
opravu cintorína, lebo máme zmluvné záväzky, máme objednané veci, je tam 
harmonogram, je tam dodávateľ. Neviem. Čiže áno, odpoveď ide, nevieme v tejto 
položke už nič urobiť, lebo je to záväzok z minulých období a zazmluvnený. Potom 
bola aj finančná komisia, sme si tie položky vysvetlili, čiže prosím nie, nie je to tom. To 
je o tom, že sme vysvetľovali prečo proste v tejto položky sa nedá ustúpiť, lebo je 
fixnutá zmluvne nejak. To je tá komplikácia tohto rozpočtu, že proste toho 
manévrovacieho priestoru je veľmi málo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja som faktickou chcel zareagovať na svojho 

predrečníka, bohužiaľ nie je tam momentálne. No budem na to reagovať. Áno, 
samozrejme, tie finančné komisie, keď si zoberiem, ako bol predložený ten materiál, 
chcel som reagovať na jeho vzdelanie, má vyštudovaný politický manažment, v rámci 
toho určite má verejnú správu a určite vie, ako sa má predložiť materiál na prerokovanie 
finančnej komisie. Toto, čo bolo predložené na finančnú komisiu, ja nepovažujem 
materiál, ktorý má byť predložený na finančnú komisiu, bola to len nejaká tabuľková 
časť, ku ktorej chýbalo strašne veľa, strašne veľa vysvetlení a textovej časti, kde sme sa 
dopytovali na ďalšie veci. Ďalšia vec. Chýbali tam zdroje financovania k tejto tabuľke. 
Častokrát to bolo povedané, že načo sú nám tieto zdroje, netreba nám tieto zdroje 
vedieť. Ja viem ako sa tvorí rozpočet, ale bohužiaľ, keď dostanem takýto paškvil, lebo 
ináč to nemôžem nazvať, tento daný materiál, ktorý bol predložený na finančnú 
komisiu, o ktorom sme rokovali, snažil som sa z toho urobiť normálnu diskusiu a 
získať, čo najviac informácií pre poslancov od jednotlivých oddelení, ale bohužiaľ, 
dopadlo to takto. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán poslanec. Nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som zareagoval na pána 

viceprimátora. Možno si pamätáš ešte, keď sme boli spolu v klube pred štyrmi rokmi, že 
keď sme dostali prvý návrh rozpočtu, tak som žiadal, aby sme mali ten rozpočet 
rozmenený čo najviac na drobné. V podstate niečo podobné, čo povedal pán predseda 
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finančnej komisie, aby sme vedeli naozaj, čo v tom rozpočte vyplýva zo zákona a čo 
môžme my teoreticky ovplyvniť, lebo my naozaj netušíme, čo je zákonné či pri 
sociálnych veciach, kde sú nejaké kontrakty a pod. a koľko peňazí naozaj môžme my, 
vy pán primátor, my poslanci ovplyvňovať. Žiaľ naozaj aj keď sa budeme baviť 
o memorandách, ja naozaj nechcem rušiť ani maratón a nechcem ani detskej železnici 
uškodiť, len vždy by som to chcel vidieť v kontexte, či ostane niečo pre tie športové 
kluby, či budeme vedieť opravovať školy atď. Čiže pre mňa izolovane hlasovať o tých 
memorandach, keď neviem, čo tam bude nasledovať, neviem. A poslednú ... 5 sekúnd 
vás poprosím ... možno aj za to by sme chceli vidieť tie rozpočty rozmenené na drobné, 
lebo ak mal správnu informáciu na záver minulého roka v tom rozpočte minuloročnom 
sa našlo niekoľko miliónov eur na odmeny, ktoré ako ja som rád, nech sa nájde, len 
potom sa nehrajme, že nie sú peniaze, nie sú peniaze, nie sú peniaze a zrazu sú peniaze. 
Tak potom sa nedivte, že chceme vidieť rozpočet rozmenený na drobné, aby sme sa 
mohli baviť reálne o tom, kde tie peniaze sú, kde je to vata, kde je nejaká rezerva atď., 
atď. A ešte, kým ma nevypnete a budem rád pán viceprimátor, keď mi vysvetlíš tú Bielu 
noc v kontexte môjho predošlého príspevku, lebo mi to nebolo úplne jasné. Stačí potom 
tak. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Aby sme sa dali do správnych čísel. Žiadne milióny, aby táto 

fáma neletela svetom a týmto mestom, neexistujú. Na hodnotenie zamestnancov, teda 
odmeny bolo vyplatených 260 tisíc Eur za minulý rok. Motivačné. Pán poslanec 
Horecký, nech sa páči. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Pán primátor tu hovoril o brúsení hrán, čo sa týka 

i prípravy rozpočtu. Ja si pomôžem jedným konkrétnym príkladom, kedy sme dostali 
jeden možno z prvých nástrelov rozpočtu, kde na šport a dotácie bola 0, kde pán 
primátor hovoril, že hrozí veľký kolaps a podobné záležitosti a ja sa aj zastanem pána 
Matoušeka aj z rôznych dôvodov, pretože boli nejaké informácie o tom, že rozpočet 
bude predložený v marci. Teda on bol nútený spájať jednotlivé témy na finančnej 
komisii. Bohužiaľ vyšlo to tak, že bezpečnosť, kultúra a šport boli predmetom 
rokovania jednej komisie. Áno, dostali sme nejaké tie záležitosti, kde za šport som s 
pánom Koniarom hovoril, že je to samovražda, keď tam bude 0. Nám sa ozvali športové 
kluby, že či sme šialení, že nechceme podporiť šport. Potom som sa dozvedel a to ma 
mrzí, že ste sa stretal so športovými kluby, kde ste povedali, že nulu nedostanete. My 
teraz v očiach športových klubov vyzeráme, že my sme hrobármi športu a vy ste nejaký 
ten mesiáš. Ja hovorím to, o čo nám hovoria predstavitelia športových klubov. Keďže 
sme mali len také čiastkové informácie za jednotlivé projekty, respektíve podprogramy, 
my sme si sadli aj s pánom Matoušekom a sme povedali, dobre, poďme šetriť aj 
v športe. My sme navrhli v porovnaní s minulým rokom úsporu o 27,5 %, našli sme 
financie, ktoré by sme vedeli oželieť, keďže tam máme ešte jednu takú podpoložku v 
rámci programu športu, ktorá je skôr politická ako nejaká férová na rozdeľovanie 
finančných prostriedkov a to sú tie akadémie, to viete. Čiže my sme hľadali spôsoby, 
aby to nebolo len o tom, že len chceme pýtať, hej, ale na margo toho všetkého teraz je 
obraz toho, že poslanci sú tí zlí, lebo oni nechceli podporiť šport a pán primátor našiel 
financie a on teraz ide pomáhať športovcom. A toto ma mrzí v rámci týchto jednaní a ja 
by som si našiel čas, keby to bolo v normálnom čase ako predseda komisie a informoval 
by som aj členov komisie, že došlo k stretnutiu so športovými klubmi a že hľadá sa 
nejaký prienik aj v rámci rozpočtu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nemáte celkom pravdu a pani starostka, pani poslankyňa 
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Kovačevičová má bude počúvať a určite mi dá za pravdu. Po prvé, stále som vravel na 
finančnej komisii, na tých našich dielčich, neponáhľajme sa na 15. - 14. marec, teda na 
dnešné zastupiteľstvo, rozpočet nie sme schopný predložiť. Ja som bol ten, ktorý vás 
prosil, nespájať body. Lebo som chcel o týchto veciach ďalej rozprávať detailne. 
Rozhodnutie padlo, rešpektoval som. Áno, ak sa nemýlim, práve pani poslankyňa mi 
poslala mail s prosbou, aby sme pomohli tomu športu, aby sme dopracovali tieto 
kapitoly, myslím, že aj s konkrétnym návrhom, nie som si úplne istý, kde sme tento 
mail zobrali a tak, ako som všetkým sľúbil, každý kto posielal postupne požiadavky, 
otázky k samotným jednotlivým kapitolám, sme ich postupne zapracovali. A urobilo sa 
to presne takto. Čiže prosím, len komunikujeme, zbytočne nefabulujme. Pani 
poslankyňa tak mail ste mi poslali, kľudne sa vyjadrite, aby sme sa neklamali navzájom. 
Nech sa páči. Kľudne pani poslankyňu Kovačevičovú zapnite, aby sme si túto časť... ale 
v dobrom, naozaj, však si to vysvetlíme aspoň. Má faktickú na mňa. Už je tam. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka.  Tak v podstate bolo to tak, ako to 

bolo deklarované na finančnej komisii. Ja som tú požiadavku poslala predsedovi 
finančnej komisii, tak ako dostal od viacerých, aj vám ho poslala teda za kapitolu 
športu, aby v podstate tam nebola nejaká extrémna požiadavka nejak navýšená, ale 
minimálne, aby tie sumy a dotácie boli zachované na úrovni roka 22 tých všetkých 
podprogramov a položkách, čo následne potom bolo dopracované do ďalšej verzie 
rozpočtu, ktorá vám bola predložená aj na rokovanie mestskej rady. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem. Myslím, že my sa v tomto návrhu dali 90 %, nedali sme 

100. Plus, mínus. Pán poslanec Karaffa a pán poslanec Lörinc. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. No ja žasnem, čo tu počúvam pán kolega 

Horenský, čo sa týka tých finančných komisií, tie ... ja neviem, asi sme sa stretli trikrát 
a tá štvrtá už potom bola spojená, že tu kultúru spojíme s bezpečnosťou a netreba už ani 
zástupcov tých organizácií, veď načo, veď všetko vieme. Čiže ten štandard ste potom 
zmenili vy alebo teda váš klub alebo predseda finančnej komisie. Vy ste to už nechceli 
ďalej počúvať. Ja mám pred sebou otvorenú požiadavku z vášho poslaneckého klubu, 
ktoré je takmer na 3 milióny Eur. Nikto z tých nezaradených a z ďalších kolegov, s 
ktorými komunikujem a videli tú tabuľku, no nikto si nedovolil v tejto situácii dávať 
také požiadavky na rozpočet, aké si dovolíte dávať vy a teraz ešte obviňujete a verejne 
hovoríte, že toto je politická zodpovednosť a všeobecne zodpovednosť primátora, že 
nepredložil rozpočet. No keď ho nevie zostaviť a aj vďaka vášmu prístupu ho nevie 
zostaviť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
p. Lörinc, poslanec MZ: Pán Karaffa, keď váš manager, ktorému ste odklepli 7 tisíc Eur, 

nevie zostaviť rozpočet, nech sa vzdá svojho mandátu. A tu je príklad toho svinstva, 
ktoré sa to deje, že ja ako predseda odnesiem riaditeľovi šiesteho požiadavky nášho 
klubu, ktoré sú pre ľudí, týchto Košičanov, lebo sme boli zvolení tak isto ako vy a ešte 
viacerými hlasmi a on neodpovie 2 týždne, ale dá to všetkým ostatným poslancom, aby 
to videli, aby vy ste to mohli vykričať na zastupiteľstve. Tak to prezentované. Tak je to 
prezentované, lebo ste chodili ako zástupca nezávislých poslancov a sa pýtam nezávislý 
a nemáte mandát. Je to, toto je príklad presne ako tu fungujeme v meste Košice a prečo 
to tu nefunguje a funguje to len pre niektorých vyvolených. Také komisie finančné, ja 
som bol na tej rade, chcel pán primátor. Pán predseda komisie to urobil, s päťdesiatimi 
ľuďmi je to náročné. Potom pán primátor sa sťažoval na rade starostov, že nemá zmysel, 
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že je tam pozvaných päťdesiat ľudí, pritom on bol ten, ktorý trval, aby tam boli 
riaditelia podnikov. A keď pán predseda reagoval, už nepozval riaditeľov podnikov, tak 
on je na vine. Čiže stále bude vinovatý niekto.  

 
p. Polaček, primátor mesta: No, aj včera som chcel rozprávať o vašich požiadavkách, nemali 

ste čas pán poslanec. Pani poslankyňa Blaškovičová, teraz nám naloží všetkým, ja to 
vidím. Ja to viem. 

 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem veľmi pekne. S úžasom počúvam túto poslednú 

hodinu. Chcem vám povedať, že je neuveriteľné, že tá istá vec vyzerá celkom inak z 
tejto strany a z tamtej. A platí to vždy. Platilo to pred piatimi rokmi, pred desiatimi 
rokmi, myslím si, že v minulom volebnom období, že je to presne vždy rovnaké. Každý 
z tejto strany chce to najlepšie, z druhej strany chce to najlepšie a proste je tam, je tam 
taká hranica, ktorá sa nedá prekročiť. Keby ste, kým ste vy sedeli tu, nepriateľ bol na 
tribúne. Teraz sa proste nepriatelia vymenili. A pre mňa je fascinujúce počúvať to, 
nielen to, že v parlamente ideme spolu na pivo, ale predtým by sme sa vyfackali 
v pléne, lebo je to také dramatické, ale sa nepočúvame. Máme pocit, že ja jediný tu 
mám pravdu. A pritom tá pravda je predsa tá istá. Veď magistrát sa snaží urobiť to 
najlepšie pre občanov v rámci možností, ktoré má a to isté chce vedenie a to isté chcú 
poslanci. Len jednoducho sa tam proste nevieme stretnúť. Pamätám si veľmi dobre na 
vás dvoch, na ktorých sa teraz pozerám, ako ste tu po jednom eure zbierali, páni a čítali 
uznesenia 4 hodiny a bolo to, proste ste sa zaťali a povedali ste, že a my to urobíme 
takto. Takže verím, že chápete všetkých tých, ktorí sa tu zatínajú a rozhodli sa, že to 
urobia nie po jednom eure, ale proste tak isto chcú nazbierať ten rozpočet, čo najlepší. 
Priznám sa, že som bola v strašnej depresii na tej finančnej komisii, kde sedel pán 
Matoušek, ktorý už si myslím ani nebol schopný počúvať všetky tie požiadavky, lebo 
každá nová informácia končila s tým, že len narástla požiadavka, treba viacej do 
rozpočtu, väčšia diera, väčšia diera, väčšia diera, väčšia diera. A odchádzali sme z tej 
finančnej práve tej zmiešanej komisie, na ktorej ste teda žiaľ neboli, s tým, že do kelu, 
tieto 3 hodiny sme mohli stráviť oveľa lepšie. Naozaj sme odchádzali s tým, že to bolo 
zbytočné stretnutie, ktoré nič nevyriešilo a všetkých doniesla do depresie. Mýlila som 
sa. Mýlila som sa, pretože naozaj som sa rozhodla, že tá situácia ...  prepáčte mi, dnes 
som nehovorila veľa. Môžem ešte pokračovať?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Chcete dva príspevky naraz? 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Áno. Hlboko som sa mýlila, pretože som sa rozhodla, že to 

nenechám tak a vás kolegovia, kolegyne, ktoré možno ste to kapitolu kultúry neotvorili, 
pretože ja sa priznám, že tiež nie každú kapitolu otvorím, keďže im nerozumiem. Ale 
toto je téma, ktorej rozumiem a vedela som sa vcítiť do situácie všetkých riaditeľov 
našich organizácií, to nie sú náhodní ľudia, nejaká dotácia nikomu z ulice, sú to naše 
organizácie. My sme ich zriadili. Našou psou povinnosťou je, aby tie organizácie žili 
a prosperovali.  Takže som si dovolila poslať vám ten spoločný mail, naozaj neviem, či 
ste ho čítali. Ale viem, že reakcia bola taká, že som videla iný návrh rozpočtu pre 
kultúrne organizácie a mala som pocit, že áno, má to zmysel. Proste musíme o tom 
hovoriť, musíme upozorňovať na veci, na ktorých nám preboha všetkým záleží. A 
naozaj si myslím, že všetci ste tu schopní, však inak by ste tu preboha nesedeli. Však tí 
ľudia by vás nezvolili. Prestaňme s takýmito vojnami, že každý svoje lakte pretláča. Tu 
jediná možná cesta je ustúpiť na jednej, na druhej strane a nájsť kompromis. A veľmi 
ma hnevaná, že to tlačíme pred sebou, pretože mnohé podujatia, ktoré už mali byť a 
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mali sa pripravovať, už tento rok ani nebudú. Takže tam už sme ušetrili, lebo 
jednoducho sme niečo prešvihli. Ale veci, ktoré chceme, aby tu zostali a aby sem tí 
ľudia chodili, však si uvedomme, my potrebujeme pritiahnuť ľudí do mesta, my 
chceme, aby tu bol funkčný turizmus, aby tie kaviarne boli plné, aby ľudia chodili do 
zoologickej. Však my tu nemôžeme všetko stopnúť. Však to mesto z tohto žije, toto je 
jeho meno, na tom všetci prosperujeme, tak poďme rozmýšľať ako sa to dá. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujeme aj ja pani poslankyňa. Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja v rámci faktickej možno kolegyňu doplním 

o fakty, pretože zaspomínala si na tú dobu, keď sa dialo ako sa dialo. Pripomenula nám 
tých x uznesení, ktoré ste pripravili. Vtedy bol rozpočet v roku 2016 asi o 100 miliónov 
menší ako je teraz a dokázali ste nájsť 12 miliónov Eur len vašimi návrhmi uznesení. To 
je fakt. Druhú vec, čo som si ja za 3 volebné obdobia všimol, že takúto aktivitu 
poslancov, ako teraz vidím, sme tu nemali. Doteraz nie. A naozaj vidno, že každý sa 
snaží priložiť ruku k dielu a prísť s nápadom, ako tie peniaze nájsť. Tretí fakt čo poviem 
je to, že rozpočet nemôžu dávať poslanci a štvrtý s tým priamo súvisí. Rozpočet 
predkladá primátor mesta. My ho nemáme. To je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem za spomienku, ktorú ste povedala pani 

Blaškovičová. Fakt je ale ten, že čo bolo dôvodom, že sme takýto návrh museli s pánom 
primátorom terajším predložiť ako opoziční poslanci, je to, že s nami sa nikto 
nerozprával, nás nikto nepozýval na stretnutia, nás nikto nechcel ani vypočuť, keď sme 
poslali nejaký e-mailov alebo nejaký návrh. Na komisie tiež sme neboli vítaní, dokonca 
v tom čase alebo pred tým časom ešte ako verejnosť sme z nich boli vyhadzovaní. To je 
dnes všetko zmenené. Dnes sa tu môžme stretávať, rozprávať, ale bohužiaľ niektorí 
ľudia iba donesú tabuľku a ďalej to nechcú riešiť. A poviem to tak, že všetci chceme, 
aby tieto podujatia boli. Niekto viac, niekto menej, niekto viac-menej si uvedomuje ich 
dôležitosť pre život a pred to meno mesta, ale mám pocit, že mnoho poslancov iba 
hľadá, kde pridať, nie kde ubrať.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja sa chcem poďakovať kolegyni pani 

Blaškovičovej, že povedala to, čo povedala. Ja som sa tiež zúčastnil dvoch zasadnutí 
alebo jeden a pol zasadnutia finančnej komisie a ja neviem ako zo siedmych zasadnutí, 
keď bolo ich sedem, mal by byť nejaký výstup. Ja som predpokladal, že každý poslanec 
príde s nejakou víziou, s nejakým cieľom a nebude niečo presadzovať a prinesie a povie 
toto ideme škrtať, toto chceme tam mať, toto ideme podporiť a dopracujeme sa aspoň 
čiastočne k nejakým výstupom. Odsedel som si celý program 1, nazvem to, troška mi to 
pripadalo ako nejaký výsluch, potom bola dvojhodinová, ďalší týždeň dvojhodinová 
rozprava o DPMK, hodina rozprava o programe doprava a potom sa zrazu spojili 
niekoľko programov, takže ... a niekoľko organizácií dostalo možno 3 minúty, možno 5 
minút na prezentáciu. To znamená, buď poďme rovnakým metrom alebo potom to 
nerobme. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Seman. Nech sa páči. 
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p. Seman, poslanec MZ: Len ešte doplním k tej komisii, kde bol aj dopravný podnik. Ako 
som už hovoril. To, čo nastalo potom po tej komisii, bolo výsledkom tých jednaní na 
komisii. Určite dáte viacerí za pravdu, čo ste tam boli, že sa nečudujte, že dopravný 
podnik išiel do štrajku, keď po 45 minútach, keď im hovorili z dopravného podniku 
zamestnanci aké sú problémy v dopravnom podniku, koľko peňazí potrebujú a odpoveď 
vedenia bolo, že klamú, dopravný podnik klame zavádza, dopravný podnik sám nevie, 
čo potrebuje. Takže myslím, že tu je skôr ospravedlnenie potrebné tým všetkým 
tisíckam ľuďom, ktorí mali problémy, keď nechodila MHD následne o 2 týždne abo 
koľko to už bolo. Takže fakt tieto jednania a zúčastnil som sa väčšiny a len môžem 
súhlasiť s tým, že boli úplne zbytočné. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči, faktická. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ku finančnej komisii, resp. 

celkovo ku nášmu uvažovaniu a ja som to už raz v minulom volebnom období hovoril 
práve pánovi poslancovi Schwarczovi, ktorý prišiel z rozpočtovou požiadavkou v 
danom roku. Ja neviem, či sa  kolegovia niekedy zamýšľame nad naším programovým 
rozpočtom mesta Košice. My totižto schvaľujeme programový rozpočet. My sa  
nedívame na to, že aké sú možnosti úspory nieže v tom roku, ale napríklad v ďalších 
rokoch. Aj to môžu kolegovia poslanci môžte povedať, že okej v tomto roku je to takáto 
suma, ale od budúceho roku to už nastavujeme takto. Ale takto sme sa nikdy skoro 
nebavili o žiadnej z položiek. A je to problém, pretože potom sa vždycky tuná vadíme 
iba o aktuálnom roku, ale nepracujeme systematicky, akoby sme mali.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Vyčerpali sme tému, diskusia je uzavretá. Ja 

verím, že tá diskusia i napriek tomu, že je nepríjemná, mala trochu zmysel, že nás aj 
posunula a nech ... už som uzavrel ... a nech zajtra ráno s novou čiarou, každý, ako 
povedala pani poslankyňa ... ďakujeme za mnohé jej slová, aj keď boleli niektoré ... 
urobíme všetci krok dozadu a z tých požiadaviek každý jeden trošku upustí. Poprosím 
najprv predsedov klubov v priebehu týždňa, aby sme sa stretli a verím, že sa posunieme. 
Takže ďakujem vám, aj keď možnože to vyzerá navonok nepríjemná téma, možno aj zlá 
téma a škaredá téma, ale rozpočet patrí medzi tie najdôležitejšie, určite najdôležitejšie 
témy vôbec. Vždycky jednoročne alebo  každoročne na zastupiteľstve. Takže ďakujem, 
že sme to spolu zvládli. Pán poslanec Krcho už len v dobrom teraz, lebo som takú čiaru 
spravil naschvál na záver. Ďakujem pekne. Myslím, že bolo doručené uznesenie nejaké. 
Nech sa páči, myslím, že sú 2 teraz. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Návrhová komisia obdržala jeden 

doplňujúci návrh od pána poslanca Lörinca, tak prečítam ako prvý. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach po a) vyjadruje vážne výhrady k spôsobu prípravy rozpočtu 
mesta Košice na rok 2023 a jeho prerokovanie s dôrazom na skutočnosť, že návrh 
rozpočtu na rok 2023 nebol ku dňu 14.03.2023 predložený na rokovanie mestského 
zastupiteľstva, po b) žiada primátora mesta Košice, aby prostredníctvom odborných 
referátov Magistrátu mesta Košice zabezpečil sfinalizovanie návrhu rozpočtu a predložil 
ho mestskému zastupiteľstvu na schválenie najneskôr do 30.04.2023. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 76 -  za 26, proti 0, zdržali sa 11 
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p. Polaček, primátor mesta: Návrhová komisia môžete pokračovať. Návrh bol schválený. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Pôvodný návrh. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach v zmysle § 4 ods. 2 Štatútu mesta Košice berie na vedomie 
Informáciu o pripravovanom návrhu programového rozpočtu mesta Košice na roky 
2023 až 25. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 77 -  za 18, proti 10, zdržali sa 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: A ideme k bodu ... všetko? Návrhová komisia? Okej. A ideme 

k bodu číslo 59. 
- - - 

 
Bod č. 59 
Dodatok číslo 7 k tarife DPMK, a.s. pre mestskú hromadnú dopravu s účinnosťou od 1. 
apríla 2023 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otváram rozpravu. Nech sa páči. Žiaden návrh? Ale faktická 

alebo teda diskusia alebo procedúra? Pán poslanec Djordjevič, okej, už technika 
zafungovala. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Trochu som vytočený, že je tu ticho a žiaden nápad. Na finančnej 

komisii a aj a teraz budem aj do vlastných radov, vážení, kritickí, boli sme 4,5 hodiny 
na stretnutí ... asi je veľa hodín, kolegov to nezaujíma, ja ich počúvam, keď rozprávajú. 
Prepáčte. Ďakujem ... 4,5 hodiny sme sa zúčastnili vyjednávania so zamestnancami, kde 
som to vnímal ako to, že keďže primátor bol na plánovanej ceste v Bratislave pracovnej, 
že zachraňujeme situáciu a robíme všetko pre to, aby sa upokojila v prvom rade na jeho 
plecia sa vznášala kritika Košičanov a aj tam bolo zo strany zástupcov odborov 
predložené a prednesené, že je potrebné aj de facto ubrať zo zliav, lebo zľava z 25 Eur, 
čo je mesačný lístok, adekvátna by mala byť 12,5 nie 10 a v podstate sme takto zistili, 
že niekoľko desiatok tisíc možno aj až 100 tisíc a viac vieme, no nie len s tými zľavami, 
ale inými opatreniami, získať. Dnes je tu návrh dodatku, ale v podstate on tieto veci 
nerieši, hej, nikto ich nezapracoval. Čiže boli sme tam dvanásti, každý prikývol a nikto 
sa k tomu nepodujal. Čiže mi to príde úplne nezodpovedné z našej strany a ja nie som 
ani šéf finančnej komisie a pán Matoušek, myslím, že tam bol na týchto stretnutiach, že 
nikto z klubov, lebo včera mi by bolo povedané po stretnutí, ktoré organizoval pán 
primátor, že ja nie som v klube, čiže ja sa v podstate odvčera radím ako za 
druhotriedneho poslanca, lebo tak mi to bolo takto povedané, že čo ja chcem, ja nie som 
v žiadnom klube. No, takže ja som ako ten v podstate ten podradný a nechcel som ja 
byť iniciátorom zapracovania týchto veci, lebo nie som v klube, hej, aj tým pádom mi 
ani nič asi neprejde a druhá vec je tá, že v podstate sa členovia predstavenstva pred pár 
mesiacmi vzdali a zástupcovia mesta opäť nereagujú. Vôbec im nevadí, že stanovy 
dopravného podniku nie sú napĺňané, konkrétne čl. 10, ktorý hovorí o tom v bode 4, že 
predstavenstvo je trojčlenné. My tu za 3 mesiace nevieme vykreovať člena 
predstavenstva, ktorý by bol prechodný. Ja samozrejme asi nebudem moc svojej osobe 
hovoriť, lebo mňa ani do komisie nechcete, ale ja by som bol veľmi ochotný a 
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pripravený pomôcť mestu Košice a tomuto dopravnému podniku. Čiže ja absolútne 
neviem, že prečo to nikoho netankuje toto a poprosím vás, aj vyjadrite sa mi k tomu 
dozorná rada k týmto veciam, čo som povedal. Čiže tarifa a tak isto aj to 
predstavenstvo, prečo nikoho nenavrhnete. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Saxa, nech sa páči. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Kolegyne, kolegovia, tak ako už môj predrečník 

povedal, pri tom spoločnom stretnutí sme podpísali vyhlásenie, ktoré obsahovalo 
niekoľko vecí. Začnem teda tou tarifou. Včera na zasadnutí dozornej rady sme prijali 
uznesenie, kde dozorná rada odporúča generálnemu riaditeľovi informovať poslancov 
na zasadnutí MZ v Košiciach, teda dnes, pri bode Odpočte stratégie riaditeľa DPMK o 
troch alternatívach na zmenu tarify DPMK. Dozorná rada bola informovaná, včera sme 
to prejednávali o tom, že existujú 3 alternatívy. Keďže sú 3, mali by prešli riadnym 
legislatívnym procesom, tzn. komisiami a tak ako sme prijali uznesenie ako dozorná 
rada, očakávam, že pán generálny riaditeľ a člen predstavenstva odprezentuje a vysvetlí 
pri odpočte stratégie v tomto bode. Čo sa týka predstavenstva, aj toto bola téma, aj toto 
bola téma dozornej rady, kde sme prijali takisto uznesenie k tomuto návrhu, sekundička, 
len to nájdem. V bode číslo 4 uznesenie. Dozorná rada Dopravného podniku a. s. 
konštatuje, že neobsadením voľnej pozície člena predstavenstva a predsedu 
predstavenstva Dopravného podniku, akciovej spoločnosti dochádza k porušovaniu 
stanov Dopravného podniku, čl. 10, ods. 4. Vážené kolegyne, kolegovia, dozorná rada 
sa riadi obchodným zákonom a v obchodnom zákonníku sa hovorí o nejakých 
povinnostiach dozornej rady. Základnou povinnosťou dozornej rady je dávať nejaké 
návrhmi predstavenstvo a akcionár, rozumieme tomu jediný spoločník, mesto Košice sa 
môže alebo nemusí stotožniť. A z tohto vychádzajú problémy, keď my ako dozorná rada 
síce upozorníme, prijmeme nejaké stanovisko k tomu, ale tú právomoc má 
predstavenstvo a bolo by dobré, keby aj pán primátor občas zavítal do dopravného 
podniku nielen tak, že ho dozorná rada v zmysle zákona vyzve na valné zhromaždenie. 
Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Keďže nemám informácie, 

tak sa v podstate, nieže v podstate, ale chcem sa pánovi Saxovi ospravedlniť, že som 
predpokladal, že nikto si tieto veci nevšimol. Čiže som rád, že si uvedomujete, že 
niekoľko mesiacov nie sú naplnené stanovy a rovnako aj tým, že sa zaoberáte tou 
tarifou, lebo v podstate myšlienka má prísť z dopravného podniku, teda nielen 
myšlienka, ale návrh na zmenu tarify. Takže už len si myslím, že je potrebné, aby sme 
sa zhodli na niekom, kto by bol ochotný ísť v tejto neľahkej situácii a ešte v ten 
podotknúť to, že pán Danko, ktorého sme tak narýchlo vtedy zvolili do predstavenstva, 
nemá ľahkú pozíciu. Jednak to, že je upodozrievaný, že berie rovnaké odmeny ako 
predošlí členovia predstavenstva, čo nie je pravda, lebo z vedenia mesta mu túto 
odmenu alebo tento nejaký balík peňazí bol ... 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec.  
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem, hej, ďakujem. Budete mi najbližšie pán Gibóda 

stopovať? 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: .... automatický systém. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Systém. Dobre, dobre. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja vám tu nepískam s píšťalkou. Poznáte to pán 

poslanec, neviem prečo sa na mňa hneváte? Je všeobecne ...pán poslanec, pán poslanec 
Rovinský už nie je v tomto zastupiteľskom zobre, neviem, prečo tuná musíte takto 
vykrikovať. A to som vás chcel navrhnúť, že či nechcete byť členom predstavenstva 
DPMK. Ale fakt bez srandy, ja som to myslel vážne. Ja som to myslel vážne pán 
poslanec, pretože si myslím, že by zastupiteľstvo, ktoré je valným zhromaždením, 
mohlo v bode číslo 64, tak ako sme dostali práve teraz upozornenie od dozornej rady, 
respektíve jej predsedu, by ste mohli naplniť túto voľnú pozíciu. Práve bod číslo 64 sa 
bude venovať týmto pozíciám, tak môžme v rámci tohoto zvoliť. Zároveň sa chcem 
spýtať pána predsedu dozornej rady, keďže pán ako uviedol, že pán riaditeľ má 
pripravenú informáciu o tarifách pre bod v rámci Odpočtu plnenia stratégie mestských 
podnikov a my sa dnes tu nateraz aktuálne bavíme o tarife, či by nebolo vhodné, aby 
vystúpil v tomto bode, aby predstavil tieto tarify a aby sme možno prijali nejakú úpravu, 
ktorú prednesie pán riaditeľ. Neviem, či sa s týmto stotožní pán predseda dozornej rady 
alebo či je na tom všeobecný záujem. Nech sa páči pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja sa Vám ospravedlňujem, lebo ja som tiež 

nechcel tak reagovať ako som reagoval, len fakt, áno zapískalo to, ale nemuseli ste ma 
strihnúť a keď ste si nevšimli, ja dneska sa nehlásim tak ako obvykle, lebo som si 
povedal, že nie je to cesta sa s každým hádať. Potom to dopadne tak, jak keď som chcel 
ísť do komisie majetkovej, že som mal 9 hlasov. Nemám sám seba hodnotiť, ale dajme 
tomu, že som sa rozhodol vstúpiť si do seba, začať s tebou, takže len ma to trochu tak 
zabolelo, že ste ma fakt strihol po prvej sekunde, že primátor tu rozprával 21 sekúnd, či 
21 minút, sme ho počúvali a ja som chcel dokončiť vetu, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Ospravedlňujem sa, že vás sa vás to dotklo. 

Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, kolegovia, začal by som odzadu 

a na tú požiadavku pána viceprimátora, že či môže, respektíve či môžeme nominovať 
pána Djordjeviča do predstavenstva. Neviem, nie som si istý, či môže byť poslanec 
mestského zastupiteľstva aj členom predstavenstva. Ak áno, tak takýto návrh rád 
privítam. A teraz k tým tarifám. Stotožňujem sa s tým, čo povedal pán predseda 
dozornej rady, pán Saxa, kde dozorná rada prijala uznesenia, kde sa stotožnila aj s 
názorom, ktorý odprezentoval pán Djordjevič, že chýba člen v predstavenstve a taktiež 
opomenul, že nie sú tarify. Tarify boli vypracované pracovníkom dopravného podniku a 
boli vypracované 3 alternatívy aj na požiadanie dozornej rady. Pokiaľ mám informáciu 
tieto tarify alebo tieto 3 alternatívy ohľadom sadzby cestovných lístkov mali byť zaslané 
mestu Košice. Minimálne riaditeľovi mestských podnikov. Pokiaľ sa tak nestalo, tak 
neviem kde nastala chyba, ale táto informácia na meste by mala byť. Keď nie, tak 
obratom budú tieto materiály zaslané samozrejme všetkým poslancom a na otázku prečo 
teraz sa o tom nemôžme baviť? Ale môžme aj. Jedná sa alternatívy. Tieto považujeme 
alternatívy, ktoré ja mám pred sebou, nebudem o nich rozprávať veľmi, ale tie by mali 
prejsť určitým nejakým legislatívnym procesom. Myslím si, že mali by to dostať všetci 
predsedovia  komisii, či je to finančná komisia, či je to komisia dopravy, aby sa s tým 
ozrejmili a plán bol taký, že táto tarifa bude na najbližšom rokovaní mestského 
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zastupiteľstva. A môže to byť aj na tom mimoriadnom rokovaní mestského 
zastupiteľstva, kde budeme riešiť VZN, očakávam, že aj rozpočet a súčasne aj budeme 
riešiť aj tieto tarify a respektíve schvaľovanie týchto alternatív. Pre krátkosť času 
alternatívy boli vypracované 3, prvá alternatíva by mala znamenať v číselných a 
ekonomických ukazovateľoch +1,4 milióna, druhá alternatíva hovorí v rámci tržieb o 
+1,6 milióna a tretia alternatíva v rámci zmeny tarify hovorí o plus dve celá štyri 
sedemdesiat jedna milióna Eur.  Z tohto dôvodu, že sa nejedná o malý finančný, 
nemalé finančné prostriedky, tieto tarify budú predmetom materiálu, ktorý bude zaslaný 
predsedom komisie tak ako som spomínal a verím, že na najbližšie zastupiteľstvo tieto 
tarify budú predložené mestskému zastupiteľstvu aj na schválenie. Samozrejme verím, 
že aj v bode, kde budú odprezentovať riaditelia podnikov mestských svoje stratégie, tak 
aj generálny riaditeľ potvrdí tieto slová a verím, že nájdeme spôsob ako, dá sa povedať 
tu ten prísľub, ktorý sme dali pri rokovaní s odborármi na dopravnom podniku, že aj 
toto je spôsob, akým dopravný podnik zháňa finančné prostriedky a uberá z tej 
požiadavky, ktorú má na mesto Košice. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Na začiatku sa chcem trošku ospravedlniť za 

ten smiech, ktorý som prezentoval, ale teraz už vzhľadom na túto nočnú hodinu a tmavú 
hlavne, by som chcel zahrať na zúbkovú vílu a chcel by som vám pán námestník splniť 
respektíve tú vašu predstavu, tak isto pánovi poslancovi Krchovi, čiže dovoľujem si v 
tomto bode predniesť doplňujúci návrh na uznesenie Mestského zastupiteľstva v 
Košiciach a to v znení: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. j) 
zákona číslo 401/ 1990 zbierky o meste Košice v znení neskorších predpisov a § 12 
písm. d) a písm. e) a § 14 ods. 2 štatútu mesta Košice a príslušných ustanovení 
Obchodného zákonníka v obchodnej spoločnosti po 1) v obchodnej spoločnosti 
Dopravný podnik mesta Košice, a. s., Bardejovská 6, 043 29 Košice, IČO 31 701 914, v 
ktorej mesto Košice ako jediný akcionár vykonáva pôsobnosť valného zhromaždenia s 
účinnosťou ku dňu 01.04.2023 menuje do funkcie člena predstavenstva poslanca 
Mestského zastupiteľstva Michala Djordjeviča, MBA, termín v texte. Ďakujem veľmi 
pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou pán poslanec Saxa. 
 
p. Saxa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Kolegyne, kolegovia, ja si 

pána Djordjeviča ako športovca vážim, pretože myslím, že tam je v tom odborník v 
svojej pôsobnosti, ale viete dobre aká je situácia v dopravnom podniku, viete dobre ako 
je situácia s rozpočtom, myslím, že by tam trebalo odborníka, čo sa týka ekonomickej 
oblasti skôr ako športovej oblasti. Takže asi takto, ale ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja len by som chcel poprosiť, že myslím si, že v tomto bode by 

nemalo byť prijaté takéto uznesenie a ak teda predkladateľ trvá a záujemca chce, tak je 
bod 64 Zmena členov štatutárnych a kontrolných orgánov vo vybraných obchodných 
spoločnostiach a tam by to bolo de jure poriadku podľa mňa. Lebo tu riešime dodatok. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Podľa informácie od pána riaditeľa ku tarife sme 

zatiaľ na mesto Košice od dopravného podniku nedostali návrh a chcem sa teda opýtať 
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vzhľadom na návrh, ktorý predniesol, respektíve informáciu, ktorú predniesol, 
kolegovia, pán poslanec Lörinc, či pán poslanec Géci, chce nechať túto nomináciu v 
tomto bode s tým návrhom uznesenia alebo to presunúť do bodu 64? Nech sa páči pán 
poslanec Géci. 

 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Môžem to nechať aj v tomto. Rokovací poriadok nám 

to nezakazuje v podstate v ktoromkoľvek bode programu môžem predniesť takýto 
návrh, ale keď ja neviem, je tu, keď by tu bola celková zhoda, môžem ho presunúť. 
Nemám problém ho navrhnúť aj v tom v tom nasledujúcom bode. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Predpokladám, že to je samostatný návrh, ktorý bol 

doručený návrhovej komisie, ok, ďakujem. Pani poslankyňa Slivenská s faktickou na 
pána poslanca Géciho. 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Myslím, že je na mieste 

otázka,  mi to, že je na mieste otázka, či pán Djordjevič prijíma túto nomináciu a či si je 
vedomý všetkých právnych následkov, ktorá táto funkcia obnáša a čo všetko bude na 
jeho pleciach. Takže by som ho poprosila, aby sa vyjadril. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Karaffa, po ňom pán poslanec 

Djordjevič. Nech sa páči. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Padla tu len taká otázka, tak len pre určité vyjasnenie. Členstvo v 

predstavenstve akciovej spoločnosti Dopravný podnik mesta Košice je zlučiteľné, to je 
otázka, je zlučiteľné s výkonom funkcie mestského poslanca? Ak áno, len aby to tu 
padlo, hej, aby sme boli všetci si na istom. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Podľa informácií, ktoré som ja dostal, je zlučiteľné. 

Pán poslanec Djordjevič, nech sa vyjadrí ku svojej nominácii. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ja poprosím aj pána Ihnáta, aby sme sa tu vzájomne rešpektovali. 

V prvom rade, účasť v mestských podnikoch nie je definovaná predpokladmi na 
vzdelanie, ale na chuť pracovať a obhajovať záujmy mesta Košice tak, ako sme všetci 
na začiatku sľubovali a prisahali. Ďalšia vec je tá, že nedať niekomu šancu pracovať v 
žiadnom orgáne mesta a potom hovoriť mu o tom, že aké sú jeho predpoklady bez toho, 
aby ich dokázal, je dosť neférové. A čo sa týka toho, že či som si vedomý, áno, členovia 
štatutárnych orgánov a hlavne predstavenstva nesú aj trestnoprávnu zodpovednosť, ale 
som právne spôsobilý na to, aby som si prečítal, čo podpisujem a keď niečomu 
nerozumiem, podnik na právnika, tak isto mám veľmi dobrého priateľa pána Bača, ktorý 
je advokát bývalý poslanec, čiže aj verím tomu, že aj pani Slivenská mi vie byť ako 
právnička na pomocná. Čiže ja si myslím, že tu padla zo srandy možno otázka zo strany 
námestníka ohľadom môjho mena, ale ja vravím, ja mám záujem od začiatku pracovať 
pre mesto Košice a preto túto nomináciu prijímam a samozrejme, že ja tu nebudem 
nikoho akože prosiť, ale ja žiadam kolegov o to, aby som mal šancu a aby oni mali 
predĺženú ruku. Lebo bol tam zástupca vedenia mesta, bol tam riaditeľ, bol tam úplne 
cudzí človek pán Oberuč, ktorého mi bolo ľúto, keď vyhral výberové konanie, 
transparentné výberové konanie, ale vybrali sme iného riaditeľa. V dnešnej chvíli ja 
neviem zaručiť, že každý jeden poslanec, ktorý mi sa dá hlas, bude spokojný, ale viem 
vám sľúbiť maximálne množstvo informácií a maximálnu ústretovosť na to, aby sme, 
aby sme posunuli tento podnik z krízy, ďakujem. 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickými pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán Djordjevič, vy ste taký jak sopka, ktorá 

rýchlo zhasne. Pred chvíľkou ste tu zdrbal primátora viceprimátora, že vám zobral 
nejaký čas, medzitým ste tu nejakými vulgarizmami napádal nás všetkých dookola a 
zrazu ste rýchlo zhasol, lebo zrazu je tu nejaká nominácia do nejakého podniku a mne sa 
zdá, že to je také účelové trošku vašej strany, hej. Tu nejde o človeka akože to je, to asi 
všetkých tu, hej. Tak teraz si spomeňte, čo ste tuná vyvalil. No dobre, tak ľudia urobte si 
obraz o tom, že či to je vhodný kandidát na člena do predstavenstva dopravného 
podniku, ktorý má zachrániť tento dopravný podnik, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa Slivenská. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Dobre. Reagujem na pána Djordjeviča. 

Ako člen predstavenstva by nebol predĺženou rukou mesta, ale bol by členom 
štatutárneho orgánu a zastupoval a hájil záujmy tejto spoločnosti a nie mesta a už to 
myslím, že rozpráva o niečom. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Môžem, áno? Na pána kolegu 

Djordjeviča. Michal, akonáhle prídu nejaké invektívy a vrátiš sa do starých koľají, tak ja 
budem prvá, ktorá dá návrh na tvoje odvolanie, ale teraz ťa rada podporím. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Som síce len predsedom komisie dopravy a 

výstavby, ale ja to možno prirovnám k tomu, čo dnes tu bude prebiehať d chvíľu a to sú 
nominanti do mojej komisie. S nominantami som mal dlhé sedenia, vypýtal som si ich 
profesijný životopis, vypýtal som si skúsenosti z praxe, zo života, vzdelanie, motivačné 
listy atď. a viem, že s pokojným svedomím môžem ich predkladať ako ľudí, ktorí sú 
s praxou a ktorí majú nejakú históriu. Neviem, ale ja by som možno pri tejto nominácií 
bol zdržanlivejší a vypočul si nejaké plány a možno aj nejaké skúsenosti a znalosti z 
daného oboru, lebo ja si myslím, že ten nápad pána námestníka bol naozaj taký, že 
vytiahnutý spod pásu, takže ja sa určite zdržím.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: S faktickou pán Poslanec Djordjevič pána poslanca 

Špaka. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja nepočujem ani vlastného slova.   
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Otázka znie na kolegov, či nedáme prestávku 5 minút 

hygienickú. Dobre, tak navrhujem 5 alebo 10 minútovú? Desaťminútová hygienická 
prestávka, čiže vidíme sa o devätnástej, ďakujem. 

 
- - - prestávka - - - 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ide do tuhého. Ešte síce nie sme pred finále. Prosím, prezentujte 

sa. Prezentovaných je 21 poslancov. Ak ste v miestnosti, prosím, ešte sa prezentujete, 
nech máme jasné počty. Je 19 hodín 15 minút, dohodli sme sa, že budeme teda rokovať 
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až do vyčerpania všetkých bodov s tým, že bola tu požiadavka skôr ako si všetci 
usadíte, aby sme pre bodom 65 urobili polhodinovú prestávku na nejaké jedlo, na to, čo 
možnože treba, ale len sa pýtam, či je takýto nejaký spoločný súhlas? Nebudeme? 
Stačila táto prestávka, dobre, čiže tým pádom, keď tak mi príďte povedať, aby sme sa 
zariadili. Sme v bode číslo 59 dodatok číslo 7 k tarifa Dopravného podniku mesta 
Košice a.s. pre mestskú hromadnú dopravu s účinnosťou od 01.04.2023. Prosím, 
prezentujete sa. Prezentovaných je 28 poslancov, čo je nadpolovičná väčšina všetkých 
poslancov, môžeme teda rokovať 29 tejto chvíli. Chcel by som vás upozorniť na jeden 
fakt, referát riadenia podnikov ma upozornil, že v prípade, že zvolíme pána poslanca 
Djordjeviča za člena štatutárneho orgánu teda člena predstavenstva, je našou úlohou 
automaticky určiť aj predsedu predstavenstva v zmysle štatútu. Poprosil som oddelenie, 
aby si naštudovalo právne celú túto časť, aby sme neurobili chybu, aby šli podľa stanov 
a všetkého. Ak teda súhlasíte, ja by som vás veľmi rád poprosil, ak teda myslíte vážne a 
chcete túto zodpovednosť na seba prevziať, aby sme sa bodu voľbu člena 
predstavenstva venovali v bode, ktorý je, pardon teraz ho neviem nájsť, 64 Zmena 
stanov štatutárnych a kontrolných orgánov, aby kolegovia právnici presne nás 
informovali, čo je našou ďalšou povinnosťou v prípade tejto voľby. Ak teda súhlasíte, 
by som vás chcel veľmi pekne poprosiť, venujeme sa tejto časti v bode 64, aby to bolo 
tak , ako to má byť. Je to samozrejme na vás, vaša zodpovednosť. Ďakujem pekne. Pani 
poslankyňa Kovačičová má asi faktickú. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ja som chcela v podstate len po tom 

do tohto bodu, nech pán námestník v podstate nám povie dôvod tejto takej 
prekvapujúcej nominácie teda, že teda, hej, čiže tu niečo vyriekol alebo niečo tak. 
A nerobme z takýchto vecí naozaj šaškáreň alebo niečo a možno by bolo, že dajme si 
nejaký záväzok do pol roka, že sa povenujeme či už zmene voľby riaditeľa, zmene tých 
stanov dozornej rady, doplnenia atď. Len toľko. Ja som myslela,  že vlastne to bolo na 
podnet vašej iniciatívy, preto som sa pýtala. Ale vieme to potom vyriešiť to v ďalšom 
bode. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči, vyjadrite sa. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa, ja som tak, ako som uviedol, bod 64 

je bod, ktorý sa tomu venuje. Ja som nič nenavrhol a pokiaľ si správne pamätám, 
navrhol ho a tento návrh predniesol pán poslanec Géci. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Procedurálny návrh má pán poslanec Géci, ak správne rozumiem. 

Nech sa páči. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Aby sme zbytočne v tomto bode sa 

nezdržiavali, ktorý naozaj, kde sa máme venovať tarife, sťahujem svoj návrh s tým, že 
ho opätovne predložím v tom bode, v ktorom by to malo byť a ešte ďalšia vec, naozaj 
nebol to návrh pána námestníka. To bol môj návrh, ktorý reagoval len na jeho 
predstavu. Takže snažil som sa mu ju splniť, ale keď sa nevie s ňou stotožniť, tak 
budeme sa jej venovať po tom v ďalšom bode, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Poprosím príslušný referát, aby do tej doby si 

naštudoval i stanovy, i zakladateľskú listinu, všetky náležitosti, ktoré s týmto súvisia, 
aby sme ich v prípade potreby rozobrali v bode 64. Rozprava je v tejto chvíli uzavretá, 
ďakujem pekne. Poprosím návrhovú komisiu na návrh uznesenia, ktoré boli predložené. 
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p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie. Ďakujem pekne. Čiže prečítam pôvodný 
návrh v rámci materiálu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa predloženého 
návrhu schvaľuje dodatok číslo 7 k tarife DPMK,  a.s. pre mestskú hromadnú dopravu 
s účinnosťou od 01.04.2023 v znení prílohy. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 78 -  za 33, proti 0, zdržali sa 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Sú ešte nejaké návrhy návrhová komisia? Nie, ďakujem pekne. 

Uzavreli sme bod číslo 59, zároveň predkladám materiál pod číslom 60. 
- - - 

 
Bod č. 60 
Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti TEPELNÉ 
HOSPODÁRSTVO spoločnosť s ručením obmedzeným Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otváram rozpravu. Tento materiál bol zaradený aj na 

predchádzajúce zastupiteľstvo. Ak nie je k nemu žiadna diskusia, ďakujem pekne, 
uzatváram rozpravu. Poprosím o návrh... Ako návrhová komisia či ako diskusia? 
Pardon. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja by som len chcel upozorniť na nejaké chyby, 

ktoré sú v texte technického charakteru, jednotné, množné číslo a to konkrétne čl. 8 3d, 
čl. 8 3i, čl. 13 bod 4, čl. 17 bod 2, čl. 17 bod 3. To je to, čo sme už rozprávali, čo pán 
predseda nášho poslaneckého klubu už posielal na magistrát, naše pripomienky, aby sa 
to nejakým spôsobom ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte, nech sa páči. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Sú tam v podstate chyby, čo sa týka jednotného, množného čísla, 

či by bolo asi fajn upraviť, aby to bolo všetko kóšer. Ďakujem pekne.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pre mňa to je novinka. Ospravedlňujem sa, keď sú tam takéto 

chyby v písaní. Verím, že to nebráni ... no nemám ja taký materiál. Každopádne, ak sú 
tam chyby v písaní, asi by to nemalo brániť. Na druhej strane tieto chyby vieme 
odstrániť aj dodatočne. Pozerám práve tie články. Právne oddelenie, ak sú nejaké 
gramatické chyby zjavné, takéto nepresnosti, to vieme opraviť následne, všakže? Áno, 
nech sa páči, nebráni. Nech sa páči, môžete hlasovať. Môžete predložiť návrh na 
uznesenie. Nech sa páči. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 13 v spojitosti § 12 Štatútu mesta Košice po a) schvaľuje zakladateľskú listinu 
o založení spoločnosti s ručením obmedzeným obchodnej spoločnosti Tepelné 
hospodárstvo, s. r. o. Košice podľa predloženého návrhu, po b) ukladá konateľovi 
obchodnej spoločnosti Tepelné hospodárstvo, s. r. o. Košice vykonať príslušné právne 
úkony v súvislosti so zabezpečením zápisu zmien v obchodnom registri. Zodpovedný 
v texte, termín bezodkladne. 
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p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 79 -  za 35, proti 0, zdržali sa 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 

- - - 
 
Bod č. 61 
Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti Mestské lesy Košice, a.s. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 61 predkladám bod Zmena zakladajúcich dokumentov 

obchodnej spoločnosti Mestské lesy Košice, a.s.. Nech sa páči, otváram aj k tomuto 
bodu rozpravu. Uzatváram rozpravu. Poprosím návrhovú komisiu o návrh na uznesenie. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 12 Štatútu mesta Košice po a) schvaľuje stanovy obchodnej spoločnosti 
Mestské lesy Košice, a. s. podľa predloženého návrhu, po b) ukladá predsedovi 
predstavenstva obchodnej spoločnosti Mestské lesy, a. s. vykonať príslušné právne 
úkony v súvislosti so zabezpečením zápisu zmien v obchodnom registri. Zodpovedný 
v texte, termín bezodkladne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 80 -  za 32, proti 0, zdržali sa 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. 

- - - 
 
Bod č. 62 
Správa náčelníka Mestskej polície Košice o činnosti a odpočet plnenia koncepcie 
riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice za obdobie od 1. januára 2022 do 31. 
decembra 2022, plnenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 
12. – 13. decembra 2019 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 62 otváram bod, materiál. Nech sa páči otváram 

k tomuto bodu číslo 62 rozpravu. Do rozpravy sa nik nehlási, uzatváram rozpravu. 
Poprosím návrh na uznesenie. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 7 ods. 1 a ods. 2 Štatútu mesta Košice berie na vedomie Správu náčelníka 
Mestskej polície mesta Košice o činnosti a odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja 
Mestskej polície mesta Košice za obdobie od 01.01.2022 do 31.12.2022, plnenie 
uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach číslo 290 zo dňa 12. a 13. decembra 
2019. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 81 -  za 32, proti 1, zdržali sa 2 
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p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol prijatý. Ďakujem. 
 

- - - 
 

Bod č. 63 
Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov - plnenie uznesení Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 63 Odpočet plnenia stratégie mestských 

podnikov - plnenie uznesení Mestského zastupiteľstva v Košiciach otváram rozpravu. 
Tento materiál má viac častí. Jedná sa o tepelné hospodárstvo, mestské lesy, správa 
mestskej zelene, knižnica pre mládež mesta, stredisko sociálnej pomoci mesta, 
dopravný podnik. Referát riadenia obchodných spoločností a mestských organizácii je 
spracovateľom. Otváram rozpravu. Neviem, či chceme postupne si prejsť niektoré veci 
alebo spoločne nárazovo. Tak isto je tu skupina zamestnancov knižnice, ktorá ma 
poprosila, aby v prípade, že si poslanec niektorý príjme ich požiadavku, aby mohli 
vystúpiť, aby tak urobili, nakoľko ja urobiť tak nemôžem. Procedurálny návrh má pani 
poslankyňa Kovačevičová.  

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Tak v podstate, keďže tu máme tých zástupcov knižnice, 

poprosila by som, aby v poradí vlastne vystúpila pani riaditeľka knižnice pre mládež, 
aby teda mala šancu aj ona na obhajobu vlastne povedať svoj názor k tým 
prezentovaným veciam, ktoré boli rozoslané na mailové adresy poslancov mestského 
zastupiteľstva, ktoré tu boli dnes aj prezentované v kapitole pre verejnosť a potom, keď 
bude záujem, tak nech ostatní vystúpia v nejakej krátkej prezentácii trojminútovej a teda 
nech v rámci toho svojho odpočtu sa odprezentujú, aby sme videli vlastne ako a v 
poradí ako to je potom uvedené. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Teda skúsim to zrekapitulovať, či to poviem 

správne. Procedurálny návrh teda, aby sme sa sólo porozprávali o každom podniku, či 
už viac alebo menej. Začneme knižnicou pre mládež, aby sme už viac nezdržiavali 
zamestnancov, je už veľa hodín a postupne prejdeme knižnica, tepelné hospodárstvo, 
mestské lesy, správa mestskej zelene, stredisko sociálnej pomoci a dopravný podnik. V 
tomto poradí takto pôjdeme, aby sme si to prešli. Procedurálny návrh bol vyslovený, 
nech sa páči, hlasujte. 

 
Hlasovanie č. 82 -  za 33, proti 0, zdržali sa 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teda takýmto spôsobom budeme pokračovať. 
 
p. Polaček, primátor mesta: V tejto chvíli otváram časť prvú a to je odpočet plnenia stratégie 

mestských podnikov Knižnica pre mládež mesta Košice. Pani poslankyňa, v tom 
procedurálnom návrhu bolo aj vystúpenie oboch strán? Pani riaditeľka. Ok. Nech sa 
páči pani riaditeľka, poďte medzi nás. A už ste tu. Nech sa páči. Bola aj požiadavka 
okrem odpočtu, aby ste sa aj čiastočne vyjadrili alebo koľko môžete, vyjadrili ku 
veciam, ktoré tu boli aj v bode Slovo pre občana. Čiže prosím, skúste stručne a jasne. 
Nech sa páči, máte slovo. 

 
p. Prextová, riaditeľka Knižnice pre mládež Košice: Vážený pán primátor, vážené dámy, 

vážení páni, pekný podvečer. Čo sa týka mojej stratégie, mali ste ju zaslanú, ale môžem 
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ju tak v rýchlosti prebehnúť, keďže je ku koncu roka. Knižnica hospodárila s kladným 
hospodárskym výsledkom plus nejakých 249 Eur, transfer z mesta bol 920 tisíc Eur, 
kapitálky sme mali 18.200,- Eur, ktoré sme vyčerpali. Čo sa týka ďalších takých 
veľkých ukazovateľov, lebo samozrejme, že z 920 tisíc sa vyžiť veľmi nedá. Najviac 
financií odišlo na osobné náklady, čiže platy, odmeny, odvody, DDP, náhrady pri 
dočasnej PN, odchodné. To je 808.206,- Eur. Čiže je to takmer 81 % z celkových 
nákladov, čo je velikánske číslo. Čiže na to, aby sme mohli fungovať, musíme písať 
projekty, musíme žiadať o nejaké ... uchádzať o nejaké granty. V tom sme boli veľmi 
úspešný. Minulý rok sme získali na 15 projektov podporu v celkovej výške na také 
bežné projekty tých 43.550,- Eur a dokonca sme boli úspešní aj v IROP-áckom projekte 
Ministerstva kultúry, získali sme 145.688,- Eur 69 centov, čo je fantastické číslo, 
pretože z tohto balíka budeme čerpať tento rok. Ideme opravovať a rekonštruovať jednu 
pobočku, zároveň zakúpime z toho knižničný informačný systém, ktorý stojí cez 30 
tisíc Eur, čo by tiež nebolo možné z bežných výdavkov, ktoré dostáva knižnica. Čo sa 
týka ďalších možno takých veľkých ukazovateľov je to, že z tých 18.200,- Eur, ktoré 
sme získali na kapitálky, zároveň možno zodpovedám otázku mojej odborovej 
organizácie, že nič som neurobila vo vzťahu k enviromentálnej politiky v knižnici. Čo 
nie je pravda. V mojej stratégii sa to nachádza, že sú to strategické oblasti a ciele pre 
rok 2023. To je tento rok. V rámci toho sa urobila projektová dokumentácia na 
Humenskú, čiže zelená strecha, vodozádržné opatrenia, zateplenie a rekonštrukcia 
kúrenia. Zároveň plánujem osloviť aj Mestskú časť Západ, pretože mohli by sme sa 
uchádzať o v rámci UMR do spoločného projektu, pretože také niečo je možné 
samozrejme. Čiže vlastne nejaký taký udržateľný mestský rozvoj. To sa týka vlastne 
tých veľkých čísiel. Čo môže ešte spomenúť, v roku 2022 Knižnica pre mládež mesta 
Košice získala ocenenie, že sme najlepšou knižnicou za rok 2021, čo je velikánsky 
úspech, pretože každý rok udeľuje ministerka kultúry iba jedinej knižnici na Slovensku 
nejaké ocenenie a minulý rok sme ho získali my. Zároveň minulý rok sme boli skvelí aj 
v štatistických číslach, pretože knižnica ... môžem, hej? Dobre. Čiže knižnica mala 
najvyšší počet čitateľov za posledných 10 rokov, čiže je to 15 117 čitateľov. Zároveň 
sme urobili 129 853 výpožičiek atď., atď., ale to vidíte vlastne v tejto mojej stratégii 
rozvoja. Čo sa týka možno ďalších projektov, ktoré tu boli zodpovedané, Čítanie so 
psom, keď si pamätám, je to veľký projekt, do ktorého toho roku ideme v rámci 
Erasmus + do jednej spoločnej, spoločného projektu ako veľký partneri v rámci jedného 
občianskeho združenia. Zároveň sa uchádzame tiež Erasmacký projekt tiež ako partneri 
s knižnicou vo Francúzsku, s knižnicou v Poľsku. Zároveň píšeme ďalšie projekty, pre 
tento rok sme zatiaľ získali 21 tisíc na také bežné aktivity a bežné podujatia. Zároveň 
sme získali 10 tisíc na prestavbu nábytku na ďalšej pobočke. Čiže píšeme projekty, 
uchádzame sa o rôzne granty, aby sme mohli pozývať spisovateľov, aby sme mohli 
realizovať rôzne podujatia, aby sme mohli, ja neviem, tlačiť propagačné materiály o 
knižnici, aby sme mohli napr. na mestskej časti chodiť k vítaniu bábätiek a pod. a pod. 
To by som musela vymenovať strašne veľa aktivít. Premýšľam, že čo tu bolo ešte 
spomenuté. Bolo tu spomenuté grafické návrhy. Čo sa týka grafických návrhov, áno, 
menili sme minulý rok, neviem, minulý rok, predminulý rok, už si nepamätám, 
organizačnú štruktúru, aby bola taká pozícia ako je grafik a dizajnér v knižnici, pretože 
to bolo veľmi potrebné. A čo sa týka nejakej externej zmluvy, áno, v rámci jedného 
projektu, v rámci Fondu na podporu umenia sme boli úspešní a určite viete, dostávali ste 
na konci roka katalóg najlepšie detské knihy roka. Tento projekt je v rámci spolupráci 
s Martinusom, ktorý vychádza v polmiliónovom náklade, oni všetko ostatné financujú. 
My vlastne zabezpečujeme nie z vlastných zdrojov, ale zdrojov Fondu na podporu 
umenia, čiže sú to projektové peniaze, vlastne všetkých tých lektorov, ktorí sa podieľajú 
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na výbere kníh, zároveň tlač a zároveň grafik. Čiže nemohlo to ísť z peňazí knižnice, 
išlo to z peňazí Fondu podporu umenia, čiže grantové peniaze. Zároveň tak externý 
grafiky je renomovaný grafik, ktorý pripravoval celý tento katalóg a myslím, že 
1.000 Eur, ktorý ten človek dostal, keď ste videli tento katalóg, tak je to kopec práce, 
kopec zmien, nastaviť tam všetky, ja neviem, obálky kníh atď., atď. Toľko možno 
z toho.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Skúste pár viet na záver.  
 
p. Prextová, riaditeľka Knižnice pre mládež Košice: Tak na záver, čo môžem povedať je asi 

to, že ma to veľmi mrzí k akej situácii došlo, že tu mám kolegyne vlastne z knižnice, 
ktorí tak nejako, ja neviem, tlačia na mňa a robia takýto nátlak už dlhšiu dobu. Veľmi na 
to mrzí, pretože snažím sa, aby sme vyšli v ústrety zamestnancom, aby sme urobili 
nejakú kolektívnu zmluvu, ale to nebolo možné. Čiže nejako to viazne, ale ja stále 
hovorím, že ja mám dvere otvorené. Kto už bol pri mne, tak vie, že ostala som sedieť v 
kancelárii, kde som sedela ako zástupkyňa riaditeľky. Čiže z jednej strany mám 
kancelárie, z druhej strany mám kancelárie, dvere dokonca do chodby mám otvorené, sú 
v nej kľúče. Čiže nikdy nezatváram dvere preto, aby niekto nemohol do nich vojsť. Čiže 
budem otvorená komunikácii, budem veľmi rada, ak sa vyrieši aj kolektívna zmluva, 
pretože zamestnanci prichádzajú o množstvo benefitov, ktoré sú veľmi potrebné a ma to 
veľmi mrzí, pretože veľa ... ako veľké platy samozrejme v knižniciach nie sú, ale bola 
by som rada, ak by všetky tie ostatné benefity, ktoré boli dodržané v predošlej 
kolektívnej zmluve, čo sa týka tejto novej navrhovanej kolektívnej zmluve, tam s veľa 
vecami nemôžem súhlasiť, ani si myslím, že v živote by sme takýto rozpočet nemali. A 
čo sa týka iného, budem veľmi rada, ak sa nejako dohodneme a budeme spolupracovať 
a nájdeme nejaký ten taký aký, ako sa hovorí sociálny zmier alebo nejaký sociálny 
dialóg budeme viesť a verím, že sa nejako dohodneme. Čiže toľko z mojej strany. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Poprosím kolegov poslancov, ak majú nejakú 

konkrétnu otázku v rámci tohto vystúpenia. Pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja by som sa teda chcel spýtať o názor vás pán primátor, že ako to 

teda vidí vedenie mesta alebo vy osobne túto situáciu. Lebo máme tu zamestnancov, 
ktorí sú tu s transparentami, máme tu pani riaditeľku, ktorá prezentovala nejaký názor, 
že teda aký je postoj vedenia mesta k tejto veci. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Snažíte sa robiť pán poslanec politiku. Odpoveď je takáto. Máme 

štatutárov mestských podnikov v mestských organizáciách, ktorí majú svoju 
zodpovednosť tak ako aj primátor. Aj ja vstávam ráno s ťažkou chôdzou, mnohokrát 
každý starosta vstáva s ťažkou chôdzou, lebo proste vie, aké záväzky, aké problémy ho 
čakajú. Je to vždycky na dohode, na zmieri. Teším sa, že pani riaditeľka chce 
diskutovať. Verím, že nezavrie dvere a verím, že zmier nastane na oboch stranách. Ale 
je to v prvom rade vždy úloha konateľ toho, kto je za daný podnik zodpovedný. Nie je 
to zodpovednosť primátora. samozrejme je našou spoločnou úlohou, teda aj vašou 
poslaneckou, aby sme hľadali spoločne i dodatočné zdroje na to, aby sa každý mal 
dobre. Ale vieme, že nie všetko sa dá hneď a všetko trvá a hlavne dobre, keď 
jednoducho ten rozpočet naozaj ešte pláva. Nech sa páči pán poslanec Horenský. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja mám dve otázky pani riaditeľku. V podstate 

reagujem na ten obsah tohto listu, ktorý sme dostali. Váš názor na to, že v liste sa píše o 
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tom, že v podstate ste neúprimná, zatajuje informácie, prekrúcate skutočnosti, osočujete 
a prejavujete formy bossingu. K tomu by som chcel vaše vyjadrenie. A druhá vec počas 
Slova pre verejnosť bolo spomenuté ešte, že máte nejaké služby za advokáta 120 Eur za 
hodinu. Viete aj to vysvetliť ako? Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 
 
p. Prextová, riaditeľka Knižnice pre mládež Košice: Čo sa týka bossingu, ja stále hovorím, že 

v tejto knižnici a v tej a nikde nikdy z mojich ani predošlých zamestnaní som na 
zamestnanca nekričala, nikdy som nič nenariaďovala, nikdy som netrieskala po stole, 
nikdy som netrieskala dverami, snažím rozprávať kľudnou rečou. Čiže je to také 
zvláštne, že niečo také odzneje,  takéto slová odznejú na mňa. Toto netuším ako budem 
inak riešiť, ale nepáči sa mi to. Poprípade pokojne môžme sa rozprávať, môžete sa 
rozprávať s inými zamestnancami, či také niečo je v tejto inštitúcii. Ak riaditeľ zadá 
možno nejakú úlohu, ja netuším, či je to bossing, hej, ak zadá úlohu a termín. Podľa 
mňa to nie je, keď je v zápise z porady nejaká úloha a termín, hej, to pre mňa bossing 
nie je. Čo sa týka neúprimnosti atď. tak verím, že neúprimná nie som, pretože ja stále 
hovorím, že klamať nedokážem, lebo stále hovorím, že ten človek si to klamstvo musí 
pamätať, hej a keďže sa smejem, že si ani nepamätám, či som bola na obed a nebola na 
obed, keď môžem tak odľahčiť, čiže nemôžem si pamätať ani keby som klamala hej? 
Čiže určite neúprimná nie som. A stále hovorím, že s takým človekom ... teraz to je 
ťažko o mne rozprávať, hej, to by ste mali možno iných spýtať, hej, ale je stále hovorím, 
že asi by ma neoslovovali iní ľudia, asi by ma neoslovovali iné organizácie, aby sme išli 
do spolupráce s niečím, keď by som bola raz taký asi zlý človek, hej, keď to tak možno 
jednoduchšie poviem. Čo sa týka právnych služieb, áno, v tejto inštitúcii, keďže som 
tretí rok, ako tretí rok riaditeľkou, tak ja to nazývam, že štvrtky sú dni listov, hej, štvrtky 
dostávam stále listy. Buď sú to infozákony, buď sú to podania rôzne, inšpektoráty práce, 
čaká ma aj súd dokonca ako knižnicu a netuším, čo ešte ... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ako každého jedného štatutára. Ešte bola tu jedna otázka. 
 
p. Prextová, riaditeľka Knižnice pre mládež Košice: ...hej, čiže, čiže ja nie som právnik. Ja 

som knihovník. Vyštudovala som knihovníctvo, či už bakalára, magistra, rigorózne 
štúdium alebo MBA, všetko bolo o knihovníctve, čiže nie som právnik a preto potrebuje 
právne služby. A už to viedlo do takýchto nejakých krajností, že už bol potrebný 
právnik. Čiže toľko za mňa. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. Nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja tak nadnesene začnem tam, kde si skončila 

pani riaditeľka, že teda sú veľké nároky na kolektívnu zmluva a nevieš to zabezpečiť. V 
podstate, keď už podpíšeš, tak tie peniaze sa nájdu. Som zistil, že takto tu funguje. Ale 
nie, dobre, berte prosím s nadnesením. Mňa mrzí tá situácia v knižnici, keďže 
s knižnicou som spolupracoval najmä ako riaditeľ školy a osobne si myslím, že tam nie 
sú také neprekonateľné problémy, ktoré by sa možno nejakou mediáciou nedali vyriešiť. 
A keďže poznám aj teba pani riaditeľka, aj pani Petrášovú, keďže bola na pobočke 
u mňa v škole, tak ja vám ponúkam, že by sme sa stretli a žeby sme skúsili to 
zmediovať nejako. Niekedy budúci týždeň. 

 
p. Prextová, riaditeľka Knižnice pre mládež Košice: Dobre, ja som za.  
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p. Polaček, primátor mesta: Do tretice pani poslankyňa Kovačevičová. Teda nie do tretice, ale 
ako tretí vystupujúci, pardon. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Dobre, ďakujem za slovo. Takže vypočuli sme si aj 

argumenty pani riaditeľky, ktorá ja si myslím, že je kompetentná na svojej pracovnej 
pozície odborníčkou a hlavne je zodpovednou štatutárkou tejto organizácie, pretože 
nemôže podpísať asi kolektívnu zmluvu, keďže sme si vypočuli, že je priamo naviazaná 
na rozpočet mesta. Rozpočet mesta sme, vážení, neschválili. Vidíte s akými problémami 
sa boríme. Takže ja verím, že tie následné kroky, keď sa tieto ťažké časy naše, ktoré tu 
prebiehajú a tie nedorozumenia, ktoré sú sa určite vo vašej organizácii vyriešia. Ja by 
som touto cestou chcela vyzvať aj vašich pracovníkov k určitému pochopeniu, k 
určitému zmieru k pohode, aby tam zavládla na tom pracovisku a neviem či vôbec 
niekedy tá knižnica pre mládež mala nejaké ocenenie ministra alebo ministerky. Videli 
sme, počuli sme koľko externých zdrojov ste dokázali pritiahnuť do tej knižnice, takže 
ja vám držím palce, nech sa vám darí naďalej a želám tú pohodu na pracovisku a nejaký 
... pán Schwarcz sa ponúkol ... a nejaký s vami zmier chce urobiť a ja verím, že tie veci 
sa v skutočnosti ... že je to len nedorozumenie a sa doladia. Že aj tí zamestnanci, ktorí sú 
dnes nespokojní, tak to vyplýva len z tej určitej nejakej životnej situácie. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja som ešte poprosil pána riaditeľa, aby možno 

vysvetlil niektoré veci, ktoré možnože nie sú ani poslancom známe ako vlastne, ktoré 
veci aj v rámci kolektívneho vyjednávania fungujú. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Tu je len podstatná informácia, že vás alebo podstatná skutočnosť, 

že v prípade, že by aj došlo k vyrokovaniu kolektívnej zmluvy, tá musí prísť na 
odsúhlasenie na mesto ako na zriaďovateľa a v prípade, že nie je finančné krytie, tak 
nemôžme dať na podpis takejto kolektívnej zmluvy súhlas. V každom prípade veríme, 
že naozaj sa nájde kompromisné riešenie, ale v tomto okamihu požiadavky, ktoré sú z 
radov zamestnancov sú nad možnosti mesta a nad možnosti knižnice, výrazne nad 
možnosti knižnice. Takže áno, diskutujme, hľadajme kompromisné riešenie. Každý si 
zaslúži za svoju prácu adekvátnu plácu, ale tak ako ste aj vy páni poslanci povedali, 
všetci sa musíme uskromniť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa v tejto časti Knižnica pre mládež mesta 

Košice nik nehlási, uzavriem túto časť. Ďakujem pekne. Pani poslankyňa neviem, chceli 
ste, aby sme robili nejaké dielčie alebo naraz potom nejaké uznesenie tak ako je. Asi 
jedno veľké. Dobre. Prípadne, ak nebudú nejaké ďalšie návrhy. Poprosím v prípade, ak 
je nejaká otázka, niečo k tepelnému hospodárstvu, nech sa páči, otváram diskusiu k 
tepelnému hospodárstvu. Je tu aj pán riaditeľ, ak je treba. Je potrebné, aby vystúpil?  
Okej, už ide k mikrofónu, len medzitým dávam priestor, ak sa chce niekto prihlásiť, 
zatiaľ nech tak urobí. Pán riaditeľ, nech sa páči, máte slovo dve-tri minútky. 

 
p. Tkáč, riaditeľ TEHO: Ďakujem za slovo. Vo svojom odpočte stratégie som sa venoval 

nášmu hlavnému procesu a to je transformácia a distribúcia tepla pre bytovú komunálnu 
sféru. Minulý rok bol z hľadiska tepelných podmienok podpriemerný, preto sme 
nenaplnili plánovaný objem nákupu a predaja tepla, ale zároveň sme prispôsobili aj 
náklady tak sme v predbežných výsledkoch splnili plánovaný hospodársky výsledok. Čo 
sa týka stratégie rozvoja tepelnotechnických zariadení každým rokom realizujeme 
investičnú činnosť, ktorá v sebe obsahuje hlavne investície, ktoré zlepšujú alebo 
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obnovujú kvalitu tepelne technických zariadení. Z investičného plánu to tvorí viac ako 
90 %. Tieto náklady si môžeme uplatňovať aj pri kalkulácii ceny pre príslušný rok, 
ktoré predkladáme na úrad pre reguláciu sieťových odvetví. Čo sa týka investícií, boli to 
hlavne investície do zvýšenia predaja tepla. Zrealizovali sme výmenníkovú stanicu pri 
rekonštrukcii haly. Potom investíciu tak isto výmenníkovej stanice pre nafukovaciu 
halu, basketbalovej haly myslím a potom sme realizovali aj určité celky rekonštrukcie, 
respektíve inovácie rozvodov sekundárnych, kde sme v nevyhovujúci rozvodoch riešili 
nové trasy a optimalizácie. Čo sa týka ďalších naších činnosti minulého roku, vlastne ku 
koncu roka bolo ukončenie prestrešenie vodnopólového bazéna na ČH a takisto sme 
prevádzkovali letné kúpaliska, kde ku koncu roka budeme mať aj hospodárske 
výsledky, ale môžem povedať, že tie zlepšenia hlavne na Rumanovej nám priniesli 
lepšie tržby ako sme pôvodne predpokladali. To by asi bolo všetko za rok 22. Pre tento 
rok u nás je kolektívne vyjednávanie ukončené, predložili sme návrh kolektívnej 
zmluvy na schválenie zriaďovateľovi a pre tento rok, keďže vieme, aké boli ceny 
energií alebo ako sa vyvíjali, tak sme sa uchádzali vo výzve na uplatnenie dotácií na 
teplo, ktorá pre našu spoločnosť, ktorá zásobuje v podstate väčšinu mesta Košice, tvorí 
32 miliónov, ktorú už máme ako odsúhlasenú. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán riaditeľ. Nech sa páči otázky. V prípade, že 

nie sú, ďakujem pekne pán riaditeľ. Držím palce aj vo veľkom projekte, ktorý ste 
nespomenuli a to je krytá plaváreň. Nech sa páči, poprosím aj pána riaditeľa mestských 
lesov. Ak sú medzitým ešte nejaké otázky, kľudne sa prihláste do diskusie. Do troch 
minút je to ideálne. Nech sa páči. 

 
p. Beli, riaditeľ Mestských lesov Košice: Ďakujem za slovo. Takže nachádzame sa a sme 

momentálne v roku 2023. Môžeme konštatovať, že rok 22 máme úspešne za sebou. V 
polke februára bola vykonaná nezávislou audítorskou spoločnosťou overenie účtovnej 
závierky. Výsledok je kladný, výrazne kladný a čo sa týka odpočtu stratégie rozvoja 
obchodnej spoločnosti, tak tu ste dostali predloženú v štruktúre tak, ako bola 
odprezentovaná pri výberovom konaní. Týka sa štyroch piatich oblastí a to vo vzťahu 
k mestu, k akcionárovi, vo vzťahu k zamestnancom, vo vzťahu k odberateľom 
obchodným partnerom, vo vzťahu k verejnosti a k záujmom o ochrane prírody. Tak také 
najvýznamnejšie časti, ak vytiahnem z tejto stratégie, ktorú ste mali predloženú. Čo sa 
týka vo vzťahu k jedinému akcionárovi, tak podľa prijatého uznesenia a rozpočtu mesta 
v roku 2023 mestské lesy si splnili svoje záväzok vyplatiť nájomné vo výške 750 tisíc. 
Ďalšími prínosmi pre mesto je starostlivosť o mestský majetok, zvlášť o budovy a vo 
významnej miere sme prispeli k oprave lesných ciest a jednej takej významnejšie 
rekonštrukcií lesnej cesty v katastri na Furči, promenádny chodník. Hodnota 
zrekonštruovanej cesty 244 tisíc. Ďalej sa nám podarilo opraviť cestu známu z Kostoľan 
nad Hornádom, tá prepojka do Kavečian hodnota 120 tisíc, no a potom neďaleko 
Klatovianky, cesta a ďalšia cesta v hodnote cez 30 tisíc Eur. To sú priame finančné 
efekty, ktoré boli spomenuté. Výška nájomného toto sú nepriame efekty, zlepšujeme 
finančnú situáciu aj žiadosťami. Žiadosťami, keď si uplatňujeme náhradu za 
obmedzenie bežného hospodárenia. Podali sme dve žiadosti za obmedzenie bežného 
hospodárenia v chránených územiach s najvyšším stupňom ochrany. Vrch NPR-ka 
Vysoký vrch, národná prírodná rezervácia Vysoký vrch a piaty stupeň ochrany v 
katastri obce Kojšov, lokalita zvaná Abov? Ďalej žiadame pravidelne o priame platby, 
ktoré získavame za údržbu trvalých trávnatých porastov, potom za plnenie lesníctva 
enviromentálnych klimatických a služieb. Toľko k časti a) vo vzťahu k akcionárovi. Vo 
vzťahu k zamestnancom zvyšovanie odbornosti, tak minulý rok po dvoch rokoch sa 
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nám podarilo zorganizovať odborný seminár na tému hospodárenia bukových 
porastoch, ktorým cieľom bolo vybudovať štruktúrované bukové porasty, ktorých by 
sme hospodárili v prírode blízkym hospodárením. Obzvlášť boli vytypované lokality pri 
meste Košice v lesoparku. Záštitu nad týmto seminárom prevzal dekan Technickej 
univerzity a emeritný a ďalší emeritný profesor pán Saniga. Účasť bola ponúknutá 
laickej verejnosti, ale hlavne odbornej verejnosti z celého Slovenska. Ohlasy boli 
pozitívne. Ak pristúpim k ďalšej časti, ktorá bola odprezentovaná v stratégii, tak to je 
časť venovaná obchodným partnerom. Pravidelne zlepšujeme speňaženie dreva 
aukciami dreva, to je predaj tých najhodnotnejších sortimentov dreva formou aukcie. 
Konkrétne čísla máte tam myslím, že sme zlepšili speňaženie dreva na to množstvo cez 
300 kubíkov nejakých 43 tisíc, to je plus. To je čo sa týka obchodných partnerov. Čo sa 
týka verejnosti, tak samozrejme tie cesty, ktoré sme vybudovali slúžia verejnosti na 
rekreáciu ako cyklotrasy, pravidelne sa venujeme lesoparku, čisteniu, budovanie nových 
zariadení a údržbe existujúcich. Sú to také drobné dielčie veci,  ktoré nebudem 
konkrétne rozprávať o nich, je toho dosť. Tak môžte si to prečítať. A posledná časť z 
odpočtu v odpočte stratégie je venovaná ochrane prírody. Čo sa týka ochrany prírody 
tak áno, prebiehajúci projekt. Uchádzali sme sa o podporu z Ministerstva životného 
prostredia, trojročný projekt financovaný Štátnou ochranou prírody. Tento končí v roku, 
tohto roku, pol roku a následne ako v nadväznosti sme požiadali o uchádzanie sa o 
nenávratný finančný príspevok na podporu výchovy mladých lesných porastov. To je 
úprava plôch po ťažbe, vysádzanie drevín, zvyšovanie druhovej pestrosti, starostlivosť o 
tieto sadenice, ochrana pred zverou, pred burinou až do doby zabezpečenia. Je to projekt 
na obdobie troch rokov a hodnota je tuším 129 tisíc. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Musím povedať na pána riaditeľa, že on si určite 

ani nevedel predstaviť 3 minúty ako bude rozprávať a zrazu 10. Nech sa páči otázky.  
 
p. Beli, riaditeľ Mestských lesov Košice: Pardon. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nie, nie, ja som rád. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Pán riaditeľ, sa pamätám ešte za pána Rašiho 

vlastne, keď sme veľa pozemkov riešili ten problém aj s mestskými lesmi a to je, aby ste 
dostali cestu vlastne okolo Ružína do správy od Slovenského vodohospodárskeho 
podniku. To si veľmi dobre pamätám, lebo bo som príčinný pritom a sa to podarilo. Tak 
som veľmi rád a ďakujem za tú cestu vlastne, aj keď ťaháte drevo cez to, ale 
jednoducho tá cesta má už teraz svoj účel a nie je plná výtlkov. Takže ako od Sivca až 
po priehradu vlastne. Ďakujem veľmi pekne. A tak isto Kavečany ZOO vlastne ako keď 
sa tiež tak isto ako v pláne atď. alebo to bude slúžiť. Chcem sa poďakovať tak isto za 
našu spoluprácu. Spolupracujem úzko dá sa povedať, fakt vás otravujem, ako a nie raz 
a často, záleží mi na tom lesoparku vlastne  ťahanovskom, aby sme to vylepšili ten 
stav, aby sa to tam zlepšilo. Prešli sme to celé kompletne, videli sme, tak verím tomu, že 
aj budú výsledky z toho a jednoducho aj my, aj vy budete spokojní, aj mesto bude 
spokojné a všetci občania vlastne, Ťahanovčania, Košičania tiež budú spokojní. 
Ďakujem veľmi pekne. Čiže to bola ďakovačka, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Veľmi pekne ďakujem. Ja len pripomeniem, že sa ma mnohí 

pýtate, prečo niektoré lesné cesty opravujeme, načo Kavečany. Okrem toho, že to je 
majetok mesta, potrebovali sme túto cestu opraviť, tak urobili sme a dali sme jej prioritu 
preto, aby sme vďaka tejto ceste mohli postupne pripraviť obchádzkovú trasu na to, aby 
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sme to povestné esíčko pri strelnici mohli začať dávať do poriadku. Čiže to je taká 
prípravná fáza na to, aby sme mohli následne odkloniť autá a pustiť sa už tiež 20 
ročného projektu, ktorý tu pred nami stojí. Ďakujem pekne. Poprosím pani riaditeľku 
Popríkovú, správa mestskej zelene, aby sa pripravila. Nie sú ďalšie otázky. Prípadne, ak 
vy máte, tak sa prihláste do diskusie. Pani riaditeľka do troch minút to skúsi. Nech sa 
páči, máte slovo. 

 
p. Popríková, riaditeľka Správy mestskej zelene Košice: Dobrý večer vám všetkým prajem. 

Aj ja som sa snažila ten odpočet stratégie urobiť dosť podrobne aj rozpísať to kvôli 
tomu, že mnohí sú tu noví poslanci a možno niektorí ani nemajú predstavu o tom, čo 
vlastne na správe mestskej zelene sta robí, aj keď musím niektorých pochváliť, pretože 
ten záujem prejavili, dokonca nás navštívili a oboznámili sa prácou, ktorú teda robíme 
na správe mestskej zelene. Keď ste si to prečítali, sú tam úlohy, ktoré boli realizované, 
dopĺňal sa strojový park tak, aby sme vedeli teda postupovať v tých svojich odborných 
činnostiach, je tam koľko stromov sa vysadilo, koľko sa vyrúbalo, sú tam projekty, 
ktoré sú rozpracované a ktoré teda sa preklenuli do ďalšieho obdobia. Taký vážny 
projekt, ktorý robíme, je spracovanie dokumentu starostlivosti o dreviny, ktorý myslím 
si, že napreduje veľmi, veľmi dobre, dokonca sme mali návštevu z Ministerstva 
životného prostredia a keď teda boli tým našim projektom a tým dokumentom dá sa 
povedať celkom nadšení. Je spracovávaný teda dosť na vysokej odbornej úrovni 
a dúfam, že to takto bude pokračovať ďalej. Čo je rozrobené? Je tam rozrobený 
virtuálny cintorín, ktorý sa preklenul do ďalšieho obdobia. Ten by mal byť odovzdaný 
niekedy koncom júna. Verím, že sa nám to podarí, tento virtuálny cintorín sa tento 
projekt sa skladá z dvoch častí. Jedna časť je tá, ktorá bude slúžiť verejnosti, druhá časť 
je tá, ktorá bude slúžiť pre naše potreby, tzn. generovanie zmlúv až po tú ekonomiku. A 
samozrejme musia  bežať horizontálne vrty a je to každoročná úloha. Rozpísala som 
vám to tam, čo sú vlastne horizontálne vrty a ako sa teda o musíme pravidelne teda 
starať. Čiže neviem, či máte nejaké otázky, ale ozaj snažila som sa to rozpísať tak, aby 
ste si utvorili podrobný obraz o tom, čo sa v minulom roku robilo. Samozrejme na tento 
rok máme vízie, aj keď na to sú, jak sa hovorí, potrebné, viete, peniaze, peníze a peneži.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči rozprava k mestskej zeleni. Ak nie 

je, pani riaditeľka ďakujem pekne. Takže tulipány rozkvitnú čo najskôr a poprosím 
stredisko sociálnej pomoci, tam je zastupujúci pán riaditeľ, nakoľko pani riaditeľka je 
PN. Nakoľko pána povereného riaditeľa alebo šéfa ekonomického oddelenia málo kto 
pozná, tak skúste tri vety ešte len, aby vás každý spoznal a že ste to vy, navyše. 
Ďakujem. 

 
p. Širgeľ, zástupca riaditeľa Strediska sociálnej pomoci: Ďakujem za slovo. Prakticky v čase 

neprítomnosti pani riaditeľky zastupujem ju. Ja som vedúci ekonomického úseku, čiže 
pani riaditeľka spracovala stratégiu a odpočet, ktorý ste dostali. Čo môžem povedať 
k tomuto odpočtu. Minulý rok stredisko sociálnej pomoci prakticky po skončení covidu 
začalo nabiehať na normálny režim. Podarilo sa nám dokončiť oddychovú zónu, ktorá v 
stredisku veľmi chýbala, pretože pri covide sme zistili, že tí klienti nemajú vlastne my 
nemáme nejaký park, nič, takže tam, kde bolo predtým parkovisko, bola to betónová 
plocha v spolupráci aj s mestskou zeleňou urobili takú oddychovú zónu. Máme tam 
novú nájazdovú rampu, čiže dnes aj klienti, ktorí sú imobilní sa vedia dostať von, vedia 
byť na čerstvom vzduchu. Čiže to bola taká najväčšia akcia, ktorá bola v investičnom 
minulého roku. Svojím spôsobom, keďže stredisko v roku 2022 dostalo vysoké ceny 
energie, sme sa zúčastňovali i na dotáciách, kde nám ministerstvo práce prispelo sumou 
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25 tisíc a 79 tisíc na vykrytie časti energie, keď sme z roku 2021 mali mesačnú platbu 
4,5 tisíc, v roku 2022 už to bolo11,5 tisíc, čiže tam malo stredisko veľké s tým 
problémy, ale dali sme. Začali sme využívať aj dotácie z ministerstva práce, kde sa 
podarilo získať dotáciu na 2 vysokokvalitné zdviháky, ktoré pomáhajú klientom, 
pretože dokážu dvihnúť klienta i zo zeme dokonca. Čiže tam nám prispelo aj mesto 
čiastkou. Ministerstvo nám dalo čiastku 8 tisíc, mesto prispelo čiastkou 5600. Ďalej v 
spolupráci s nadáciou Henkel sme urobili oddychovú izbu pre klientov, ktorú sme už 
uviedli do činnosti a prakticky tento rok máme za úlohu alebo sme si vytýčili, aké ciele 
chceme urobiť, prakticky čipový systém pre externých odberateľov stravy, ktorý bol v 
pláne, ale vzhľadom k tomu, že bol kovid, tak sa nám to nepodarilo. Zajtra podávame 
projekt na zriadenie hospicu. Je to z Plánu obnovy, jedná sa asi o čiastku 1 milión eur. 
Ďalej by sme chceli, keďže stredisko nemá dobrú štruktúrovanú kabeláž a pre tých 
klientov, nemajú tam ani wi-fi, nie je to pokryté celé, tak v praktickej spolupráci s 
mestom bola tam firma Antik, ktorá vyčlenila, čiže pokiaľ by sa to podarilo, tak keď 
budú nejaké peniaze z nejakého Plánu obnovy alebo čo, tak by sme to  chceli zaviesť 
pre všetkých klientov v zariadení tak, aby mali aj oni prístupný internet, tak aby mali 
prístup do televízie. Čiže prakticky pokračujeme ďalej, keďže sú nové štandardy kvality 
v sociálnych službách, ktoré musíme spĺňať, takže sa pracuje na tých štandardoch 
kvality. V stredisku sa, už môžem povedať, podarilo naplniť kapacitu na tých 188 
zariadení pre seniorov, lebo kapacita prakticky od roku 2020 nebola naplnená. Čiže tam 
boli aj vratky, ale bolo to zapríčinené tým, že sa nesmelo prijímať. Čiže dnes už je 
kapacita 188 naplnená a prakticky sa už vzdelávajú aj zamestnanci sociálneho úseku, 
ktorí chodia na rôzne školenia. Čiže tak asi v krátkosti. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pán riaditeľ. Ak sú nejaké otázky, nech sa páči. 

Ak nie, ďakujem pekne vám za odpočet a máme pred sebou ešte dopravný podnik. Nech 
sa páči pán riaditeľ. A opäť, ak sa chcete zapojiť do diskusie, nech sa páči, zapojte sa. 
Máte slovo. 

 
p. Padyšák, riaditeľ DPMK: Ďakujem za slovo. Ja by som v podstate mal najprv splniť 

uznesenie dozornej rady ako už bolo avizované pánom poslancom Saxom a pánom 
poslancom Krchom, plus naviac by som sa ešte vyjadril k tej tarife, ktorú sme schválili 
pred pár minútami. Takže na vyjasnenie. Tarifa doplnok alebo dodatok číslo 7 rieši 
zavedenie nových typov lístkov a tak isto nejaké technikálie pri jestvujúcich lístkoch. 
Čiže to si netreba mýliť. Čiže zaviedli sme historicky a akciový lístok a plus nejaké 
technické doby a čo je pre nás  dôležité je, skončil predaj lístkov u vodiča. To je 
dôležité. A čo sa týka novej tarify, takže tá nová tarifa, ku ktorej sme sa zaviazali vo 
vyhlásení, ktoré v podstate podpísali poslanci pri vyriešení ostrého štrajku, tak tam 
naozaj bola dohoda, že dopravný podnik pripraví a predloží nový návrh tarify, ktorý ale 
bude riešiť jednu základnú vec. A tá základná vec sú zľavy. My ako Dopravný podnik 
mesta Košice sme aplikovali zľavy, ktoré boli ďaleko za rámcom polovice, čiže napr. 
mesačný lístok, ktorý stál 25 Eur, študentský bolo 10 Eur, čiže tam bolo tam nepomer, 
ktorý sme sa zaviazali, že napravíme. Pre vašu informáciu, Dopravný podnik Bratislava 
má 50% zľavy, ale už pracuje na tom, aby bolo len 40 % zľavy. Prímestská doprava 
funguje spravidla niekde medzi 25 – 30% zľavami, aby my sme boli ďaleko za tým 
rámcom, čo samozrejme sú pre nás možné tržby, ktoré máme možnosť získať, pretože 
štrajk je v princípe o dofinancovaní a toto je jedna z možnosti financovania tak, ako sme 
to vtedy predebatovali. Pre vašu informáciu, tarife bola vypracovaná v troch 
alternatívach. Určite vám bude predložená, v danom prípade pôjde cez riadne 
legislatívne konanie, tzn. porada primátora, mestská rada, mestské zastupiteľstvo. Čiže 
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nie je to to, žeby sme to nemali. Ja to mám, lebo je to hotové už 2 týždne, vyzerá to 
takto, má to 4 strany, takže je to naozaj hotové, ale najprv to musí prejsť tým riadnym 
kolečkom. Takže túto úlohu sme splnili a ďalej je to už v podstate na riadnom 
sprocesovaní. Takže toľko k tomu, ak máte otázky, nech sa páči. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Do rozpravy sa nik nehlási. Neviem, k odpočtu 

stratégii ja som ...neviem či zachytil. 
 
p. Padyšák, riaditeľ DPMK: Tak ku odpočtu stratégii, je predložená, máte ju v materiáloch, je 

v štandardnej štruktúre, v ktorej som ju vypracoval na začiatku, keď som nastupoval do 
tejto pozície. Modrým textom v stratégii sú vždy tie zmeny, ktoré sa udiali. Takže ja 
myslím, že je to prehľadné. Kto má záujem, si to vie pozrieť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková, nech sa páči. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Ja by som možno, nie je to len k vám pán riaditeľ, ale možno k 

všetkým riaditeľom, nie každý má možno tento tón hlasu, že niekoho sa nám lepšie 
počúva, niekoho možno je to monotónnejšie. Ja by som možnože privítala zo strany 
riaditeľov, ak budú predkladať do budúcna takéto odpočty, možno aj nejakú prezentáciu 
alebo nejakú formu, aby to nebolo len hovorené slovo. Čiže nejakú takúto formu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja si myslím, že sa aj tak výrazne posunuli, že si dajme predsa len 

ten čas sme si dali, aby sa každý mohol trošku a keď to posunieme do väčšej kvality a 
budem len rád, ale áno, beriem túto výzvu, ale posúvame sa, že sme to schválili, 
nediskutovali dneska sa posúva, ja budem rád, keď to budeme takto robiť. Je to aj tlak 
na riaditeľov, je to aj tlak na výkon a istým spôsobom aj na nás, aby sme tie výkony 
mali, takže ja sa tomu teším, že sme sa takto rozhodli to urobiť a i napriek tomu, že je 
veľa hodín, sme si tento bod chceli, nechali. V rámci tohto bodu sme vyčerpali všetky 
body, ak teda sú nejaké otázky. Nech sa páči, pán poslanec Krcho. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som bol rád, možno je tu aj taká 

všeobecná zhoda, pokiaľ bude všeobecná zhoda, že nemusím ísť cez procedúru, tak už 
aby sme uzavreli to kolečka, aj keď viem, že to  nie je v materiáli, máme tu aj riaditeľa, 
konateľa Bytového podniku mesta Košice, tak by som bol rád, ak by bol všeobecný 
súhlas aj u poslancov, keď nie, dám procedúru, môžeme o tom hlasovať, aby vystúpil aj 
pán riaditeľ. Je tam v podstate už 3 mesiace, ale odpočet by mal dať až v ďalšom, v 6. 
mesiaci, ale na margo aj posledných udalostí, ktoré sú nám známe, štrajková 
pohotovosť v podniku, tak bol rád, keby nám v krátkosti nejak zreferoval, aká situácia 
v bytovom podniku je po jeho nástupe, aké kroky plánuje urobiť, aby zastabilizoval 
situáciu a nejaké také stručné zhodnotenie tých prvých mesiacov, ktoré sú tam, lebo 
myslím si, že má hektické. Pokiaľ je potrebné, môže byť procedúra, pokiaľ sa 
všeobecne poslanci zhodneme, tak že by mohol vystúpiť a je tu a neodmietne 
samozrejme, tak by som rád, keby tak isto vystúpil. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja len chcem pripomenúť, že pán riaditeľ nie je ešte ani 100 dní 

vo funkcii, je to práve 60 - 75 dní. Uznesenie hovorí o tom, že do šiestich mesiacov od 
funkcie o to ako prichádza do funkcie, má zložiť svoj odpočet. Ja si myslím, že 
nevytvárajme nátlak, nechajme každého pracovať. Nemyslím si, aj keď je veľmi zdatný 
aj rétoricky, ja viem, že by sa postavil a vás zvládol, ale myslím si, že pravidlá sme mu 
nastavili a skúsme ich prosím dodržiavať. Svoju prácu v tejto chvíli vykonáva 
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maximálne tak, aby podnik išiel, tých bariér má veľmi veľa, nechajme ho, aby si tých 
svojich 100 dní vychutnal a aby následne nám tú správu predložil. Ak teda súhlasíte, ja 
to sa znásilňovať, ale myslím si, že toto je to, čo sme mu sľúbili, keď sme ho do funkcií 
dali. Nech sa páči pani poslankyňa Kovačičová má procedurálny návrh.  

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže poprosím poslancov, aby sa vlastne sa uzniesli na 

tom, aby sme hlasovali. My nechceme teraz, aby robil nejaké odpočty a to recitoval 
niečo 10 minút, ale vzhľadom, že prešli médiami nejaká informácia, teda bolo tam 
nejaké napätie, boje atď. a tak do mailu nám prišli nejaké informácie, čiže nech sa k 
tejto situácii vyjadrí v krátkosti. Fakt za tých 60 dní nemáme očakávania, že bude robiť 
nejaký odpočet siahodlhý, ale nech sa postaví pred poslancov a povie, teda ak sa môže 
vyjadriť, že teda o čo išlo a čo sa tam deje. Tiež je tam nejaká štrajková pohotovosť, 
čiže nech sa k tomu vyjadrí.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 83 -  za 22, proti 2, zdržali sa 9 
 
p. Polaček, primátor mesta: Procedúra je schválená. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Na druhej strane musí aj druha strana chcieť. Ak pán riaditeľ 

súhlasí, nech príde na minútku. Ako kolegyňa pani poslankyňa povedala, nie je 
potrebné, aby ste robili odpočet, ale aby ste možno zhodnotili. S pánom riaditeľom 
naším sa stretávate na dvojtýždňovej, dokonca na týždňovom stretnutí. Čiže nech sa 
páči. 

 
p. Miklovič, riaditeľ BPMK: Ďakujem za slovo. Skúsim tak teda len v krátkosti. V prvom 

rade ďakujem za dôveru, ktorá mi bola daná na novembrovom zastupiteľstve a tak ako 
som aj vtedy prezentoval, tak stále trvá na tom, že mojou prioritou budú zamestnanci 
a pripravujem všetky kroky na to, aj napriek tomu, že nie je schválený rozpočet, čo by 
nám veľmi ako mestskej firme pomohlo, robíme všetky kroky na to, aby sme 
zamestnanosť zachovali a rôzne šetrenia skôr hľadáme v iný oblastiach ako sú 
personálne náklady. A za ďalšie by som chcel podotknúť, že aj vzhľadom na krátku 
dobu bolo zo strany niektorých zamestnancov na mňa vyvíjaný myslím si, že 
neprimeraný nátlak a dochádza tam alebo dochádzalo, keď sa bavíme o istej osobe k 
určitému nátlaku, hoci tam bol konflikt záujmov v jej pozíciách. Spomínali ste aj nejakú 
medializáciu. Veľmi nerád by som sa takto verejne k tomu vyjadroval, keďže prebieha 
vyšetrovanie a z mojej strany bolo podané trestné oznámenie, stále vypovedajú 
svedkovia, nie sú uzavreté, nechcel by som, aby boli nejak svedkovia ovplyvňovaní a 
zároveň aby bol nejako marené to vyšetrovanie. Ak máte nejaké konkrétne otázky 
k tomu, skúste sa opýtať, ak budem vedieť a môcť, tak odpoviem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: V akom stave je projekt rekonštrukcie budov v správe bytového 

podniku, jedná sa o polikliniky sídlisku Ťahanovce a sídlisku KVP, predpokladám, že 
už ste mali čas oboznámiť sa s týmito projektami. Ako to vidíte teda vy? Ďakujem 
veľmi pekne.  

 
p. Miklovič, riaditeľ BPMK: Čo sa týka projektovej dokumentácie a stavebných povolení, 
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dostali sme už je na sídlisku Ťahanovce všetky potrebné podklady. Keďže v rozpočte, 
ako som spomínal, prostriedky na to nie sú vyhradené, prebehli rokovania s pánom 
Dlhým na mestskom magistráte a hľadáme spôsob ako etapizovať tieto rekonštrukcie a 
hľadať externé zdroje. Určite by sme išli formou úspor energie a zvýšenia komfortu a 
potom ako tú obálku ako nakoniec. A ako pri jednej poliklinike, tak aj pri druhej. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Sú ešte ďalšie doplňujúce otázky? Pán poslanec Lörinc má 

faktickú. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Faktická poznámka. Keďže sa jedná o podnikateľský priestor a sú 

tam nájmy, ktoré sú určitým príjmom, bolo by možné aspoň riešiť nejaké čiastkové 
úpravy, myslím vymeniť a opraviť lavičku alebo jedno okno alebo jeden záchod, 
sociálne zariadenie. Hlavne na oddelení detských lekárov je to katastrofa. Ako môžeme 
pán riaditeľ, týmto vás aj pozývam verejne, moja asistentka sa vám ozve, prídete na 
KVP a vás prevediem tam a myslím si, že za bežnej údržby a za bežné náklady v rádovo 
do pár 1.000 Eur by sa vedela spraviť aj veľká zmena, kým sa spraví ten veľký projekt. 

 
p. Miklovič, riaditeľ BPMK: Základnou obhliadku som si spravil v rámci svojich túr, by som 

povedal, po niektorých priestoroch. Tieto, ako vy hovoríte komerčné priestory, vnímam 
ako možnosť príjmov a preto si ich kladiem za prioritu. Už vás prebehol kolega 
poslanec, s ktorým som si dohodol budúci týždeň stretnutie, kde si chceme prejsť práve 
takéto drobné veci, ale kde chceme aj do širšieho riešiť napr. parkovanie a ostatné veci, 
čistotu v okolí, skrášlenie toho okolia a celkového komfortu pre všetkých návštevníkov, 
nielen pre podnájomníkov. Ale určite to, čo hovoríte, drobné opravy, tomu sa budeme 
venovať, pretože sú tam majú voľné priestory, ktoré chceme v krátkej dobe prenajať, 
aby sme mali príjem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Chcem doplniť, že na budúci týždeň bude dozorná rada a 

následne potom na návrh pána Sekáča idem ako dozorná rada polikliniku na KVP, kde 
ťa srdečne pozývam. Som ti to chcel povedať potom, ale si predbehol situáciu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Okej, pozvánky si nechajme na neskôr. Ak je všetko dohodnuté, 

porozprávané, samozrejme budem rád, keď sa veci pohnú. Samozrejme je úvahe ešte 
nejaký komerčný úver, ak by sa dokázali tie podnikateľské priestory nastaviť tak, aby 
dokázali v budúcej aj splácať tento úver, aj takáto debata existuje. OK, ďakujem pekne, 
ďakujem pán riaditeľ. Vyčerpali sme bod číslo 63, ktorým je Odpočet plnenia stratégie 
mestských podnikov. Poprosím teda návrhovú komisiu, nakoľko rozpráva je uzavretá, 
aby prečítala návrh na uznesenie. Nech sa páči. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 10 ods. 3 zákona č. 401 z roku 1990 Zbierky o meste Košice v znení neskorších 
predpisov berie na vedomie spracovaný dokument Odpočet plnenia stratégie predložený 
riaditeľmi mestských podnikov podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 84 -  za 36, proti 0 zdržali sa 0 
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p. Polaček, primátor mesta: Uznesenie bolo schválené, ďakujem pekne. Vyčerpali sme bod 
63. 

- - - 
 
Bod č. 64 
Zmena členov štatutárnych a kontrolných orgánov vo vybraných obchodných 
spoločnostiach s majetkovou účasťou Mesta Košice a zmena členov správnych a 
dozorných rád v ďalších právnických osobách zriadených alebo založených Mestom 
Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pred nami je bod číslo 64. Materiál vám bol predložením, nech sa 

páči, otváram rozpravu. Pán poslanec Kundrát. 
 
p. Kundrát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja tu mám pozmeňujúci návrh na toto 

uznesenie, kde v bode b) uznesenia schvaľuje po d) určenie podpredsedu dozornej rady 
pozmeňujúci návrh je z pána poslanca Petra Múdreho na pána poslanca Erika Weissa. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec, ja som chcel opýtať, pretože 

my sme na túto tému viedli debatu s viacerými členmi dozornej rady a teda ja sa chcem 
opýtať, keďže je dôležité, aby táto dozorná rada konala v nejakom spôsobe, v súlade, že 
či tento nejaký materiál bol prerokovaný aj s ostatnými už členmi dozornej rady KFA 
alebo či je to iba čisto politická nominácia. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže pán poslanec rozprávame o futbalovej aréne? Mne to ušlo. 

Aha, pardon. Preto som ostal zaskočený, som nevedel, o akom podniku rozprávame. Sú 
nejaké ďalšie odpovede, otázky? Pán poslanec Géci. 

 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Vážení kolegovia, vrátil by som sa k návrhu z 

predchádzajúcich bodov. Takže ak dovolíte, mám doplňujúci návrh na uznesenie 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach k tomuto prerokovávanému bodu. Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. j) Zákona o meste Košice v znení 
neskorších predpisov § 12 písm. d) a písm. e) § 14 ods. 2 Štatútu mesta Košice a 
príslušných ustanovení Obchodného zákonníka v obchodnej spoločnosti Dopravný 
podnik mesta Košice a. s., Bardejovská 6, 043 29 Košice, IČO 31 701 914, ktorej mesto 
Košice ako jediný akcionár vykonáva pôsobnosť valného zhromaždenia s účinnosťou 
ku dňu 01.04.2023 menuje do funkcie člena predstavenstva poslanca mestského 
zastupiteľstva Michala Djordjeviča, MBA. Termín v texte. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Sú ešte nejaké doplňujúce? Nech sa páči, pani 

poslankyňa Iľaščíková. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: My sme sa takto rozprávali v klube a v podstate tým, že by 

sme chceli riešiť komplexne, čo nevylučujeme, ja sa ti aj Michal svojim spôsobom 
ospravedlňujem, chceme riešiť komplexne celé DPMK a v podstate vlastne 
nevylučujeme, že tvoj návrh by sme podporili potom pri tom komplexnom riešení. Čiže 
ja sa ospravedlňujem za možno svoje unáhlené vyjadrenie a možno niektoré veci som 
nedomyslela. Tak som to len chcela dovysvetliť. Ja som ti to aj osobne povedala. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, nech sa páči, faktická. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Vidím, že prestávka 

zabrala, ale nikomu nevadí, vážení alebo hlavne tí, ktorí máte výhrady k nominácii 
mojej osoby ako za člena predstavenstva dopravného podniku, nikomu z vás nevadí, že 
niekoľko mesiacov nie je napĺňaný štatút, hej, čiže zo zakladateľskej listiny vyplývajúci 
štatút a vlastne vám je niektorým lepšie, že tam nie nikto akoby som tam bol ja. Čiže a 
potom povieme, ja sa ti ospravedlňujem, vieš čo, neber to osobne, však potom možno. 
Veď aj potom možno keď bude, tak bude čas na to aj prehodnotiť a mohol by teoreticky 
aj s každého klubu, keby sa rozšíril počet členov predstavenstva, byť jeden nominant 
tak, aby vlastne my, ktorí zastupujeme záujmy mesta Košice a to poopravím kolegyňu 
Slivenskú, sme obhajovali záujmy stopercentného akcionára v tejto spoločnosti.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Tak ja by som nadviazala vlastne na predrečníku pani 

Iľaščíkovú a vlastne faktická, že v podstate tak ako spomínala, ak z hľadiska ďalších 
mesiacov, tak určite potrebuje dopravný podnik nejaké systémové riešenie to, že zmena 
stanov rozšírenie počtu členov predstavenstva, možná zmena na pozície riaditeľa 
a nikde nie je napísané, že nejaký ďalší členovia mestského zastupiteľstva je vylúčené, 
že by boli členom predstavenstva. Čiže len toľko k tomu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Djordjevič má v rámci diskusie. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Počúvam takto, jak sa tu lavíruje a vlastne 

potom veci, ktoré sú povedané už nie sú celkom vážne a teraz myslené a nemyslím teraz 
pani kolegyňu Iľaščíkovú. Nerozumiem celkom, že čo sa behom pár mesiacov zmení, 
ale veľmi intenzívne uvažujem nad tým, že nomináciu zvážim, avšak v tejto chvíli som 
naozaj zvedavý, aby ste ukázali aj občanom tohto mesta, že či je problém moja osoba 
alebo je lepší stav, ktorý je de facto nezákonný. Ja vás vôbec v žiadnom prípade 
nevydieram ani náznakovo to tak nemyslím, ale mám pocit, že opäť som narazil na ten 
problém, s ktorými sa potýkam od začiatku tohto zastupiteľstva, že jednoducho možno 
kvôli tomu, že som svoje názory prezentoval častokrát verejne, dochádzam ku konfliktu 
osobnému a členovia dvoch poslaneckých klubov, ktorí zrejme s mojou osobou majú 
problém, ovplyvňujú tých ostatných a potom máme možnosť vidieť aj behom jednej 
hodiny 180 stupňovú názorovú zmenu. Tak ako som povedal v diskusnom príspevku, 
ktorý bol vlastne faktickou poznámkou. Odbornosť samozrejme od niekoho, kto nemá 
vyštudované dopravné inžinierstvo očakávať nemôžme. Ale od poslanca, ktorý je 
členom zastupiteľského zboru a ktorý je v podstate najvyššou demokratickou formou 
zvolený a to je zástupcom ľudu môžme očakávať zanietenosť a aj z hľadiska časového 
som ja konkrétne variabilný a k dispozícii a ani iné zákonné prostriedky a prekážky nie 
sú tvorené. Tým mám na mysli to, že v minulosti som bol zamestnancom ministerstva 
vnútra a tu zákon jasne zakazuje byť členom v obchodných spoločnostiach alebo 
akciových spoločnostiach alebo v rôznych dozorných radách a predstavenstvách, ale 
ako som povedal už predtým v predchádzajúcom bode, nikoho neprosím, dal som 
ponuku, dal som hodenú rukavicu pracovať. Ako sa zachováte, tak sa zachováte. Ja 
myslím, že tu nie je ani potrebná nejaká ďalšia diskusia k tomu. Proste hlasovanie je 
demokratický nástroj nikto, sa na jeho výsledky hnevať nemôže, len hodená ruka k 
spolupráci má byť stále obojstranná. Ale neviem, no. Toľko k tomu ďakujem. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak má faktickú, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja už som sa síce, že to nepodporím, ale 

naozaj sa chce priamo opýtať, či to ja som nejaký veľmi skromný alebo pokorný alebo 
ty veľmi odvážny, ale ja si myslím, že mám nejaké tie skúsenosti životné a hlavne z 
praxe z obchodu, zo zamestnania, z vlastnej firmy, z podnikania. Ja by som si netrúfol 
toto zobrať, netrúfol by som si to. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja sa chcem opýtať k tej nominácii od 

pána poslanca Kundráta, lebo toto nám ani na tých stretnutiach nebolo prezentované. 
Neviem, aký je problém s pánom poslancom Múdrym, viem, že k takej dohode padlo, 
že pani Kovačevičová bude predsedníčka dozornej rady a pán poslanec Múdry bude 
podpredseda dozornej rady a nebolo to nejakým ... nedostala sa ku mne informácia, že 
toto je nejaký problém, že je to namietané. Tak teraz ja som si myslel, že je to 
dohodnuté a teraz to vnímam ako taký nový návrh a osobne, keď mi to nejak 
nevysvetlíte, tak ma asi mám problém to podporiť. A čo sa týka ostatných vecí, my 
služobne starší a skúsenejší, ktorí trošku poznajú aj tie vzťahy, tak sa celkom aj na tom 
zabávame, že čo vidíme, čo sa deje v tejto miestnosti, čomu niektorí ľudia celkom 
nerozumejú, ale zrazu sa tu objavujú určité tváre, zrazu sa presviedča ako hlasovať a je 
to také, je to také úsmevné, čo sa týka toho dopravného podniku. No len taká moja 
vsuvka.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ja som sa chcel tiež opýtať, že či došlo k dohode 

alebo nedošlo k dohode, pretože ak mám správne pamätám na mestskej rade k 
nominácii pána Múdreho nebol žiaden problém a ja som si myslel, že táto vec je 
uzavretá. To že otvárame  dopravný podnik je tretia vec, ale mrzí ma, že proste ani v 
týchto banálnych veciach jednoducho sa to nedá urobiť v zákulisí, ale takto sa zrazu 
hodí návrh a určite to nie je človeku príjemné, keď sa to takto spraví. Ako to, že to 
robíte mne, je to v poriadku, ale nerobme to, medzi sebou si to nerobte, prosím. A chcel 
som poprosiť pána riaditeľa, aby vysvetlil ešte... najprv pôjde pani Iľaščíková, len aby 
ste rozumeli, keď mám ešte slovo, aby som neprerušoval, pán riaditeľ vystúpi, aby 
vysvetlil právnu záležitosť, ktorú zároveň v prípade nominácie pána poslanca 
Djordjeviča alebo člena predstavenstva ste zároveň povinný urobiť ako druhý krok v tej 
chvíli. Takže pán riaditeľ, nech sa páči. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu: Ďakujem veľmi pekne. Podľa stanov spoločnosti DPMK a aj čl. 8 

bod 5 bude potrebné, aby ste následne, ak zvolíte tretieho člena dozornej rady, pardon 
predstavenstva spoločnosti zvolili aj predsedu predstavenstva. Určili. Tak, určíš členov 
predstavenstva, predsedu predstavenstva. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže aby nám zároveň neušiel aj ten ... taká povinnosť, ktorá 

s tým súvisí. Ďakujem pekne. Do diskusie sa, vyzerá, že nik nehlási. Predsa len pán 
poslanec Djordjevič. 

 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Dobre, v poriadku. Čiže pán riaditeľ povedal niečo a vlastne 

administratívne je to potom ako? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže pán poslanec, mali by ste to asi urobiť vy, keď sa nemá nikto 
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k činu, že kto bude predseda? 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Pozrite sa. Ja naozaj pripadám si tu opäť ako človek, ktorého 

vidíte na ulici a má pred sebou čapicu. Neviete viacerí, ako som po neúspešnej 
nominácií, kde som urobil chybu a chcel som ísť do jednej komisie, oslovil predsedu 
komisie inej, ktorý mi vlastne povedal, že on vo svojom klube musí dať hlasovať o tom, 
že aký bude tam názor. Už toto je niečo neakceptovateľné. Ja, čo mám povinnosť 
pracovať pre mesto Košice ... teraz dobre, predstavenstvo je niečo iné ... ja mám 
povinnosť byť členom nejakej komisie, som vlastne čakal na nejaký ortieľ a potom by 
bolo povedané, že nie. Potom som šiel za druhým, tretím a nakoniec mi bolo povedané, 
že problém je tam, že nie som v nejakom klube. Najprv bolo povedané, že som mal 
škandál, nech sa ukľudním, že nech počkám pár mesiacov. Počkal som pár mesiacov, 
teraz sa hľadajú iné výhovorky. Ja by som bol rád a aj prečo Dominik Karaffa hovoril, 
prečo tu nejaký bývalý poslanec chodí za poslancami, že či sa zbláznili, potom niekto je 
červený, niekto si tú esemeskuje. Čoho sa tu bojíte? Čo sa tam deje nekalé? Od čoho je 
člen predstavenstva, aký by bol z radov poslancov. Nemá obhajovať záujmy mesta 
Košice? Nemá obhajovať to, aby sa v podniku zaobchádzalo transparentne s peniazmi 
mesta Košice, nakoľko mesto Košice je stopercentným akcionárom? Vo mne konkrétne 
máte nedôveru? Je problém behom dvoch-troch mesiacov na najbližšom riadnom 
zastupiteľstve predloží rozšírenie dva kluby, lebo naozaj mám pocit, že u vás je problém 
tam, že chcete byť všade. Ja budem veľmi rád, keď tam budeme viacerí a je problém 
dovoliť členov? A hovoríme tu komplexne o riaditeľovi? Však tu odkedy bolo vlastne 
predstavenie nejakého kvázi kandidáta, sa nenašiel nikto, kto by vôbec spomenul nejakú 
osobu. Lebo ako bolo dnes spomenuté v rozprave, ten podnik má problémy. Je nutné 
robiť reštrukturalizáciu v zmysle minimálne grafikonu, zefektívniť fungovanie, nastaviť 
veci tak, aby ten podnik nebol tak brutálne v červených číslach. Ale nie, vám vyhovuje 
to, že tam nie nikto. Potom sa nehnevajte, ale ja neviem, komu som, čo zle urobil, ale 
nemám ten pocit, žeby som si takto to od vás zaslúžil. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Iľaščíková a pán poslanec Špak majú faktickú, 

nech sa páči, na pána poslanca Djordjeviča. 
 
p. Iľaščíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Rozmýšľam, ako začať. Michal, ak 

môžeme, tak bolo nám vysvetlené v podstate, že nevieme schváliť iba jedného člena, ale 
musíme predsedu. Bolo by od nás nezodpovedné, aby sme to teraz narýchlo tuná riešili 
a narýchlo schválili predsedu predstavenstva. Chcela som ťa poprosiť, počkaj do 
najbližšieho zastupiteľstva a v podstate dáme si dokopy nejaké mená, prípadne aj to 
rozšírenie predstavenstva a môžme sa vlastne na najbližšom zastupiteľstve o tom o tom 
baviť. Tak a nie je ani vylúčené, že budeš zvolený. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nasleduje potom v diskusii pán poslanec 

Karaffa. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Michal, ja by som to tak povedal. 

Strašne chceš pracovať, dvaja chlapci mi chýbajú. Zajtra o ôsmej môžeš prísť, Žriedlová 
11. Prisahám, máš u mňa robotu. Verejný prísľub. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa, nasleduje pán poslanec Matoušek v rámci 

diskusie. 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Tak aby sme sa konštruktívne pohli 
a vyriešili túto patovú situáciu, ja som si dovolil po predchádzajúcej debate predložiť 
tento návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných 
právnych predpisov menuje za predsedu predstavenstva alebo to môžem upraviť na volí 
za predsedu predstavenstva a. s. Dopravný podnik mesta Košice, a.s. Ing. Romana 
Danka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, nech sa páči, diskusia. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem. Vážení poslanci, Michal, počúvaj ma chvíľku. Chceš 

pracovať a teraz akože naozaj ma počúvaj, dávam ti návrh. Budeme mať za chvíľku 
voľba neposlancov, dávam ti návrh na to, aby si prišiel ku mne do finančnej komisie 
pracovať za člena finančnej komisie ako poslanca, čiže rozhodni sa ty. Môžem 
prichystať uznesenie, hej a môžeš ísť pracovať do finančnej komisie. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. Faktická na pána Matouška v tomto 

prípade. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Už som sa zľakol, že ďalší 

človek ma tu ide ponížiť, ja neviem Miro, či treba zbierať odpadky, ale naozaj prosím 
ťa, zdrž sa takýchto ponúk. Ja, keď budem chcieť pracovať pre teba, ja ťa budem 
kontaktovať, ja proste som tu dal serióznu ponuku a počúvam tu len urážky, 
ponižovanie, spochybňovanie, vzdelanie. Ja naozaj neviem, zase bude mať Korzár o 
čom písať. Neviem ešte raz, čo vám vadí na tom, aby bol tretí člen dnes. Dostali ste 
nomináciu na pána Danka ako člena predsedu ako predsedu predstavenstva, dnes je 
nezákonný stav. Vy tým, čo hovoríte, vlastne legalizuje porušovanie stanov a nelegálny 
stav. Toľko k tomu a naozaj ja som dneska nikoho neurazil a poprosím, aby ste nerobili 
to isté. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai faktická na pána poslanca Matouška. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Vážené kolegyne, kolegovia, dneska je 14. nie 

február, 14. marec. Spomeňte si na 14. február, keď tu bol štrajk v dopravnom podniku, 
pokiaľ sa dobre pamätám, na Valentína dostali sme darček. MHD nejazdilo, tzn. ja sa 
ospravedlňujem, ja som mal dovolenku vtedy, ale pokiaľ viem, množstvo poslancov 
nabehlo do dopravného podniku a chceli riešiť tento problém a aj ho vyriešili, na druhý 
deň jazdilo MHD. Teraz padol tu na stôl nejaký návrh, aby sme sa posunuli troška 
ďalej. Ja regulárne mám taký pocit tu ja zažívam, ako keby nejakú schizofréniu. Som z 
toho veľmi smutný, pretože prišiel nejaký návrh a my ho zmetieme zo stola. Nie páni 
a dámy, zamyslime sa nad tým a môžme hlasovať. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak k téme prosím. 
 
p. Špak, poslanec MZ: No vyjadrím sa ešte ku téme, ktorú začal pán poslanec Djordjevič, lebo 

sa musím zastať ľudí, ktorí pre mňa robia. Ak jemu sa zdá, že je to nejaké pod úroveň 
alebo že sa hanbia za to, tak nech sa ide s nimi porozprávať s tými ľuďmi, čo pre mňa 
robia, lebo my sme si tam rovnocenní všetci a toto naozaj Michal to si troška prepískol. 
A keď si ty až taký veľký a ...  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, dopravný podnik alebo mestské podniky... 
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p. Špak, poslanec MZ: ... musíš byť v predstavenstve, ako fakt sa ... Ja si myslím, že týmto 
prejavom už nebudem zdržiavať, sám som absolútne proti tomu, aby človek ako ty a s 
týmto prístupom k ľuďom normálne pracujúcim, tak toto je, toto mi je normálne, že ... 
dobre stačí, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, na pána poslanca Špaka a nie osobne, 

lebo vám zoberiem slovo. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Nie, prečo by som mal osobný byť. V rade, 

už pri prvom príspevku, kde mi ponúkal prácu a ja som tu nehovoril, že chcem prácu, 
ste mu mali zobrať slovo. Pán Špak, nikto tu nikoho neponížil a stačilo už. A s takým 
človekom ako bolo povedané, no som rád, že si to aspoň definoval, v poriadku, chápem 
a presne pani kolegyňa sa už chytá za hlavu, ale ja som ...Ľubka, my sme blázni, ale čím 
som bláznom ja? Že som tu dal ponuku pracovať pre mesto Košice a pre dopravný 
podnik? Tým som sa previnil, že svoj voľný čas a energiu chcem potápajúcej lodi 
obetovať? Dobre, v poriadku, tak potom to sem nepatrí. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Vrchota má procedurálny návrh. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem pekne veľmi za slovo. Myslím, že už sme si všetko 

vypočuli a aj to, čo sme nechceli, sme si vypočuli, tak že navrhujem procedurálny návrh 
ukončiť diskusiu aj s prihlásenými a aj s faktickými. Lebo už je toho naozaj dosť. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 85 -  za 29, proti 0, zdržali sa 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teda, aby som zopakoval. Nediskutujeme, žiadne faktické, 

dobehne to, čo je. Áno? Tak dobehnúť musí to, čo bolo prihlásené. To sa nedá ... 
nemôžte obrať úplne právo ...ono moment, to si nechám vysvetliť. Je to právne v 
poriadku, že aj tí, čo chceli, už nie? No, ja si tiež myslím, že sú prihlásení, že sa 
nemôžme, že keď už sa niekto prihlásil pred vyrieknutím tohto návrhu, proste on už 
svoju ... ideme dozadu ako keby. Môžu. Je to platné, uzatváram diskusiu. Právne kýve 
hlavou. Je mi to ľúto, tak si vymysleli, tak toto fungovať. Takže technikov poprosím, 
aby vyprázdnili všetkých prihlásených, aj keď mi je to ľúto, lebo si myslím, že ešte pár 
slov asi trebalo. Diskusia je uzavretá na základe procedurálneho návrhu, teda poprosím 
návrhovú komisiu, aby predstavila jednotlivé návrhy tak, ako prichádzali. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne, takže najprv 

pozmeňujúci návrh, potom ďalšie doplňujúce a potom keď tak pôvodné. Takže 
pozmeňujúci návrh pána poslanca Kundráta. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 
predloženého návrhu a príslušných ustanovení Obchodného zákonníka v obchodnej 
spoločnosti Košická futbalová aréna a.s. podľa predloženého návrhu po A) berie na 
vedomie uplynutie funkčného obdobia predsedu predstavenstva Mgr. Marcela Gibódu 
ku dňu 25. februára 2023, po B) schvaľuje menovanie po a) menovanie do funkcie člena 
predstavenstva Mgr. Marcela Gibódu, po b) určenie predsedu predstavenstva Mgr. 
Marcela Gibódu, po c) určenie predsedu dozornej rady Ing. Mgr. Lenku Kovačevičovú, 
po d) určenie podpredsedu dozornej rady doc. Ing. Erika Weissa, PhD. a po C) žiada 
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zástupcov mesta Košice vo valnom zhromaždení obchodnej spoločnosti Košická 
futbalová aréna a.s. iniciovaním zmien v orgánoch spoločnosti podľa písmena A) a B) 
tohto bodu uznesenia. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 86 -  za 23, proti 3,zdržali sa 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Buďme dôslední, prosím, pri hlasovaní. Pán poslanec Špak 

hlasoval za. Nech sa páči, pokračujte.  
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Doplňujúci návrh pána poslanca Géciho. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa predloženého návrhu v obchodnej 
spoločnosti Dopravný podnik a. s., Bardejovská 6, 043 29 Košice, IČO 31 701 914, 
ktoré mesto Košice ako jediný akcionár vykonáva pôsobnosť valného zhromaždenia s 
účinnosťou ku dňu 01.04.2023 rozhodlo: menuje do funkcie člena predstavenstva 
poslanca mestského zastupiteľstva Michala Djordjeviča, MBA.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujeme, nech sa páči. 
 
Hlasovanie č. 87 -  za 15, proti 4, zdržali sa 12 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teraz stop? Tých dvoch členov môžme hlasovať o predsedovi? Je 

to irelevantné, presne tak. Právne? Môžeme. Takže je to v kompetencia... 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre, takže dostali zelenú. Neviem, 

pán poslanec Karaffa, má to odkomunikované s pánom Dankom? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Sme v hlasovaní. Tu nie je priestor na diskusiu. Právne vraví, 

môžeme hlasovať, nech sa páči.  
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Dobre, takže návrh na uznesenie. 

Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa príslušných právnych predpisov menuje za 
predsedu predstavenstva akciovej spoločnosti Dopravný podnik mesta Košice a.s. Ing. 
Romana Danka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č.88 - za 29, proti 1, zdržali sa 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Vyčerpali sme všetky body? Nie, ešte. Nech sa páči. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ešte máme jedno uznesenie, ktoré sa 

týka Fondu zdravia a Visit Košice, CIKE. Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého 
návrhu po 1.) v neinvestičnom fonde Fond zdravia mesta Košice, neinvestičný fond 
podľa predloženého návrhu po a) berie na vedomie uplynutie funkčného obdobia členov 
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správnej rady ku dňu 19.02.2023 Mgr. Lucie Gurbáľovej, predsedu správnej rady, 
doktora Jána Sekáča a pána doktora Róberta Schwarcza, po b) menuje zástupcov mesta 
Košice do funkcie člena správnej rady Mgr. Luciu Gurbáľovú, predsedu správnej rady 
doktora Jána Sekáča a doktora Róberta Schwarcza. Po 2.) v oblastnej organizácii 
cestovného ruchu Visit Košice, Hlavná 59, 040 01 Košice, IČO 42247632 po a) berie na 
vedomie uplynutie funkčného obdobia člena predstavenstva ku dňu 19. februára 2023 
Mgr. Marcela Gibódu, po b) schvaľuje menovanie do funkcie člena predstavenstva Mgr. 
Marcela Gibódu, po c) berie na vedomie uplynutie funkčného obdobia člena dozornej 
rady ku dňu 19. februára 2023 doktora Róberta Schwarcza, po d) schvaľuje menovanie 
do funkcie člena dozornej rady doktora Róberta Schwarcza. Po 3.) v neziskovej 
organizácii Creative Industry Košice n.o., Kukučínova 81/2, 040 01 Košice, IČO 
35583461 po a) berie na vedomie uplynutie funkčného obdobia zástupcov kultúrneho 
operátora v meste Košice vo funkcii člena správnej rady magistra art Petra Himiča ku 
dňu 27.05.2023, po b) schvaľuje menovanie zástupcu mesta Košice do funkcie člena 
správnej rady Mgr. Art. Petra Himiča. Všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 89 -  za 32, proti 0, zdržali sa 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Teda vyčerpali sme bod číslo 64 a nasleduje bod číslo 65. 

- - - 
 
Bod č. 65 
Personálne obsadenie komisií Mestského zastupiteľstva v Košiciach a zmeny 
obsahových náplní niektorých komisií. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, otváram diskusiu k tomuto bodu. Pani poslankyňa 

Adamčíková má procedurálny návrh, nemá. Tu sa toho tu rozbalilo. Pani poslankyňa 
Slivenská začína. 

 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Predkladám návrh uznesenia. Mestské 

zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 Zákona o meste Košice v znení neskorších 
predpisov a Zákona o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov volí členov 
neposlancov Komisie životného prostredia, verejného poriadku a ochrany zdravia 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach s účinnosťou od 01.04.2023 v nasledujúcich ľudí: 
Lenka Sirotňáková, Martin Pavlov, Martin Paulo, Beáta Murková, Anna Kötelesová, 
Tomáš Jurkovič, Patrik Nohavica, Ladislav Rovinský, Oliver Kovács, Ladislav Stupák, 
Peter Čech, František Buchala. Predkladám návrh uznesenia. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči pani námestníčka. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Vážené kolegyne, kolegovia, 

dovoľte, aby som predniesla návrh, je to poslanecký návrh, ktorý by mal zastupovať 
nezaradených poslancov. Vzhľadom na to, že sme mali dohodu s predsedami klubov, že 
sa stretneme a prerokujeme nominácie neposlancov do komisií, kvôli časovej tiesni a z 
rôznych dôvodov sa to nepodarilo. Myslím si, že tie okolnosti boli objektívne a k tomu 
stretnutiu nedošlo. V každom prípade my sme za nezaradených poslancov zaslali svoje 
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návrhy spätné teda ako odozvu sme od predsedov klubov nedostali, takže ja sa 
ospravedlňujem, že v týchto návrhoch možno nie sú zahrnuté všetky mená, ktoré budú 
navrhovať kluby poslanecké alebo predsedovia komisií, ktorí pochádzajú z týchto 
klubov. Takže ja prednesiem návrh troch poslancov Mgr. Lucia Gurbaľová, Ing. 
František Ténai, MBA, Mgr. Dominik Karaffa. Predkladám aj návrh Personálne 
obsadenie komisií Mestského zastupiteľstva v Košiciach a zmeny obsahovej náplne 
niektorých komisií s nasledujúcim znením. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach volí 
členov neposlancov komisií Mestského zastupiteľstva v Košiciach s účinnosťou od 
14.04.2023 podľa nasledujúceho návrhu. Finančná komisia: pán Zoltán Hanesz, Patrik 
Ivanišin, Peter Luczy, Maroš Michalík, Stanislav Palík. Komisia športu a aktívneho 
oddychu: Karol Bačo, Jozef Bojčík, Martin Boršč, Ján Caban, Juraj Dudovič, Matúš 
Hudák, František Klik, Branislav Koniar, Dušan Kulan, Martin Sciranka, Peter 
Schmiedl, Vladimír Vagaši, Pavol Mutafov. Komisia životného prostredia, verejného 
poriadku a ochrany zdravia: Róbert Maďar, Juraj Major, Marek Mitterpák, Martin 
Paulo, Ladislav Rovinský, Richard Šmída. Komisia pre školy, vzdelávanie a mládež: 
Gejza Adam, Mária Biľová, Veronika Becová, Peter Hajdu. Sociálna a bytová komisia: 
Peter Dringuš, Magdaléna Galdúnová, Jozef Haborák, Soňa Hlaváčová, Ingrid 
Lukáčová, Zuzana Katreniaková, Vladimír Puškár, Katarína Samecová, Alica 
Schützová, František Vaľko, Katarína Hermeliová. Komisia dopravy a výstavby: 
Vladimír Daňo, František Hrubý, Ingrid Faťolová, Róbert Maďar, Matej Pindroch, Ján 
Šarák, Michal Capcara. Komisia kultúry: Gejza Adam, Jana Kniežová. Legislatívno 
právna komisia: Liliana Doričová, Roman Frnčo, Jaroslav Knieža, Lucia Kováčiková, 
Matúš Lemeš, Martina Edery Lysina, Monika Meňhertová, Gabriela Mináriková, 
Róbert Rybka, Tibor Seman, Lukáš Tomáš, Zsolt Varga, Marián Rušin, Richard Glück. 
Komisia pre deľbu pôsobnosti medzi mesto a mestské časti: Adam Beregszászi, Filip 
Gál, Michal Jesenko, Peter Kasterko, Marek Štefanisko, Jaroslav Žďára. Komisia 
národnostných menšín: Boyan Balev, Mária Bicková, Attila Boldy, Tibor Čisár, Natália 
Dostovalová, Angelika Dubíková, Vu Nguyen Duy, Jozef Filipko, Štefánia Gajdošová, 
Ľudmila Garjanská, Anton Glesgo, Ivan Kolin, Juliana Sokolová, Jiří Zaťovič, Lívia 
Czáboczká, Angelika Hanes. Komisia cirkví: Pavol Bardzák, Dušan Havrila, Maroš 
Hopta, Juraj Jurica, Jakub Špilár, Tomáš Teššer, Alan Tomáš, Eva Zumerová, Štefan 
Lajoš, Mária , Ladislav Göőz. Komisia regionálneho rozvoja a cestovného ruchu: Igor 
Holéczy, Oto Hudec, Miroslav Knap, Jana Končeková, Branislav Kršák, Igor Kupec, 
Ľuboš Lacko, Adam Očkaják, František Palkó, Ivan Pezlar, Ján Nigut. Koniec návrhu. 
Ďakujem za pozornosť. Všetky životopisy menovaných sú k dispozícii u pána poslanca 
Karaffu, ktorý ich rád poskytne predsedom komisií. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Slivenská, faktická na pani 
námestníčku. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Pani námestníčka, prosím 

vás, životopisy si kedy máme naštudovať, predsedovia komisií a kedy sa máme 
oboznámiť s týmito ľuďmi, ktorých máme mať v komisiách? Mali sme termín na 
predloženie neposlancov, členov komisií, ktorý väčšina dodržala. My predsedovia 
komisií sme sa s týmito ľuďmi stretli, rozprávali, komunikovali, prečítali sme si 
životopisy. Súhlas so spracovaním osobných údajov, to je ďalšia vec, máme od 
všetkých týchto ľudí, ktorých ste menovala? Lebo keď nemáme tak nemôžeme o nich 
hlasovať. Takže máme súhlasy so spracovaním osobných údajov týchto ľudí? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pán poslanec Špak. 
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p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Takže pani námestníčka, pokiaľ viem, ste priamo 
členkou vedenia mesta, dobre vravím? Námestníčka. Skúste si pozrieť len základnú vec, 
to je zákon o obecnom zriadení. Komisie sú poradným orgánom mestského 
zastupiteľstva. Ono to tak, viete, tá váha funguje tak, že vy máte svoju mestskú radu a 
my poslanci, zbor máme komisie odborné. Nemáte čo dávať nos do tých komisií a nieto 
ešte nám nominovať členov. To vám hovorím ako predseda. Takže buď po prvé 
vymeňte toho nominanta, čo teraz čítal, predkladateľa, aby sme mohli vôbec začať 
rozprávať o vašom návrhu alebo to stiahnite. To je prvá faktická dnes.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Ďakujem za slovo. Ja len chcem 

povedať, že ja mám svoju komisiu pripravenú už od minulého zastupiteľstva, pretože 
tieto personálne otázky mali byť už v minulom zastupiteľstve. Tento bod bol stiahnutý, 
čiže chcem sa spýtať, aká zmena nastala od minulého, či máte súhlasy so spracovaním 
osobných údajov. A ešte by som sa spýtala, na čo sú predsedovia komisií, keďže keď sú 
akcie, keď sa fotí, keď sa nejaké veci prestrihávajú, odovzdávajú, vtedy predsedovia 
pozvaní ani informovaní nie sú. Tak načo sme predsedovia? Potom treba zrušiť aj 
predsedov aj komisie, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. Poďme ešte ďalej. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. No ja tiež nadviažem. 

Prvý deadline na zaslanie nominácii bol v decembri 2022, to je jedna vec. Potom sme 
mali dve komisie pre vzdelávanie, na obidvoch sme prerokovali návrhy na neposlancov. 
Z týchto mien, ktoré boli teraz prečítané do tejto komisie, som ja navrhoval pani Becovú 
a ďalšie 2 mená som dostal ako návrhy, stotožnil som sa s nimi, poslal som to aj 
v zozname. V piatok som dostal zoznam, ktorý prišiel od pani viceprimátorky, kde ešte 
z týchto mien, ktoré boli teraz prečítané, 2 mená neboli. Kedy bol tento návrh poslaný 
predsedom komisie s týmito menami? Bo v piatok bol poslaný určite iný návrh. Určite 
áno. No dobre, ja chcem poprosiť kolegov, aby sme tento návrh nepodporili a aby 
podporili návrh, ktorý vyslovia predsedovia komisií, ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak dovolíte, aby sme sa na seba nehnevali, čas vám vypršal pán 

poslanec Schwarcz, niečo mi tu nesedí. Ja som myslel, že v tomto máme nejakú zhodu. 
Nakoniec oproti napr. Košickému samosprávnu kraju nemáme limity. Prečo si robiť 
túto zlosť? Ja tak viem, že bol tu pokus sa stretnúť, nejaké návrhy medzi vami vymenili 
sa a ja tu počúvam, že proste sme sa podeli. Vyhlasujem päťminútovú prestávku. 
Prosím, dohodnite sa predsedovia, pozrite si tieto mená predsedovia. Predsa nerobme 
zlo ešte medzi ľuďmi, ktorí chcú pracovať v odborných komisiách. Prestávka je 5 
minút. 

 
- - - prestávka - - - 

 
p. Polaček, primátor mesta: Prezentovaných je 24 poslancov, budeme teda pokračovať. Máme 

pred sebou ešte faktické tri s reakciou na pani námestníčku, ak sa nemýlim, opravte ma. 
Teda pán poslanec Špak, pán poslanec Schwarcz a pán poslanec Lörinc, nech sa páči. 
Verím, že ste sa dohodli cez prestávku. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja som len nedostal odpoveď, že či sa 
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predkladateľ zmení alebo bude predkladať vedenie niečo, čo by malo pomáhať 
poslancom. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská má procedurálny návrh, nech sa páči. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Mám procedurálny návrh, aby dobehli 

prihlásení, ale ďalej aby sa ľudia neprihlasovali do diskusie ani faktickými 
poznámkami. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Myslíte poslanci. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: Áno poslanci, vrátane vás pán primátor, lebo keď tu budete 

mať predslov 20 minútový, tak nám to nepomôže. Takže prosím o ukončenie absolútne 
diskusie, aby dobehli len prihlásení. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja som presvedčený, že sa dohodli, takže všetko je fajn. Hlasujme 

prosím, procedurálny návrh bol. 
 
Hlasovanie č. 90 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh teda bol prijatý.  
 
p. Polaček, primátor mesta: To znamená, prihlásených máme, 12 prihlásených, žiadne 

faktické pani poslankyňa? Bez faktických, 12 prihasených, áno. Nech s páči, pokračuje 
pán poslanec Horenský. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Takže môj návrh na uznesenie za Komisiu športu 

a aktívneho oddychu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 zákona č. 401/ 
1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a § 15 zákona č. 369/1990 Zb. o 
obecnom zriadení v znení neskorších predpisov volí členov neposlancov komisie 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach s účinnosťou od 01.04.2023 Komisia športu a 
aktívneho oddychu Karol Bačo, Martin Boršč, Ján Caban, Juraj Dudovič, Matúš Hudák, 
František Klik, Branislav Koniar, Dušan Kulan, Martin Sciranka, Peter Schmiedl a 
Michal Starec. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Zemková. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Za legislatívno právnu komisiu. Mestské zastupiteľstvo podľa 

§ 6 zákona 401 atď. volí členov neposlancov doktor Róbert Rybka, doktor Richard 
Glück, doktorka Lenka Čechová Pisarčíková, doktor Lukáš Tomáš, doktorka Gabriela 
Mináriková, doktor Roman Frnčo, doktor Matúš Lemeš, Jaroslav Knieža, doktorka 
Monika Meňhertová, doktorka Martina Eder Lysina, doc. JUDr. Tibor Seman, PhD., 
JUDr. Lucia Kováčiková, doc. JUDr. Vladimíra Žofčinová, PhD. Koniec. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja sa chcem na úvod poďakovať za všetky 

nominácie všetkým kolegom. Rozhodol som sa akceptovať skutočne tie, kde tí ľudia 
majú skúsenosti zo školským manažmentom, aby tá komisia mala nejaké odborné 
zázemie a tak isto verím, že aj uznášaniaschopnosť, keďže to minulé volebné obdobie 
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bolo nie najlepšie v tomto. Takže návrh na uznesenie: Mestské zastupiteľstvo v 
Košiciach podľa § 6 zákona 401 z roku 1990 Zb. o meste Košice v neskorších 
predpisov, § 15 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov volí členov neposlancov Komisia pre školy, vzdelávanie a mládež Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach s účinnosťou od 01.04.2023: Katarínu Martiňákovú, Martina 
Fazekaša, Dagmar Rondzíkovú, Jána Samselyho, Veroniku Becovú, Máriu Biľovú, 
Andreu Gajdošovú, Gejzu Adama, Martina Gbúra a Máriu Sadovskú. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem. Ja mám návrh za Sociálnu a bytovú komisiu. 

Takže návrh uznesenia: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach volí mená Peter Driguš, 
Magdaléna Galdúnová, Jozef Haborák, Soňa Hlaváčová, Zuzana Katreniaková, Adam 
Očkaják, Katarína Samecová, Alica Schützová, František Vaľko a Lucia Kleinová a 
taktiež mám zmenu obsahovej náplne. Čiže prečítam návrh. Mestské zastupiteľstvo 
mení obsahovú náplň činnosti sociálnej a bytovej komisie, ktorá bola schválená 
mestským zastupiteľstvom zo dňa číslo 5 zo dňa 11.11.2022 v nasledovnom znení: po a) 
prerokúva návrhy všeobecne záväzných nariadení, respektíve iných materiálov vo svojej 
pôsobnosti a zaujíma k nim stanovisko, po b) prerokúva návrhy koncepcií, ktoré sa 
vzťahujú na rozvoj mesta v oblasti sociálnych vecí a sociálneho bývania, po c) 
prerokúva podnety a žiadosti občanov a zaujíma k nim stanovisko, po d) prerokúva 
návrhy rozpočtu pre oblasť sociálnych veci a bývanie a kontroluje plnenie rozpočtu 
mesta za danú oblasť, po e) iniciuje a vykonáva stretnutia s mestskými časťami a 
zaoberá sa ich problémami v sociálnej oblasti, po f) sleduje sociálnu situáciu všetkých 
cieľových skupín napr. rodín nezaopatrených detí, seniorov, osôb s ťažkým zdravotným 
postihnutím, osôb v bytovej núdzi a ďalších skupín odkázaných na pomoc mesta, po g) 
cieľom rozvoja sociálnej pomoci sleduje demografické trendy na území mesta Košice, 
po h) iniciuje a predpokladá návrhy na možnosti riešení v oblasti pomoci odkázaným 
obyvateľom mesta Košice vrátane sociálnych služieb a sociálneho bývania, po i) 
vyjadruje sa k prevádzke, kvalite a rozvoju terénnych ambulantných a pobytových 
sociálnych služieb na území mesta Košice, po j) vyhodnocuje svoju činnosť. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Blaškovičová. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Najprv sa chcem poďakovať všetkým 

kolegom za nominácie, ktoré žiaľ neprešli v komisii kultúry, pretože ich bolo príliš 
veľa, takže čítam tie, ktoré nominantov, ktorí boli schválení členmi komisie kultúry. 
Čítam ich bez titulov. Návrh na uznesenie mestského zastupiteľstva: Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa všetkých príslušných paragrafov a predpisov volí za 
členov neposlancov Komisie kultúry s účinnosťou od 01.04.2023 členov Angelika 
Hanesz, Anton Korenči, Ján Grega, Milena Gašajová, Uršula Ambrušová, Ildikó 
Szegedyová, Ladislav Mixtaj, Andrej Ďurica, Jana Kniežová, Gejza Adam, Peter 
Radkoff, Lucia Potokárová, Noemi Ráczová, Vladimír Eperješi, Renáta Zolnaiová, 
Roxolana Ščuroková. Ďakujem, to je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne pani poslankyňa. Pán poslanec Matoušek. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja mám dva návrhy. Dovolím si prečítať 

prvý návrh. Takže Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 zákona č. 401/1990 
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Zbierky zákonov o meste v Košice v znení neskorších predpisov, § 15 zákona 
č. 369/1990 Zbierky o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov volí členov 
neposlancov Finančnej komisie Mestského zastupiteľstva v Košiciach s účinnosťou od 
01.04. takto. Budem čítať mená bez titulov. Marek Antoš, Peter Luczy, Patrik Ivanišin, 
Viera Háberová, Jozef Zuzik, Milan Lesňák, Maroš Michalík, Ladislav Takáč, Michal 
Demo, Juraj Tobák, Martin Turošík, Stanislav Palík, Patrik Kohút, Marián Záhoranský. 
Mám tu ešte ďalší návrh. Takže Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 ods. 3 
zákona č. 401/1990 Zbierky o meste Košice v neskorších predpisov, § 15 zákona 
č. 369/1990 Zbierky o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov volí za člena 
finančnej komisie poslanca Michala Djordjeviča, MBA.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Návrh za ako predseda komisie dopravy 

a výstavby: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa paragrafu atď. volí členov 
neposlancov komisie Mestského zastupiteľstva v Košiciach s účinnosťou od 01.04.2023 
Komisia dopravy, výstavby: Po prvé, budem bez titulov, Peter Murko, František Siska, 
Jozef Skonc, Vladimír Daňo, Pavol Titl, Ivo Grobauer, Ladislav Dudáš, Matúš 
Gomolčák, František Buchala, Marián Koszoru, Jaromil, Čop, Slavomír Kožár, Zdeno 
Bartok, Erich Blanár, Ladislav Strojný a Peter Tomko. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Vrchota. 
 
p. Vrchota, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Za komisiu pre deľbu pôsobnosti medzi 

mesto Košice a mestské časti prednesiem návrh. Návrh na uznesenie: Mestské 
zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 6 zákona č. 401/1990 Zbierky o meste Košice v 
znení neskorších predpisov, § 15 zákona č. 369/1990 Zbierky o obecnom zriadení v 
znení neskorších predpisov volí členov neposlancov Komisie pre deľbu pôsobnosti 
medzi mesto a mestské časti Mestského zastupiteľstva v Košiciach s účinnosťou od 
14.04.2023 nasledovne: Marek Štefanisko Filip Gaál, Jaroslav Žďára, Michal Jesenko, 
Adam Beregszászi. Čítal som to bez titulov. Ďakujem, to je všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči pán námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Kolegyne, kolegovia, tak som vám to zaslal e-mailom, 

predkladám za Komisiu regionálneho rozvoja a cestovného ruchu dva návrhy na 
uznesenie. Jeden návrh: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje novú obsahovú 
náplň Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, po prvé: prejednáva a prijíma 
stanoviská k materiálom predkladaným na rokovanie Mestského zastupiteľstva v 
Košiciach v oblasti svojej pôsobnosti, po druhé: prejednáva a prijíma stanoviská k 
návrhom všeobecne záväzných nariadení mesta v oblasti svojej pôsobnosti, po tretie: 
prijíma stanoviská k materiálom v týchto okruhoch po a) návrhy projektov a zámerov v 
oblasti regionálneho rozvoja a cestovného ruchu na území mesta Košice, po b) 
strategické a koncepčné materiály rozvoja mesta udržateľného mestského rozvoja 
(UMR), po c) stanoviská k investičným rozvojom zámerom spojené s požiadavkami na 
využívanie majetku mesta a miestnych zdrojov v oblasti regionálneho rozvoja y 
cestovného ruchu, po štvrté: participuje na tvorbe strategických dokumentov mesta v 
oblasti regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, po piate: organizuje s organizáciami a 
subjektmi v oblasti rozvoja regiónu a cestovného ruchu, po šieste: prijíma stanoviská k 
členstvu mesta v združeniach a organizáciách k návrhom partnerských dohôd mesta, po 
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siedme: iniciuje pravidelné stretnutie s podnikateľskými subjektmi na území mesta a 
podáva podnetné návrhy na riešenie problémov, ktoré vyplynú z týchto stretnutí, po 
ôsme prejednáva podnety, požiadavky a návrhy fyzických a právnických osôb v oblasti 
regionálneho rozvoja a cestovného ruchu a rozvoja podnikania na území mesta Košice. 
To je návrh obsahovej náplne a po druhé, tak ako to prečítala aj pani námestníčka v 
rámci toho návrhu, ktorý predložila sa nachádza aj návrh na členov regionálneho 
rozvoja a cestovného ruchu. Čiže Mestské zastupiteľstvo v Košiciach volí členov 
neposlancov Komisia regionálneho rozvoja a cestovného ruchu: po 1. Mgr. Igor 
Holéczy, po 2. prof. Oto Hudec, po 3. Ing. Miroslav Knap, po 4. Ing. Jana Končeková, 
po 5. Ing. doc. Branislav Kršák, po 6. Mgr. Igor Kupec, po 7. Ľuboš Lacko, po 8. Mgr. 
Adam Očkaják, po 9.Ing. František Palkó, po 10. Ing. Ivan Pezlar a po 11. Ing. Ján 
Nigut. Na záver, ale musím kolegov upozorniť, že ani jeden z kandidátov, ktorý mi bol 
predložený, resp. ktorý požiadal o účasť a byť neposlancom v tejto komisii, nepredložil 
súhlas na spracovanie osobných údajov, neviem ako je to vo vašich komisiách, od 
niektorých kandidátov a od niektorých poslancov sa má problém získať aj samotný 
životopis, respektíve bol problém s jeho zverejnením. Na záver sa chcem opýtať 
ostatných svojich kolegov, predsedov komisií, pretože ja som to vnímal tak, že snaha je, 
aby sme všetkých tých, ktorí sú odborne zdatní a chcú sa podieľa na činnosti komisií, 
aby sme im umožnili pracovať v týchto komisiách. Ja ako predseda komisie sa 
nestotožňujem úplne so všetkými týmito jedenástimi predloženými kandidátmi. Ak by 
som sa mal rozhodnúť ja, nepredložím jedenásť, ale menej mien. Poslancov je 7 členov 
v rámci komisie, neposlancov 11. Mňa to mrzí, ale chcem povedať len toľko k tomu, že 
asi tu zavládlo nedorozumenie, akým spôsobom chceme pristupovať ku spolupráci a 
akým spôsobom chceme predkladať tieto návrhy. Fakt neviem, ako mám teraz 
postupovať, ja tento návrh predložím, ale keď tu pani poslankyňa poukazovala na 
GDPR a súhlas na spracovanie osobných údajov, musím bohužiaľ skonštatovať, že ani 
jeden z týchto kandidátov to nepredložil. Ďakujem 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne pánovi námestníkovi. Nasleduje 

s faktickou poznámkou pán poslanec Djordjevič. Aha, ospravedlňujem sa, takže 
pokračujeme v diskusii, pán poslanec Karaffa. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som sa chcel pripojiť k tomu 

návrhu, ktorý predniesla pani námestníčka Gurbáľová a teraz poprosím, aby ste 
počúvali, lebo pokúsim sa do toho vniesť viacej svetla. Bola tu požiadavka od pána 
poslanca a predsedu poslaneckého klubu, pána Lörinca, aby sme sa stretli k tým 
návrhom do tých komisií, aby sme si to prediskutovali. Bol navrhnutý jeden termín, 
ktorý z pracovaných alebo osobných dôvodov pán kolega Lörinc, resp. kolega 
Matoušek odmietli, následne bol v podstate stanovený druhý termín pani námestníčkou, 
ktorý odmietli rovnako z pracovných dôvodov pokiaľ sa nemýlim, tretí termín bol 
stanovený na, myslim, dvadsiateho, na prvého marca, mail išiel 24. februára, prosím, 
počúvajme sa, je to dôležité a 28. februára som teda, neprichádzala žiadna ... môžem vás 
poprosiť, fakt vás môžem poprosiť, aby ste boli ticho? Neprichádzala žiadna odpoveď a 
ja som z pracovných dôvodov teda sa ospravedlnil dvadsiateho ôsmeho o 18:26, o 10 
minút nato došiel e-mail, že teda kolegovi Lörincovi to vyhovuje a že oni prídu. 
Nakoniec aj to stretnutie bolo zrušené a dohodli sme sa na tom, že sa návrh pošle 
mailom. Ten mail dostali, ten návrh kompletný dostali, kde sú v podstate zapracované aj 
návrhy z komisií, aj ďalšie návrhy, ktoré prišli od poslancov. Dopadlo to tak, že žiadne 
vyjadrenie od jednotlivých dvoch poslaneckých klubov k tým návrhom neprišli a ja tu 
teraz vidím, že napr. v niektorých komisiách sú navrhované osoby ... prepáčte, nechcem 
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vás vyrušovať vážení zamestnanci, ale rád by som pokračoval, beží mi čas. V 
niektorých komisiách sú v podstate navrhnuté rovnaké osoby po dvakrát a ja nemám 
vedomosť o tom, vzhľadom na to, že tie osoby aj poznám, žeby mali takú odbornú 
vedomosť, že by mali sedieť v daných komisiách a sedia dokonca v dvoch komisiách. 
Ja neviem, akým spôsobom to bolo zostavované, ale myslím si, že ak tie komisie majú 
byť skutočne odborným poradným a kontrolným orgánom, mali by sme si dať pozor na 
to, kto v tých komisiách bude sedieť, aby sme zachovali aj určitú tú odbornosť, ak to 
takto chcete. Nepáči sa mi tento spôsob, pretože do istej miery sme boli zavádzaní, my 
sme si tu svoju úlohu splnili a nakoniec ste proste s nami vybabrali tak, že si tu 
predkladáte vlastné návrhy. Toto nie je fér a keď hovoríte o tom, že ako by mal primátor 
viesť zastupiteľstvo, ako by mal komunikovať s poslancami, tak kolegovia prepáčte pri 
všetkej úcte, ale vy ste urobili opak. Aj napriek tomu, že tá požiadavka zo strany pána 
poslanca Lörinca bola. My sme to ... ja som si myslel, že keď si niečo povieme, že to 
slovo proste platí a my sme sa to snažili dodržať. Ale vyzerá to tak že asi nie. A mne je 
to veľmi ľúto. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, faktickú ma pán poslanec Djordjevič. Sú dovolené 

faktické? Nie sú dovolené. Takže pardon pán poslanec, sa ospravedlňujem. Nasleduje 
pani poslankyňa Gurbáľová. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. Pán poslanec Špak. Ja 

veľmi dobre poznám rokovací poriadok, v ktorom sa píše, že áno, môžu byť navrhnutí 
neposlanci ako členovia v komisiách na odporúčanie predsedov komisií, ale v tom istom 
rokovacom poriadku sa píše aj to, že poslanec má právo predkladať v rozprave návrhy. 
Takže dovolili sme si ako traja poslanci využiť toto právo, ktoré nám patrí v zmysle 
rokovacieho poriadku a preto sme tento návrh predložili takto spoločne naraz, aby sme 
to urýchlili. Preto som ho aj prečítala za všetky komisie naraz. Chcela by som povedať, 
že na tomto svojom návrhu trváme a možno potom procedúrou by som ešte dala návrh, 
aby sme rozdelili zase v zmysle rokovacieho poriadku, aby sme rozdelili hlasovanie na 
jednotlivé komisie. A ešte mám takú rečnícku otázku. Keby som teraz vyzvala 
predsedov komisií, ktorí predkladali svoje návrhy, teraz tu mi predložíte aj písomné 
súhlasy so spracovaním osobných údajov všetkých navrhnutých členov? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Slivenská má procedurálny návrh. Nech sa páči. 
 
p. Slivenská, poslankyňa MZ: ... návrh v zmysle rokovacieho poriadku je uvedené, že by sme 

mali o každom neposlancovi, členovi, kandidátovi hlasovať samostatne. Dávam 
procedurálny návrh, aby sme hlasovali an blok o každej komisii, o každom predloženom 
návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Diskusiu som neuzavrel, čiže teoreticky procedurálny návrh je 

v poriadku. Pán poslanec Djordjevič, sa ospravedlňujem, nemôžete mať faktickú, 
pretože bola zastavená. Ja vám len chcem dať do pozornosti, i v dôvodovej správe to 
máte napísané, ale rokovací poriadok § 8, ktorý hovorí: návrh na člena komisie a teraz 
hovoríme o návrhoch celý čas, ktorý nie je poslancom, musí okrem mena a priezviska 
obsahovať aj trvalé bydlisko, v prípade ďalšie nevyhnutné údaje potrebné na 
identifikáciu kandidáta. K návrhu tu a teraz sa prikladá aj stručný profesný životopis 
kandidáta a jeho súhlas na spracovanie osobných údajov. Som presvedčený, že 
návrhová komisia disponuje všetkými údajmi. Uzatváram ... a ešte pán poslanec 
Djordjevič má procedurálny. Nech sa páči. 
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p. Djordjevič, poslanec MZ: ... a neviem, či úmyselne alebo nechtiac ste zabudli veľmi 
podstatnú vec z rokovacieho poriadku, že všetky mená majú byť prejednané v komisii.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. To nebol procedurálny, ale v poriadku, výhrada. 

Ak nie sú žiadne ďalšie diskusné príspevky, procedurálne návrhy, uzatváram diskusiu. 
Pán poslanec Horenský. Opravujem, pardon. Čiže procedurálny návrh znie, pani 
poslankyne Slivenskej, teda nie váš, hlasujeme, aby sa o každej, o každom návrhu, lebo 
sú tu nielen návrhy predsedov, o každom návrhu zvlášť hlasovalo zvlášť. No o každom 
návrhu zvlášť, ale an blok v rámci návrhu. Nie o menách, ale o uzneseniach, ktoré ste 
samostatne navrhovali. Tak. Nech sa páči, hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 91 -  za: 30, proti: 1, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrhová komisia nech sa páči. Verím, že teda máte všetky 

náležitosti k týmto uzneseniam. Ak ich nemáte, prosím, ani nečítajte, ak nie sú 
kompletné uznesenia v zmysle rokovacieho poriadku. Návrhová komisia máte slovo, 
nech sa páči. 

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne za slovo. Dobre. Takže 

návrhová komisia má návrh na uznesenia, ale bez ... dobre. Návrh na uznesenie. Ideme 
v poradí, ktoré sme dostali, aj čo sa týka návrh na jednotlivých neposlancov, taktiež, čo 
sa týka na zmenu obsahových náplní a taktiež, čo sa týka návrhu na uznesenie pána 
poslanca Matoušeka a jeho návrhu na pána Djordjeviča, ako člena komisie. Takže návrh 
pani predsedkyne, poslankyne Slivenskej. Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého 
návrhu volí členov neposlancov Komisie životného prostredia podľa predloženého 
návrhu: Lenka Sirotňáková, Martin Pavlov, Martin Paulo, Beáta Murková, Anna 
Kötelesová, Tomáš Jurkovič, Patrik Nohavica, Ladislav Rovinský, Oliver Kovács, 
Ladislav Stupák, Peter Čech, František Buchala. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 92 -  za: 30, proti: 0, zdržali: sa 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči návrhová komisia. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie prekladateľov pani 

Gurbáľovej, pána Ténaia a pána Karaffu. Takže návrh na uznesenie. Mestské 
zastupiteľstvo volí vo finančnej komisii pána Zoltána Hanesz, Patrika Ivanišina, Peter 
Luczy, Maroš Michalík, Stanislav Palík. Komisia športu a aktívneho oddychu: Karol 
Bačo, Jozef Bojčík, Martin Boršč, Ján Caban, Juraj Dudovič, Matúš Hudák, František 
Klik, Branislav Koniar, Dušan Kulan, Martin Sciranka, Peter Schmiedl, Vladimír 
Vagaši, Pavol Mutafov. Komisia životného prostredia, verejného poriadku a ochrany 
zdravia: Róbert Maďar, Juraj Major, Marek Mitterpák, Martin Paulo, Ladislav 
Rovinský, Richard Šmída. Komisia pre školy, vzdelávanie a mládež: Gejza Adam, 
Mária Biľová, Veronika Becová, Peter Hajdu. Sociálna a bytová komisia: Peter 
Dringuš, Magdalena Galdúnová, Jozef Haborák, Soňa Hlaváčová, Ingrid Lukáčová, 
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Zuzana Katreniaková, Vladimír Puškár, Katarína Samecová, Alica Schützová, František 
Vaľko, Katarína Hermeliová. Komisia dopravy a výstavby: Vladimír Daňo, František 
Hrubý, Ingrid Faťolová, Róbert Maďar, Matej Pindroch, Ján Šarák, Michal Capcara. 
Komisia kultúry: Gejza Adam, Jana Kniežová. Legislatívno-právna komisia: Liliana 
Doričová, Roman Frnčo, Jaroslav Knieža, Lucia Kováčiková, Matúš Lemeš, Martina 
Edery Lysina, Monika Meňhertová, Gabriela Mináriková, Róbert Rybka, Tibor Seman, 
Lukáš Tomáš, Zsolt Varga, Marián Rušin, Richard Glück. Komisia pre deľbu 
pôsobnosti medzi mesto a mestské časti: Adam Beregszászi, Filip Gál, Michal Jesenko, 
Peter Kasterko, Marek Štefanisko, Jaroslav Žďára. Komisia národnostných menšín: 
Boyan Balev, Mária Bicková, Attila Boldy, Tibor Čisár, Natália Dostovalová, Angelika 
Dubíková, Vu Nguyen Duy, Jozef Filipko, Štefánia Gajdošová, Ľudmila Garjanská, 
Anton Glesgo, Ivan Kolin, Juliana Berberich Sokolová, Jiří Zaťovič, Lívia Czáboczká, 
Angelika Hanes. Komisia cirkví: Pavol Bardzák, Dušan Havrila, Maroš Hopta, Juraj 
Jurica, Jakub Špilár, Tomáš Tešer, Alan Tomáš, Eva Zumerová, Štefan Lajoš, Mária 
Semaová, Ladislav Göőz. Komisia regionálneho rozvoja a cestovného ruchu: Igor 
Holéczy, Oto Hudec, Miroslav Knap, Jana Končeková, Branislav Kršák, Igor Kupec, 
Ľuboš Lacko, Adam Očkaják, František Palkó, Ivan Pezlar, Ján Nigut. Všetko. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme o návrhu. 
 
Hlasovanie č. 93 -  za: 12, proti: 1, zdržalo sa: 21 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý nebol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte návrhová komisia. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie, týkajúci sa  

komisie športu a aktívneho oddychu. Návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo podľa 
predloženého návrhu volí členov neposlancov komisie športu a aktívneho oddychu: 
Karol Bačo, Martin Boršč, Ján Caban, Juraj Dudovič, Matúš Hudák, František Klik, 
Branislav Koniar, Dušan Kulan, Martin Sciranka, Peter Schmiedl a Michal Starec. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 94 -  za: 29, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrhová komisia nech sa páči. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh predsedkyne, pani poslankyne 

Zemkovej. Návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu volí 
členov do legislatívno právnej komisie: Róbert Rybka, Richard Glück, Lenka Čechová 
Pisarčíková, Lukáš Tomáš, Gabriela Minariková, Roman Frnčo, Matúš Lemeš, Jaroslav 
Knieža, Monika Meňhertová, Martina Edery Lysina, Tibor Seman, Lucia Kováčiková a 
Vladimíra Žofčinová.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
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Hlasovanie č. 95 -  za: 27, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte návrhová komisia. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie týkajúce sa pána 

predsedu Róberta Schwarcza, komisie pre školy, vzdelávanie a mládež. Návrh na 
uznesenie. Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu volí členov neposlancov 
Komisie pre školy, vzdelávanie a mládež v znení: Katarína Martiňáková, Martin 
Fazekaš, Dagmar Rondzíková, Ján Samsely, Veronika Becová, Mária Biľová, Andrea 
Gajdošová, Gejza Adam, Martin Gbúr a Mária Sadovská. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 96 -  za: 28, proti: 1, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte.  
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie, ktorý predložila 

pani pslankyňa Adamčíková. Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu volí 
členov neposlancov Komisie sociálnej a bytovej komisie: Peter Dringuš, Magdaléna 
Galdunová, Jozef Haborák, Soňa Hlaváčová, Zuzana Katreniaková, Adam Očkaják, 
Katarína Samecová, Alica Schützová, František Vaľko a Lucia Kleinová. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 97 -  za: 29, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte návrhová komisia. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie opäť pani 

poslankyne Adamčíkovej, ktorá sa týka zmeny obsahovej náplne komisie sociálnej 
a bytovej. Návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo mení obsahovú náplň činnosti 
sociálnej a bytovej komisie, ktorá bola schválená mestským zastupiteľstvom uznesením 
číslo 5 zo dňa 11.11.2022 podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 98 -  za: 30, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh na uznesenie, ktorý predložila 
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pani poslankyňa Blaškovičová, týkajúci sa komisie kultúry. Mestské zastupiteľstvo 
podľa predloženého návrhu volí členov neposlancov Komisie kultúry: Angelika Hanesz, 
Anton Korenči, Ján Grega, Milena Gašajová, Uršula Ambrušová, Ildikó Szegedyová, 
Ladislav Mixtaj, Andrej Ďurica, Jana Knežová, Gejza Adam, Peter Radkoff, Lucia 
Potokárová, Noemi Ráczová, Vladimír Eperješi, Renáta Zolnaiová, Roxolana 
Ščuroková. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 99 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pokračujte. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh pána poslanca Matoušeka, 

týkajúci sa finančnej komisie. Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu volí 
členov Finančnej komisie v znení: Marek Antoš, Peter Luczy, Patrik Ivanišin, Viera 
Háberová, Jozef Zuzik, Milan Lesňák, Maroš Michalík, Ladislav Takáč, Michal Demo, 
Juraj Tobák, Martin Turošík, Stanislav Palík, Patrik Kohut a Marián Zahoranský. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 100 -  za: 32, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: A myslím, že posledný návrh. Ešte ich bude viac.  
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ešte nie. Teraz je opäť návrh od pána 

poslanca Matoušeka, týkajúce sa voľby pána poslanca Djordjeviča. Mestské 
zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu volí člena za člena Finančnej komisie 
poslanca Michala Djordjeviča, MBA. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 101 -  za: 33, proti: 0 , zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pokračujte návrhová komisia. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ešte máme 4 uznesenia. Takže 

uznesenie pána poslanca Špaka, predsedu komisie dopravy a výstavby. Mestské 
zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu volí členov Komisie dopravy a výstavby: 
Peter Murko, František Siska, Jozef Skonc, Vladimír Daňo, Pavel Titl, Ivo Grobauer, 
Ladislav Dudáš, Matúš Gomolčák, František Buchala, Marián Koszoru, Jaromil Čop, 
Slavomír Kožár, Zdeno Bartók, Erich Blanár, Ladislav Strojný, Peter Tomko. Všetko. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 102 -  za: 29, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Návrh bol prijatý. 
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p. Polaček, primátor mesta: Pokračujte prosím. Ešte tri. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Návrh poslanca Marcela Vrchotu, 

predsedu komisie pre deľbu pôsobnosti medzi mesto a mestské časti. Návrh na 
uznesenie. Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu volí členov neposlancov 
Komisie pre deľbu pôsobnosti medzi mesto a mestskej časti v nasledovnom znení: 
Marek Štefanisko, Filip Gaál, Jaroslav Žďára, Michal Jesenko a Adam Beregszászi. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 103 -  za: 29, proti: 1, zdržali sa: 3 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pokračujte. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: ... týkajúci sa komisie regionálneho 

rozvoja a cestovného ruchu. Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu volí 
členov neposlancov s účinnosťou od 14.04.2023 Komisie regionálneho rozvoja a 
cestovného ruchu: Igor Holéczy, Oto Hudec, Miroslav Knap, Jana Končeková, 
Branislav Kršák, Igor Kupec, Ľuboš Lacko, Adam Očkaják, František Palkó, Ivan 
Pezlar a Ján Nigut. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 104 -  za: 29, proti: 1, zdržali sa: 2 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Posledné uznesenie, týkajúce sa zmeny 

obsahovej náplne komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, ktorý navrhol pán 
poslanec Gibóda. Návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého 
návrhu schvaľuje novú obsahovú náplň Komisie regionálneho rozvoja a cestovného 
ruchu podľa predloženého návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 105 -  za: 32, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod číslo 65 sme teda vyčerpali, návrhová komisia? Ďakujem 

pekne. 
- - - 

 
Bod č. 65/1 
Informácia o činnosti komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií 
verejných funkcionárov Mestského zastupiteľstva v Košiciach. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Budeme pokračovať bodom číslo 65/1. Nech sa páči. 
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p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ak teda dovolíte rád by som 
predniesol správu a návrh na uznesenie k tomuto bodu. Správa o činnosti Komisie 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií 
verejných funkcionárov, informácie o prijatých oznámeniach novozvolených poslancov 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach. K zloženiu sľubu poslancov Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach, ďalej mestské zastupiteľstvo, došlo dňa 11. novembra 2022. 
Poslanecký sľub zložilo 16 novozvolených poslancov. Do 30 dní mali novozvolení 
poslanci povinnosť podať písomné oznámenie podľa čl. 7 zákona č. 357 z roku 2004 Z. 
z. Ústavný zákon o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 
funkcionárov, ďalej len oznámenia zákon. Na svojom zasadnutí dňa 9. marca 2023 
Komisia na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach, ďalej len komisia, prijala a preskúmala podané 
oznámenia. Členovia komisie po preskúmaní oznámení konštatovali, že v zákonnej 
lehote podalo oznámenia všetkých 16 novozvolených poslancov. Drobné formálne 
nedostatky boli zaznamenané a príslušní poslanci budú vyzvaní, aby ich odstránili. Po 
odstránení nedostatkov budú oznámenia zverejnené na webovom sídle mesta Košice v 
súlade s § 7 ods. 8 zákona. Informácie o povinnosti v zmysle ústavného zákona č. 357 z 
roku 2004 Z. z., verejní funkcionári sú povinní do 30. apríla kalendárneho roka podať 
písomné oznámenie podľa čl. 7 zákona, ku ktorému priložia kópiu podaného daňového 
priznania k dani z príjmov fyzických osôb za predchádzajúci kalendárny rok alebo iný 
doklad vydávaný na daňové účely obsahujúci sumu príjmov, ktoré verejný funkcionár 
získal za predchádzajúci kalendárny rok. Poslanci mestského zastupiteľstva podávajú 
oznámenia komisii. Tlačivá oznámení sú zverejnené na webovej stránke mesta Košice, 
v časti Mestské zastupiteľstvo, v položke Informácie. Teraz prednesiem návrh na 
uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa čl. 9 ods. 1 písm. b) a čl. 9 ods. 2 
zákona č. 357 z roku 2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií 
verejných funkcionárov v znení neskorších predpisov berie na vedomie informáciu o 
činnosti Komisie Mestského zastupiteľstva v Košiciach na ochranu verejného záujmu 
pri výkone funkcií verejných funkcionárov zo dňa 09.03.2023. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Ak sa do diskusie nikto nehlási, uzatváram 

rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o predloženie návrhu na uznesenie. Nech sa 
páči. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa čl. 9 ods. 1 písm. b) a čl. 9 ods. 2 zákona 357 z roku 2004 Z. z. o ochrane 
verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov v znení neskorších 
predpisov berie na vedomie informáciu o činnosti Komisie Mestského zastupiteľstva v 
Košiciach na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov zo 
dňa 09.03.2023. Predkladá pán poslanec Dominik Karaffa. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 106 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem pekne. 

- - - 
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Bod č. 65/2 
Zmena zástupcov zriaďovateľa v radách škôl a školských v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 65/2 predkladám návrh. Odovzdávam slovo pánovi 

Horenskému, ktorý tento bod navrhol do rokovania. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Reagujúc na tento materiál, ktorý prešiel aj 

mestskou radou, sme nevideli dôvod, prečo by to nemalo ísť aj na úroveň mestského 
zastupiteľstva a na zasadnutie. Dovolili sme si pripraviť návrh pozostávajúci zo 
zástupcov v radách školy za zriaďovateľa zo strany jednak mestských poslancov a 
jednak miestnych poslancov. Zoznam neobsahuje zoznam piatich materských škôl, kde 
sa neprihlásil nikto zo strany mestských alebo miestnych poslancov. Na základe návrhu, 
ktorý som vám ešte včera zaslal, respektíve v noci, ešte sa mi ozvalo pár záujemcov, 
takže tento návrh by som ešte doplnil o pani Magdalénu Galdúnovú pre ZŠ Laca 
Novomeského 2, Košice, potom ZŠ s materskou školou Masarykova 19/a, Košice, Ing. 
Eva Hulmenčíková a Vladimír Eperješi, Základná škola Mládežnícka 3, Košice o Ing. 
Ľudmilu Liptákovú a Ing. Janu Petrašovú, Základná škola Park Angelinum 8, Košice, o 
pani Magdalénu Galdúnovú a Petra Gacíka a potom ešte sa týkajú zmeny v dvoch 
škôlok a to Materská škôlka Poľná 1, Košice, doktorka Mária Balková a Materská škola 
Šafárikova, Mgr. Patrik Géci s tým, že sú tam ešte niektoré voľné miesta, ktoré sa vedia 
na ďalšom zastupiteľstve zo strany zriaďovateľa dovoliť, dodelegovať, pardon. Návrh 
na uznesenie znie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa § 10 ods. 3 zákona číslo 
401/1990 Zbierky o meste Košice v znení neskorších predpisov a § 25 zákona Národnej 
rady Slovenskej republiky číslo 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej 
samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov po 
a) odvoláva delegovaných zástupcov mesta Košice v radách škôl a školských zariadení 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice podľa prílohy číslo 1 a po b) deleguje 
zástupcov mesta Košice do rád škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Košice podľa prílohy číslo 2. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja by som chcela reagovať na tento návrh, že 

tento návrh nebol nikde prerokovaný, neprešiel žiadnymi komisiami, ani mestskou 
radou, ani na žiadnom pracovnom stretnutí, nevznikol zo žiadnej dohody a ani vlastne 
nevieme, ako vznikol. Okrem toho nebol zverejnený. Čiže ak predkladateľ na ňom trvá, 
tak si myslím, že by ho mal prečítať celý, každé jedno meno. 

 
p. Polaček, primátor mesta: No v zmysle rokovacieho poriadku si myslím, že pani 

námestníčka má pravdu, pretože ten bod nebol rokovaní mestského zastupiteľstva daný, 
ho vkladáte, ale toto je verejné rokovanie a v zmysle rokovacieho poriadku, ak nebol 
zverejnený štandardným spôsobom v rámci materiálov, myslím si, že mali by sme tie 
mená prečítať, že aspoň pre poriadok. Ale sa rozhodnete vy už, toto nechcem ...  Pán 
poslanec Karaffa, nech sa páči. 

 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja som sklamaný z toho, že takýto návrh tu 

prišiel, lebo opäť toto nebolo odrokované, vy ste si proste povedali, že my si tam 
stanovíme ľudí a takto by to fungovať nemalo. Ja som v predchádzajúcom volebnom 
období zažil aj problémy na nejakých školách, respektíve riešil som problémy v 
nejakých škola v súvislosti s prácou alebo nie prácou, štatutárov a ja, ako som to už 
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povedal aj na tom našom internom stretnutí v zložení pani poslankyňa Kovačevičová, 
pán poslanec Lӧrinc, aj pán riaditeľ tam bol, mali by tam sedieť zástupcovia za 
zriaďovateľa a nie ľudia, ktorí a niektorí už ani nie sú nielenže mestskými, ale ani 
miestnymi poslancami, ani zamestnancami magistrátu, ja si nemyslím, že toto je 
správne, ja to nepodporím a ja si myslím, že takýto návrh by nemal vlastne podpísať ani 
štatutár. To je môj názor. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, možno to je ten práve ten dôsledok, ako 

sa tu pred chvíľkou, pred pár bodmi divil jeden pán poslanec, že prečo to na kraji 
funguje a tu nie, že niektoré móresy asi z sa doniesli do mestského zastupiteľstva 
takýmto štýlom predkladať návrhy na poslednú chvíľu bez prerokovania, bez nejakej 
širšej dohody napriek tomu, že bola sľubovaná. Takže možno takto. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič, faktická na pána poslanca Horenského. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Na pána Karaffu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pardon. Na pána poslanca Karaffu. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja len chcem poprosiť pána Karaffu, aby 

neplytval energiou, väčšinový názor to nepreští, ale pán Špak hovoril, že má zajtra 
o ôsmej dve miesta, tak príď mi pomôcť. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Za Mestskú časť Košice Nad Jazerom návrh som doručila 

v písomnej podobe, doručila som ho v podstate aj do podateľne, aj priamo pani 
námestníčke, bol prerokovaný v miestnom zastupiteľstve. Ľudia, ktorí vlastne boli 
nominovaní, si dlhodobo plnia svoje povinnosti, ktoré vyplývajú z tejto pozície, sú 
miestni poslanci a je to potvrdené aj uznesením miestneho zastupiteľstva. Čiže nevidím 
ja dôvod, prečo by títo ľudia nemohli naďalej pôsobiť v týchto radách škôl. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, hovoríte za Mestskú časť Jazero? 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja hovorím za Mestskú časť Nad Jazerom, áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Dobre, ďakujem pekne. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ten postup, ktorý tam bol vlastne urobený, čiže bol 

doručený návrh za mestskú časť ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ide o to, či o celom návrhu alebo o tom dielčom, takto. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Áno. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa ešte. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Zriaďovateľom je Mesto Košice a nie mestská časť alebo viaceré 
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mestské časti a toto by sme mali rešpektovať a áno tu kolega hovoril, že by som nemal 
plytvať časom, ale proste to takto fungovať nemôže. 4 roky som sa snažil presadiť, už 
keď sme pri tom Košickom samosprávnom kraji to, aby komisie zasadali poobede. 
Povedalo sa nie. Predseda na to nedal súhlas a proste začínalo sa o nejakej deviatej, 
desiatej. Aj tí, čo boli zo Sobraniec, musia prísť do Košíc na úrad. Čiže takto to funguje 
niekde inde a myslím si, že tá demokracia a ten spôsob komunikácie tu a to riešenie 
tých vecí verejných na meste je omnoho lepšie ako napr. niekde inde. A mne sa tento 
prístup, ktorý sa tu snažia niektorí mocensky zaviesť, proste nepáči. Takto by to 
fungovať nemalo. A môj názor je taký, že ak je to raz oprávnenie zriaďovateľa, tak by 
tam mali byť ľudia, ktorí v podstate sú nominovaní zriaďovateľom. A za tým si stojím a 
nie nejaké takéto nominácie, že niektorí už ani nie sú poslanci. To nie je v poriadku, ale 
to je môj názor. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ténai, pán poslanec Špak, faktická, nech sa páči. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som sa chcel spýtať, že pokiaľ sa dobre 

pamätám v štatúte mesta Košice v paragrafe, kde sa bavíme o školách a škôlkach, sú 
dve mestské časti zriaďovateľom škôlok. Je to Mestská časť Šaca a Staré Mesto, pokiaľ 
pamäť neklame. A chcel by som spýtať, vidím tu aj poslancov za Staré Mesto, aj pána 
starostu, keďže sú, pokiaľ viem, v mestskom objekte, je niekto v radách materských 
škôlok alebo materských škôl, či sú tam aj zástupcovia mesta alebo sú tam len miestni 
poslanci alebo zástupcovia, ktorých odsúhlasilo Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti 
Staré Mesto. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Špak, nech sa páči. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ja by som možno priblížil tu ten pojem, že názor, 

ktorý tu padol. Ja som sa prihlásil s faktickou na kolegu poslanca Karaffu. Názor 
vyjadrujeme hlasovaním. Tak ako sme v predošlom bode asi 12× hlasovali a ty si bol 
jediný proti, tak viac-menej je to normálne, nikto ti to nevyčíta, môžeš ho vyjadriť 
hlasovaním. Tu prišiel návrh, tak nech si každý to vyjadrí hlasovaním a vybavené. Ja 
nevidím v tom vôbec problém, že ty máš iný názor, je to pekné.  

p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Horenský, nech sa páči. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Bolo tu povedané niečo v zmysle, že nebol 

nejakým alebo tento návrh nie nejakým konsenzom väčšiny. Tento návrh tvorili viacerí 
poslanci mestského zastupiteľstva, ktorí mi zaslali tieto návrhy. Nie je pravda, že nemá 
to nejakú širšiu podporu poslancov mestského zastupiteľstva a pokiaľ si pamätám aj v 
minulosti, aj keď body, ktoré neprešli alebo ktoré prišli deň, cva dni pred 
zastupiteľstvom a boli zaslané poslancom a keď sa prečítalo podľa predloženého 
návrhu, tak to bolo OK. Vďaka. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Horenský, aj ten môj 

predchádzajúci návrh v predchádzajúcom bode, keď sme riešili neposlancov, tiež bol 
návrh viacerých poslancov a nenašiel podporu. Takže toto asi nie celkom taký že nejaký 
závažný argument, ale ja chcem len pripomenúť alebo povedať, že ani v Košickom 
samosprávnom kraji neviem o tom, že by v návrhu na členov do rád škôl boli mená z 
radov obecných poslancov z miest a teda starostov a obecných poslancov z miest a obcí 
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a takisto nepoznám mesto na Slovensku ani žiadny samosprávny kraj, kde by sa to takto 
robilo. Takže a tie skúsenosti za 4 roky, ktoré máme, kedy sme museli riešiť problémy v 
školách a tie médiá si našli nás, lebo my sme zriaďovatelia a my sme museli čeliť a 
vysvetľovať problémy, tak si myslím, že všetci by sme mali rozumieť tomu, že prečo 
tam zriaďovateľ má mať svojich zástupcov. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz a nasleduje pani poslankyňa 

Blaškovičová. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakuje veľmi pekne za slovo. My sme sa s pani primátorkou o 

tomto materiáli bavili. Ja som povedal, že viem nájsť 35 argumentov, prečo by tam mali 
byť zamestnanci magistrátu a 35 argumentov, prečo by to mali byť miestni poslanci. 
Jednoducho je to naozaj o dohode, všetci celý materiál bude delegovaný alebo teda 
všetci, ktorí sú obsiahnutí v tom materiály, budú delegovaní zriaďovateľom bez ohľadu 
na to, či sú občania, zamestnanci, miestni poslanci alebo v nejakom inom statuse, keďže 
žiaden zákon nehovorí o tom, kto to má byť alebo aké predpoklady, ktoré má spĺňať. 
Čiže určite to budú zástupcovia zriaďovateľa. To je prvá vec. Druhá vec. Nemáme sa 
oprieť o akékoľvek precedens, keď chceme filozofovať nad tým, ako je to inde, pretože 
sme jedinečná samospráva v tom, že sme zriaďovateľom škôl ako mesto Košice, v 
Bratislave sú zriaďovateľom mestské časti, Košický samosprávny kraj ani iný vyšší 
územný celok nie je dvojstupňový, čiže jednoducho je to naozaj na našom rozhodnutí. 
Okrem toho v tom materiály ostalo relatívne dosť priestoru pre zamestnancov alebo pre 
tých, ktorí by tam chcelo delegovať vedenie mesta. Nie je problém to dovoliť v 
budúcnosti a myslím si, že tam ostalo dokonca viac priestoru ako v minulosti. Čiže si 
myslím, že z toho vznikne taký celkom fajn kompromis, kde tam budú aj miestni 
poslanci, aj mestskí poslanci, aj zamestnanci magistrátu. Ďakujem veľmi pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, pán poslanec Karaffa, pani námestníčka. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, pán predseda komisie školstva, mňa by 

iba zaujímalo, ako budú reagovať, či už poslanci mesta alebo mestskej časti, ktorí budú 
takto nominovaní za zriaďovateľa, keď sa dostanú do určitej, nazvime to, do konfliktnej 
situácie konfliktu záujmov, keď sa bude jednať o riešenie nejakej situácie s nejakým 
zamestnancom alebo riaditeľom školy a oni sami na tej škole majú dieťa. Pretože sú 
také prípady, dokonca poslanci mimo svojich mestských časti mestskí sú nominovaní do 
týchto radov škôl a ja to osobne vnímam ako za konflikt záujmov, ak na tú danú školu, 
či už chodí dieťa alebo je tam ich rodinný príslušník a potom, keď treba riešiť kritickú 
situáciu, tak s tým máme problém, pretože sa títo členovia rady školy môžu dostať pod 
určitý tlak. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Áno, ja som chcel presne na to nadviazať, že keby sme to tu 

rozpitvali, tak tie nominácie nie sú úplne náhodné, niekde mám dieťa, niekde mám 
manželku, neviem akého príbuzného, niekde mám kšeft a takýmto spôsobom to funguje 
a fungovalo to celé roky. A tak by to fungovať nemalo. Proste je mi z toho zle. Ale keď 
si to takto chcete schváliť, vôľa väčšiny, len potom je úsmevné sledovať to, že niekde 
inde vyčítate primátorovi, lebo on s nami nerozpráva, lebo toto, lebo tamto a vy pri 
prvej možnej príležitosti proste to tlačíte ako jeden parný valec No tak to je, viete ... 
nepoužívajte potom tie isté argumenty ako protiargument, lebo robíte to isté a Laco 
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Rovinský zvykol hovorievať, že pozor na to, keď ukazuješ prstom, lebo 3 prsty ukazujú 
na teba. A toto sa vám stáva. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ja by som chcela ešte pripomenúť, že každý 

jeden mestský poslanec bol oslovený a každý jeden mestský, každému jednému 
mestskému poslancovi bolo vyhovené vo svojej požiadavke, v ktorej rade v školy chce 
pôsobiť. Čiže nerozumiem celkom, v čom je ten problém, že to ideme teraz takto meniť. 
Keď potom prišla tá vlna nepokojov alebo nevôle alebo ako to mám nazvať, lebo mne 
sa ani vlastne poriadne nedostalo toho názoru, že prečo by sme tam mali za každú cenu 
dávať miestnych poslancov, tak my sme ho preto stiahli ten materiál, že sa ideme o tom 
rozprávať a ideme sa dohodnúť alebo ideme ešte nájsť nejaký iný spôsob, ako tam dať 
tých správnych ľudí za zriaďovateľa. Nemyslím si, že spôsob, že na silu toto tu teraz 
vkladať do programu a schvaľovať takýto a schvaľovať, dokonca ten návrh nebol 
schválený školskou komisiou, ani tento nebol schválený školskou komisiou, ktorý je 
predložený a ideme ho teraz schváliť. Tak čudné. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Ja som vlastne chcela povedať to, čo 

vravela pani námestníčka, že poslanci boli oslovení, mohli sa vyjadriť, o ktorú radu 
školy majú záujem. Preto ma prekvapuje celá táto diskusia, pretože prepáčte za tie roky, 
čo sedím v zastupiteľstvách je úplne, úplne bežné, že vždy v rade školy boli zástupcovia 
zriaďovateľa, tzn. úradníci, boli tam poslanci a v prípade, že bol ešte priestor a bolo 
treba dovoliť ďalších členov, tak to boli miestni poslanci, čo bolo úplne normálna a 
nikto sa tomu nečudoval. A na otázku pána Ténaia, že či v našich škôlkach sedia ... Ja 
neviem, no čo keby sme mali škôlku v múzeu, tak myslíte, že by tam mal riaditeľ múzea 
sedieť v tej rade? Proste nechápem, čo to má spoločné s budovou. Ja si myslím, že to 
má spoločné niečo so zriaďovateľom. Ten predsa tú škôlku financuje, ten sa stará 
o chod tej škôlky, aj o tých zamestnancov. A ďalšia vec. Ďalší konflikt záujmov v tom, 
že či tam je poslanec, ktorý tam má dieťa. Prepáčte, však v tej rade školy sedia aj 
rodičia, zástupcovia rodičov zo zákona. Takže sledujú záujmy svojho dieťaťa presne, 
ako keby som tam ja mala dieťa ako poslankyňa, tak budem samozrejme sledovať aj 
záujmy svojho dieťaťa, aby v tej škole všetko fungovalo. Mne to nepripadá zvláštne, 
ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Procedurálny návrh má pán poslanec Krcho, 

verím, že to vyrieši všetko za nás a posunie to už. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Procedurálny návrh poviem. Ešte pred ním by som 

povedal jednu vec. Uznesenia boli prečítané, respektíve budú pre krátkosť času, lebo 
aby bol dodržaný rokovací poriadok a správne, keď je návrh, má byť mená, všetky 
mená a pokiaľ na tom trváme, tak dávam procedúru na ukončenie diskusie en bloc celej 
tak, ako je. Už nikto nebude debatovať a poprosím návrhovú komisiu, ani fakticky, ani 
sa prihlasovať. Ukončiť diskusiu a poďme ďalej. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Čiže jeden veľký koniec jedným hlasovaním. Nech sa páči, 

hlasujeme o procedurálnom návrhu. Teda nič nedobehne, všetko sa zastaví. Nie, podľa 
tohto návrhu nie. 
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Hlasovanie č. 107 -  za: 13, proti: 5, zdržali sa: 8 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh neprešiel. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pokračujeme faktickými, aj keď som tam asi videl ešte jeden 

procedurálny. Nie. Čiže pán poslanec Špak, Horenský a pán poslanec Schwarcz. Nech 
sa páči. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem. Tak ako väčšina poslancov a myslím, že všetci poslanci 

dostali ten email, ktorý spomínala pani námestníčka, dostal som ho aj ja, pozrel som si 
potom tie nominácie schválené, sedí mi to. Komu tu vlastne, čo nesedí okrem vás. Ja to 
zatiaľ neviem pochopiť. Jednu jedinú verziu upresním, ktorú si spomínala pani 
námestníčka, že aj vy ste viacerí, ktorí podávali. Ja upozorňujem, kolega Horenský sa 
pomýlil, on mohol povedať veľmi veselo, väčšina poslancov sa s tým stotožnila, lebo on 
vie, že je to väčšina, keďže viem o dvadsiatich jedno, dvadsiatich dvoch. A nie o troch, 
ktorí zase tu niečo mocú. Tak povedzte mi, komu toto nevyhovuje? Nech sa ten človek 
prihlási a nech povie, čo vlastne je v tej nominácii zlé, čo je tam napísané zle? To nikto 
doteraz nepovedal. Vy si tu s Karaffom prehadzuje veci, ten váš celý klub tu vlastne, 
lebo vy ste ten nezaradený klub dvojka a nikto nechápe, o čo ide. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Horenský, nech sa páči. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja ešte raz, len zopakujem. Sú to rešpektované, je 

to materiál, ktorý sa vzišiel z mestskej rady, kde prešiel, sú tam akceptované všetky 
návrhy mestských poslancov doplnené o miestnych poslancov, nakoľko nevideli sme 
dôvod, keďže v minulom volebnom období mohli byť tiež nominovaní miestni poslanci. 
Čiže asi tak, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Berberich s procedúrou. Nech sa páči. 
 
p. Berberich, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Keďže taká situácia nastala, na mestskej rade 

tento návrh nebol, bol schválený iný, tak prerušme bod, nech to prerokuje aj školská 
komisia a môžeme sa k tomu vrátiť. Takže to je môj návrh. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Procedurálny návrh na prerušenie bodu. Tento návrh, 

ktorý je tu dnes predložený, nie je totožný s tým, ktorý bol na mestskej rade a nie je 
totožný ani s tým, ktorý by mala na rokovaní komisia školstva. Bol tu procedurálny 
návrh na prerušenie rokovania v tomto bode, aby to mohla prerokovať komisia školstva, 
preto dávam návrh na hlasovanie. 

 
Hlasovanie č. 108 -  za: 9, proti: 10, zdržali: sa 7 
 
p. Gibóda, námestník primátor mesta: Návrh nebol na prerušenie prijatý. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pokračujeme ďalej. Pán poslanec Schwarcz 

s faktickou. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem veľmi pekne. Ja by som zareagoval 

na pani Blaškovičovú. Ľubka, len ťa opravím. Doteraz bola to prax taká, že boli 
oslovení mestskí poslanci, potom mestské časti a tam, kde nebol záujem, boli doplnení 
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zamestnanci úradu. Hej, čiže v tomto poradí to bolo a na len margo toho, aby to 
prerokovala školská komisia. Keďže sme v decembri schválili členov neposlancov, tak 
vlastne všetci členovia školskej komisie sú tu na zastupiteľstve, keďže neposlancov 
nemáme, takže to môžeme ... síce to nebude formálne uznesenie komisie pre 
vzdelávanie školy atď., ale všetci sme tu, takže to vlastne prejednávame. Ďakujem 
pekne.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Toto je skutočne zábava, pretože my máme nejaké orgány a jedným 

z nich je mestská rada, kde silou mocou kolegovia chceli byť. Mestská rada niečo 
odhlasuje a my sa vôbec neriadime tým, čo mestská rada odhlasuje, lebo my urobíme 
úplne niečo opačné. Ja neviem vôbec, že či majú zmysel tie komisie a tá mestská rada, 
lebo my si urobíme aj tak úplne, úplne inak. Nič nerešpektujeme. A toto by tak byť 
proste nemalo. Ak toto prešlo mestskou radou a ste za to niektorí, ktorí ste teda v tej 
mestskej rade, zahlasovali, tak ako čo to teraz sa deje? Nič nefunguje proste. To je, je to 
hanba, ale vaša. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Lӧrinc, nech sa páči. 
 
p. Lӧrinc, poslanec MZ: Na ten návrh, ktorý predkladá pán poslanec Horenský je v sekcii 

nominácie poslancov mestského zastupiteľstva úplne totožný s tým, ktorý bol na rade. 
To, čo sa mení je, že mení tam, kde boli nominovaní zamestnanci sa dopĺňajú miestni 
poslanci, tzn. to bol, takto bol, prepáčte, ja mám slovo, vy si môžete zobrať slovo. Na 
mestskej rade to bolo schválené en bloc a pán Karaffa, práve ste nemuseli kričať 
prosím, aby som mohol vystúpiť, tak potom, ten kto kričal, sa ospravedlňujem, na 
mestskej rade to bolo schválené en bloc v sérii bodov, tiež sme mali 70 bodov a sme si 
to nevšimli. Čiže my hneď po mestskej rade sme boli upozornení a riešila to aj pani 
Kovačevičová, ktorá povie, či áno alebo nie, na rade starostov, kde samotní starostovia 
povedali, že bola dobrá prax, že vždy bolo oslovené najprv mestskí poslanci, miestni 
poslanci, tak zamestnanci. Chcem upozorniť, že tak sme to robili, pán Dominik Karaffa, 
aj pred štyrmi rokmi a si bol za nemal si žiadne výhrady. Tak sa to robilo doteraz. 
Zároveň v predminulou bode si mal pripomienky, že v niektorých dvoch komisiách tu 
sme mali zamestnancov magistrátu, ktorí boli v radách štyroch, piatich škôl popri 
svojom zamestnaní. A naozaj sú rešpektovaní všetci poslanci, ktorí chceli byť v tých 
komisiách, tak tam sú. Na úkor mňa, lebo neustále tu útočíte do mňa. Ja nie som ani v 
jednej rade školy a vôbec nie je to moja šálka kávy, tak to poviem. A podporím každého 
jedného. Keď chcete pracovať, kľudne choďte do rád škôl, ale ja nechápem, prečo tu 
robíme takéto veci. A ešte tým obvineniam, že sa nestretávam a neviem čo. Pani 
námestníčka má asistenta, ja mám asistentku, stretli sme sa u mňa, kde som v kancelárii 
povedal, že poďme k tomu rokovať skôr, povedala si, že potrebuješ ešte čas, lebo nemáš 
finalizované nominácie. Potom 04.02. esemeska, môžete ma žalovať, mám dôkaz. 
Dobrý deň pani námestníčka, nejaký úvod, prosím opätovne poslať tie svoje nominácie 
na členov komisii neposlancov. Chcel by som to riešiť ešte v dostatočnom predstihu, 
aby sme neboli v strese pred konaním miestneho zastupiteľstva. V piatok 03.02. som 
dostal odpoveď od námestníčky. K týmto nomináciám navrhujem stretnutie utorok 
14:00. Moja odpoveď, môže byť. Tak isto mám aj ďalší email, kde som potvrdil, že 
idem na stretnutia, ale to stretnutie bohužiaľ nebolo. Nemohla sa zúčastniť námestníčka, 
potom som nemohol ja, ale som bol pripravený poslať náhradníka. Čiže ja odmietam a 
raz na stretnutie s pani Kovačevičovou poslala pána Ténaia, ktorý povedal, že nič nebol 
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inštruovaný od vedenia mesta a nevie, čo má v podstate predložiť. Fero, tak bolo alebo 
nie? Čiže ja odmietam, že tu niekto navodzuje dojem, že klub robí valec alebo nechce. 
Však demokraticky hlasujeme. Ak máte nejakú inú nomináciu, navrhnite to. ale ja 
nemôžem za to, že námestíčka si nevie zorganizovať robotu a nevie sa so mnou stretnúť 
3 mesiace. Máme 5 mesiacov od volieb, tu ešte nebola taká situácia, aby neboli zvolení 
nečlenovia, neposlanci komisií a neboli zvolené rady. A vy tu z toho robíte divadlo a 
ešte mi tu Karaffa kričte, že vy ste smiešny. Tak nie, vy ste smiešny s predsedníckym 
stolom. Lebo tu nefunguje nič.  

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa Kovačevičová na pána poslanca 

Lӧrinca. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Môžem potvrdiť slová predrečníka, 

pána poslanca Lӧrinca v podstate ako to bolo. Na doplnenie, pani námestníčka 
v podstate nás vyzvala poslancov, kde máme záujem, doplnila tie mená na tie miesta, 
tabuľke nám prišla, materiál išiel na spracovanie potom do mestskej rady. Tých 
materiálov bolo veľmi veľa a úprimne poviem, že ani by nás nenapadlo, že nejakým 
spôsobom tam boli dopísaní nejakí pracovníci z magistrátu alebo niekto iný. Boli sme 
na to upozornení, následne táto skutočnosť, o tejto skutočnosti boli informovaní 
starostovia mestských častí na rade starostov, že takáto skutočnosť nastala a v podstate 
alebo aby si prijali toto uznesenie na miestnych zastupiteľstvách teda a postupovali 
týmto obvyklým spôsobom, ako bolo 30 rokov predtým. Čiže keď v takom modeli 
fungovali predtým, nevidím dôvod, aby sme takéto teátro cirkus tu robili kvôli 
obyčajným nomináciám do rád škôl. Ešte dnes, celý deň za pánom Horenským chodili 
poslanci v podstate a kde bolo miesto alebo ešte je kopu voľných miest, mohli 
donominovať tých členov rád škôl. Čiže nevidím, prečo robíme taký cirkus Humberto. 
Nikdy z toho taký cirkus pri radách škôl. Je to prvýkrát. Mám tretí mandát poslankyne 
vidím, že niečo také, ako keby to bol štátny tajomník alebo ja neviem, minister. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Karaffa. 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Ďakujem pekne za slovo. Každý tu pravdu prezentuje z takého 

svojho uhla pohľadu. Stretnutia nejaké naplánované boli, dve stretnutia po sebe, pán 
poslanec Lӧrinc, ste zrušili, ja som to povedal a to je overiteľné. To či poslala alebo 
neposlala, v akom čase, vy ste tiež nič neposlali. Čo sa týka tých komisií, nie komisií, 
pardon, tých rád škôl to ste neposlali nič. Ja som navrhoval, posuňme to na ďalšie 
rokovanie, sadneme si k tomu. Nie. No tak ... ako ja momentálne tu prezentujem ten 
názor, že tam sú dokonca ľudia, ktorí už ani nie sú nikde poslanci, ani zamestnanci a sú 
tam. Tak to je čo za návrh. Ako toto nie je v poriadku. To, čo bolo prezentované na 
mestskej rade, mali by sme ísť v tom režime a to by sme mali schváliť, no ale dobre. 
Ukazuje to aj toto zastupiteľstvo aj predchádzajúce, že proste tu lietajú... 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pán námestník. Najprv som uvažoval, že sa prihlásim, 

keď pán Lörinc hovoril o tom, že niektorí zamestnanci boli v toľkých radách. Ja by som, 
nebudem ako konkrétny, ale existujú aj takí starostovia, ktorí sú aj krajskí poslanci, na 
troch gymnáziách, na troch základných školách, dozorná rada TEHO, mestská rada, ešte 
aj mestské noviny, čiže tu teraz nehovorme, že kto je aký multifunkčný. No ja som sa už 
teraz sa prihlásil kvôli tomu, že nič v zlom, ani nie som vyštudovaný právnik, ale trochu 
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ovládam zákony a na vašom mieste by som nečítal esemesky, lebo odporúčam vám si 
pozrieť výklad zákona o listovom tajomstve. A čo sa týka pani námestníčky, sa jej 
zastanem, je veľmi korektná, keď ide o stretnutia, takže na ňu by som neútočil. Síce 
hore sedí jeden zlý človek, ale ona ním nie je. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Schwarcz, nech sa páči. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Najprv k tomu, pán námestník, čo si 

hovoril o konflikte záujmov. Zákon o štátnej správe a samospráve v školstve explicitne 
uvádza, čo je konflikt záujmov, kto v rade školy môže byť a kto v rade školy nemôže 
byť. Takže tam je to jednoznačne dané. To, že má niekto dieťa na škole, tam ako 
konflikt záujmov uvedené nie je. To je prvá vec. Druhá vec, Dominik k tebe. Vieš, ty 
povieš, že toto nebolo prejednané, že tu je nejaký návrh, ale ani ten návrh, ktorý šiel do 
rady, nebol s nikým konzultovaný, zrazu sa objavil na rade. Čiže jednoducho tiež to 
nebolo diskutované. Možno by sme došli k tomu, že tam je nejaký zádrhel a riešilo by 
sa to ešte predtým ako ten materiál šiel do mestskej rady. Čiže to, čo išlo do mestskej 
rady, to by mala byť podľa teba dogma, ale to, čo pripravíme my ako poslanci, to je 
problém. A posledná vec, možno aj pán námestník k tomu, čo si povedal a pani 
námestníčka k problémom na školách, ja som chcel bez ohľadu na to, či by tu nejaký 
problém bol alebo nebol, možno odporučiť, aby zriaďovateľ skôr iným spôsobom 
komunikoval a využíval svoje ... môžem vás poprosiť o pozornosť? ... aby zriaďovateľ 
iným spôsobom komunikoval so svojimi zástupcami v tých radách škôl, lebo naozaj tí 
zástupcovia zriaďovateľa fungujú takým samospádom a možno, to teraz neberte ako 
výčitku, ale ako námet, fungovalo to tak, ja som to evidoval v Bratislavskom 
samosprávnom kraji, že naozaj, keď je nejaký problém, tak ten zriaďovateľ si môže 
zvolať tých svojich zástupcov, komunikovať s nimi, konzultovať s nimi ten problém, sú 
to štyria ľudia, povedať na tej škole je taký a taký problém, náš pohľad zriaďovateľa je 
taký a taký a takisto na komisii vzdelávania som na margo tohto povedal aj pri voľbách 
riaditeľov škôl, keďže to je najväčšia kompetencia rady školy, aby jednoducho pred tou 
voľbou riaditeľa, zriaďovateľ zvolal tých štyroch členov, ktorých má ako delegovaných 
zástupcov zriaďovateľa. Samozrejme všetci volia riaditeľa podľa svojho najlepšieho 
vedomia a svedomia a on im môže odprezentovať svoj pohľad na toho riaditeľa, môže 
povedať ako je spokojný s ich prácou a môže s tými zástupcami zriaďovateľa 
komunikovať, aby to nejakým spôsobom spĺňalo tie predstavy zriaďovatelia. Čiže 
prosím, neberte to ako o výčitku alebo niečo podobné, berte to ako námet. Je to úplne 
legitímne, aby ten zriaďovateľ komunikoval s tými zástupcami zriaďovateľa, keď je 
problém, pozval si ich, pred voľbou riaditeľa, pozval si ich, komunikoval s nimi, 
odprezentoval nejaké stanoviská a myslím si, že keď toto zavedieme, tak tu práca v rade 
školy bude na základe očakávaní zriaďovateľa. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec. Pán poslanec, si predseda 

komisie školstva, takže by som očakával, že pre teba je to známa vedomosť, že v 
prípade problémov aktívne ako mesto, ako zriaďovateľ komunikujeme s členmi, ktorí sú 
za zriaďovateľa v tejto škole, respektíve aj s inými členmi rady školy a snažíme sa 
situáciu, ak je problematická, riešiť. Napriek tomu sme niekedy niekoľko dlhých 
mesiacov neboli schopní ako zriaďovateľ situáciu vyriešiť. Situácia na danej škole 
ostala v konflikte a nevedeli sme sa pohnúť ani jedným smerom. Boli sme 
konfrontovaní zo strany rodičov, ale aj médií a nemyslím si, že toto je správny postup. 
Pán poslanec Djordjevič s procedúrou. 
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p. Djordjevič, poslanec MZ: Takto procedúra, aj keď je to skôr požiadavka na pána riaditeľa, 
keďže tu sedia aj zamestnanci a naozaj musia počúvať tieto žabomyšie vojny, aby 
vyhodnotil, že ktorí sú tu nevyhnutne potrební a naozaj ich pustil domov, lebo sú 
neskoré večerné hodiny. Sú tu ženy, matky, majú deti, rodiny. Tak ich netrápme, 
ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujeme. Už sa stalo. Pani poslankyňa 

Kovačevičová.  
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Tak vyskúšame ešte raz. Dávam procedurálny návrh na 

ukončenie tejto diskusie, debaty bez možnosti už vystúpenia aj týchto príspevkov, aby 
teda už nebolo možné vystúpiť. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 109 -  za: 25, proti: 2, zdržali sa: 2 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Poprosím teda, prechádzame k návrhu alebo návrhom, 

ktoré boli predložené. Poprosím návrhovú komisiu. Nie, všetko, uzavrela sa. Všetko. 
Poprosím návrhovú komisiu. 

 
p. Horenský, poslanec MZ: Návrh na uznesenie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach podľa 

predloženého návrhu po a) odvoláva delegovaných zástupcov mesta Košice v radách 
školách a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice podľa prílohy 
číslo 1, po b) deleguje zástupcov mesta Košice do rád škôl a školských zariadení v 
zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice podľa prílohy číslo 2. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Hlasujeme o tomto návrhu. 
 
Hlasovanie č. 110 -  za: 21, proti: 1, zdržali sa: 9 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Tento návrh bol schválený. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ešte nejaký ďalší návrh v tomto bode? Ak nie je ďalší 

návrh .... Po tomto bode prechádzame k bodu číslo 66. 
- - - 

 
Bod č. 66 
Schválenie úveru pre dofinancovanie a prípravu projektov z fondov Európskej únie. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Bod číslo 66 je otvorený. Myslím, že aj včera 

sme tí poslanci, ktorí prišli, diskutovali o tomto bode. Ja by som nechal prejsť možno 
diskusiu, ak budú nejaké otázky, aby som na nich odpovedal, prípade kolegovia, ktorí tu 
ostali a sú za tieto projekty zodpovední. Čiže nech sa páči pán poslanec Špak. 

 
p. Špak, poslanec MZ: Mám otázku. Koľkí musíme hlasovať, aby to prešlo? Ďakujem. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nadpolovičná väčšina. Pán poslanec Krcho, nech sa páči. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja to trošku zo širšia vezmem. Na konci 
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prednesiem pozmeňujúci návrh k tomuto bodu a trošku, lebo už potom som nemal tú 
možnosť pri tom rozpočte, tak v krátkosti sa k tomuto vrátim, lebo na to to vplýva. 
Máme nejaký návrh rozpočtu, ktorý nám bol predložený, ktorý vlastne kopíruje 
schválenie rozpočtu roku 2002, vrátane tých cudzích zdrojov, kde výsledok je, že sme v 
schodku mínus 18 miliónov 593 tisíc aj 3 eura. Tento návrh schválenia úveru pre 
dofinancovanie hovorí o výške úveru 8,6 milióna, kde jeho schválením by sme sa 
dostali na úroveň schodku niekde na úrovni  mínus 10 miliónov Eur. Tých 
10.000.000 Eur nám chýba v bežnom rozpočte, ako som si to prediskutoval na 
ekonomickom oddelení, aj keď tam svieti, že bežný rozpočet je mínus 4, automaticky 
mi vychádza, že v kapitálkach by to mala byť nejakých 5,6, ale nie, lebo my 
potrebujeme z bežného účtu vykryť aj splátky úverov, tzn. mínus10 miliónov nám 
chýba v bežnom rozpočte. Keď som si tak bežne pozrel jednoduchý návrh, aby sme 
dospeli k záveru, že ten rozpočet potrebujeme, na tom sa zhodneme asi všetci, tak je asi 
taký, že tých 10 miliónov máme bežné výdavky vo výške 245 miliónov Eur 
zaokrúhlene. 10 miliónov sú to takmer 4 %. Aby sme sa pohli niekde pri zostavovaní 
rozpočtu, je možné, aby sme v prvom kole, aby sme schválili rozpočet z každého 
programu, máme ich 10, z každého programu ubrali z toho, čo je predložený 4 %, 
dostaneme sa k vyrovnaného rozpočtu, ktorý by sme schválili a následne v najbližšom 
období môžeme robiť zmeny v danom rozpočte. Pretože keď máme skoro mínus 18,6, 
schválime úver, máme mínus 10 . 10 miliónov sú to 4 % z 250, 245 miliónov, ktoré 
máme bežné výdavky, ak si to pomerne v priemere 4 % z každého programu niekde, 
môže byť 6 niekde 2, v podstate tak to vieme vyskladať, dostaneme nejaké číslo, ktoré 
by sme schválili, odrazili by sme sa od toho a následnými zmenami v priebehu roka 
vieme lavírovať, kde pridať alebo kde ubrať. Lebo toto je jednoduchý môj návrh, ako by 
sme sa možno v priebehu nasledujúceho mesiaca, kedy bol aj prísľub alebo snaha, žeby 
sme do toho 30.04. ten návrh rozpočtu bol predložený a schválený zastupiteľstvom. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, môžem vás na chvíľku prerušiť, ja sa chcem spýtať 

či rozumiem tomu, čo hovoríte a budete potom pokračovať. Teda bavíme sa o tom, že v 
prípade, že som správne pochopil, schválili by sme tento bod, ten schodok nebude 18 – 
19 miliónov, ale bude okolo 10 a týchto 10 navrhuje tie vyrovnať tým, že zo všetkého, 
čo máme zoberieme cca 4 %. 

 
p. Krcho, poslanec MZ: Z každého programu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Príďte zajtra, zavoláme s pani starostkou v rámci klubu a ja som 

ochotný tento návrh riešiť. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem a na základe toho dávam aj pozmeňujúci návrh k tomuto 

bodu, ktorý znie. Teraz mi tu niekde vypadol, pardon. Tu je. Pozmeňujúci návrh k 
tomuto bodu. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach schvaľuje prijatie dlhodobého úveru 
na krytie kapitálových výdavkov rozpočtu mesta vo výške 8.600.000,- Eur za 
podmienky, že rozpočet mesta Košice na rok 2023 bude predložený mestskému 
zastupiteľstvu na schválenie najneskôr do 30.04.2023. Koniec návrhu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Ténai, faktická. 
 
p. Ténai, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem. Ja teraz nemám, veľmi sa 

ospravedlňujem kolegom starostom, ktorí sú tu, sú súčasne poslancami mestskými a 
starostami mestských častí, neviem, či nás je 10 alebo 11 v tomto mestskom 
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zastupiteľstve a my, neviem, ako vy ostatní, ale my na Severe sme žiaľbohu veľmi silno 
odkázaní na podielové dane, ktoré dostávame každý mesiac a fungujeme v jednej 
dvanástine, keďže nemáme prijatý rozpočet. Ja si osobne myslím, že v prípade, že 
nedostaneme peniaze načas alebo v plnej výške, tak to môže ohroziť chod aj 
jednotlivých mestských časti. Čiže ja sa pán kolega troška obáva toho, aby sme vedeli 
fungovať aj my ostatní ďalej. Takže poprosím tých, ktorí sú zodpovední hospodári, 
starostovia tuná tiež, aby zvážili návrh tak, aby sme sa nedostali do druhotnej platobnej 
neschopnosti my. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz, faktická. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. No ja si tak isto neviem predstaviť tento 

model pri školstve, kde by 4 % boli okolo štyroch miliónov momentálne na opravy a na 
takéto veci dávame nulu a v podstate všetky peniaze sú tam na transfery, na prenesené 
kompetencie a originálne kompetencie na to, aby školy vôbec mali prevádzku a mzdy. 
Takže nevidím tam priestor na to, aby ešte 4 milióny sme ... áno, ja chápem, ja len 
filozofujem tiež akože alebo teda dávam nejakú spätnú väzbu, takže neviem ako, 
nechcem to nejak sabotovať ani nič podobné, ale neviem si predstaviť technicky alebo 
ekonomicky, že by sme našli 4 milióny, keď je tam teraz nula. Keby sme tam mali na 
rozvoj 10 miliónov, tak si to viem predstaviť alebo 5. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani poslankyňa, nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže aby to doplnila kolegov, možno poprosím dlhší vstup, 

keďže sme v rozprave o 6 minút. Kolegovia, trošička sa ukľudnime. Takže aj ten návrh 
na uznesenie, predložil pán Krcho, tam nie je nikde, že teda explicitne sa musí niečo 
upraviť o 4 %, bavíme sa o prijatí úverových zdrojov a v podstate, ktoré sú podmienené 
tým, že schvaľujeme tieto finančné prostriedky, čiže úver za podmienky, že Mestskému 
zastupiteľstvu bude predložený rozpočet najneskôr do 30. apríla. Čiže toto je v záujme 
presne ako pán Ténai hovoril, aby teda sme nepredlžovali túto agóniu a chiméru 
niekedy do novembra, ale teda, aby rozpočet bol predložený do 30.04. s tým, že jedno z 
riešení je, teda celý čas tu hľadáme finančné prostriedky a tu bola úvaha pána Krcha 
teda, že dobre, hľadáme nejakých 10 miliónov, pretože o chvíľočku vlastne sa bavíme o 
tom, že ideme schváliť úver vo výške 8,6 a ešte nám chýba teda 10. Nenájdeme ich 
nikde na pôjde, nikde v skrini, čiže musíme sa pobaviť, kde ich konkrétne nájdeme a 
ako zredukujeme. Veľmi je nesprávna otázka stále do kolečka, že dávajte návrhy, 
dávajte návrhy, čiže na nejaké požiadavky, pretože takýmto spôsobom sa nám ten 
deficit len prehlbuje. Ale čo je vlastne podstatné, sme v bode   66, čiže finančné 
prostriedky úverové. Priatelia, kolegovia, ja som takéto niečo ešte nikdy nezažila. My 
nemáme rozpočet. Zostavuje rozpočet 9 rokov, ale schváliť úver a nemať rozpočet, no 
neviem, či toto je v súlade s kostolným poriadkom. Máme tu aj správu kontrolóra. To je, 
pre mňa je to niečo absolútne, čo sa prieči mojim nejakým zásadám, pretože je to ako 
keď prídete do banky pýtať si peniaze a vy nemáte prácu. Čiže niečo dnes takéto 
schváliť je pre mňa veľmi komplikované a náročné, ale asi sa budem musieť nejakým 
spôsobom s týmto vyrovnať, pretože keď ste čítali stanovisko kontrolóra a my dlhodobo 
schvaľujeme bianko úvery bez toho, aby sme vedeli, aké sú podmienky. Schvaľujeme 
úver, my nikdy nevieme aká banková inštitúcia,  za akých podmienok, aké sú úrokové 
sadzby a akým zásadným spôsobom to môže z hľadiska budúcnosti ovplyvniť 
ekonomiku mesta. Čiže v súčasnosti, keď viete, máme 63 miliónov záväzkov voči 
finančným inštitúciám. Vezmeme si 8,6, zobrali sme ešte 2,5 na Želiarsku, to je takmer 
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74 miliónov Eur. Vážení, tieto finančné prostriedky zásadným spôsobom z hľadiska 
budúcnosti, samozrejme pán primátor už ide ku mne, ide čítať možno uznesenie tu čo 
máme pripravené. Máme zákon vlastne o rozpočtových pravidlách samosprávy. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pani poslankyňa, ospravedlňujem sa, chcete ďalší 

vstup? 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Áno, som to povedala. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Nech sa páči. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Čiže mestá a obce majú vstupovať do takých finančných 

záväzkov, ktoré budú vyplývať z tých návratných finančných zdrojov alebo 
dodávateľských investícií a záväzkov, ktoré neohrozia z hľadiska budúcnosti 
vyrovnával z rozpočtu. A my v podstate aj v súčasnosti nevieme postaviť vyrovnaný 
rozpočet. Čiže to je veľký výstražný prst aj do ďalších rokov a teda ďalšia vec, ani nemá 
ohroziť ekonomickú stabilitu. V roku 2024 splátky úverov už môžu byť vo výške 
takmer 9 miliónové, majme na pamäti a ďalšia a ďalšie úvery a takéto záväzky budú 
znižovať likviditu mesta, ekonomickú stabilitu, jedno s druhým. Čiže dnes stojíme pred 
závažným rozhodnutím a ja som sa úprimne s takým niečím a neviem si predstaviť, že 
by som také niečo poslancom predložila, pretože rozpočet mesta je biblia mesta. 
Záverečný účet je zrkadlo hospodárenia mesta. A je to veľmi ťažké rozhodnutia a mnohí 
riadite mestské časti a prísť s takým niečím, že ideme schvaľovať úver a ten úver sa 
zásadným spôsobom musí premietnuť v rozpočte mesta. Čiže toľko z mojej strany a nie 
je čo tu do kolečka, že tu budem točiť, je to pre mňa niečo absolútne ako 
nepochopiteľné. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem, ten úver sa nedá opomenúť pri rozpočtovaní 

mesta. Pán poslanec Krcho s faktickou. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Kolegovia, poslankyne, 

poslanci, tento pozmeňujúci návrh treba brať taký motivačný pre nás všetkých aj pre 
vedenie mesta, tak aj pre nás, že ten rozpočet je najdôležitejší dokument mesta, bez 
neho sa nevieme pohnúť nielen my v rámci mestských častí. Nevedia sa pohnúť 
mestské podniky, nevie sa pohnúť šport, nevie sa pohnúť kultúra, nikto pokiaľ nemáme 
schválený rozpočet. Čiže bral by som to motivačné, že máme nejaký deadline termín a 
aj mesto, aj vedenie mesta je podmienené tým, keď chceme čerpať úver vo výške 8,6 
milióna potrebujeme mať rozpočet, ktorý schválime, nech je akýkoľvek a ten návrh, 
ktorý som povedal, tie 4 %, to som povedal v priemere. Matematicky mi to takto 
vychádza a môžeme sa baviť, že v niektorom programe to bude 5, niekde to bude 3, 
niekde 2, ale en bloc, celé keď to bude, nikto na nikoho nemôže hnevať, že v prvom 
návrhu a schválenom rozpočte, každý program obetuje 4 %. Nie je to 10, nie je to 15, 
nie je to 20. Sú to 4 %. Takže takto ho vnímajme. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem. Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja som porozumel tomu, že to je priemer. Chcel 

som len poukázať na to, že školstvo tvorí 40 - 45 % rozsahu ... 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec, máte na pani? 
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p. Schwarcz, poslanec MZ: Áno, veď ona začala tým, že vysvetľovala to ako to myslel pán 
Krcho ... tvorí 45 % rozpočtu, čo je 110 miliónov, čiže naozaj, ak tuná nevieme zobrať 
nič, tak ten priemer na zvyšok vyjde 7 - 8 %. Na to som chcel poukázať, pretože keby 
som hovoril o položke, kde je milión, tak samozrejme sú to desatiny percenta do 
priemeru a tuná ten priemer to zrobí na 7 – 8 %, lebo naozaj v tom školstve 
transferujeme peniaze momentálne. Ďakujem pekne. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Géci. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len v skratke. Vidím, že s pani starostkou 

pochádzame z tej istej mestskej časti, máme rovnaké pochody finančné a mysliace. 
Chcem poďakovať kolegovi pánovi kontrolórovi za jeho stanovisko. Len mám jednu 
otázku. V podstate neviem sa vysporiadať s jednou vecou. Skúste mi niekto na to 
odpovedať. Každá účtovná operácia, každá finančná operácia, každý zmluvný vzťah 
musí byť ošetrený finančnou kontrolou. Povedzte mi, kto zo zamestnancov pri tejto 
operácii podpíše finančnú kontrolu, ktorá mala byť krytá rozpočtom. Mňa akože, ja 
nemám problém s úverom, vôbec nemám, vôbec nemám problém s jeho schválením, len 
vyrušuje ma proces celého schvaľovania, lebo chcel by som naozaj vedieť, či pani 
vedúca oddelenia, či vedúca referátu, mne je to úplne jedno, kto sa podpíše pod 
finančnú operáciu, že je v súlade s rozpočtom. S tým, ktorý nemáme. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ďakujem pán poslanec. Rozumiem vám. Tak ako 

mesto Liptovský Mikuláš dokázal 4 roky fungovať bez schváleného rozpočtu a našli 
recept aj na to, ako realizovať eurofondové projekty v súlade so zákonom verím, že aj 
na toto existuje odpoveď a len chcem upozorniť, že s 8,6 milióna Eur, ktorý sa má týkať 
tento úver, je 4,5 milióna Eur týkajúcich sa Slaneckej cesty. Nech sa páči pán poslanec 
Matoušek. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som len citoval slová pána 

primátora, keď som mal finančnú komisiu, že sa nedá deliť 1 miska na 2 misky a v 
podstate aj tu vidím, že tú misku sme zrazu rozdelili podľa potreby ako ju potrebujeme. 
Aký je problém schváliť to na najbližšom zastupiteľstve, keď bude predložený rozpočet 
a bod pred tým bude úver, ktorý ideme schváliť a za tým pôjde rozpočet, ktorý ideme 
schváliť, tzn., keď schválime ten úver, tak tým pádom máme krytý aj rozpočet. Ale tá 
podmienka vlastne obmedzuje to, že my ten úver schvaľujeme s tou podmienkou, že 
predložiť ten rozpočet. To je také, hej a len jednu vec akože, tá podmienka je taká 
nejasná. Ja len hovorím o tom, že tieto 2 misky sa nedajú rozdeliť, musia byť proste 
v jednej, v jednom spoločnom klobúku a ja navrhujem tento úver priamo s rozpočtom 
schvaľovať, nie rozdeľovať túto časť, že teraz budeme schvaľovať túto danú vec a 
možno vzíde z toho úplne nejaké inakšie číslo ako je momentálne prezentované tohto 
daného úveru a možno aj to percento ... v podstate my nemáme predložený rozpočet tak, 
ako by sme ho mali mať a my len tápame v nejakom čísle, ktoré sme si nejako vytvorili, 
ale v skutočnosti ten úver môže byť aj vyšší aj nižší, hej. Čiže ja navrhujem, aby sa to 
schvaľovalo v jednom na jednom zastupiteľstve. Nemusí to byť v jednom materiály, 
môžu to byť ako aj dve materiály, ale napríklad najprv pôjde bod schvaľovanie úveru 
a potom pôjde schvaľovanie rozpočtu alebo bude to opak. To už je jedno. Ale aby to 
bolo v ten istý deň. Teraz si schválime niečo a my rozpočet budeme prispôsobovať 
úveru alebo úver budeme prispôsobovať rozpočtu. Momentálne sa cítim v tom, že 
rozpočet prispôsobujeme úveru a nie úver rozpočtu. 
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p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Géci s faktickou. 
 
p. Géci, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ďakujem pekne pán námestník. Spomenuli ste 

Slaneckú, 4,5, vieme dostať informáciu, koľko sa už vyčerpalo z tých 11,7 s DPH na 
Slaneckú, lebo vyzerá to tak, ako keby už minuli všetko. Cesta je niekde na začiatku, 
podľa mňa nebude toho roku dokončená, aj keď by sme všetci išli kopať, len by som 
chcel vedieť, že koľko už sa vyčerpalo, keď momentálne nás tlačí 4,5 milióna za 
Slaneckú. Ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Vystúpi pán riaditeľ k tomuto bodu. Keď ja môžem 

s faktickou na pána poslanca Matoušeka. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Faktická poznámka. Ja nie som ani člen ani predseda 

finančnej komisie, ale keď čítam tento materiál a hlavne tú tabuľku, ktorá bola priložená 
k nemu, jedná sa o investičné výdavky, nie bežné. Ak pán poslanec hovorí, že to, že 
budeme potrebovať väčší úver, tak to môže byť pravda, ale menší? Menší by 
znamenalo, že ten návrh, ktorý pán Krcho dal, by sme museli ušetriť nie 4 % na každej 
položke rozpočtu, ale 10, aby sme mohli niečo zaplatiť z tejto tabuľky. My sa tu dnes 
bavíme o úvere na krytie investícií. Myslím si, že nikto by nemal mať problém s tým, že 
platíme investície. To je celé. Je to jednoduchá logika. Ten úver v menší nebude. To by 
sme museli šetriť na niečom, čo určite asi nechceme, ďakujem. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Nech sa páči pani poslankyňa Kovačevičová na pána 

Matoušeka. 
 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Faktická poznámka. Práve to uznesenie má nasmerovať k 

tomu, aby mesto bolo súčinné a predložilo rozpočet do zastupiteľstva do 30. apríla. Nie 
som ani ja stotožnená s tým, že berieme takto úverové zdroje, ale vlastne tie dva-tri 
týždne práve môžu byť na to, aby mesto vlastne začalo rokovať s bankovými 
inštitúciami, aj ponukové konanie v rámci tých finančných inštitúcií nejaký čas trvá. 
Čiže ja si myslím objektívne, že to môže byť spracované do toho druhého tretieho 
aprílového týždňa a následne vlastne môže ísť aj rozpočet do jednotlivých komisií 
spracovaný, pripravený. Čiže myslím si, že to uznesenie je dobre vypovedateľné o tom, 
že je to nástroj na to, aby mesto predložilo rozpočet do 30.04. Potrebujeme tieto 
kapitálové výdavky, potrebujeme tieto dofinancovania týchto aktivít, ktoré máme ako 
Slaneckej. Čo mne bolo na viacerých stretnutiach práve prezentované, čo sa týka 
Slaneckej, že tieto finančné prostriedky, ktoré boli na tú cestu vyčlenené, sa nemôžu 
použiť na neoprávnené výdavky ... 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Vyjadrí sa pán riaditeľ. Poprosím pána riaditeľa, aby 

sa vyjadril. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ďakujem veľmi pekne. Čo sa týka Slaneckej, tam je si treba 

uvedomiť, že vlastne vzhľadom na nestabilné podložie, ktoré sa na Slaneckej ceste 
nachádza a musela byť prerobená úplne technológia by som povedal zloženia alebo 
kufra vozovky, čo znamená, že sú tam výrazne vyššie náklady oproti projektu a 
plánovaným nákladom. Je pripravený dodatok, na základe ktorého si potom budeme 
môcť následne toto alebo predpokladám, že budeme môcť dať väčšinu týchto nákladov 
do oprávnených nákladov, čo máme ako podporené znaleckými posudkami, ktoré máme 
odkomunikované aj s riadiacim orgánom, čiže vlastne tuná je veľká pravdepodobnosť, 



178 

 

ale na to, aby sme mohli podpísať dodatok a riešiť to s riadiacim orgánom, potrebujeme 
mať finančné krytie. A na to, aby sme mali finančné krytie, musíme mať tento úver. 
Bohužiaľ sme hlava 22, keď to tak poviem, ale nevieme sa dostať z tohto cyklu. 
Zároveň si treba povedať, že momentálne nám prebieha výberové konanie na 3 
vnútrobloky, kde nám beží výberové konanie, v určitom okamihu sa dostaneme do toho, 
že budeme potrebovať podpísať zmluvy s víťaznými subjektami. Toto je ten čas, ktorý 
nás tlačí, kde sme pod časovým tlakom, lebo mnohé európske projekty majú termín 
dokončenia alebo zrealizovania rok 23. Čiže ďalšie odkladanie tohto takéhoto 
finančného krytia pre EU projekty, bude znamenať ohrozenie realizácie takýchto 
projektov, kde naozaj nebudeme môcť podpísať zmluvu, tak ako ste povedali, že chýba 
finančné krytie a budeme musieť riadiaci orgán informovať, že v podaných projektov 
musíme odstúpiť, lebo mesto nemá finančné krytie a v takom prípade by na to mali 
spraviť čo najskôr, aby sme sa zachovali najserióznejšie voči riadiacemu orgánu, ktorý 
tieto peniaze teoreticky môže ešte presunúť na iné projekty, ktoré by to stihli.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Ja som chcel reagovať na pána Gibódu. V podstate, pochopte ma 

jednu vec. 31.03. je mesto povinné predložiť záverečný účet. V rámci záverečného účtu 
sa dozvieme prebytok hospodárenia, ktorý nám ... nie záverečný účet, ale už by sme 
mali vedieť, aké bolo hospodárenie v minulom roku. V rámci toho vieme zistiť prebytok 
hospodárenia, ktorý tak určitým spôsobom vie znížiť výšku úveru, lebo tieto finančné 
prostriedky vieme znížiť úverovú zaťaženosť. Takže nechápem, prečo my sa 
ponáhľame s tým úverom, keď ešte stále vieme pracovať s tou sumou úveru a dávame 
tzv. nejaký bianko šek na to, že ideme schváliť nejaký úver. Akože prepáčte mi, ale 
naozaj ja sa cítim, ako keby som bol nesvojprávny. Schvaľujeme rozpočet ... nie, ideme 
schváliť úver a nemáme schválený rozpočet. Ďakujem pekne.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, čo robíte v takú chvíľu, keď vám, keď mesto všetky 

tieto projekty, je ich v tejto chvíli tuším 61, od Slaneckej, po Starozagorskú, 
cyklochodníky u vás na KVP, Moskovská, podobne, jednoducho tieto všetky projekty 
rozparcelujeme na mestské časti a pošleme napr. na vašu mestskú časť, že jednoducho 
nemáme finančné krytie,  zožeňte ho, v opačnom prípade musím od zmlúv odstúpiť. 
Nikto z nás to nechce. To finančné krytie nenájdete vo vašej mestskej časti, tak ako 
žiadna iná. Tzn. na základe vašej negatívnej odpovede, jednoducho bude musieť mesto 
tieto zmluvy postupne vypovedať a prídeme nie o peniaze z úveru, ok ušetríme, ale 
prídeme v tomto prípade asi 35 miliónov. A je tu ešte jedna zásadná vec. Program 
Slovensko má nastavený pre náš UMR Košický približne 172 a niečo miliónov Eur. My 
keď nezačneme dnes, nie o rok, nie o dva ako ste navrhovali vy, ale hneď písať projekty 
a pripravovať sa, nedokážeme projekty implementovať, dostaneme sa do časového 
sklzu a o to, čo nám padlo z neba v rámci európskych peňazí jednoducho prídeme. 
Niekde samospráva, väčšina samospráva, ktorá nejde do úverov cez úverové peniaze, 
riešia sa financovania týchto projektov, nie sme samospráva, ktorá je zadlžená najviac je 
to ďaleko ďaleko viac samospráv, ktoré sú pred nami a žiaľ dnes je doba takáto. 
Využime možnosť, že môžeme využiť ešte stále tieto externé zdroje na to, aby sme z x 
miliónov dostali xy ďalších európskeho spoločenstva. Lebo naozaj nám hrozí a verte 
mi, že ja sa politicky vyviním,  že sme urobili všetko pre to, aby vnútro bloky boli, ale 
nebudú, aby cyklochodníky boli, ale nebudú a nechcem, aby sme zažili to, že 
spoločnosť Doprastav tým, že nemáme dnes  podpísali dodatky v rámci zmenových 
konaní, kde máme znalecké posudky, odborné posudky, nepodpíšeme dodatky, na 
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základe ktorých si môžeme nárokovať finančné zdroje, že nám firma zastaví a 
nebudeme fungovať. To si z nás nikto snáď nechce dovoliť, lebo to len budú škody. 
Čiže toto nás len posúva, aby sme mohli ďalej fungovať. Prišiel tu návrh myslím, že 
kompromisný, je tam podmienka podmieňovanie, myslím si, že sa vieme dohodnúť, 
takže máme šancu sa nastaviť tak, aby nám mesto nezaspalo, nestagnovalo, aby sme sa 
pohli. To je asi záujmom každého jedného z nás. Však keď si pozriete tých 62 
projektov, ktoré sú v tom materiáli, každá jedna mestská časť, myslím si, že každý jeden 
poslanec, každý jeden občan sa tam nájde, lebo sú naozaj rozsypané po celom meste, 
nie sú dané na nejakú oblasť, sú v každej mestskej časti, pomaly v každom mieste, v 
každom priestore. Čiže prosím všetky ostatné špekulácie sú zbytočné, nerobme si 
naozaj zle. Je to zásadné, dôležité, posunie nás to naozaj ďalej. Pán poslanec Matoušek 
má ešte faktickú. Neviem, či pán riaditeľ chcel ešte doplniť. 

 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Pán primátor, ja ti chcem povedať len jednu 

vec, že zas prekrúcaš fakty. Ako ja fyzicky nie som proti úveru, ja som len proti tomu, 
aby sme ho neschvaľovali samostatne a bez toho, pokiaľ nemáme predložený rozpočet. 
Naozaj nechápem, je to taký problém, že keď budeme schvaľovať rozpočet, by sme 
schvaľovali ten úver? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Kvôli čomu tlačíš tento úver teraz? Tak či tak čerpať tie finančné 

prostriedky nebudeš môcť tie úverové, pokiaľ nebude schválený rozpočet. Tak 
nerozumiem tomu.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec, takto. Ak my už sme dávno mali začať mať, mali 

sme byť v takom štádiu, aby sme mali podpísané zmluvy a robilo sa. Projekty, mnohé z 
týchto musia byť ukončené do konca tohto roka. Potrebujeme, aby banky začali s nami 
reálne fungovať, aby sme dostali naozaj nie indikatívne, ale poriadne ponuky, čo trvá 
nie 2 dni, ale týždňov, lebo je tam aj schvaľovací proces, potom sa mnohé banky 
zobudia, aby prišla lepšia ponuka, lepšia a lepšia a je to proste pre nás dôležité a hlavne 
týmto zároveň deklarujem aj Doprastavu, že jednoducho to finančné krytie bude a 
nedostávame sa do nejakých časových sklzov, pretože tie stavby sa robia za peniaze. A 
spoločnosť nemá záujem nás úverovať donekonečna. Ušetríme čas, ktorý je pre nás 
dôležitý vyrokúvaním úveru, prípravou všetkých záležitosti, aby sme to na konci dňa 
všetko stihli. Pán riaditeľ chcel ma doplniť, nech sa páči. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: A ja som to len doplniť na komisii to bolo opakovane 

overené, že prebytok roku 22 je zapracovaný do rozpočtu 23, do návrhu rozpočtu 23 s 
tým, že v tom rezervnom fonde, kde nám stále zostáva bohužiaľ len 1 milión cca. Asi 
tak. Čo sa týka veci. To je strašne málo, ale snažíme sa nájsť vyrovnaný rozpočet, preto 
vlastne hovorím a opakujeme to, že prebytok roku 22 je zapracovaný už do návrhu 
úroku 23. Takže neočakávajme, že nájdeme nejaké skryté zdroje. Také tu nie sú. Všetko 
máte v tej informatívnej správe a v návrhu rozpočtu na rok 23. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Nedá mi nezareagovať, ale naozaj mali sme tu už jeden úver na 

športovú infraštruktúru vo výške 10 miliónov Eur. Boli tam schválené projekty, ktoré 
mali byť a peniaze išli úplne niekde inde, tzn., že aj tu pochybujem o tom, že tie peniaze 
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skončia správne na tých daných projektoch, ktoré sú prezentované v tomto. Pozrime si 
len príklad, Starozagorská. Pán primátor, boli ste so mnou poklepať kameň, kde sú tie 
peniaze, ktoré mali ísť na Starozagorskú? Kde sa spotrebovali tie peniaze? To znamená, 
to isté sa stane aj tuná. To znamená, zasa vystavujeme bianko šek. Prepáčte, ale ja za to 
nemôžem zahlasovať, ja potrebujem vidieť rozpočet, krytie presných finančných 
prostriedkov, kde to a ako to pôjde. Nie tak, že ja schválim tu nejaký bianko šek na 8,5 
milióna. Prepáčte.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, je to váš názor a ako predseda finančnej komisie by 

ste sa mali trošku inak na to dívať. Pán poslanec Seman ešte, nech sa páči. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Ďakujem. Neviem, či to už tu odznelo alebo nie, tie peniaze za tú 

Slaneckú cestu, tých 4,5 milióna Eur alebo koľko to je, tie dostaneme naspäť potom z 
tých eurofondov, správne? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pri všetkých, takmer pri všetkých, keď to tak zjednodušujem, 

spaušalizujem, 95 % z týchto peňazí by sa nám malo vrátiť. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Dobre. Doplňujúca otázka, keď sa tie peniaze vrátia, vy ste nejako 

zaviazaní, aby ste zaplatili ten úver alebo ich môžete tie peniaze použiť na niečo iné. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Naším cieľom je a neviem, či vám to bolo povedané alebo nie, ak 

nie, sa ospravedlňujem, v rámci Programu Slovensko, to som povedal, je na stole suma 
pre náš UMR okolo 170 miliónov E. My sa týchto peňazí nebudeme vedieť ani len 
dotknúť, ak opäť nebudeme mať finančný vankúš na to, aby sme mohli sa o tieto 
peniaze uchádzať. I z týchto peňazí v rámci Programu Slovensko 100 % peňazí 
oprávnených, lebo vždy pri každom lete vznikne nejaký neoprávnený náklad, ktorý 
proste sa neprepláca, dokážeme získať naspäť. Teda od projektovej prípravy atď., ale 
vždy sa zastavíme na začiatku, že nevieme ani len objednať štúdiu, nieto ešte 
projektovú prípravu, keď nemáme finančné krytie. Tam to vždycky začína. Tento balík 
peňazí chceme používať na to, aby sme to finančné krytie mali dostatočné na to, aby 
sme mohli konať, aby sme nestáli. Totižto každý mesiac, štvrťroka, ktorý to 
nevyužijeme, tieto peniaze sa nám budú vzďaľovať a nevyčerpáme ich. A pri tom  sme 
už v  ďalšom plánovacom období, ale tieto projekty, ktoré tu sú, sa zväčša ešte týkajú 
toho bývalého programovacieho obdobie, ktorý už vlastne len dobieha a musí byť 
definitívne dvadsiatom treťom roku ukončené a čo je podstatné, možno tá doplňujúca 
informácia, každý jeden projekt, tak ako už ste zvyknutí, lebo sa to inak nedá robiť, 
vždy prechádza mestským zastupiteľstvom, hej. On má niekde základ v akčnom pláne, 
v nejakých aktivitách, ktoré máme schválené historicky, ktoré sa dajú stále dopĺňať a 
keď mi ju naše strategické oddelenie ho pripraví v rámci projektovej prípravy a ideme 
ho podávať, tak to začína tu na mestskom zastupiteľstve, kde ten projekt schvaľujeme. 
Čiže tú kontrolu mestské zastupiteľstvo stále má. Nech sa páči, kľudne ešte pána 
Semana zapojiť. 

 
p. Seman, poslanec MZ: Ja som sa len chcel opýtať ešte. Hrozí nám niečo, ak sa to neschváli 

teraz ten úver a počká na ten rozpočet? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Čas. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Hrozí nám, že sa nebude robiť na Slaneckej ceste? 
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p. Polaček, primátor mesta: Napríklad Slanecká, napríklad vnútrobloky, kde jednoducho tie 
projekty vyžadujú svoj čas, aby sa zrealizovali. A jednoducho, keď nebudú urobené v 
termínoch o peniaze, ktoré sú kryté v rámci európskych zdrojov, prídeme. Keď to 
nerobíte v čase, tie pokuty, korekcie sú nám známe. Buď korekcia alebo priamo vrátenie 
dokonca môže byť. Pani poslankyňa Kovačevičová, nech sa páči. 

 
p. Kovačevičová, poslankyňa MZ: Ja by som reagovala na pána kolegu Semana, keď sa pýtal, 

že teda keď sa finančné prostriedky vlastne refundujú, no tejto chvíli v podstate mesto 
Košice nevie do akej miery MIRRI vlastne tú výšku tých finančných prostriedkov 
vrátiť, čiže zrešpektuje tie neoprávnené výdavky alebo tú indexáciu cien. Čiže teraz to 
je momentálne na bodovom základe, čiže my nevieme a ako bolo včera spomínané na 
tých stretnutiach, že tie finančné prostriedky ako pán primátor vysvetľoval sa v tom 
systéme to nazvem slovom, ktoré používali, zrecyklujú. Čiže na tie ďalšie projekty a my 
potom budeme ako poslanci zvedaví a budeme žiadať vlastne a malo by to prejsť potom 
rokovaním mestského zastupiteľstva, ktoré konkrétne projekty, v akej výške tie 
finančné prostriedky z týchto úverových zdrojov budú použité. Čiže my v tejto chvíli 
nevieme, či a v akej výške vôbec MIRRI zrešpektuje v podstate tie finančné prostriedky 
a vráti, refunduje mestu a ďalšia vec. Chcem kolegov, poslancov poprosiť, aby nejaký 
ten konsenzus a ten pozmeňujúci návrh, ak to nie v rozpore s dobrými mravmi, aby to 
podporili a schválili teda a teda, aby sme do 30.04., je to podmienka vlastne tohto úveru, 
mali predložený rozpočet mesta Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Chcem sa teda len overiť. Pozmeňujúci návrh 

pána Krcha je prijateľný pre vedenie mesta? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno, sme to konzultovali aj s ekonomickým, aj právnym 

oddelením, otvára nám to priestor na to, aby sme mohli pracovať a takisto aj ten návrh, 
ktorý tu padol predtým, verím, že aj ten rozpočet nám to pomôže tým pádom dotiahnuť. 
Ak sa do rozpočtu nik nehlási, do rozpočtu pardon, do diskusie, poprosím návrhovú 
komisiu. Nech sa páči. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie. Návrhová obdržala od pána poslanca 

Michala Krcha pozmeňujúci návrh, ktorý znie. Mestské zastupiteľstvo v Košiciach mení 
sa len bod a) a to schvaľuje prijatie dlhodobého úveru na krytie kapitálových výdavkov 
rozpočtu mesta vo výške 8.600.000,- Eur za podmienky, že rozpočet mesta Košice na 
rok 2023 bude predložený mestskému zastupiteľstvu na schválenie najneskôr do 
30.04.2023. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 111 -  za: 27, proti: 0, zdržali sa: 4 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči pokračujte. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo, to je pôvodný 

návrh, ale čítam len písm. b) nakoľko áčko bolo zmenené, Mestské zastupiteľstvo v 
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Košiciach podľa § 10 ods. 3 písm. c) a d) zákona 401 z roku 90 Zbierky o meste Košice 
v znení neskorších predpisov po b) berie na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra 
mesta Košice prevereniu dodržania podmienok na prijatie návratných zdrojov 
financovania úverových prostriedkov vo výške 8 600 000,- na krytie kapitálových 
výdavkov rozpočtu mesta. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 112 -  za: 30, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. Ďakujem pekne. 

- - - 
 
Bod č. 67 
Informácia o príprave podania Žiadostí o poskytnutí príspevku mechanizmu – Plán 
Obnovy, v rámci plánovanej výzvy: Výstavba, stavebné úpravy alebo rekonštrukcia 
cyklistickej infraštruktúry 
 

p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 67 otváram bod. Nech sa páči, otváram 
rozpravu. V tomto materiáli je niekoľko uznesení, kde schvaľujeme cyklistickú cestičku 
Moskovská trieda – Toryská - Štúrova Košice prvá a druhá etapa v sume približne 3,2 
milióna Eur a tak isto cyklistickú cestičku Jána Pavla II. - Popradská Košice s 
výdavkami na úrovni 1,3 milióna Eur. V prípade, že sa do rozpravy nik nehlási, 
uzatváram rozpravu a poprosím návrh na uznesenia.  

 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Ďakujem pekne. Návrh na uznesenie. 

Mestské zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu schvaľuje po a) predloženie Žiadosti 
o poskytnutie príspevku Mechanizmu oprávneným žiadateľom Mesto Košice za účelom 
realizácie projektov: Cyklistická cestička Moskovská trieda – Toryská ul. – Štúrova ul., 
Košice, I. a II. etapa, realizovaného v rámci Plánu obnovy a odolnosti, na základe 
Výzvy č. 2 na predkladanie žiadostí o poskytnutie podpory z POO na výstavbu 
cyklistickej infraštruktúry, vo výške celkových výdavkov cca 3,2 milióna Eur s DPH, 
ktorého ciele sú v súlade s platným „Územným plánom mesta Košice“ a platným 
„Programom hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Košice a jeho funkčnej 
oblasti 2022 – 2027“, po b) zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami 
poskytnutia pomoci a že mesto Košice bude garantom financovania projektu a 
zabezpečí realizáciu projektu počas celej doby jeho realizácie, po c) zabezpečenie 
finančných prostriedkov na financovanie neoprávnených výdavkov, ktoré vzniknú v 
prípade rozdielu celkových výdavkov projektu a schváleného príspevku Mechanizmu, 
po d) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti projektu minimálne 5 rokov 
po ukončení realizácie projektu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 113 -  za: 28, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, pokračujte. 
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p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Druhé uznesenie. Mestské 
zastupiteľstvo podľa predloženého návrhu schvaľuje po a) predloženie Žiadosti o 
poskytnutie príspevku Mechanizmu oprávneným žiadateľom Mesto Košice za účelom 
realizácie projektov: Cyklistická cestička Jána Pavla II. – Popradská, Košice, 
realizovaného v rámci Plánu obnovy a odolnosti, na základe Výzvy č. 2 na predkladanie 
žiadostí o poskytnutie podpory z POO na výstavbu cyklistickej infraštruktúry, vo výške 
celkových výdavkov min. 1 300 000 Eur s DPH, ktorého ciele sú v súlade s platným 
„Územným plánom mesta Košice“ a platným „Programom hospodárskeho rozvoja a 
sociálneho rozvoja mesta Košice a jeho funkčnej oblasti 2022 – 2027“, po b) 
zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci a že 
mesto Košice bude garantom financovania projektu a zabezpečí realizáciu projektu 
počas celej doby jeho realizácie, po c) zabezpečenie finančných prostriedkov na 
financovanie neoprávnených výdavkov, ktoré vzniknú v prípade rozdielu celkových 
výdavkov projektu a schváleného príspevku Mechanizmu, po d) zabezpečenie 
financovania prevádzky a udržateľnosti projektu minimálne 5 rokov po ukončení 
realizácie projektu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 

Hlasovanie č. 114 -  za: 28, proti: 0, zdržali sa: 0 
 

p. Polaček, primátor mesta: Štyria nehlasovali. Tento návrh prijatý bol. 
- - - 

 
Bod č. 68 
Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie dotácie - Fond na podporu športu, 
Výzva: Výstavba, rekonštrukcia a modernizácia športovej infraštruktúry pre projekt: 
MODERNIZÁCIA ATLETICKÉHO OVÁLU A VYBUDOVANIE IHRISKA PRE 
MALÝ FUTBAL PRI ZŠ STAROZAGORSKÁ na sídlisku KVP 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otváram bod číslo 68. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán 

námestník. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Ja by som sa len teraz sa opýtať pána Matoušeka a 

jeho kolegov z mestskej časti, že či teraz sa nejakým spôsobom vyjadria k tomu, lebo 
predtým im vadil ten úver, respektíve jemu menovite, ktorý kryje aj túto investíciu a 
opäť sme v mestskej časti KVP, verím, že nikto s kolegov nezávidí, ani my zo Severu, 
ale na jednej strane kritizovať mesto, že sa snaží riešiť projekty a kryť ich finančne a 
potom spokojnosť je určite obojstranná. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, faktická. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Ach pán Gibóda. Keby ste videli, že čo 

ideme vlastne schvaľovať. My vlastne schvaľujeme peniaze ešte na to, čo nám 
neschválil nikto. Takže prepáčte, ale takto sa vyjadrovať ako ... hej ... tak sorry, ale asi 
nemáte ... hej ... je to populizmus áno, lebo ideme schvaľovať na to, že sme schválili 
úver na peniaze, na ktoré ešte sme nedostali financovanie. Lebo tu je len žiadosť, ktorú 
ideme podať a vy to tak beriete, že to už je na 100% isté, čo si ja nemyslím, že je to isté.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Nerozumel som vám pán Matoušek celkom ja. Pán poslanec 
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Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja možno, len už ja nechcem sa 

konfrontovať, len ako spätnú väzbu. Áno, ide to na KVP, ale myslím si, že 
komunikačné oddelenie z toho urobí úžasné PR nie pre KVP. Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ chcel niečo, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ja len chcem povedať, že to už je schválený projekt, áno a 

jednou z podmienok je, že musí byť vyhlásené výberové a musí byť minimálne 
spustený proces verejného obstarávania. Čiže áno, robíme všetko preto, aby sme znova 
získali ďalšie externé zdroje tak, aby sme to mohli odfinancovať. V tomto prípade ide to 
cez Fond na podporu športu a je tam vlastne podmienka, že spolufinancovanie verejnej 
správy je vo výške 30 %, maximálna výška dotácie je 1,2 milióna. O tom to je, tento 
projekt je. Je škoda, aby sme ho nepodporili a nevyužili tak, ako nám pravidelne 
opakujte, externé finančné zdroje. Poprosím vás všetkých, naozaj podporte tento 
projekt, tak aby sme získali ďalšie plnohodnotné športovisko v rámci školskej športovej 
infraštruktúry v meste. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Lörinc. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Ja naozaj, pán viceprimátor, neviem prečo táto ironická poznámka, 

provokácia bola potrebná. Podľa mňa to znižuje vašu váhu a dokazuje, že ako osobnosť 
sa nedokážete preklenúť cez nejaké veci. Ja vám poviem, že nemusíme to vôbec 
schvaľovať, lebo ja mám fotky pána primátora z 2021, že klepal základný kameň 
a púšťal stavbu. Čiže podľa mňa už to je hotové. Ale zároveň dodám, že toto je jeden 
z totemov vašej neschopnosti, lebo Mestská časť KVP je posledná ôsmych mestských 
častí, ktorá nemá zrekonštruovaný ovál a ja si pamätám komisiu športu, kde pán 
Djordjevič v 2019 kričal, že ako to, že sa schvaľuje KVP, lebo ako predseda komisie si 
to dávam na KVP. Od 2019 štyrikrát zmenili ten projekt, od 2019 sa trikrát predražil, 
dodali ste do toho vo veci a teraz chvalabohu ideme do nejakého finišu. Možno to bude. 
Ale ja vám poviem, že po štyroch rokoch, aj všetkým kolegom, že u nás je už taká 
pachuť, že sme to štyrikrát komunikovali, fotky primátora, médiá to dali. Ale médiá sa 
už nezaujímajú, že či vôbec to je urobené alebo nie, len správa PR. V brožúrkach to 
bolo, teraz v dvojke to už nie, za mestské peniaze v brožúrke. Čiže ja vám poviem, že 
už u nás taká pachuť, že nám to je jedno. Kľudne, nehlasujte za to pán Gibóda.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pekný príhovor, ale naozaj tešme sa, že sa k veciam vraciame, že 

hľadáme stále riešenia. Ak jednoducho stavebná firma to nezvládla a boli sme tam, áno, 
neboli ste tam vy, bol tam váš kolega, sľúbili nám tam verejne pred kamerami, že 
rýchlejšie to urobia. No vybuchla tá firma. Aj vám vybuchujú občas projekty. Stáva sa 
to. Stáva sa to. Ale podstatné je, že jednoducho sme to nehodili do koša, dokonca sa 
posunuli sme sa ďalej, že vieme ešte na to pravdepodobne získať aj ďalšie a ďalšie 
zdroje. Tak sa z toho tešme. Pán námestník, nech sa páči. A projekt je vylepšený. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán Lörinc, ja vám nejdem stavať totemy vašich 

znalostí, len poukážem aj kolegom na dôvodovú správu tohto materiálu, kde je ešte aj 
takým extra boldom uvedené, podmienkou k termínu podania žiadosti o dotáciu je 
začatie verejného obstarávania na všetky časti oprávnených výdavkov projektu. Myslíte 
si, že v tomto meste sa môže začať verejné obstarávanie, keď ho nemáte finančne kryté? 
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Ja som na to poukazoval. Že pán poslanec Matoušek sa tu hádzal o zem kvôli úveru, ale 
bez finančného krytia by sme nemohli spustiť verejné obstarávanie a nemohli by sme 
podať túto žiadosť vôbec do osudia. Takže páni, najprv si prečítajte dôvodovú správu a 
potom ma tu ohadzujte blatom. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek na pána námestníka. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka.  Pán Gibóda. V roku ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Na koho reagujete pán poslanec?  
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Tak dávam takú všeobecnú ako ... tak budem rozprávať, lebo 
neviem, kto tam bol predrečník ... 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ale potom neviete, na koho reagujete? Čiže tým pádom ... 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tak dobre, reagujem na pána Lörinca s tým, 

že on bol posledný prihlásený v diskusii s tým, že dávam si rozpravu.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič chce na koho reagovať? Lebo predrečník 

už dávno skončil. 
 
p. Djordjevič, poslanec MZ: Faktická poznámka. Hej, pán predrečník bol pán Lörinc, ktorý 

ma spomenul a aj keď je 23:30 pán primátor, nemusíte nás skúšať. Pán Matoušek sa 
inšpiroval mnohými, ktorí pri hlasovaniach zmenili názor, tak aj on bude mať diskusný 
príspevok. Ja len reagujem v tom kontexte práve, že chcem pánovi starostovi pozitívne 
a takto dodať aj optimizmus do tohto všetkého, že on v podstate hovoril, že to ihrisko, 
ovál nemá, ale vidíte, dočkali ste sa a budete mať aj ihrisko pre malý futbal. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Matoušek, nech sa páči. 
 
p. Matoušek, poslanec MZ: No tak poďme k tým faktom. V roku 2022 sme sa dozvedeli jednu 

úžasnú správu, že sa nám ide stavať ihrisko Starozagorská. Mali sme tam vyčlenených, 
myslím, že 450 tisíc Eur na odbore školstva, ktoré boli kryté z 10 miliónového úveru na 
podporu športu, ktorý bol schválený, neviem, 2 roky predtým. Zrazu ku koncu roka sa 
dozvieme, že stavba sa nekoná. Kde zmizlo tých 450 tis. Eur, ktoré boli alokované na 
tento ovál. To znamená, čo sa rozplynuli? Alebo čo sa udialo s týmito peniazmi? Ďalšia 
vec. Keď som dobre pochopil, ak získame z Fondu na podporu športu čiastku, ktorú 
dáme, o to si vieme znížiť ten úver. Dobre hovorím? Hej. To znamená, zase si znížime 
položku úverov, tzn. zase dáme nejaký bianko šek na to, že nám ostanú nejaké finančné 
prostriedky voľné. Tak sa trošku naozaj zamyslíme nad tým, že čo vlastne ideme robiť. 
To znamená, že áno, my sme potrebovali to krytie. Vy teraz dáte žiadosť na fond športu, 
keď fond športu nám uzná 100% -tné náklady na všetky veci 70 %, tak doplatíme len 
30% a už máme ušetrených 70% z úveru. Čo budete robiť potom s tými peniazmi?  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec. Už si aspoň otvorte ten materiál, keď 

ma chcete kritizovať. Akých 100%? Akých 100%? tu sa píše, maximálne 70%. My 
nedostaneme naspäť 100%. Spolufinancovanie predstavuje minimálne 30% z celkových 
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oprávnených výdavkov. Veď si otvorte ten materiál, keď chcete do mňa púšťať. Aspoň 
o to vás prosím. Keď hlasujete proti úveru na investície, tak to ovplyvňuje aj investície 
do vašej mestskej časti. To je celé, na čo ja poukazujem. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nie je to len v tomto materiáli, aj v tom úverovom, čo ma vedie k 

názoru, že naozaj si predseda finančnej komisii tento úverový materiál neprečítal, 
pretože práve Starozagorská, každá jedna investícia, je tam rozdelená, čo stojí a koľko 
peňazí na ňu si chceme požičať. V tomto prípade to práve tých 30 %. Prosím, študujeme 
materiály alebo sa potom pýtajme mimo zastupiteľstva, aby sme zbytočne sa 
nezdržiavali a nemuseli končiť o polnoci tým, že sme si veci nepreštudovali. Diskusia je 
uzavretá, ďakujem pekne. Poprosím návrhovú komisiu, aby prečítala návrh na 
uznesenie.  

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 10 ods. 3 písm. c) a d) Zákona č. 401 Zbierky o meste Košice v znení 
neskorších predpisov schvaľuje po a) predloženie Žiadosti o poskytnutie dotácie, 
oprávneným žiadateľom Mestom Košice za účelom realizácie projektu s názvom 
„Modernizácia atletického oválu a vybudovanie ihriska pre malý futbal pri ZŠ 
Starozagorská 8, Košice, realizovaného v rámci programu Výstavba, rekonštrukcia a 
modernizácia športovej infraštruktúry, na základe výzvy č. 2022/002 vo výške 
celkových výdavkov projektu 750.000 Eur, ktorého ciele sú v súlade s platným 
„Územným plánom mesta Košice“ a platným „Programom hospodárskeho rozvoja a 
sociálneho rozvoja mesta Košice a jeho funkčnej oblasti 2022 – 2027“; po b) 
zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci a že 
Mesto Košice bude garantom financovania projektu a zabezpečí realizáciu projektu 
počas celej doby jeho realizácie; po c) zabezpečenie finančných prostriedkov na 
spolufinancovanie realizovaného projektu minimálne vo výške 30 % z celkových 
výdavkov na projekt v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci t. j. vo výške min. 
225.000 Eur s DPH., po d) zabezpečenie financovania prípadných ďalších výdavkov z 
rozpočtu mesta; po e) zabezpečenie financovania prevádzky a udržateľnosti projektu 
minimálne 10 rokov po ukončení realizácie projektu – od právoplatností kolaudačného 
rozhodnutia alebo iného povolenia o užívaní infraštruktúry podľa typu športovej 
infraštruktúry. Koniec návrhu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 115 -  za: 30, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 69, aj keď mi stále vŕta v hlave, ja tu nevidím 

totižto medzi stanoviskami komisií stanovisko k úveru finančnej komisii pán poslanec, 
pán predseda komisie finančnej. Vy ste sa nezaoberali vôbec s týmto úverom na 
finančnej komisii? Ma to mrzí, lebo potom preto to asi nie naštudované u niektorých.  

- - - 
 
Bod č. 69 
Stanovenie výšky nájmu v obecných a hybridných bytoch v majetku mesta Košice 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 69 otváram bod. Je to ďalší materiál, ktorý bol 
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niekoľkokrát napádaný o tom, aby sme riešili hybridné byty. Bola tu aj téma pred 
niekoľkými hodinami, čiže sme si niektoré veci povedali. Nech sa páči, rozprava je 
otvorená. Pán poslanec Schwarcz. 

 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Ja som v podstate sa vzdal tohto príspevku 

pri správe kontrolóra a povedal som, že sa prihlásim tu a síce už to nie také, ako keď 
sme to riešili pri tom bode, ale chcem povedať toľko, Dominik vlastne ja som chcel 
nadviazať na to, keď si  povedal, že v tých bytoch je regulované nájomné a že 
jednoducho, keď je 180 Eur, tak nemôžme tam dať 600 Eur trhové nájomné, tak tá 
pointa bola v niečom inom. Tá pointa bola v tom, aby sme nechali 180 Eur, len tie byty, 
ktoré majú prenajaté niektoré osoby, ktoré na to nie sú odkázané a nepotrebujú ich, 
uvoľníme pre sociálne odkázané rodiny, ktoré by ocenili, že môžu v takomto byte bývať 
a budú platiť tých 180 Eur. Ja chodievam už niekoľko mesiacov do Bernátoviec, do 
kontajnerového mestečka, kde sú bezdomovecké rodiny. Je tam napr. rodina, ja viem, že 
máme pravidlá, len aby sme si uvedomili, že ak rodiny by tie byty ocenili, je tam napr. 
jedna zo štrnástich rodín, žijú v unimobunke manželský pár, ktorý vyrastal v detskom 
domove, čiže nemajú nikoho, kto by pomohol. Majú 5 detí, dvaja chlapci a ešte jeden 
chlapec chodia do školy a do škôlky, kam ich nosí matka každý deň 4 km pešo. Vezme 
jedno malé dievčatko do kočiara, druhé pod pazuchu, takto spolu idú hodinu do 
najbližšej dediny. Odnesie ich tam, potom sa vracia s tými dvoma malými deťmi späť. 
Manžel robí na Jazere, má príjem okolo 900 Eur, mamka má okolo 500 Eur na deti 
a nevedia si nájsť podnájom. Majú zmluvu do 30.06. V tých plesnivých unimobunkách, 
kde si platia aj za drevo, aj za elektrinu, kúria tam drevom, majú  200 eurový nájom a 
nevedia ísť do normálneho bývania, pretože buď ich tam nevezmú s deťmi alebo 
nemajú na trojmesačný depozit. Čiže áno, zahrám trošku na city, ale jednoducho pre 
takýchto ľudí si myslím, že ten byt potrebnejší a pokojne tam môže ostať tých 180 Eur. 
A ešte si neodpustím pani viceprimátorka, keď si cítila potrebu pri Fonde zdravia mi 
niečo šplechnúť, tak pre takéto deti by som napr. chcel podať projekt, odrobiť to 
dobrovoľnícky a pomôcť týmto deťom. Ja viem, nebudete tam strihať pásku, nebudú 
tam fotky, ani PR, ale presne na takéto by som chcel využiť Fond zdravia. Ďakujem 
pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán Karaffa s faktickou? 
 
p. Karaffa, poslanec MZ: Faktická poznámka. Tak je. Treba byť pri tom opatrný, lebo ono to 

na prvé počutie znie veľmi dobre, čo povedal pán poslanec Schwarcz, na druhej strane 
niektoré byty sú pridelené niektorým mestským organizáciám a to už odznelo niekedy 
okolo obeda, keď sme riešili ten predchádzajúci bod, respektíve tesne poobede, že 
vlastne ide o určitý nepeňažný benefit, to je po prvé. Po druhé, aj tie rodiny by mali 
prechádzať postupne, ak sa bavíme o nejakom postupnom ukončovaní bezdomovectva, 
ísť zrazu do nejakého bytu, ktorý je zariadený, lebo sme mali také prípady a dostali sa 
do neužívania schopného stavu. Čiže to má to nejaké spojené s tým riziká a treba to 
veľmi citlivo vyhodnocovať. A v tomto teraz v tejto chvíli, ja určite podporím 
navýšenie tých minimálnych súm toho nájomného, pretože je to skutočne veľmi nízke a 
je to nižšie ako v mnohých prípadoch aj náklady, ktoré máme spojené s tým bytom z 
hľadiska fondu prevádzky, údržby a opráv. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ja musím zareagovať. My máme v školách kuchárky, ktoré robia 
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za minimálnu mzdu. Tu ideme riešiť benefity, trináste platy, štrnáste platy, nemalé 
osobné ohodnotenia, nemalé riadiace príplatky. Pani Kažimírová, keď nám 
odôvodňovala prečo máme problém s rozpočtom, začala tým, že nebude na 500 eurové 
odmeny, asi si za to možno aj zlízla a ešte máme benefičný program s bytmi. Tak ja 
neviem, že či tá kuchárka v škole je iný zamestnanec ako niekto na magistráte alebo 
niekto na mestskej polícii a asi vieš o čom sa bavíme, že naozaj ten človek, o ktorom sa 
bavíme, nie je odkázaný, má trvalý pobyt v Košiciach, má nadpriemerný príjem a nie je 
odkázaný na to, aby býval v mestskom byte. To je jedna vec. A k tomu vybývaniu a 
prestupovému bývaniu, áno, viem na čo myslíš, ale toto sú rodiny, s ktorými pracujú 
sociálni pracovníci, ktorí sa starajú o unimobunku, ktorú 3× týždenne musia celú 
vyglancovať, pretože sú ta plesne, ktorá slušne žijú, ktoré zarábajú, ktorý kde chodí do 
práce, má trvalú prácu a stúpa v rámci možnosti ten otec, takže áno, keď chceme hľadať 
argumenty, že prečo nie, ale si myslím, že tých žiadosti je toľko, že určite by sme tu 
jednu dve rodiny našli, pri ktorých nehrozí to, že vybývajú. Ja viem, že tam nemôže ísť 
táto rodina, lebo máme nejaké pravidlá a nie sú v poradovníku atď., ale jednoducho 
určite sú v poradovníku rodiny, pri ktorých nie takéto riziko. Čiže ja som len chcel 
poukázať na tú pointu, nebavíme sa o trhovom nájomnom pre tých ľudí, ktorí 
nepotrebujú to bývanie, bavíme sa o regulovanom nájomnom pre ľudí, ktorí potrebujú 
to bývanie. Ďakujem pekne.  

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Skôr ako dám slovo pánovi Karaffovi 

a faktickej, tak poprosím pána riaditeľa, aby sa k tomu vyjadril. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ja by som poprosil, že keď sa bavíme o tých bytoch, ktoré 

majú k dispozícii zamestnanci mestskej polície alebo zamestnanci magistrátu, poprosím 
neglorifikujme jeden prípad na všetky, ktoré tu sú. Tie byty, ktoré sa prideľujú 
zamestnancom magistrátu, idú podľa jasne definovaných pravidiel, kde sme si asi 2 
roky dozadu zaviedli jasné pravidlá, ktoré hovoria o tom, za akých podmienok môže 
mať zamestnanec pridelený služobný zamestnanecký byt. Je to väčšinou vlastne v 
prípadoch práve mladých kolegov, mladých rodín, začínajúcich rodín, ľudí, ktorí sú po 
škole, ktorí nastupujú za tabuľkové platy, ktoré sú výrazne nižšie ako v komerčnej sfére 
a jeden z tých benefitov, o ktorom sa rozprávame je byt, kde je jasne zadefinované, že 
takýto byt podľa tých pravidiel, ktoré sme prijali 2 roky dozadu, môže byť pridelený 
maximálne 2× na trojročné obdobie. Aj pre tých zamestnancov dávame signál, že to sú 
tzv. štartovacie byty alebo na začiatok. Čiže schvaľuje sa takto pridelený byt na 3 roky a 
maximálne môže byť raz takýto nájom potom predlžený. Čiže takéto pravidlá tuná sú. 
Čiže to nie je nejaká doživotná renta alebo podobné záležitosti. Sú tu jasne nastavené 
transparentné pravidlá. Áno a pri niektorých mladých začínajúcich, poviem to rovno, či 
už sú to na referáte dopravy, či už sú to na ÚHA, je toto jeden z benefitov, prečo prišli 
na mesto napriek tomu, že sme im vedeli ponúknuť len nižší plat ako je v komerčnej 
sfére. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: S faktickou pán poslanec Seman. 
 
p. Seman, poslanec MZ: Faktická poznámka. Keďže som bol členom komisie, ktorá prideľuje 

sociálne byty, nikdy som nepočul o nejakých takýchto pravidlách pre zamestnancov, 
nikdy my sme o tom rozhodovali, vyzerá to tak, že o tom rozhodnete len vy, pán 
primátor, pán riaditeľ, neviem, či pani námestníčka alebo kto, asi vy, lebo my poslanci 
sme do toho nikdy neboli zapojený. Takže to je zase nejaké asi taký interný benefit 
medzi vami, transparentný len medzi vami. Transparentný by som ho uznal len vtedy, 
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ak by bola do toho zapojená tá komisia, aby rozhodovala tiež o tom, aby aspoň mala 
prehľad. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec, vy ste boli členom osobitnej 

bytovej komisie, ktorá prerokovala prideľovanie alebo žiadosti o sociálne byty. Byty, 
ktoré sú v správe priamo magistrátu oddelenia sociálnych vecí. Tieto byty sú už v 
správe mestských podnikov alebo sú pridelené referátom, odborným referátom ako byty 
pre udržanie napr. zamestnania mladých ľudí. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: A len preto, práve preto hovorím, že chceli sme aj do tohto 

pravidla zaniesť jasnú transparentnosť preto sme prijali takéto pravidlo, že na to, aby 
mal nárok, musí mať platný zamestnanecký pomer. Skončením pracovného pomeru je 
povinný uvoľniť takto pridelený byt a môže byť pridelený maximálne 2× na 3 roky. 
Čiže toto je od začiatku stanovené jasné pravidlá. Mesto sa takto správa k svojim bytom 
a títo zamestnanci od začiatku vedia, aké sú pravidlá. Čiže dávame im maximálne 6 
rokov, aby si vyriešili vlastnú bytovú otázku. Preto o tom hovoríme, že to sú tzv. 
benefitné alebo štartovacie byty pre zamestnancov. A na toto je iná komisia v rámci 
mesta, pretože mesto je vlastníkom týchto bytov. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pán poslanec Špak. 
 
p. Špak, poslanec MZ: Ďakujem pekne. V bytoch jasno nemáme. To je fakt. Obhájim vás 

teraz, pretože si myslím, že v stovkách bytov nemáte jasno a to je obhajoba pre vás, 
lebo sú prenajaté od roku 1900 atď. Nevieme o nich, nemáte v nich prehľad, netušíte kto 
tam je atď. Fakt je to ešte pozostatky, ja neviem, či papalášizmus, nestaráme sa o to, je 
nám to jedno, stačí, že nám príde 51 Eur, 40 Eur atď. Kolegovia, k tomu tu, že aké to je 
obrovská vec, čo teraz ideme schváliť, možno niektorí to nečítali, ja vám to poviem 
presne. Pri 979 bytoch, keď to teraz na základe tohto schválime na maximum, viete 
koľko peňazí ročne získame? 16 tisíc Eur. Viete si predstaviť, že to je asi tak tretina 
platu prednostky na sídlisku Ťahanovce. No, takže teraz. Ja by som chcel jednu vec 
povedať, poďme to rýchlo schváliť a urobme potom v ďalších mesiacoch poriadok s 
tými bytmi. Ďakujem pekne. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ak sa do diskusie viac nikto nehlási, poprosím 

návrhovú komisiu. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo podľa 

predloženého návrhu po A) schvaľuje zvýšenie nájomného v obytných domoch a bytoch 
vo vlastníctve Mesta Košice na maximálnu úroveň stanovenú Opatrením Ministerstva 
financií Slovenskej republiky číslo 01/R/2008 z 23.4.2008 o regulácii cien nájmu bytov, 
ktoré bolo zmenené a doplnené Opatrením Ministerstva financií Slovenskej republiky 
podľa predloženého návrhu a Opatrením Ministerstva financií Slovenskej republiky 
podľa predloženého návrhu s účinnosťou od 01.05.2023 s výnimkou v obytných 
domoch a bytoch: po a) Sídlisko Luník IX, po b) Na Demetri 1 – 6, po B.) ukladá 
konateľovi obchodnej spoločnosti Bytový podnik mesta Košice, s. r. o. zabezpečiť 
vypracovanie zálohových predpisov nájomného prepočítaného v nadväznosti na 
schválené zvýšenie a doručiť ich nájomcom. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím hlasujme. 
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Hlasovanie č. 116 -  za: 29, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Chcela by som poprosiť, že som hlasovala za. 

Takže za 29 aj s mojím hlasovaním. Návrh bol prijatý, ďakujem. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme v rokovaní.... 

- - - 
 
Bod č. 70 
Návrh na udelenie „Ceny mesta Košice“ pre jednotlivcov a kolektívy pri príležitosti 
osláv Dňa mesta Košice v roku 2023 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do 

diskusie nikto nehlási, poprosím návrhovú komisiu. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 47 ods. 2 a 3 Štatútu mesta Košice udeľuje Cenu mesta Košice v roku 2023 
jednotlivcom Tetiana Iegorova, prof. MUDr. Peter Jarčuška, PhD., Tibor Palko, MUDr. 
Robert Roland, György Szaszák, Richard Šofranko, prof. PhDr. ThDr. Peter Zubko, 
PhD., Dr.h.c. mult. prof. Ing. Jozef Živčák, PhD. MPH a po b) kolektívom I. Lions Club 
Košice, Košice IT Valley, z.p.o., po 3. Zbor a orchester sv. Cecílie pri Dóme sv. 
Alžbety v Košiciach. Koniec. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem. Prosím, hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 117 -  za: 32, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol schválený. 

- - - 
 
Bod č. 71 
Memorandum o porozumení UNICEF 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Pokračujeme v rokovaní bodom číslo 71. 

Otváram k tomuto bodu diskusiu. Ak sa do diskusie nikto nehlási, prosím návrhovú 
komisiu o prednesenie návrhu. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 11 ods. 4 písm. h) zákona 369/1990 Zbierky o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov a § 10 ods. 3 písm. h) zákona 401 z roku 90 Zbierky o meste 
Košice v znení neskorších predpisov schvaľuje Memorandum o porozumení podľa 
predloženého návrhu. 

 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Prosím hlasujme. 
 
Hlasovanie č. 118 -  za: 31, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Návrh bol schválený, ďakujem. 

- - - 
 



191 

 

Bod č. 72 
Memorandá o spolupráci v roku 2023 medzi mestom Košice a partnermi v oblasti 
organizácie významných športových medzinárodných podujatí: Majstrovstvá sveta 
veteránov v orientačnom behu, Medzinárodné cyklistické preteky okolo Slovenska a 
100. ročník Medzinárodného maratónu mieru 
 
p. Polaček, primátor mesta: Otváram materiál. Nech sa páči, otváram rozpravu. Pán poslanec 

Lörinc procedurálny návrh. 
 
p. Lörinc, poslanec MZ: Pre urýchlenie diskusie si dovolím navrhnúť procedurálny návrh, aby 

bola prerušená diskusia v tomto bode, aby to bolo prednesené na budúcom 
zastupiteľstve s tým, že tieto memoranda už sú podpísané a v budúcom zastupiteľstve 
budeme prejednávať rozpočet. Tieto memorandá a záväzky z toho majú vplyv na 
rozpočet, čiže nič nebude zabrzdené, o nič neprídeme, akurát sa teraz vyhneme dlhej 
diskusii. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pozor, podpísané s doložkou, kedy ich správoplatňuje mestské 

zastupiteľstvo. Pozor. Je to tam v tom, v tých memorandách napísané. Prosím, 
študujeme materiály. Nech sa páči hlasujte. Aj v dôvodovej správe je to napísané. 
Prerušenie bodu o maratóne, Miloš, toto, čo si chcel diskutovať. 

 
Hlasovanie č. 119 -  za: 16, proti: 6, zdržali sa: 6 
 
p. Polaček, primátor mesta: Materiál ste prerušili, mrzí ma to. 

- - - 
 
Bod č. 73 
Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od XXXI. zasadnutia MZ dňa 
08.09.2022 do V. mimoriadneho zasadnutia MZ dňa 30.12.2022 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom 73 otváram bod. Otváram rozpravu, nech sa páči. 

Uzatváram rozpravu a poprosím návrh na uznesenie. 
 
p. Horenský, poslanec MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo podľa 

predloženého návrhu po A) berie na vedomie Informáciu o plnení úloh vyplývajúcich z 
uznesení MZ od XXXI. zasadnutia MZ dňa 08.09.2022 do V. (mimoriadneho) 
zasadnutia MZ dňa 30.12.2022, po B) súhlasí s vypustením zo sledovania uznesenie 
mestského zastupiteľstva č. 21 zo dňa 14.02.2011 v časti B. , uznesenie mestského 
zastupiteľstva č. 865 zo dňa 17.12.2021 v časti B., uznesenie mestského zastupiteľstva 
č. 1070 zo dňa 08.09.2022 v časti B. a po d) uznesenia mestského zastupiteľstva č. 39 
zo dňa 15.12.2022. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 120 -  za: 31, proti: 0, zdržal sa: 1 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh bol, tento bod bol prijatý. 

 
- - - 
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Bod č. 74 
Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, 
ktoré boli prednesené v rámci III. zasadnutia MZ v Košiciach dňa 15.12.2022 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 74 otváram bod. Uzatváram rozpravu 

a poprosím návrh na uznesenie. 
 
p. Zemková, poslankyňa MZ a člen návrhovej komisie: Mestské zastupiteľstvo v Košiciach 

podľa § 37 ods. 4 Rokovacieho poriadku Mestského zastupiteľstva v Košiciach berie na 
vedomie Správu o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského 
zastupiteľstva, ktoré boli prednesené v rámci III. zasadnutia Mestského zastupiteľstva v 
Košiciach dňa 15.12.2022. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Nech sa páči, prosím, hlasujte. 
 
Hlasovanie č. 121 -  za: 32, proti: 0, zdržalo sa: 0 
 
p. Polaček, primátor mesta: Tento návrh prijatý bol, ďakujem. 

- - - 
 

Bod č. 75 
Interpelácie poslancov Mestského zastupiteľstva. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 75 otváram bod. Tlačivá si máte možnosť 

vyzdvihnúť u zamestnancov referátu samosprávnych orgánov. Ak zasielate interpelácie 
mailom, prosím zasielajte ich na adresu referátu samosprávy orgánov, 
organizacne@kosice.sk. Nech sa páči, môžete to robiť aj mailom, stačí povedať, že 
pošlete na organizacne@kosice.sk, respektíve silvia.nagyova@kosice.sk. Nech sa páči, 
pani poslankyňa Zemková. 

 
p. Zemková, poslankyňa MZ: Mám 4, ale vzhľadom na to, že máme nový deň už, teda 00:00 

je práve, tak ich odovzdám v tejto písomnej podobe pani Nagyovej? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Áno. Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Adamčíková. 
 
p. Adamčíková, poslankyňa MZ: Ďakujem za slovo. Ja svoje interpelácie prečítam. Čiže prvá. 

Na bytovej komisii som dávala uznesenie, o ktorom síce pani námestníčka zabudla dať 
hlasovať, ale bola som ubezpečená, že sa tým budú zaoberať. Prešlo trištvrte roka a 
nemám spätnú väzbu, či je určený pracovník na oddelení poplatkov daní, ktorý sa 
venuje výberu nedoplatkov za odpad a iné nedoplatky. Chcela by som taktiež 
vyčíslenie, koľko suma celkom nedoplatkov a koľko sa podarilo vymôcť do rozpočtu 
mesta. Druhá interpelácia, prosím konkrétnu odpoveď na riešenie bezdomovectva v 
Košiciach a to riešenie výstavby zariadenia pre bezdomovcov. Pred štyrmi rokmi viac, 
ako štyrmi rokmi bolo prijaté uznesenie. Prešli viac ako štyri roky a ani zmienka, ani 
náznak o riešení tejto problematiky. Spoliehame sa, že to za nás bude robiť, budú robiť 
organizácie a združenia a pod. ako napr. arcidiecézna charita alebo otec Gombita v 
Oáze a pod. Čiže by som rada dozvedela konkrétny návrh riešenia. Tretia interpelácia, 
koľko ľudí je prihlásených s trvalým pobytom na Luníku 9 a aký je výber daní za 
odpad, koľko činí nedoplatok za odpad, prípadne iné nedoplatky. Pýtam sa to z dôvodu, 
že keď bol rozpočet alebo teda keď sa riešil rozpočet, bolo tom, že plnenie je 97 % 
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výberu daní za odpad, myslím, že keď sa nemýlim, nie som si teraz stopercentne istá. 
A ešte tu mám jednu interpeláciu, o ktorú ma poprosila pani poslankyňa Slivenská, 
keďže musela odísť, tak by som ju rada prečítala. Environmentálny fond poskytne 
podporu obciam v oblasti ochrany ovzdušia. Žiadatelia sa o dotáciu môžu uchádzať do 
17.04.2023. O dotáciu možno požiadať aj na projekty zamerané na zlepšenie kvality 
ovzdušia prostredníctvom budovania zelenej infraštruktúry a v urbanizovanej krajine. 
Bude sa mesto Košice uchádzať o predmetnú dotáciu? Toľko za mňa. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ vám odpovie. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Ja len že si vyrábame zbytočne robotu, lebo v dôvodovej 

správe, ktorá bola ku materiálom, keď sme schvaľovali poplatky za odpad, sme práve na 
tieto veci pripravili aj podkladový materiál a rozpracovaný presne po mestských 
častiach, rozdelený po fyzických osobách, po právnických osobách, aké sú výbery 
poplatok za odpad, aké je plnenie. Výsledok bol, že právnické subjekty boli cez 100 % 
výber práve preto, lebo ich vymáhame, áno aj exekučným alebo splácali po krízovom. 
Pri súkromných osobách boli tesne pod 100 % a bolo to rozdelené cca rovnako medzi 
všetky mestské časti. Čiže hádzať to na Luník 9 je fakt nefér a práve preto sme to 
pripravili takto. Čiže naozaj tí neplatiči sú rovnomerne rozložení po celom meste. 
poprosím zastavme už túto diskusiu, ktorá sa snaží túto mestskú časť nejakým 
spôsobom dávať, že sú nejakí neporiadni. Nie je to pravda. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Neviem, či pri interpeláciách sú povolené faktické v rámci 

rokovacieho poriadku. Mám pocit, že nie. Sa treba prihlásiť do diskusie pani 
poslankyňa, čo môžeme, urobte to prosím takto. Pán poslanec Fedoročko. 

 
p. Fedoročko, poslanec MZ: Ja budem krátky a odovzdám moju interpeláciu mojej kolegyni 

pani poslankyni Slivenskej, týkajúcu sa kruhového objazdu, aby sme viac sa 
nezdržiavali, pretože už dneska máme v stredu. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Horenský. 
 
p. Horenský, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Ja mám dvakrát interpeláciu. Prvá. prosím uviesť 

všetky návrhy aj predkladateľov na Cenu mesta Košice za rok 23 v kategórii jednotlivci 
a v kategórii kolektívy, ktoré pracovná skupina nenavrhla oceniť a druhá, v akom stave 
sa nachádza projekt vybudovania nového integrovaného bezpečnostného centra novej 
hasičskej stanice v sídle Krajského riaditeľstva HaZZ Košice, aké stanovisko zaujalo 
Ministerstvo vnútra Slovenskej republiky vo veci využitia pozemku p. č. 3755/1224 o 
výmere 1636 m² vo vlastníctve SR a v správe Ministerstva vnútra Slovenskej republiky. 
V prípade zaujatia stanoviska uviesť aj dátum, kedy bolo stanovisko doručené mestu 
Košice. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: 14. februára som sa stretol práve v deň štrajku na ministerstve 

vnútra, kde sme rozoberali túto tému. Ministerstvo vnútra chce odstúpiť v časti 
integrovaného záchranného systému, ktorá hovorí o tom, že bude súčasťou aj mestská 
polícia, s čím my nesúhlasíme, sme sa ohradili. Čiže táto téma trvá, pripravujú projekty, 
ale každopádne my budeme trvať na tom, aby mestská polícia bola integrovaným 
systémom, kdežto ministerstvo má poslednú dobu iný názor. My trváme, že to bolo v 
dôvodovej správe, že to je súčasťou uznesenia, teda je to ich povinnosťou, aby to 
vymysleli. A čo sa týka toho pozemku, my z mestskej časti KVP, o tom hovorí jedno z 
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memoránd, ktoré máme uzavreté, pripravujú stále proces, aby sa to stalo nepotrebným 
majetkom, aby ho mohli následne dať do systému, do košíka, aby mohol byť zadarmo 
nie, ale nejakým spôsobom prevedený za znaleckú hodnotu na mesto Košice. To nestihli 
termíny, ale robia na tom, boli sme to preverovať. Budúcu stredu pán riaditeľ je v 
Bratislave práve na ministerstve vnútra síce v inej veci, ale zároveň s tými istými 
ľuďmi, ktorí majú toto na starosti. Pani poslankyňa Blaškovičová, nech sa páči. 

 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ďakujem pekne. Najprv jednu otázku. Prosím cesta z 

Jahodnej smerom na Košickú Belú po hranice okresu je naša? 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ tvrdí, že áno. 
 
p. Blaškovičová, poslankyňa MZ: Ja si to tiež myslím a obávam sa, že ak čoskoro sa s tým 

niečo neurobí, tak to môže dôjsť k veľmi vážnym nehodám, pretože tam už nie je, nie je 
strana cesty, po ktorej sa dá ísť. Autá tam pravidelne prechádzajú stredom a 
predpokladám, že tam veľmi skoro dôjde k nejakému stretu, pretože tam je to už tak 
strašne vybité, že je to skoro nezjazdné. Takže je zbytočne tam štyridsiatka, tam sa 
rýchlejšie ísť nedá.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán riaditeľ. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: To je presne jedna z tých ciest, o ktorých sme vlastne 

opakovane rokovali s KSK, aby sme im ich odovzdali, áno, pretože nedáva logiku, aby 
bola v správe mesta, keď je mimo intravilán mesta, áno, čiže ... áno, ale musia byť 
dvaja. Pripravujeme veci, snažíme sa vlastne odstraňovať nedostatky, ktoré sú na tejto 
ceste, sú tam z dlhodobého alebo v minulosti boli zanedbané a aj odvodňovacie 
zariadenia pozdĺž tejto cesty, ktoré narúšajú vlastne stabilitu. Dávame tieto veci 
priebežne do poriadku v závislosti od možnosti mestského rozpočtu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Weiss. 
 
p. Weiss, poslanec MZ: Dobrý večer. Ďakujem. Mám jednu otázku. Vedenie na Základnej 

škole Park mládeže je už postavené nové multifunkčné ihrisko s investíciou minulého 
roka vyše 200 tisíc Eur a momentálne sa tam dlhšie nič nedeje, takže aká je situácia 
v tomto a respektíve, kedy sa plánuje dokončiť tento projekt? To je moja otázka. A pán 
Kundrát ma poprosil isto o 3 otázky, tak isto pre krátkosť času ich len odovzdám, tie sa 
týkajú vlastne svetelných križovatiek na ich nastavenie. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát. Pán riaditeľ, pardon, ešte ... prepáčte pán 

poslanec. Pán riaditeľ, nech sa páči. 
 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Tá športová infraštruktúra, ktorá tam je, je tam vybudovaná 

spevnená plocha s tým, že vlastne na konci roka už sa nestihli spraviť terénne úpravy, 
ani neboli vhodné na to podmienky, tak aby sa tam vlastne, aby sa tie terénne úpravy 
uchytili, áno, lebo tam bude aj nejaká výsadba a podobné záležitosti s tým, že pre túto 
plochu máme zakúpené ešte aj multifunkčný povrch tak, aby vzniklo multifunkčné 
ihrisko podobne ako sú napr. na Ťahanovciach a pod., malo by tam vzniknúť práve také 
multifunkčné ihrisko pre florbal a podobné športy s tým, že ako nám to počasie dovolí, 
tak tento projekt bude dokončený predpokladám koncom marca - začiatkom apríla. Ale 
treba si počkať na adekvátne podmienky, aby sa tam vedela dostať ešte technika.  
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p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre, ďakujem pekne pán primátor. Z úcty ku kolegom a z úcty k 
zamestnancom Magistrátu mesta Košice, tých 7 interpelácii odovzdávam pani 
Nagyovej. Nie, nebudem ich čítať. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Krcho. 
 
p. Krcho, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Tiež mám jednu interpeláciu v rámci harmonogramu 

súvislých opráv plánovaných v roku 23, ale tak isto odovzdám pani Nagyovej. 
Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Bod číslo 75 sme vyčerpali.. 

- - - 
 
Bod č. 76 
Dopyty poslancov MZ 
 
p. Polaček, primátor mesta: Bod číslo 76 otváram, nech sa páči. Pán poslanec Ihnát. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Ďakujem veľmi pekne. Dopyt bude smerovaný na Dopravný podnik 

mesta Košice, a. s. od občianky Anna Kolárová, Belehradská 18. Má tú otázku vlastne, 
ako aj v prílohe, takže vlastne odovzdám pani Nagyovej a dostaneme odpoveď na ňu. 
Ďakujem pekne. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ďakujem pekne. Pán poslanec Babušík. Pán poslanec Ihnát. 

Ďakujem pekne. Ak sa do rozpravy nik nehlási... 
- - - 

p. Polaček, primátor mesta: ... 76 uzatváram. Prosím neodchádzajte, lebo už sa stalo, že sme 
museli prerušiť rokovanie v bode rôzne, čiže si udržme, prosím, sa tu navzájom. 
Otváram bod číslo 77. 

- - - 
 
Bod č. 77 
Rôzne 
 
p. Polaček, primátor mesta: V rámci bodu rôzne si vás dovoľuje informovať o zmene 

organizačného poriadku Magistrátu mesta Košice, ktorá nadobudla účinnosť dňom 1. 
januára 23. Dopĺňa sa nová organizačná zložka Magistrátu mesta Košice, organizačná a 
je začlenená pod priame riadenie riaditeľa Magistrátu mesta Košice, ktorým je 
oddelenie športu a mládeže s referátom referát športovej infraštruktúry. Zároveň, nech 
sa páči, pán poslanec Babušík. 

 
p. Babušík, poslanec MZ: Kolegyne, kolegovia, ospravedlňujem sa ale vzhľadom k tomu, že v 

bode v Starej Sečovskej cesty sme prerušili rokovanie a akurát sa riešil plyn, tak len 
prosím, kolegovia na doplnenie, aby ste mali informácie, aj keď sme schválili 
názvoslovie v rámci Ulice Starej Sečovskej cesty, nerieši to problém, ktorý tam 
skutočne je. A to je ten, že v 2018 sa zmenil územný plán a zo záhradkárskej oblasti sa 
stala lokalita na výstavbu rodinných domov. Stavebný úrad im vydal stavebné 
povolenia, ale oni doteraz nevedia skolaudovať tieto domy a platia 2,5 násobne vyššiu 
daň. Je to z toho dôvodu, pretože stavebný úrad od nich vyžaduje podmienku dopravnej 
infraštruktúry v zmysle ÚPN. Takže poprosím aj magistrát mesta, aby sa tomu venoval, 
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zaoberal s pánom riaditeľom sme o tejto veci už komunikovali a tieto domy stoja už 
niektoré aj rok a dva a vlastne platia 2 pol násobne viac. Ďakujem pekne.  

p. Polaček, primátor mesta: Myslím, že nie v súlade s ÚPN, ale v súlade so stavebným 
zákonom. 

 
p. Čop, riaditeľ magistrátu mesta: Toto je podobný problém, ako má dve tretiny Krásnej alebo 

dá sa povedať novostavby v Krásnej, kde presne táto situácia nastala, kde dochádza k 
výstavbe, ale nedochádza k dovybudovaniu alebo k vybudovaniu príslušnej 
infraštruktúry. Čiže vlastne toto sú takto naviazané, čiže na to, aby mohla byť 
kolaudovaná stavba, musí byť skolaudovaná komunikácia. Toto je základný problém. 
Čiže vlastne, ak nie je skolaudovaná komunikácia alebo nie je vybudovaná komunikácia 
v príslušných parametroch, tak potom nie je možné pristúpiť ku kolaudácii, lebo stále sa 
pohybujete po stavenisku. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Babušík. 
 
p. Babušík, poslanec MZ: Rozumiem, lenže v tomto prípade je problém ten, že mesto 

vyžaduje nejakú združenú investíciu, ako mi bolo prezentované, ale táto cesta nie je 
slepá. Je to ďalší prístupový bod na sídlisko a ľudia si skracujú tadeto cestu, keď napr. 
je nehoda priamo na Sečovskej ceste. Takže je potrebné to minimálne z toho pohľadu 
riešiť a celá táto parcela, na ktorej sa teleso cesty ako také nachádza, je v majetku mesta 
ako pozemok. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pani námestníčka, nech sa páči. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Ďakujem pekne za slovo. V bode rôzne 

nemôžeme prednášať rôzne, počkala som na tento bod, keďže som sa nemohla brániť v 
diskusii, ktorá bola procedúrou ukončená aj s prihlásenými do tej diskusie, takže som 
nemohla reagovať na pána poslanca Lörinca, ktorý ma označil za neschopnú si 
organizovať pracovný čas a zvolať stretnutia. Cítim potrebu to vysvetliť. Po dvoch 
stretnutiach, ktoré som ja zvolala, došlo k zrušeniu nie mnou týchto stretnutí, následne, 
keď bol problém nájsť nejaký spoločný čas na stretnutie, tak som poslala návrh za nás, 
čo sa týka neposlancov. Na tento mail som nedostala odpoveď ani méé ani búú, čiže a v 
tomto maily stálo aj to, že predpokladom, že sa ešte k tomu stretneme a že nájdeme 
spoločné riešenie. Keďže som na mail odpoveď nedostala, na ďalší deň som pánovi 
Lörincovi telefonovala. Máš od piatku môj zmeškaný hovor, na ktorý dodnes nemám 
reakciu. Takže poprosím nehovoriť o tom, že ja som neschopná zvolať stretnutie a že to 
nechcem riešiť. Pravda je taká, že nebola zo strany poslanca Lörinca vôľa a ochota a čas 
sa stretnúť a spoločne dotiahnuť túto tému dokonca. Poprosím, aby sme druhýkrát pred 
verejnosťou nerozprávali nepravdy a zavádzajúce nejaké vymyslené príbehy. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Schwarcz. 
 
p. Schwarcz, poslanec MZ: Ďakujem pekne. Len aby som bol v obraze. To bol mail, kde boli 

návrhy do komisií z vašej strany a kedy bol pánovi poslancovi Lörincovi poslaný ten 
mail? To je jedna otázka a druhá otázka. V tom maily boli totožné návrhy ako tie, ktoré 
si prečítala dnes? Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Djordjevič. 
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p. Djordjevič, poslanec MZ: Ďakujem pekne pán primátor. Za iných okolností by som to 
podal písomne, ale občanom Starého mesta som sľúbil, že to prednesiem. Oni síce 
mysleli, že to sa hodí na bod interpelácie, ale to sa hodí na bod rôzne. Oslovili ma 
obyvatelia ulice Tyršovo nábrežie, pardon, Kasárenské námestie, ospravedlňujem sa, 
ohľadom toho, že mesto Košice dáva povolenie a v podstate teraz už ako 
prevádzkovateľ parkoviska umožňuje streetfoodove festivaly, ktoré samozrejme, že sú 
veľmi populárne v rámci Košíc, ale majú neblahé vplyvy napr. aj na kvalitu života 
obyvateľov. Bol som sám svedkom toho, ako ďaleko po desiatej bol koncert za hlasnej 
hudby a svetiel a naozaj vzdušnou čiarou je to 20 maximálne 25 m, čiže nič príjemné do 
okien a ani na spánok a z môjho pohľadu samozrejme, že ja nie som proti vytláčaniu 
kultúry a takýchto udalosti z centra, práve naopak, ale z môjho pohľadu je tam dosť 
negatívny vplyv aj to, že to parkovisko naozaj neviem koľko môže mať kapacitu 80 až 
100 vozidiel a keď sa ono na niekoľko dní obsadí, tak jednoducho všetky priľahlé ulice 
sú zahltené na celý ten čas. Čiže nielen kvôli tomu, že je tam -80, ale vlastne pri 
košických pováh, každý tam chce ísť autom, čiže +300, čiže je tam rozdiel 400 áut, 
ktoré idú na Kováčsku, na Zbrojničnú, na Mäsiarsku a je z toho obrovský problém. Čiže 
máme miesta iné napr. povedzme, že aj možno nie na streedfoodové festivaly, ako 
myslím ako nie na tie foodtracky, ale na takéto gastro podujatia kľudne môžu byť 
organizované, ponúkame, ja verím tomu, že aj pán Petrovčík sa s tým stotožní a že aj na 
Dominikánskom námestí, aj keď tam tiež nie je ideálny stav, ale predsa tá Hradbová 
nemá tak exponované parkovacie miesta a môže sa tam usporiadať nejaký festival alebo 
jak bolo kedysi v mestskom parku, hej, potom to naším stromkárom vadilo, že raz za 
rok tam je niečo, ale aby som vlastne dokončil, respektíve ukončil tento môj vstup a 
sľub obyvateľom, že vás prosia, aby ste, aby ste nepodporovali, lebo nie je to úplne 
vhodné miesto na takéto podujatie. Je to parkovisko a pri tom ostaňme. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Saxa má procedurálny návrh?  
 
p. Saxa, poslanec MZ: Ďakujem za slovo. Neviem, či by bolo vhodné teraz dať procedúru na 

ukončenie diskusie, ale sme v bode Rôzne a máme tam nejaké obmedzenia, čo sa týka 
tém v bode Rôzne, takže poprosím v zmysle rokovacieho poriadku. Ďakujem. Lebo 
teraz otvárame všetky .... 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán námestník, nech sa páči. 
 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Pán poslanec Djordjevič, je mi ľúto, že ste to nedal v 

nejakom dopyte alebo interpelácií, bolo by vám odpovedané tak, ako bolo odpovedané 
obyvateľom na tento ich podnet, sťažovalo sa 6 obyvateľov. Je k tomu dokumentácia aj 
z mestskej polície. Keď chcete, ja vám sprístupním bez problémov odpoveď, aká išla 
obyvateľom na túto sťažnosť a po desiatej hodine tak, ako to kontroluje mestská polícia, 
určite nedochádzalo k týmto stavom. Ďakujem. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Pán poslanec Ihnát nás pozve niekam. 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: Dobre, ďakujem veľmi pekne. V sobotu osemnásteho, ako môj 

zástupca starostu pán Janitor, organizuje zabíjačku na sídlisku Ťahanovce vlastne na 
Olympii o desiatej hodine, čiže budú ako vyrábané výrobky normálne, čiže z prasiatka. 
To prasiatko nebude behať po Olympii vlastne, ale príde už ako už mŕtve, ako sa hovorí, 
ako by som povedal zakľaté. No, ale tie výrobky sa budú vyrábať, takže sa príďte 
pozrieť a tiež ochutnať, ovar atď. Nie, nie, nie šišky nebudú. Huspenina a ďalšie 
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náležitosti to budú určite, takže si dáme aj halušky atď. No to je tá jedna vec. Druhá vec, 
chcem vás poprosiť ako veľmi pekne ako vedenie mesta, konečne sídlisko Ťahanovce 
poďme k tej príkaznej zmluve na to, by som povedal, sčítanie áut na sídlisku 
Ťahanovce, aby sme sa pohli v tom parkovaní. Nepohneme sa ďalej a vy dobre viete, že 
ÚHA, aj pán Baran povedali, pokiaľ nebude na sídlisku Ťahanovce táto analýza sčítania 
áut, nepohneme sa ani v parkovacom dome na Pekinskej ulici a pán Fedoročko... 

 
p. Polaček, primátor mesta: ... prosím, ešte neodchádzajme ... 
 
p. Ihnát, poslanec MZ: .... parkovacom dome pri OC Klas. Čiže tak, dobre? 

- - - 
 

Záver rokovania 
 
p. Polaček, primátor mesta: Pod bodom číslo 78, prosím karty nevyberajte, je to nebezpečné. 

Máme bod koniec, teda vážené pani poslankyne, vážení poslanci, program VI. 
zasadnutia mestského zastupiteľstva sme vyčerpali. Týmto vyhlasujem VI. zasadnutie 
Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené. Všetkým vám ďakujem za účasť, 
prajem dobrú noc a vidíme sa na mimoriadnom, respektíve neplánovanom mestskom 
zastupiteľstve začiatkom apríla. Ďakujem pekne. 
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Primátor mesta Košice Jaroslav Polaček skonštatoval, že program mimoriadneho 
zasadnutia sa vyčerpal.  

Vyhlásil VI. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Košiciach za ukončené. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Mgr. Marcel Čop  Ing. Jaroslav Polaček 
riaditeľ Magistrátu mesta Košice primátor mesta Košice  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 28.04.2023 
Oddelenie právne a majetkové, Referát samosprávnych orgánov MMK 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
Mgr. Zuzana Slivenská ............................................................... Podpísala dňa: 29.05.2023 
 
 
Ing. Marek Kandráč   ..............................................................      Podpísal dňa: 29.05.2023 



200 

 

Obsah: 
 
1 Úvod zasadnutia, K programu rokovania, Návrhová komisia 
2 Overovatelia zápisnice, K programu rokovania,  
7 Slovo pre verejnosť 
7 Prenájom pozemkov, časti parciel v k. ú. Južné Mesto pre obchodnú spoločnosť 

Regnum Košice s.r.o. z dôvodov hodných osobitného zreteľa 
8 Prenájom časti pozemkov parc. č. 4159/4, 4422/1,4,5, 4440/2 v k. ú. Jazero pre MČ 

Košice – Nad jazerom za účelom realizácie stavby „Verejné osvetlenie na Dneperskej 
a Levočskej ul. v Košiciach“ z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

8  Prenájom pozemkov v k. ú. Severné mesto pre žiadateľa Ústredný kontrolný a skúšobný 
ústav poľnohospodársky za účelom majetkoprávneho vysporiadania areálu z dôvodov 
hodných osobitného zreteľa  

9 Prenájom pozemkov v k. ú. Nové Ťahanovce za účelom majetkovoprávneho 
vysporiadania pozemkov v športovom areáli na Bruselskej ulici pre MČ Košice – 
Sídlisko Ťahanovce z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

10  Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre obchodnú spoločnosť 
Olšanka spol. s r.o. na poľnohospodárske účely 

11  Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Ľubicu Pelegrinovú 
v k. ú. Krásna na poľnohospodárske účely 

12  Prenájom pozemkov z dôvodov hodných osobitného zreteľa pre Pavla Pelegrina v k. ú. 
Krásna na poľnohospodárske účely  

13  Prenájom pozemku C KN parc. č. 5159 v k. ú. Krásna pre MČ Košice – Krásna za 
účelom rozšírenia komunikácie v križovatke ulíc Smutná – Horná – Vyšný dvor – 
Adamova z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

13 Prenájom časti pozemkov pre MČ Košice – Krásna za účelom vybudovania chodníkov 
na Ukrajinskej a Mozartovej ulici z dôvodu hodného osobitného zreteľa  

14 Prenájom pozemkov v k. ú. Terasa pre vlastníkov priľahlých garáži za účelom opravy 
medzigarážového priestoru a jeho následnej údržby na vlastné náklady na Ružovej ulici 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

16 Prenájom pozemku v k. ú. Košická Nová Ves za účelom realizácie stavby: „Zdoba - 
hrubé terénne úpravy“ pre VEDOS Kechnec s.r.o. z dôvodov hodných osobitného 
zreteľa 

17 Prenájom pozemku v k. ú. Huštáky za účelom vybudovania cestného telesa a uloženia 
inžinierskych sietí na Husárskej ul. v rámci stavby „Bytový doma Huštáky“ pre 
Rezidencia HUŠTÁKY, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa  

18 Prenájom pozemkov v k. ú. Terasa za účelom realizácie stavby „Rekonštrukcia 
a dostavba areálu Campusu UPJŠ (CNIC), Medická ul., pre UPJŠ v Košiciach 
z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

18 Prevod podzemkov v k. ú. Južné Mesto formou zámeny z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa medzi mestom Košice a Mikulášom Marinovom, Evou Mikuluvkovou, 
Gabrielou Holeniovou a Karolom Marinovom 

19  Prevod podzemkov v k. ú. Myslava formou zámeny z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa medzi mestom Košice a Ing. Lukášom Duruttya 

19 Zámena pozemkov vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Barca za pozemok vo vlastníctve 
Alojzie Dubovskej v k. ú. Barca z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

20 Prevod pozemku parc. C KN č. 587/85 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 

20 Prevod pozemku parc. C KN č. 587/90 v k. ú. Vyšné Opátske z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 



201 

 

21 Prevod pozemkov v k. ú. Košická Belá Ing. Františka Koľveka z dôvodu hodného 
osobitného zreteľa 

21 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Myslava pre Jozefa Bernára a manželku 
Mgr. Máriu Bernárovú z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

22 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Sokoľ pre Matúša Rovdera z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 

22 Určenie spôsobu prevodu pozemku v k. ú. Severné mesto pre MUDr. Ivicu Mitrikovú 
Kmečovú, MBA z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

23 Určenie spôsobu prevodu pozemku parcely registra E KN č. 336/101 v k. ú. Šaca 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

23 Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Furča pre prof. 
Ing. Jozefa Mihóka, PhD. z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

24 Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné Mesto 
pre MUDr. Jozefa Bodnára z dôvodov hodných osobitného zreteľa   

24 Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné Mesto 
pre Jána Bréma z dôvodov hodných osobitného zreteľa 

25 Určenie spôsobu prevodu pozemku vo vlastníctve mesta Košice v k. ú. Severné mesto 
pre Mgr. Lajoš Šťastnú Slavomíru a PhDr. Šťastnú Ľubicu z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa 

25 Určenie spôsobu prevodu pozemku parc. C KN č. 1088/5 v k. ú. Nižná úvrať z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa 

26 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Myslava z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa 

26 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG 
DEVELOPMENT, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

27 Určenie spôsobu prevodu pozemkov v k. ú. Grunt pre spoločnosť RG 
DEVELOPMENT 2, s.r.o. z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

27 Komplex Historická radnica – zmena – zverenie do správy príspevkovej organizácie 
K 13 – Košické kultúrne centrá  

28 ENJOY THE RIDE, o. z. – predlženie doby nájmu – k. ú. Grunt – „Dirty park 
Drábová/Freestyle Academy“ 

29 Objekt bývalého kina Družba – plnenie nájomnej zmluvy – 2022 
31 Majetkovoprávne vysporiadania pozemkov v k. ú. Šebastovce a k. ú. Barca za účelom 

realizácie „Cyklistickej cestičky Barca – Šebastovce“ 
31 Ponuka na odkúpenie spoluvlastníckeho podielu na pozemkoch parcelách registra C KN 

č. 3755/520 a č. 3755/821 v 2/8 k celku v k. ú. Grunt od prof. PhDr. Pavla Kollára a 
JUDr. Františka Kollára do vlastníctva mesta Košice  

32 Prevod nehnuteľnosti – meštiansky dom, Kováčska 34 a pozemok parc. č. 789 v k. ú. 
Staré mesto formou dobrovoľnej dražby 

32 Prevod spoluvlastníckych podielov na pozemkoch, parcelách registra C KN č. 5521, 
č. 5522, č. 5523 v k. ú. Severné Mesto k nebytovým priestorom vo veľkosti podielov 
k NP 1 – 247/10000, NP 2 – 250/10000, NP 3 – 167/10000 v dome na ul. Hlinkova 5, 7, 
9 pre Občianske združenie Bytový dom Hlinkova 5, 7, 9 

33 Priamy predaj pozemku v k. ú. Nižný Klátov pre Emila Sobinkoviča 
33 Predaj pozemku pod stavbou, časť parcely registra C KN č. 935/1 v k. ú. Košická Belá 

pre Ing. Jána Hvižďáka a Ing. Zuzanu Hvižďákovú 
34 Zverenie nehnuteľného majetku mesta do správy Centra voľného času, Orgovánová 5, 

Košice 
34 Zverenie nehnuteľného majetku mesta do správy Materskej školy, Galaktická 11, 

Košice 



202 

 

35 Odňatie nehnuteľného majetku mesta zo správy ZŠ Nám. L. Novomeského 2 
v Košiciach a zmena jeho účelového určenia 

35 Zmena účelového určenia školského nehnuteľného majetku mesta Košice – Park 
mládeže 

36 Zmena účelového určenia školského nehnuteľného majetku mesta Košice – Užhorodská 
36 Územný plán zóny „Košice – Tlačiarne“ 
52 Určenie platu primátora 
70 Slovo pre verejnosť 
78 Územný plán zóny „IBV ulica Ku mlynu, Košice – Šaca“ 
78 Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice 
79 Usporiadanie niektorých vzťahov súvisiacich s prevádzkovaním parkoviska pred 

areálom Zoologickej záhrady Košice 
80 Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 193 o dočasnom parkovaní motorových vozidiel 

na parkovisku pred areálom Zoologickej záhrady Košice  
80 Návrh VZN mesta Košice o dočasnom parkovaní motorových vozidiel na vymedzenom 

území mesta Košice 
81 Návrh na zrušenie VZN mesta Košice č. 173 o pravidlách času predaja v obchode a času 

prevádzky služieb na území mesta Košice  
81 Návrh VZN mesta Košice Určenie názvu ulice „Ulica Stará sečovská cesta“  
86 Návrh na zmenu VZN mesta Košice č. 231 o určení výšky finančných prostriedkov na 

mzdy a prevádzku základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl 
a školských zariadení 

87 Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenie mesta Košice č. 212 o poskytovaní 
sociálnych služieb v pôsobnosti územnej samosprávy mesta Košice a určovaní úhrad za 
ich poskytovanie (Nariadenie o úhradách za sociálne služby) 

87 Správa o činnosti Útvaru hlavného kontrolóra mesta Košice  
100 Rada pre etiku – informatívna správa 
101 Informácia o pripravovanom návrhu Programového rozpočtu mesta Košice na roky 

2023 – 2025 
121 Dodatok číslo 7 k tarife DPMK, a.s. pre mestskú hromadnú dopravu s účinnosťou od 1. 

apríla 2023 
128 Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti TEPELNÉ 

HOSPODÁRSTVO spoločnosť s ručením obmedzeným Košice 
129 Zmena zakladajúcich dokumentov obchodnej spoločnosti Mestské lesy Košice, a.s. 
129 Správa náčelníka Mestskej polície Košice o činnosti a odpočet plnenia koncepcie 

riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice za obdobie od 1. januára 2022 do 31. 
decembra 2022, plnenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 
12. – 13. decembra 2019 

130 Odpočet plnenia stratégie mestských podnikov - plnenie uznesení Mestského 
zastupiteľstva v Košiciach 

142 Zmena členov štatutárnych a kontrolných orgánov vo vybraných obchodných 
spoločnostiach s majetkovou účasťou Mesta Košice a zmena členov správnych a 
dozorných rád v ďalších právnických osobách zriadených alebo založených Mestom 
Košice 

149 Personálne obsadenie komisií Mestského zastupiteľstva v Košiciach a zmeny 
obsahových náplní niektorých komisií. 

161 Informácia o činnosti komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií 
verejných funkcionárov Mestského zastupiteľstva v Košiciach. 

163 Zmena zástupcov zriaďovateľa v radách škôl a školských v zriaďovateľskej pôsobnosti 
mesta Košice 



203 

 

172 Schválenie úveru pre dofinancovanie a prípravu projektov z fondov Európskej únie 
182 Informácia o príprave podania Žiadostí o poskytnutí príspevku mechanizmu – Plán 

Obnovy, v rámci plánovanej výzvy: Výstavba, stavebné úpravy alebo rekonštrukcia 
cyklistickej infraštruktúry 

183 Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie dotácie - Fond na podporu športu, 
Výzva: Výstavba, rekonštrukcia a modernizácia športovej infraštruktúry pre projekt: 
MODERNIZÁCIA ATLETICKÉHO OVÁLU A VYBUDOVANIE IHRISKA PRE 
MALÝ FUTBAL PRI ZŠ STAROZAGORSKÁ na sídlisku KVP 

186 Stanovenie výšky nájmu v obecných a hybridných bytoch v majetku mesta Košice 
190 Návrh na udelenie „Ceny mesta Košice“ pre jednotlivcov a kolektívy pri príležitosti 

osláv Dňa mesta Košice v roku 2023 
190 Memorandum o porozumení UNICEF 
191  Memorandá o spolupráci v roku 2023 medzi mestom Košice a partnermi v oblasti 

organizácie významných športových medzinárodných podujatí: Majstrovstvá sveta 
veteránov v orientačnom behu, Medzinárodné cyklistické preteky okolo Slovenska a 
100. ročník Medzinárodného maratónu mieru 

191 Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od XXXI. zasadnutia MZ dňa 
08.09.2022 do V. mimoriadneho zasadnutia MZ dňa 30.12.2022 

192 Správa o odpovediach na interpelácie a dopyty poslancov mestského zastupiteľstva, 
ktoré boli prednesené v rámci III. zasadnutia MZ v Košiciach dňa 15.12.2022 

192 Interpelácie poslancov Mestského zastupiteľstva 
195 Dopyty poslancov MZ 
195 Rôzne 
198  Záver rokovania 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


